
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 3099, 3148
2. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Κασαπίδη, σελ. 3114
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές από

το 2ο Γυµνάσιο Νέας Σµύρνης, το ∆ηµοτικό Σχολείο Σαραβαλίου
Αχαΐας, το 2ο Γυµνάσιο Ξυλοκάστρου Κορινθίας, το ιδιωτικό ∆ηµο-
τικό Σχολείο της Ελληνογερµανικής Σχολής, το 8ο Γενικό Λύκειο Λά-
ρισας και ο Πρόεδρος της Επιτροπής Εξωτερικών του Τουρκικού
Κοινοβουλίου κ. Μουράτ Μέρτσα, σελ. 3107, 3113, 3116, 3121, 3124,
3126, 3143

4. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή µηνυτήρια αναφορά
περί «Ποινικής ευθύνης των Υπουργών» κατά του τέως Υπουργού
Εσωτερικών κ. Π. Παυλόπουλου, σελ. 3129

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 3099
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 3100 -

3105
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής

5 Φεβρουαρίου 2010, σελ. 3132
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχε-

τικά µε την επίλυση των προβληµάτων στη λειτουργία της Εταιρείας
Θερµικών Λεωφορείων (ΕΘΕΛ) κ.λπ., σελ. 3106

β) Προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τη διάνοιξη πα-
ραλιακού δρόµου στη Σχολή Πυροβολικού της Νέας Περάµου κ.λπ.,
σελ. 3107

γ) Προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε τους διορισµούς πολυτέκνων εκπαιδευτικών, σελ.
3109

δ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, i) σχε-
τικά µε την υλοποίηση της απόφασης µεταστέγασης της µονάδας µε-
ταγγίσεων της µεσογειακής αναιµίας από το ∆ρακοπούλειο (∆.Κ.Α.)
στο Νοσοκοµείο του νέου Ερυθρού Σταυρού, σελ. 3111

ii) σχετικά µε τις ελλείψεις του Νοσοκοµείου Τρικάλων, σελ. 3112
ε) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τις δια-

πραγµατεύσεις του Οργανισµού “FRONTEX”-Τουρκίας κ.λπ., σελ.
3114

στ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της κατασκευής του Νοσοκο-
µείου Χαλκίδας κ.λπ., σελ. 3115

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-

λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής: «Κύρωση και τροποποίηση της από 29-10-
2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Αναστολή εφαρµογής δια-
τάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών κλειστών χώρων που
άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ 218 Α’)», σελ. 3118, 3148

2. Κατάθεση Σχεδίου Νόµου.
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,

Οικονοµικών, Εξωτερικών, Οικονοµίας , Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της τροποποίησης της Σύµβασης της Βασιλείας για
τον έλεγχο των διασυνοριακών κινήσεων επικίνδυνων αποβλήτων και
της επεξεργασίας τους», σελ. 3137

3. Κατάθεση Εκθέσεων ∆ιαρκών Επιτροπών.
α) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει τις εκ-

θέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου Οικονοµικών:
i) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και

του Βασιλείου του Μαρόκου για την αποφυγή της διπλής φορολο-
γίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φό-
ρους εισοδήµατος», σελ. 3137

ii) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ για
την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την αποτροπή της φορο-

διαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του εισοδήµατος»,
σελ.3137

iii) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Βασιλείου της Σαουδικής Αραβίας για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους
φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου», σελ. 3137

iv) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Καναδά για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την πρό-
ληψη της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος
και κεφαλαίου», σελ. 3138

v) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γιουγκο-
σλαβίας για την αποφυγή της διπλής φορολογίας αναφορικά µε τους
φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου µετά του Τροποποιητικού στη
Σύµβαση Πρωτοκόλλου», σελ. 3138

vi) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Αζερµπαϊ-
τζάν για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την αποτροπή της
φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του εισοδήµατος και
κεφαλαίου», σελ. 3138

β) Η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την έκ-
θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας, ∆ια Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων: «Ίδρυση νέων Ιερών Μητροπόλεων και
άλλες διατάξεις», σελ. 3146

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε., σελ. 3109, 3110
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 3114, 3115
ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 3114
ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ Σ., σελ. 3111, 3116
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ. 3113
ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ Π., σελ. 3107, 3108
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α., σελ. 3116, 3117
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 3111, 3112, 3113
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β., σελ. 3108
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ. 3106
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 3109, 3110
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 3106, 3107
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π., σελ. 3109, 3110

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής:

ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 3141
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε., σελ. 3124
ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 3139, 3140
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 3119, 3121
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ., σελ. 3130
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 3126, 3127
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 3128, 3129
ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ Β., σελ. 3118, 3147
ΖΩΪ∆ΗΣ Ν., σελ. 3144
ΘΕΟΧΑΡΗ Μ., σελ. 3145
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ., σελ. 3127
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 3129
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 3136, 3137
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 3123, 3124, 3147
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 3134
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ., σελ. 3146
ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ Κ., σελ. 3133
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α., σελ. 3142
ΝΑΚΟΣ Α., σελ. 3142
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β., σελ. 3121
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 3138, 31339
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 3131
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 3135, 3136
ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ Μ., σελ. 3132
ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ Α., σελ. 3144
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Αθήνα, σήµερα στις 4 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.36’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 3.2.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΝΗ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
3 Φεβρουαρίου 2010 για την εκλογή του Προέδρου της ∆ηµο-
κρατίας.)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Παφίλη,
Βουλευτή Α’ Αθήνας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ετή-
σια έκθεση της Εθνικής Συνοµοσπονδίας του Ελληνικού
Εµπορίου.

2) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Μουρεσίου Μαγνησίας ζητεί την
αναβάθµιση του Αστυνοµικού Σταθµού Τσαγκαράδας σε πολυ-
δύναµο Αστυνοµικό Σταθµό.

3) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μαγνησίας ζητεί τη συνέχιση
της χρηµατοδότησης της κατασκευής και ολοκλήρωσης του
φράγµατος συγκέντρωσης νερού στο ρέµα Μαυροµάτι Σούρπης.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Τοπικός Σύλλογος Εργαζοµέ-
νων ΥΠΑ Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης Κρατικού Αερολιµένα
Ηρακλείου προτείνει βελτιώσεις στο σχεδιασµό κατασκευής του
νέου αεροδροµίου στο Καστέλι Ηρακλείου Κρήτης.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Αξιωµατικών Ελληνικής
Αστυνοµίας Περιφέρειας Κρήτης ζητεί την αναδιάρθρωση των
αστυνοµικών υπηρεσιών της Περιφέρειας Κρήτης.

6) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αποδοτίας Αιτωλ/νίας

ζητεί τη δηµιουργία ορεινού ∆ήµου Ναυπακτίας.

7) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοσοκοµείο Μεσο-
λογγίου «ΧΑΤΖΗΚΩΣΤΑ» ζητεί την τοποθέτηση ιατρού αναισθη-
σιολόγου για την εύρυθµη λειτουργία των εφηµεριών του
νοσοκοµείου.

8) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ΤΕ∆Κ Αιτωλ/νίας ζητεί την επί-
σπευση των διαδικασιών για την εγκατάσταση του αναδόχου και
την έναρξη των εργασιών του έργου της οδικής σύνδεσης της
περιοχής Ακτίου µε τον άξονα Βορρά - Νότου.

9) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλυζίας Αιτωλ/νίας
ζητεί τη δηµιουργία και λειτουργία λιµενικού σταθµού στο Μύ-
τικα Αιτωλ/νίας.

10) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑ-
ΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αποδοτίας
Αιτωλ/νίας ζητεί να παραµείνει αυτόνοµος.

11) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑ-
ΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλυζίας Αιτωλ/νίας
ζητεί την κατασκευή αλιευτικού καταφυγίου στο Μύτικα
Αιτωλ/νίας.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιωάννα Σοφιανοπούλου και ο
κ. Θεόδωρος Μάλλιας καθηγητές στο ΤΕΙ Πατρών ζητούν την
τροποποίηση της παραγράφου 2 του άρθρου 21 του ν.
3794/2009.

13) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Επι-
κρατείας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η ‘Ενωση Γυναικών Λάρισας ζητεί τη λήψη µέτρων για
την προστασία και διάσωση του ιστορικού χώρου της Μακρονή-
σου.

14) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Κέρκυρας
ζητεί τη δηµιουργία Τµήµατος Μηχανοργάνωσης στο ΕΤΑΑ Κέρ-
κυρας.
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15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις διώ-
ξεις διαχειριστών αδέσµευτων blogs του internet.

16) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Πανελλήνια ‘Ενωση Κρατουµένων Αγωνιστών Μακρο-
νήσου καταγγέλλει την εγκατάλειψη και καταστροφή του ιστορι-
κού Νησιού της Μακρονήσου.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μυρίδης ∆αµιανός ζητεί την
αντιµετώπιση από το ΙΚΑ της εισφοροδιαφυγής κ.λπ..

18) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑ-
ΝΤΙΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση
Επαγγελµατιών Λογιστών Πρωτευούσης καταγγέλλει τη νέα επι-
δροµή στο λαϊκό εισόδηµα µε πρόσχηµα την οικονοµική κρίση.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Πάτρας ζητεί να δοθεί παράταση δύο ετών για την
εξόφληση των δόσεων του ΤΕΜΠΜΕ.

20) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η ΤΕ∆Κ Αιτωλ/νίας ζητεί την επίσπευση των
διαδικασιών εγκατάστασης του αναδόχου του έργου της οδικής
σύνδεσης της περιοχής Ακτίου µε τον άξονα Βορρά - Νότου.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Θεραπευτικό Κέντρο Πατρών
«Η Μέριµνα» ζητεί την άµεση δηµοσίευση του νέου κανονισµού
του κ.λπ.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ύµης Αχαΐας ζητεί έκτα-
κτη χρηµατοδότηση για την αποκατάσταση των ζηµιών στην
περιοχή του από το σεισµό της 8ης Ιουνίου 2008.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Μαρτυρικών Πόλεων
και Χωριών της Ελλάδος περιόδου 1940-1945 «Ελληνικά Ολο-
καυτώµατα» ζητεί να διατηρηθούν όπως έχουν τα διοικητικά
όρια, οι ονοµασίες και οι έδρες δεκαεπτά µαρτυρικών δήµων.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιγίου Αχαΐας ζητεί επί
πλέον επιχορήγηση για την ολοκλήρωση της µεταφοράς απορ-
ριµµάτων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις προ-
τάσεις του Επιµελητηρίου Αχαΐας για την ανάπτυξη της Αχαΐας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η κατάρ-
γηση του «τυποκτόνου» Νόµου.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η επέκταση
της διώρυγας του Πηνειού στην Αχαΐα.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις δια-
µαρτυρίες του Συλλόγου Εµποροϋπαλλήλων της Πάτρας για το
θέµα του παραεµπορίου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
ελέγχους της ΚΕ∆ για τις καταπατήσεις αιγιαλού και παραλιών
της Αχαΐας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις κα-
ταγγελίες που αφορούν τους ελέγχους στο ΕΚΑΒ Πατρών.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο καταγγέλλεται ηλε-
κτρονικό πρόγραµµα που εκδίδει διπλό παραστατικό για τις
αποδείξεις.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη κα-
ταγγελία για τον ήχο που ακούγεται από την αίθουσα ιδιωτικού
βίου του Αρχαιολογικού Μουσείου της Πάτρας.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κοπή
δένδρου στα Ψηλά Αλώνια της Πάτρας.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη λει-
τουργία του θεραπευτικού κέντρου «ΜΕΡΙΜΝΑ».

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αλλαγή
του θεσµικού πλαισίου λειτουργίας της ΒΙΠΕ Πατρών.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η παράταση
του αναπτυξιακού νόµου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που δηµιουργούνται στους δρόµους της Πάτρας από τα
εγκαταλελειµµένα αυτοκίνητα.

38) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Τυρνάβου ζητεί την επίλυση των προβληµάτων
που αντιµετωπίζουν οι αγρότες.

39) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Περάµατος Ιωαννίνων ζητεί
τη δηµιουργία κόµβου εξόδου στην Εγνατία Οδό από και προς το
Β/∆ Λεκανοπέδιο Ιωαννίνων.

40) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Χοιροτρόφων Ηπείρου
ζητεί την οικονοµική στήριξη της Συνεταιριστικής - Βιοµηχανικής
Εταιρείας Ηπείρου Α.Ε.

41) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τοπικό ∆ιαµέρισµα Μαυροµ-
µατίου του ∆ήµου Μουζακίου Καρδίτσας ζητεί να αποσπαστεί το
Μαυροµµάτι Καρδίτσας από το ∆ήµο Μουζακίου και να διατη-
ρηθεί αυτόνοµο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2680/16-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τζηκαλάγια Ζήση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 478/25-1-10 έγγραφο
από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακό-
λουθη απάντηση:

3100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 3169/22-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/14/ΑΣ27

∆ις/25-1-10 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:

3102 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 3699/07-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ/Τ/ΓΡ.

ΥΠ/ΚΕ/333/25-1-10 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και
Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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3104 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).



4. Στην µε αριθµό 3806/08-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΟΙΚ4297/25-1-10

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 4 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3105



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η µε αριθµό 372/1-2-2010 τρίτη επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων στη λει-
τουργία της Εταιρείας Θερµικών Λεωφορείων (ΕΘΕΛ) κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Το τελευταίο διάστηµα οξύνεται το φαινόµενο µείωσης του

συγκοινωνιακού έργου από την Εταιρία Θερµικών Λεωφορείων
(ΕΘΕΛ) που εξυπηρετούν το λεκανοπέδιο της Αττικής.

Συγκεκριµένα, παρουσιάζεται µεγάλη απόκλιση µεταξύ του
προγραµµατισµένου έργου από τον ΟΑΣΑ και του πραγµατοποι-
ηµένου από την ΕΘΕΛ. Σε καθηµερινή βάση παραµένουν ακινη-
τοποιηµένα οχήµατα στα αµαξοστάσια και οι βάρδιες δεν είναι
στελεχωµένες σε τέτοιο βαθµό ώστε να υπάρχει πλήρης αναντι-
στοιχία του θεωρητικού και του πραγµατικού έργου.

Αποτέλεσµα των παραπάνω είναι η καθηµερινή ταλαιπωρία
των επιβατών, όλες τις ώρες της ηµέρας και κυρίως τις ώρες της
αιχµής, που πηγαινοέρχονται στις εργασίες τους. Βασικές αιτίες
είναι συνδυαστικά η έλλειψη προσωπικού σε όλες τις ειδικότητες
και ιδιαίτερα στην κίνηση (οδηγοί) και τεχνική υποστήριξη (τε-
χνικοί), η έλλειψη υποδοµών στον τεχνικό τοµέα, η καθυστέρηση
προµήθειας ανταλλακτικών, αστοχία υλικών σε οχήµατα πρό-
σφατων αγορών, η καθυστέρηση απόδοσης ανταλλακτικών από
τις κατασκευάστριες εταιρείες εντός χρονικών ορίων εγγυήσεων
και ο ελλιπής συντονισµός στον άξονα ΟΑΣΑ ΕΘΕΛ και ΕΘΕΛ
ΑΜΑΞΟΣΤΑΣΙΑ.

Στον προϋπολογισµό για το 2010 δεν αναφέρονται τα απαι-
τούµενα κονδύλια για την υποστήριξη της δηµόσιας αστικής συ-
γκοινωνίας.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι µέτρα προτίθεται να πάρει για
τη βελτίωση του παρεχόµενου συγκοινωνιακού έργου, αν και
πότε θα γίνουν οι απαιτούµενες προσλήψεις, τουλάχιστον, χιλίων
εκατό οδηγών και διακοσίων πενήντα τεχνιτών για να καλυφθούν
οι ανάγκες του συγκοινωνιακού έργου;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Νίκος Ση-
φουνάκης.

Ορίστε, κύριε Σηφουνάκη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εξασφάλιση

της δυνατότητας µετακίνησης µε χαµηλό κόµιστρο και αξιοπρε-
πείς συνθήκες για όλο τον πληθυσµό της χώρας και για όλες τις
ηλικιακές κατηγορίες και ταυτόχρονα, η προώθηση τόσο των δη-
µοσίων συγκοινωνιών σε όλες τις περιοχές της χώρας, όσο και
των πιο φιλικών προς το περιβάλλον, εναλλακτικών µορφών µε-
τακινήσεων των πολιτών –ποδήλατο, πεζή µετακίνηση- µε ταυ-
τόχρονη αποθάρρυνση της αλόγιστης χρήσης του Ι.Χ.
αυτοκινήτου, αποτελούν προτεραιότητές µας.

Στην κατεύθυνση αυτή, δροµολογούµε ενέργειες για τον εκ-
συγχρονισµό των αστικών συγκοινωνιών της Αθήνας, στοχεύ-
ουµε στη βελτίωση των λεωφορειακών γραµµών σε συνάρτηση
µε την επέκταση των δικτύων των µέσων µαζικής τροχιάς.

Ήδη από την προηγούµενη ∆ευτέρα, υλοποιείται µετά από
εντατική δουλειά τριών µηνών, η αναδιοργάνωση των λεωφορει-
ακών γραµµών των ανατολικών προαστίων στο σταθµό του
µετρό στο Νοµισµατοκοπείο, όπου εξυπηρετεί καθηµερινά είκοσι
χιλιάδες επιβάτες.

Ακολουθούν και άλλοι παρόµοιοι σχεδιασµοί, µε έµφαση σε
εκείνες τις περιοχές που εξαρτώνται περισσότερο από τις δηµό-
σιες συγκοινωνίες και όπου τα περιβαλλοντικά προβλήµατα είναι
περισσότερο οξυµένα.

Οι σχεδιασµοί αυτοί θα οδηγήσουν σε βελτίωση των παρεχό-
µενων υπηρεσιών, αφού επιτυγχάνεται η σηµαντική πύκνωση των
παρεχοµένων δροµολογίων των τροφοδοτικών λεωφορειακών

γραµµών.
Συγκεκριµένα, η αύξηση τους θα φθάσει το 25% και η αύξηση

της αξιοπιστίας των πραγµατοποιούµενων δροµολογίων στο 98%
έως 100% του προγραµµατισµένου αριθµού δροµολογίων και
χρόνου διέλευσης από τις στάσεις, δεδοµένου ότι πλέον θα κι-
νούνται κυρίως σε δρόµους της περιφέρειας, όπου τα κυκλοφο-
ριακά προβλήµατα είναι ηπιότερα. Επίσης, θα πετύχουµε µείωση
του συνολικού χρόνου µετακίνησης ως προς το κέντρο της Αθή-
νας που φθάνει έως και το 30% του σηµερινού προγραµµατι-
σµένου χρόνου.

Αυτό που κάναµε προχθές στο Νοµισµατοκοπείο, που οδηγεί;
Αρκετές γραµµές που πηγαίνουν στην οδό Ακαδηµίας σταµα-
τάνε, γίνεται η µετεπιβίβαση ουσιαστικά µε το ίδιο εισιτήριο από
το Νοµισµατοκοπείο από το Λεωφορείο στο µετρό και αυτό ση-
µαίνει ότι µειώνεται η κίνηση προς το κέντρο της Αθήνας και απο-
φορτίζεται το κέντρο της Αθήνας από τις πολλές αφετηρίες
λεωφορείων µε τις συνεπακόλουθες, βεβαίως, περιβαλλοντικές
θετικές επιπτώσεις.

Γνωρίζετε, όπως και όλοι οι πολίτες του Λεκανοπεδίου, το µε-
γάλο κυκλοφοριακό πρόβληµα της Αθήνας. Το ζούµε καθηµε-
ρινά καθώς και το πλήθος των αστάθµητων παραγόντων σε
καθηµερινή βάση, όπως αποκλεισµοί δρόµων λόγω εκτέλεσης
έργων ή εγκλωβισµοί λεωφορείων από παράνοµα σταθµευµένα
Ι.Χ. και άλλα πολλά. Τα προβλήµατα αυτά αναπόφευκτα επηρε-
άζουν και το παρεχόµενο συγκοινωνιακό έργο από την ΕΘΕΛ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αθανάσιος Παφίλης έχει το
λόγο για να αναπτύξει την ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, από διακηρύξεις περί
προτεραιότητας κ.λπ. έχουµε χορτάσει, πάρα πολλά χρόνια
τώρα. Ωστόσο, δεν δώσατε συγκεκριµένη απάντηση. Φυσικά, κά-
νατε και ορισµένες εξαγγελίες, οι οποίες δέχονται πολύ συζή-
τηση για τα αποτελέσµατα αυτών των αναδιαρθρώσεων.

Ωστόσο, όµως, η κατάσταση που υπάρχει σήµερα είναι απα-
ράδεκτη και έχει πολλαπλές συνέπειες. Οδηγεί σε εντατικοποί-
ηση της εργασίας των εργαζοµένων στην ΕΘΕΛ, των οδηγών, µε
ό,τι αυτό συνεπάγεται και για την υγεία τους, αλλά και γενικό-
τερα για την ασφάλεια.

∆εύτερον, οδηγεί σε µεγάλες καθυστερήσεις. Και οι καθυστε-
ρήσεις δεν είναι θέµα κυκλοφοριακού. Είναι γιατί υπάρχουν λε-
ωφορεία τα οποία είναι µέσα και δεν βγαίνουν, για τους λόγους
που λέµε. Και υπάρχει το εξής τραγελαφικό θα µπορούσε να πει
κανείς. Μερικές φορές περισσεύουν οδηγοί και άλλες φορές πε-
ρισσεύουν λεωφορεία και είναι λιγότεροι οι οδηγοί. Είναι θέµα
συντονισµού και είναι θέµα γενικότερου προγραµµατισµού. Και
αυτός που την πληρώνει κατά δεύτερο λόγο είναι ο επιβάτης. Οι
επιβάτες είναι σαν σαρδέλες µέσα στα λεωφορεία, αρχίζουν οι
διαπληκτισµοί –είναι γνωστά όλα αυτά- και οξύνεται φυσικά και
το ίδιο το κυκλοφοριακό.

∆εν απαντήσατε –και εδώ είναι η ουσία- στο θέµα των προ-
σλήψεων. Φυσικά θα µπορούσε να πει κανείς ότι, µετά το προ-
χθεσινό διάγγελµα, είναι περιττό να ρωτάµε. Εδώ κόβονται και
από τα νοσοκοµεία. Στη συγκεκριµένη, όµως, περίπτωση αυτό
που θέτουν, ακόµα και η δική σας συνδικαλιστική παράταξη, όχι
µόνο συνολικά οι εργαζόµενοι, είναι ότι χρειάζονται άµεσα ορι-
σµένες προσλήψεις, πέρα από τα ανταλλακτικά και όλα όσα ανα-
φέρουµε στην ερώτηση. Γι’ αυτό δεν γίνεται καµµία συζήτηση,
καµµία αναφορά. Υπήρχε απόφαση της προηγούµενης κυβέρ-
νησης για επτακόσιους ενενήντα οδηγούς και εκατόν πενήντα
τεχνικούς από τον Απρίλιο του 2008 και φυσικά και εκεί δεν έγινε
τίποτε. Είµαστε στο στάδιο της εξαγγελίας.

Σε ό,τι αφορά τα καινούργια µέτρα, αρκεί να σας πω ότι ο πε-
ρισσότερος, ο πιο φτωχός κόσµος, παίρνει εισιτήριο των 15 ευρώ
και µε αυτό δεν µπορεί να µπει στο µετρό. Εποµένως θα ανα-
γκαστεί να πάρει το αµέσως επόµενο που είναι των 35 ευρώ.
Εµείς ζητάµε -και επαναφέρουµε αυτήν την πρόταση που έχει να
κάνει πρώτα-πρώτα µε την ίδια τη ζωή των εργαζοµένων και κατά
δεύτερο λόγο και µε το ίδιο το περιβάλλον- να υπάρξει δωρεάν
διακίνηση το πρωί και να πληρώσουν, να φορολογηθούν ορι-
σµένες επιχειρήσεις οι οποίες απασχολούν µεγάλο αριθµό ερ-
γαζοµένων. Γιατί σε τελευταία ανάλυση δεν πάει για διασκέδαση
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ο εργαζόµενος. Πάει για να δουλέψει σ’ αυτές τις επιχειρήσεις οι
οποίες, µεταξύ των άλλων, έχουν και τεράστια κέρδη το προη-
γούµενο διάστηµα.

Εµείς επαναφέρουµε την πρόταση πάλι, παρά τις αντιξοότητες
και καλούµε τους εργαζόµενους να παλέψουν και όχι µόνο τους
εργαζόµενους στην ΕΘΕΛ και στις συγκοινωνίες γενικότερα,
αλλά και τους εργαζόµενους συνολικά και εσείς πρέπει να µας
πείτε στη δευτερολογία σας, αν σκοπεύετε να κάνετε έστω αυτές
τις προσλήψεις και γενικότερα, πώς αντιµετωπίζετε την επίλυση
αυτού του µεγάλου και οξυµένου προβλήµατος.

∆εν ήθελα –και γι’ αυτό το διαγράψαµε από την ερώτηση- να
αναφερθούµε και στις συνέπειες της υγείας που µπορεί να υπάρ-
χουν, όταν ο κόσµος είναι ο ένας πάνω στον άλλο, ιδιαίτερα πα-
λαιότερα µε τον ιό της γρίπης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας ευχαριστούµε.
Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ση-

φουνάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Κύριε συνάδελφε, κανείς δεν µπορεί να πει
ότι η κατάσταση της παροχής υπηρεσιών από τους οργανισµούς
κοινής ωφέλειας στο Λεκανοπέδιο είναι η καλύτερη. Υπάρχει µια
αλήθεια σε όλους τους οργανισµούς, είτε είναι το τραµ, είτε είναι
το µετρό, είτε είναι η ΕΘΕΛ. ∆υστυχώς, ο προγραµµατισµός ο
οποίος υπήρξε ήταν ένας προγραµµατισµός που δεν οδήγησε
στο σωστό αποτέλεσµα.

Υπάρχει µια κακή κατανοµή του προσωπικού, όχι προγραµµα-
τισµένη. Από την άλλη επίσης, υπάρχει ένα θέµα ως προς τις ει-
δικότητες. Η ΕΘΕΛ έχει µια πολύ µεγάλη εµπειρία, έχει ικανό
προσωπικό. Έχει, όµως, ένα προσωπικό το οποίο για πολλούς
και διάφορους λόγους, πολλές φορές δεν είναι ικανό να διακι-
νήσει το σύνολο των λεωφορείων που υπάρχουν.

Πρέπει να σας πω ότι σε όλους αυτούς τους οργανισµούς, τα
τελευταία χρόνια έχει διπλασιαστεί η ετήσια δαπάνη µισθοδο-
σίας. Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι λόγω έλλειψης ή κακής ή µη
ορθολογικής κατανοµής του προσωπικού έχουµε πολλές φορές
εργαζόµενους οι οποίοι κάνουν βάρδιες, διπλοβάρδιες, δεν
έχουν ρεπό κ.ο.κ.. Οι καινούργιες διοικήσεις θα µπουν εντός των
ηµερών. Ταυτόχρονα, όµως, θα κάνουµε κάτι που από εκεί θα
έπρεπε να έχουµε ξεκινήσει εδώ και πάρα πολλά χρόνια και συ-
γκεκριµένα:

Το λεκανοπέδιο Αττικής δεν είναι, όπως ήταν παλιά, στα όρια
του ∆ήµου της Αθήνας ή των περιφερειακών δήµων. Εµείς, λοι-
πόν, θα δηµιουργήσουµε το µητροπολιτικό φορέα µεταφορών,
όπου εκεί θα έχουν λόγο, θα πρέπει να συµµετέχουν και τα ΚΤΕΛ
και, βεβαίως, και οι δηµοτικές συγκοινωνίες. ∆ιότι σήµερα ο πο-
λίτης που έρχεται από την Κερατέα κατεβαίνει στην Αγία Παρα-
σκευή ή πλησιέστερα και από εκεί και πέρα, το εισιτήριο της
µιάµισης ώρας δεν ισχύει για να µεταβιβαστεί στο µετρό.

Το ίδιο ισχύει και µε τις δηµοτικές συγκοινωνίες. Παραδείγµα-
τος χάρη, υπάρχουν δήµοι, που έχουν τη δική τους συγκοινωνία
η οποία όµως δεν εντάσσεται σε µια συνολική λειτουργία. Έτσι
ουσιαστικά θα δηµιουργείται µετεπιβίβαση και θα µειωθεί αυτό
που σας είπα πριν, αυτό που κάναµε στο Νοµισµατοκοπείο, δη-
λαδή θα µειωθεί η κίνηση και η εισροή προς το κέντρο.

∆εν είναι εύκολο να γίνει από τη µία µέρα στην άλλη και δεν
είναι εύκολο να αλλάζουν και κατευθύνσεις.

Ως προς το προσωπικό. Εγώ σας ανέφερα πως στους περισ-
σότερους φορείς κοινής ωφέλειας µεταφορικού έργου, έχουµε
εκτίναξη δαπανών µισθοδοσίας. ∆εν είναι εύκολο, από τη µία
µέρα στην άλλη να το αλλάξουµε, να ορθολογισθεί η αξιοποίηση
του προσωπικού. Σαφέστατα και κάτω από αυτήν τη συγκυρία -
δεν µπορείς να πεις ότι οι ανάγκες, αν είναι αυτές που αναφέ-
ρατε, που δεν το ξέρω να σας το πω, γιατί είναι πάρα πολλοί οι
οργανισµοί αυτοί- και αν ακόµα απαιτείται πρόσληψη νέου προ-
σωπικού αυτό θα είναι αποτέλεσµα της µελέτης, της καταγρα-
φής και στη συνέχεια της ορθολογικής κατανοµής του
προσωπικού. Συντονιστικό ρόλο θα πρέπει να αναλάβει πλέον ο
καινούργιος µητροπολιτικός φορέας των µεταφορών, που προ-
γραµµατίζουµε. Ξέρω ότι δε θα είναι εύκολο να προχωρήσουµε
έχουµε όµως τη βούληση.

Είχα τη δυνατότητα και πριν από καιρό, σε µία άλλη ερώτηση

της συναδέλφου µας της κ. Κανέλλη, να απαντήσω, κυρίως, για
τον ΗΣΑΠ και να πω το εξής: Εµείς θα προσπαθήσουµε το κέ-
ντρο της Αθήνας να γίνει, πραγµατικά, ένας χώρος όπου θα χαί-
ρεσαι να βρίσκεσαι σε αυτό. Αυτό είναι συνδυασµός της ευθύνης
του Υπουργείου στο οποίο βρίσκοµαι και υπηρετώ αλλά και του
Υπουργείου Περιβάλλοντος. Είµαστε σε συνεργασία, ξεκινάµε
ένα σχεδιασµό και πιστεύω στους επόµενους µήνες να είµαστε
σε θέση να τον εξαγγείλουµε κιόλας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, τον κ. Σηφουνάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Με-
γάρου της Βουλής είκοσι τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο
συνοδοί - δάσκαλοι από το 2ο Γυµνάσιο Νέας Σµύρνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής).

Επόµενη είναι η µε αριθµό 370/1-2-2010 πρώτη επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχε-
τικά µε τη διάνοιξη παραλιακού δρόµου στη Σχολή Πυροβολικού
της Νέας Περάµου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Οικονόµου έχει ως εξής:
«Κύριε Υπουργέ,
Από το 2004 (Αριθ. Πρωτ. 5422/23-11-04) ξεκίνησαν οι επανει-

ληµµένες παρεµβάσεις µας στη Βουλή για την αναγκαιότητα διά-
νοιξης παραλιακού δρόµου στη Σχολή Πυροβολικού της Νέας
Περάµου, προκειµένου να εξυπηρετούνται οι µαθητές του δήµου
και να είναι κατά το δυνατόν ασφαλέστερη η µετακίνησή τους
από και προς τις σχολικές εγκαταστάσεις. Πρόκειται για ένα χρό-
νιο αίτηµα του δήµου το οποίο ήδη από το 2003 σε επιστολή του
αναπληρωτή γενικού διευθυντή της Ε ΠΥΕΘΑ (04-09-2003 ΑΠ
4165) προς τον ∆ήµαρχο Νέας Περάµου αναγνωριζόταν ως ανα-
γκαίο. Στην ως άνω επιστολή ο τότε αναπληρωτής γενικός διευ-
θυντής έθεσε µία σειρά από προϋποθέσεις προκειµένου να
υπάρξει η δυνατότητα δηµιουργίας παραλιακού πεζοδροµίου εύ-
ρους τεσσάρων µέτρων ώστε να είναι ασφαλής η µετακίνηση των
µαθητών. Ο ∆ήµος Νέας Περάµου αποδέχτηκε τους όρους και
ανέµενε επί µαταίω την ολοκλήρωση των σχετικών διαδικασιών
για να πάρει την άδεια χρήσης της γης. Παρά το γεγονός όµως
της θετικής ανταπόκρισης της στρατιωτικής ηγεσίας, της δεδη-
λωµένης πρόθεσης για διευκόλυνση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
εκ µέρους της τότε πολιτικής ηγεσίας και των αλλεπάλληλων πα-
ρεµβάσεων µας διά µέσου του κοινοβουλευτικού ελέγχου, η κα-
τασκευή του εν λόγω πεζοδροµίου ουδέποτε πραγµατοποιήθηκε
καθώς έως σήµερα δεν έχει παραχωρηθεί η σχετική άδεια χρή-
σης της γης. Η προκλητική αδιαφορία µε την οποία η προηγού-
µενη κυβέρνηση αντιµετώπισε το συγκεκριµένο ζήτηµα έχει
οδηγήσει σε µια πενταετή και πλέον αναµονή για την ολοκλή-
ρωση ενός µικρού µεν πλην αναγκαίου έργου που θα εξασφαλί-
σει την πιο ασφαλή µεταφορά των µαθητών χωρίς, βέβαια, να
διακυβεύεται η ασφάλεια στη Σχολή Πυροβολικού της Νέας Πε-
ράµου.

Κατόπιν όλων αυτών,
Ερωτάστε:
Προτίθεστε να ολοκληρώσετε άµεσα όλες τις σχετικές διαδι-

κασίες προκειµένου να δοθεί η πολυαναµενόµενη άδεια χρήσης
γης στο ∆ήµο της Νέας Περάµου ώστε να προχωρήσει επιτέλους
ο δήµος στην διάνοιξη του παραλιακού δρόµου που θα επιτρέπει
την ασφαλή µετακίνηση των µαθητών;»

Στην ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο Αναπληρω-
τής Υπουργός Εθνικής Άµυνας, κ. Μπεγλίτης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Κύριε Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, όταν υποβλή-
θηκε η επίκαιρη ερώτησή σας, ζήτησα από τις υπηρεσίες του
Υπουργείου το σχετικό φάκελο και είδα, πράγµατι, µε έκπληξη
ότι είναι ένα ζήτηµα που χρονολογείται εδώ και, τουλάχιστον, δε-
καεπτά χρόνια -συγκεκριµένα από το 1993- δεν θα έλεγα δείγµα
της έλλειψης πολιτικής βούλησης. Είναι αντίθετα απόδειξη µιας
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γραφειοκρατικής πολλές φορές προσέγγισης ζητηµάτων που
συνδέονται µε κρίσιµα ζητήµατα καθηµερινότητας των τοπικών
κοινωνιών.

Πράγµατι, θέτετε µε την ερώτησή σας ένα πολύ σοβαρό ζή-
τηµα που απασχολεί την τοπική κοινωνία του ∆ήµου της Νέας
Περάµου, της Περιφέρειας Αττικής. Είχα τη χαρά και την τιµή να
δεχθώ πριν λίγο καιρό στο γραφείο µου το ∆ήµαρχο Νέας Πε-
ράµου, τον κ. Φωτίου που απ’ ό,τι βλέπω έχουµε τη χαρά να πα-
ρευρίσκεται στο Κοινοβούλιο σήµερα, ο οποίος µε ενηµέρωσε
µε τη σειρά του για το πρόβληµα, όπως και όλοι οι Βουλευτές
της Περιφέρειας Αττικής.

Θέλω να πω, κύριε συνάδελφε, ότι συµµεριζόµαστε απόλυτα
τις αγωνίες και τις ευαισθησίες της τοπικής κοινωνίας. Έχουµε
να κάνουµε µε ένα ζήτηµα που συνδέεται µε την καθηµερινή
ασφαλή πρόσβαση των µαθητών στο σχολικό συγκρότηµα Γυ-
µνασίου-Λυκείου της Νέας Περάµου, µέσα από το χώρο του
στρατοπέδου Γεωργιάδη.

Ποιος είναι ο στόχος µας; Ο στόχος είναι διπλός. Πρώτον, η
υπεράσπιση της ασφαλούς καθηµερινότητας των µαθητών και
δεύτερον, ασφαλώς, ως καθ’ ύλην αρµόδιο Υπουργείο, Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας να διασφαλίσουµε την οµαλή λειτουργία
του στρατοπέδου και συγκεκριµένα της Σχολής Πυροβολικού.

Το ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, δεν συνδέεται
αποκλειστικά µε την αρµοδιότητα του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας. Ασφαλώς, το Ταµείο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας έχει
τη δική του αρµοδιότητα. Όµως εδώ βρισκόµαστε µπροστά σε
ένα πιο σύνθετο ζήτηµα, στο οποίο αρµοδιότητα έχει -εκτός των
άλλων- και το Υπουργείο Οικονοµικών. Γιατί γνωρίζουµε όλοι
καλά και γνωρίζετε και εσείς καλά ότι σύµφωνα µε όλα τα το-
πογραφικά διαγράµµατα που ξεκινούν από το 1977, όπως, του-
λάχιστον, έχουν αποτυπωθεί στο φύλλο Εφηµερίδας της
Κυβέρνησης της εποχής, είναι χώρος αιγιαλού και παραλίας, άρα
εκ του νόµου ανήκει στην αρµοδιότητα ή συναρµοδιότητα του
Υπουργείου Οικονοµικών µέσω της Κτηµατικής Εταιρείας του
∆ηµοσίου. Για να παραχωρήσουµε τη χρήση γης χρειάζεται και
η συναπόφαση του Υπουργείου Οικονοµκών.

Εµείς από τη πλευρά µας, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα
καταβάλουµε κάθε δυνατή προσπάθεια ενάντια στις γραφειο-
κρατικές αντιλήψεις, ακόµα και σε δογµατικές αγκυλώσεις του
παρελθόντος που ήθελαν τις Ένοπλες ∆υνάµεις και τις υποδοµές
των Ενόπλων ∆υνάµεων να είναι ξεκοµµένες από τις ανάγκες της
τοπικής κοινωνίας. Όµως χρειάζεται και από την άλλη πλευρά –
και το λέω παρόντος και του δηµάρχου- δηλαδή της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης µία προσπάθεια µε πρωτοβουλίες και προς το
Υπουργείο Οικονοµικών.

Να είστε βέβαιοι ότι εκ µέρους της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας θα υπερασπιστούµε τα δικαιώµατα
της τοπικής κοινωνίας και ασφαλώς της τοπικής αυτοδιοίκησης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στην Περιφέρεια Αττι-

κής, κ. Βασίλειος Οικονόµου, για να αναπτύξει την ερώτησή του.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Νοµίζω ότι µόνο ευχαριστίες

µπορώ να απευθύνω στον κύριο Υπουργό για την τοποθέτησή
του, η οποία ήταν µεστή, συγκεκριµένη, και νοµίζω ότι µπορώ να
εκφράσω και τη συνάδελφο παρούσα εδώ, την κ. Χριστοφιλο-
πούλου, Υφυπουργό Παιδείας αλλά Βουλευτή Αττικής. Νοµίζω -
καλά το είπατε- ότι είναι ένα αίτηµα όλων των Βουλευτών, όλων
των κοινωνικών φορέων για το λογικό του θέµατος, δηλαδή, να
µη διακινδυνεύουν τα παιδιά, την πρόσβαση τους στο σχολείο
τους από τον δρόµο τον κεντρικό, ο οποίος δεν έχει ούτε ένα πε-
ζοδρόµιο και τα παιδιά βρίσκονται καθηµερινά σε ένα κίνδυνο,
αλλά να κινηθούν από την µεριά της παραλίας χωρίς, βέβαια, να
διακυβεύεται και η ασφάλεια του στρατοπέδου, ενός σηµαντι-
κού στρατοπέδου εκπαιδεύσεως των Ενόπλων ∆υνάµεων.

Η δική σας διάθεση και πρόθεση να υποστηρίξετε το αυτο-
νόητα λογικό αίτηµα -καθώς είχαµε και το 2003 µία θετική προ-
σέγγιση αλλά τα τελευταία πεντέµισι χρόνια υπήρχε η αδιαφορία
της προηγούµενης κυβέρνησης- έρχεται να ισορροπήσει στα
µάτια της κοινής γνώµης την κοινωνική ευαισθησία από την µεριά

των Ενόπλων ∆υνάµεων και της πολιτικής ηγεσίας για το ρόλο
τους και τη συµµετοχή τους στα κοινωνικά δρώµενα. Οι Ένοπλες
∆υνάµεις δεν είναι ξεκοµµένες από την κοινωνία, δεν µπορεί να
είναι ξεκοµµένες. Η προσέγγιση αυτή µόνο κακές εντυπώσεις δη-
µιουργεί για τις Ένοπλες ∆υνάµεις και δεν ωφελεί το σκοπό τους
και τη σηµασία τους.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι η δική σας προσέγγιση η σηµερινή
για το θέµα, όχι σηµαντικότατο, όµως καθοριστικό για την τοπική
κοινωνία της Νέας Περάµου, σηµατοδοτεί µια νέα προσέγγιση
της πολιτικής ηγεσίας για το κοµµάτι το σηµαντικό των στρατο-
πέδων στην Αττική. Είναι µια ευκαιρία να ανοίξει µια συζήτηση –
δεν θα είναι ολοκληρωµένη σήµερα εδώ, καθώς η επίκαιρη
ερώτηση δεν δίνει τα περιθώρια µεγάλου διαλόγου- γιατί είναι
πολύ επίκαιρο το ζήτηµα το πώς αξιοποιούν τις µεγάλες εκτά-
σεις στρατοπέδων, ανενεργών πολλές φορές, οι Ένοπλες ∆υνά-
µεις, σε συνδυασµό µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Και σ’ αυτές τις δύσκολες εποχές που ζούµε, οικονοµικής ύφε-
σης και κρίσης πρέπει να δούµε πώς αξιοποιεί το κράτος, τελικά,
την περιουσία του και τις δυνατότητες που έχει. Ας πιάσουµε το
κοµµάτι των Ενόπλων ∆υνάµεων, βλέποντας τις τεράστιες δη-
µόσιες εκτάσεις, οι οποίες είναι σφραγισµένες σε στρατόπεδα
που δεν λειτουργούν. Θα σας αναφέρω ενδεικτικά το Στρατό-
πεδο της Μαλακάσας. Εκατοντάδες στρέµµατα γης, τα οποία
δεν παίζουν κανένα ρόλο, αλλά είναι υποτίθεται το Στρατόπεδο
Μαλακάσας. Έχουµε και άλλες περιπτώσεις. Να σας αναφέρω το
Στρατόπεδο Λάµπρου µέσα στο οικιστικό ιστό της Παλλήνης;
Είναι γνωστά τα θέµατα. Θα τα φέρουµε σε µια συζήτηση.

Νοµίζω όµως ότι έχετε ανοίξει εσείς αυτό το θέµα. Χαίροµαι
πάρα πολύ που έχετε την ευαισθησία και την κατανόηση αυτών
των ζητηµάτων. ∆είχνει τη διαφορά και την αλλαγή φιλοσοφίας
πλέον της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Νοµίζω ότι αφού έχουµε τη δική σας δέσµευση και τη δική σας
εξαγγελία τη θετική για το θέµα, θα πείσουµε και τους αγαπη-
τούς φίλους του Υπουργείου Οικονοµικών για το αυτονόητο, ότι
µπορούν να κάνουν αυτήν την παραχώρηση. ∆εν λέµε να απε-
µπολήσουν την περιουσία τους ή τα δικαιώµατά τους, απλά να
µπορούν να εξυπηρετηθούν οι µικροί µαθητές της Νέας Περά-
µου. ∆ηλαδή τι πιο αυτονόητο, τι πιο λογικό.

Η δική σας δήλωση σήµερα είναι ενθαρρυντική. Μας παρακο-
λουθούν οι κάτοικοι της Νέας Περάµου µέσω της τηλεοράσεως
της Βουλής και νοµίζω ότι παίρνουν ένα θετικό µήνυµα από την
Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
Ο Υπουργός κ. Μπεγλίτης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε, αγαπητέ συνάδελφε, ξεκινώ από ένα θέµα
που µας έχει απασχολήσει πάρα πολύ ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, το πώς θα µεταφράζουµε καθηµε-
ρινά στην πράξη το κυβερνητικό µας πρόγραµµα και τις προ-
γραµµατικές δεσµεύσεις της Κυβέρνησης στο χώρο του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας σε σχέση και µε το κρίσιµο ζήτηµα
που θέσατε, της αξιοποίησης των µη λειτουργούντων πλέον
στρατοπέδων, προς όφελος των τοπικών κοινωνικών.

Γνωρίζουµε άλλοι, γνωρίζετε ασφαλώς και εσείς, ότι η όλη δια-
δικασία, το όλο θέµα διέπεται από το θεσµικό πλαίσιο και το σχε-
τικό νόµο του 1999. Χωρίς, όπως είπα, δογµατικές προσκολλήσεις
στο παρελθόν, εµείς θέλουµε να ανοίξουµε –και έχουµε ανοίξει
ήδη σε επίπεδο µελέτης- το όλο θέµα της αξιοποίησης των στρα-
τοπέδων. Σ’ αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η καλύτερη δυνατή
αξιοποίηση του περιβάλλοντος χώρου του στρατοπέδου Γεωρ-
γιάδη στη Νέα Πέραµο.

Το Ταµείο Εθνικής Άµυνας που είναι αρµόδιο εκ µέρους του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας για την παραχώρηση χρήσης γης
και στρατοπέδων, δεν παραχωρεί απευθείας στα νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου όπως είναι στην προκειµένη περίπτωση
οι δήµοι. Παραχωρεί στο Υπουργείο Οικονοµικών, δηλαδή στην
Κτηµατική Εταιρεία ∆ηµοσίου έτσι ώστε στη συνέχεια να τεθεί
ένας χώρος στην υπηρεσία της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Να είστε βέβαιος, αγαπητέ συνάδελφε, ότι από την πλευρά
µας θα καταβάλουµε κάθε δυνατή προσπάθεια. Είναι ένα αίτηµα
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κοινωνικό. Θα το κάνουµε πράξη. Είµαστε αποφασισµένοι και ο
κ. Βενιζέλος και εγώ να παραχωρήσουµε προς όφελος των τοπι-
κών κοινωνιών, προς όφελος της καθηµερινότητας του πολίτη,
στρατόπεδα σε όλη την Ελλάδα. Είναι ένα πανελλαδικό αίτηµα.
Έρχεται από κάθε γωνιά της χώρας µας και, βεβαίως, της Περι-
φέρειας Αττικής, όπου υπάρχουν πολλά ανενεργά στρατόπεδα,
τα οποία θα µπορούσαν να αξιοποιηθούν και για ανάγκες υπο-
δοµών, σχολικών κτηρίων, κτηρίων που θα ικανοποιούν τις ανά-
γκες της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά, βεβαίως, και για τις
ανάγκες σε πράσινο για τους πολίτες και τις τοπικές κοινωνίες.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι τα γραφεία µας είναι ανοιχτά
για να συνεννοηθούµε µε εσάς τους Βουλευτές Περιφέρειας Ατ-
τικής, µε τον ∆ήµαρχο και µε τη ∆ηµοτική Αρχή Νέας Περάµου
ώστε να βρούµε µία βιώσιµη, εναλλακτική λύση.

Εµείς από την πλευρά µας -και εγώ προσωπικά από την
πλευρά µου, που χειρίζοµαι το θέµα- θα συµβάλω προς αυτήν
την κατεύθυνση, έτσι ώστε να είµαστε όλοι εποικοδοµητικοί.
Μπορεί να βρεθεί λύση. Σας διαβεβαιώνω, επίσης, ότι οι εντολές
προς την ηγεσία των Ενόπλων ∆υνάµεων και του ΓΕΣ είναι σα-
φείς προς αυτήν την πλευρά, ότι πρέπει να βρούµε λύση.

Άρα, λοιπόν, καλώ από εδώ και εσάς τους εκπροσώπους Βου-
λευτές της Περιφέρειας Αττικής και την Τοπική Αυτοδιοίκηση,
µέσω του δηµάρχου και της δηµοτικής αρχής, να βρούµε όλοι
µαζί µια βιώσιµη και λειτουργική λύση. Αυτή µπορεί να βρεθεί.
Και χαίροµαι για την ευελιξία που επιδεικνύει η ∆ηµοτική Αρχή
Νέας Περάµου και ο ∆ήµαρχος στην αναζήτηση αυτών των εναλ-
λακτικών λύσεων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον Υπουργό.
Η µε αριθµό 377/1.2.2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς
την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αποζηµίωση των ελαιοπαραγωγών του Νοµού Χανίων από τον
ΕΛΓΑ κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουρ-
γού και συνεπώς διαγράφεται.

Εισερχόµαστε τώρα στην µε αριθµό 375/1.2.2010 τέταρτη επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Αστέριου Ροντούλη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τους διορισµούς πο-
λυτέκνων εκπαιδευτικών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αστέριου Ροντούλη έχει ως εξής:
«Βάσει του ν. 3255/2004, ενός θεσµικού πλαισίου δηλαδή που

διέπεται από τη λογική της παροχής δηµογραφικών κινήτρων, ο
εκπαιδευτικός κατηγορίας ΠΕ κατοχυρώνει τη δυνατότητα διο-
ρισµού στην δηµόσια εκπαίδευση αµέσως µόλις αποκτήσει το τέ-
ταρτο παιδί του.

Έτσι, φθάσαµε να έχουν διοριστεί, µέχρι τώρα, στην δηµόσια
εκπαίδευση, µε τον προαναφερθέντα νόµο πάνω από τέσσερις χι-
λιάδες πολύτεκνοι εκπαιδευτικοί, που σε ποσοστό µάλιστα άνω
του 80% είναι νέοι πολύτεκνοι, εποικοδοµητικοί.

Όµως, µε τα όσα αναγράφονται στον ηµερήσιο τύπο και µε-
ταδίδονται από τους τηλεοπτικούς σταθµούς, δηµιουργείται
στους πολίτες η εντύπωση πως η Κυβέρνηση προτίθεται να προ-
χωρήσει στην κατάργηση των διατάξεων του ν. 3255/2004 περί
διορισµού των πολυτέκνων εκπαιδευτικών, µε αποτέλεσµα να
έχει κορυφωθεί η ανησυχία, αλλά και η αγωνία εκατοντάδων πο-
λύτεκνων οικογενειών.

Συνεπώς προκειµένου να αρθούν οι όποιες εσφαλµένες εντυ-
πώσεις ή παρεξηγήσεις ερωτάται η κ. Υπουργός:

Πρώτον, αληθεύουν, πράγµατι, οι πληροφορίες περί επικείµε-
νης κατάργησης του ισχύοντος νόµου που διέπει τους διορι-
σµούς των πολυτέκνων εκπαιδευτικών;

∆εύτερον, αν ναι, έχει συνεκτιµηθεί από το Υπουργείο η συ-
νταγµατικότητα της όποιας νέας ρύθµισης και η περαιτέρω επι-
βάρυνση του ήδη οξυτάτου δηµογραφικού προβλήµατος της
χώρας;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει η
Υφυπουργός κ. Χριστοφιλοπούλου.

Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, θέλω να καταστήσω απολύτως σαφές ότι η
Κυβέρνηση και ειδικότερα το Υπουργείο Παιδείας στηρίζει το
θεσµό της οικογένειας και ιδιαίτερα της πολιτικής οικογένειας.
∆εν τίθεται ζήτηµα να παραβιαστεί άλλωστε το άρθρο 21 του Συ-
ντάγµατος.

Είναι, επίσης, όµως σαφές και το γνωρίζουν όλοι ότι στις προ-
θέσεις µας είναι µια πολύ µεγάλη αλλαγή στο χώρο της παιδείας,
στο χώρο της δηµόσιας, ποιοτικής, δωρεάν παιδείας για όλους
µε επίκεντρο το µαθητή. Το µαθητή, τη µαθήτρια και τις ανάγκες
τους. Και για το λόγο αυτό εκτός από τις µεγάλες αλλαγές στα
αναλυτικά προγράµµατα, στην οργάνωση και λειτουργία των
σχολείων που έχουν ήδη σκιαγραφηθεί από τις προγραµµατικές
µας δηλώσεις, προχωρήσαµε και σε ένα πλαίσιο βασικών αρχών
για τις προσλήψεις, διορισµούς και µεταθέσεις των εκπαιδευτι-
κών.

Βεβαίως, στόχος είναι σ’ αυτό το νοµοσχέδιο που θα προκύ-
ψει, µετά από τη διαβούλευση, να υπάρχει µια πλέον αξιοκρα-
τική, διαφανής και ουσιαστική αξιοποίηση του εκπαιδευτικού
δυναµικού της χώρας. Αν θέλουµε ο µαθητής να είναι το πρω-
ταρχικό µας µέληµα, είναι κατανοητό ότι ο δάσκαλος και ο κα-
θηγητής είναι στην πρώτη γραµµή, που είναι η τάξη.

Σε αυτήν τη µεγάλη αλλαγή θα υπάρξουν πολλά στάδια. Ήδη,
είµαστε στο πρώτο, της διαβούλευσης. Αµέσως µετά τη διαβού-
λευση, υπάρχει το στάδιο της κατάθεσης ενός προσχεδίου
νόµου, το οποίο και θα συζητήσουµε στην αρµόδια επιτροπή και,
βεβαίως, µετά η κατάθεση του νοµοσχεδίου.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι σ’ αυτό το πρώτο στάδιο που βρι-
σκόµαστε υπάρχουν πάρα πολλές κατατεθειµένες απόψεις πο-
λιτών, φορέων. Βεβαίως, εµείς έχουµε δει όλους τους αρµόδιους
φορείς. Υπάρχει όµως, και ένα αίτηµα των πολύτεκνων εκπαι-
δευτικών για να υπάρξει µία συνάντηση µαζί µας, την οποία και
δροµολογούµε άµεσα, εντός της επόµενης εβδοµάδας.

Θα δούµε και τους πολύτεκνους εκπαιδευτικούς, θα ακού-
σουµε τις απόψεις τους, γιατί πρόθεσή µας δεν είναι να µη σε-
βαστούµε και τα δικά τους δικαιώµατα, που άπτονται όχι µόνο
των αναγκών της εκπαίδευσης αλλά άπτονται των αναγκών του
κράτους και της πολιτείας να στηρίξει την πολύτεκνη οικογένεια,
η οποία είναι ένα από τα σηµαντικότερα –όχι το µόνο- βάθρα στα
οποία πρέπει να στηριχθούµε για να λύσουµε το δηµογραφικό
µας πρόβληµα.

ΠΡΟ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την κυρία
Υφυπουργό.

Το λόγο έχει ο κ. Αστέριος Ροντούλης, Βουλευτής του ΛΑΟΣ
στο Νοµό της Λάρισας για να αναπτύξει την ερώτησή του.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άρες, µάρες, κουκουνάρες! Αυτό κατάλαβα από την απά-

ντηση, ενώ περίµενα µία σαφέστατη απάντηση σε ένα σαφέ-
στατο ερώτηµα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Παρακαλώ, κύριε Πρό-
εδρε, να ανακαλέσει.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα τα πείτε στη δευτερολογία σας.
Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να κρατηθεί ο χρόνος.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, πα-
ρακαλώ θερµά. Να κρατηθεί ο χρόνος.

ΠΡΟ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Νοµίζω ότι εσείς, κύριε
Ροντούλη, έχετε τη δυνατότητα να αναπτύξετε την ερώτησή σας
µε πολύ καλό τρόπο και αποτελεσµατικό. Γιατί να χρειάζεται να
χρησιµοποιούµε τέτοιες λέξεις; Η κυρία Υπουργός θα έχει τη δυ-
νατότητα να απαντήσει µετά και να απαντήσει επί της ουσίας.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, δεν
συνάδει µε το πνεύµα της Βουλής το «άρες, µάρες, κουκουνά-
ρες». Με συγχωρείτε πάρα πολύ!

ΠΡΟ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ακούει ο ελληνικός
λαός. Είναι απευθείας η σύνδεση και ακούει τι λέει ο κ. Ροντού-
λης και κρίνει. Νοµίζω ότι µία αυτοσυγκράτηση πρέπει να υπάρ-
χει από όλους. Εγώ δεν µπορώ να κάνω λογοκρισία στον
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ερωτώντα Βουλευτή. Αναλαµβάνει την ευθύνη αυτών που λέει.
Παρακαλώ, κύριε Ροντούλη, σας βάζω από την αρχή τον χρόνο

σας. Αλλά επειδή και εσείς κάνετε συνέχεια διακοπές, βλέπετε
τώρα πόσο άσχηµο είναι να γίνονται διακοπές.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν έκανα καµµία διακοπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ συνεχίστε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επειδή, λοιπόν, παρεξηγήθηκε η

κυρία Υπουργός, διαβάζω από την εφηµερίδα το «ΕΘΝΟΣ» της
Κυριακής 24 Ιανουαρίου 2010 δήλωση που έγινε από πηγή του
Υπουργείου Παιδείας που δεν κατονοµάζεται και είναι η εξής: «Η
πολιτεία οφείλει να προσµετρά ότι ο κάθε πολίτης που ανήκει σε
ειδική κατηγορία δεν είναι αξιωµατικά και κατάλληλος δάσκα-
λος».

Εδώ, λοιπόν, υπάρχει µία ευθεία βολή κατά των πολυτέκνων
εκπαιδευτικών, πράγµα που σηµαίνει ότι το Υπουργείο µεθοδεύει
σταδιακά, αλλά µεθοδεύει εναργέστατα, την κατάργηση του ν.
3255 περί διορισµού των πολυτέκνων εκπαιδευτικών.

Θέλω, λοιπόν, να επισηµάνω κάποια πράγµατα για να τα ακού-
σει η κυρία Υπουργός.

Πρώτον, υπάρχει το άρθρο 21 του Συντάγµατος, παράγραφος
2 και 5. Τι λέει η παράγραφος 2; Λέει συγκεκριµένα ότι είναι δι-
καίωµα της πολύτεκνης οικογένειας να έχει µία ειδική µέριµνα
και προστασία από το κράτος. Τι λέει η παράγραφος 5; Λέει ότι
είναι υποχρέωση της πολιτείας να οργανώνει µε συγκεκριµένα,
αναγκαία µέτρα που πρέπει να λαµβάνει µία ολοκληρωµένη δη-
µογραφική πολιτική. Αυτά λέει το Σύνταγµα, δεν τα λέει ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός.

Πρέπει, όµως να αναγνώσω και κατ’ επανάληψη αποφάσεις
του Συµβουλίου της Επικρατείας. Ακούστε, λοιπόν, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, τι λέει το Συµβούλιο της Επικρατείας. ∆εν είναι συ-
νταγµατικά ανεκτός ο περιορισµός ή η υποβάθµιση της
παρεχοµένης στους πολυτέκνους ειδικής φροντίδας άνευ απο-
χρώντος λόγου. Και εδώ, βεβαίως, δεν υπάρχει αποχρών λόγος
για να καταργήσουµε το ν. 3255. Τουναντίον, υπάρχει αποχρών
λόγος για να διατηρηθεί εν ισχύ ο ν. 3255, λόγω του τεραστίου,
οξυτάτου δηµογραφικού προβλήµατος της χώρας.

Ο νόµος αυτός µέχρι τώρα λειτούργησε ως δηµογραφικό κί-
νητρο πρώτον, ως ένα µέτρο καταπολέµησης της ανεργίας των
εκπαιδευτικών και µάλιστα, χωρίς το παραµικρό κόστος για τον
κρατικό προϋπολογισµό.

Θα µου επιτρέψετε, όµως, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, να ανα-
γνώσω και τοποθετήσεις, δηλώσεις, θέσεις που ανέπτυξε ο ίδιος
ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Παπανδρέου και Πρωθυπουργός
της χώρας, ενώπιον της Ανώτατης Συνοµοσπονδίας Πολυτέκνων
Ελλάδος.

Τι είπε χαρακτηριστικά ο κ. Παπανδρέου; «Μπροστά στον κίν-
δυνο της γήρανσης του πληθυσµού εξαιτίας της σοβαρής υπο-
γεννητικότητας, ο ρόλος των πολυτέκνων οικογενειών αποτελεί
εθνική προσφορά. Ιδιαίτερα σήµερα, σε µια δύσκολη συγκυρία
για τη χώρα και τους πολίτες, η πολιτεία οφείλει να σας δείξει
και θα σας δείξει στην πράξη αποτελεσµατική µέριµνα». Αυτά δή-
λωνε ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ.

Και, βεβαίως, να επισηµάνω ότι ανέγνωσα το προεκλογικό πρό-
γραµµα του ΠΑΣΟΚ και σε κανένα σηµείο δεν βρήκα αναφορά σε
µία µελλοντική κατάργηση του ν.3255.

Κυρία Υπουργέ, για να µην κοροϊδευόµαστε και να λέµε τα
πράγµατα µε το όνοµά τους, η πολιτεία έχει µια συνέχεια και έχει
και αξιοπιστία. Όταν η πολιτεία λέει ότι θα πρέπει ο πολίτης να
σέβεται τους νόµους, να πληρώνει τους φόρους, να καταβάλλει
τις ασφαλιστικές του εισφορές, πρώτα η ίδια η πολιτεία πρέπει
να δει το παράδειγµα της συνέπειας και της αξιοπιστίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή).

Καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, να επισηµάνω το εξής: Είναι
δεδοµένη και θα τη δούµε –µακάρι να διαψευστώ- µια τροµο-
κρατική επίθεση από το Υπουργείο Παιδείας εναντίον των πολυ-
τέκνων. Πολύ φοβάµαι...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχετε υπερβεί κατά
πολύ το χρόνο σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε
για τριάντα δευτερόλεπτα. Είναι πολύ σοβαρό το θέµα και πα-

ρακαλώ για την ανοχή σας. Είναι πολύ σοβαρό και απασχολεί χι-
λιάδες οικογένειες.

Υπάρχει, λοιπόν, µία µεθόδευση αρνητική εναντίον των πολυ-
τέκνων οικογενειών. Γιατί; ∆ιότι το Υπουργείο και η Κυβέρνηση
έχουν κάνει µια κεντρική πολιτική επιλογή. Θεωρούν ότι το δη-
µογραφικό πρόβληµα της χώρας δεν θα λυθεί µε την ενίσχυση
των γεννήσεων του γηγενούς ελληνικού πληθυσµού, αλλά µε την
πολιτογράφηση αλλοδαπών.

Σε αυτήν τη κεντρική σας επιλογή, λοιπόν, θα µας βρείτε απέ-
ναντι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Ροντούλη, θα

ήθελα να ανακαλέσετε την αρχική σας τοποθέτηση. Ήταν σαφέ-
στατη η κυρία Υπουργός. Παρακαλώ να ζητήσετε την ανάκληση,
για να µη γραφτεί στα Πρακτικά η αρχική σας τοποθέτηση. Είστε
καθηγητής, έχετε πλουσιότερο λεξιλόγιο από το «άρες, µάρες,
κουκουνάρες».

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω να συγ-
χαρώ την κυρία Υπουργό για την παρουσία της εδώ στην Αί-
θουσα, γιατί ξέρω ότι υπήρχε και ιδιάζων λόγος να είναι απούσα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η ερώτηση, κύριε Ρο-
ντούλη, ήταν εάν θα ανακαλέσετε αυτά που είπατε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτό που είπα δεν αποτελεί προ-
σωπική αιχµή για την κυρία Υπουργό, απλώς έκρινα την αορι-
στολογία της τοποθέτησής της. Μπορούσε να πει ότι ο ν. 3255
δεν θα καταργηθεί και τελειώσαµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία Υπουργέ έχετε
το λόγο.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, ο
καθένας εκφράζεται όπως νοµίζει.

Από εκεί και πέρα θα ήταν, νοµίζω, πρόχειρο από µέρους µου
και από µέρους συνολικά της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
Παιδείας να έρθει εδώ για να απαντήσει σε µια επίκαιρη ερώτηση
και να δηλώσει ότι ένας νόµος δεν θα καταργηθεί.

Εξηγούµαι. Και αν αυτός ο νόµος τροποποιηθεί ή βελτιωθεί µε
τρόπο που να εκφράζει και τη συνταγµατική επιταγή της προ-
στασίας των πολυτέκνων µε συµµετοχή και των ιδίων των πολυ-
τέκνων –όπως σας είπα, δεν θα δω τη συνοµοσπονδία, θα δω το
Σύλλογο των Εκπαιδευτικών Πολυτέκνων- εάν πάµε να βάλουµε
συνολικά ένα πλαίσιο διαφορετικό στις προσλήψεις, στο διορι-
σµό, γενικότερα στη φιλοσοφία που διέπει τη λειτουργία των εκ-
παιδευτικών, αυτό θα πρέπει να συνεπιφέρει βελτιώσεις και στον
τρόπο που αξιοποιούµε και τους πολύτεκνους εκπαιδευτικούς.

Είπα και ξαναλέω ότι δεν θα ήταν καθόλου σοβαρό από µέ-
ρους µας να έρθουµε να κάνουµε τέτοιες δηλώσεις. ∆ηλώνουµε,
όµως, απερίφραστα, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν είναι στην πρόθεσή
µας όχι µόνο η τροµοκρατική ενέργεια αλλά ούτε καν ο αιφνι-
διασµός. Ακριβώς γι’ αυτό, πέρα από την προαναγγελθείσα ήδη
από τη Βουλή συνάντησή µου µε το συγκεκριµένο σύλλογο,
υπάρχει και εκ νέου επιστολή µετά από τον πρώτο γύρο συνοµι-
λιών της Υπουργού κ. ∆ιαµαντοπούλου προς ∆ΟΕ-ΟΛΜΕ και
προς όλους, µέχρι να φθάσει, κύριε συνάδελφε, το προσχέδιο
του νοµοσχεδίου στη Βουλή, στην επιτροπή. Όπως καταλαβαί-
νετε, θα υπάρξει πάρα πολύς χρόνος. Κανένας αιφνιδιασµός και
πολύ επεξεργασµένη, συστηµατική συζήτηση και διάλογος.

Η πρόθεσή µας είναι να συνταιριάξουµε, κύριε Πρόεδρε, µε
τον καλύτερο τρόπο τη συνταγµατική επιταγή για την παιδεία
που είναι το µέλλον της πατρίδας µας, µε τη συνταγµατική επι-
ταγή για την προστασία της οικογένειας και των πολυτέκνων.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αλίµονο στους πολυτέκνους!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Με συγχωρείτε, το
«αλίµονο στους πολυτέκνους» είναι δική σας έκφραση και δικαι-
ούστε να την έχετε.

Θέλω, λοιπόν, µε τον πλέον κατηγορηµατικό τρόπο, να πω ότι
τα παιδιά µας δικαιούνται το δάσκαλο και τον καθηγητή που τους
αξίζει. Και οι πολύτεκνοι όµως, δικαιούνται τη στήριξη της πολι-
τείας. Θα κάνουµε κάθε τι το δυνατό να συνδυάσουµε αυτές τις
δύο ανάγκες.

∆εν υπάρχει κανένας λόγος ούτε για µεθοδεύσεις ούτε για
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τροµοκρατίες, ούτε για απόκρυψη. Θα είναι όλα στο φως, όλα
θα είναι φανερά και σας διαβεβαιώνω ότι µετά από τη δική µου
συνάντηση µε τους πολύτεκνους εκπαιδευτικούς, θα υπάρξει
επίσηµο δελτίο Τύπου, επίσηµες δηλώσεις και δεν θα υπάρξει
κανενός είδους µεθόδευση.

Γι’ αυτόν το λόγο, λοιπόν, θέλω να σας ευχαριστήσω για τη
δυνατότητα που µου δίνετε να ξεκαθαρίσω από την πλευρά µας
ότι δεν υπάρχουν απειλές και ότι η ελληνική παιδεία είναι παιδεία
για τα ελληνόπουλα και για όσα παιδιά νόµιµα κατοικούν στη
χώρα µας και πηγαίνουν στα ελληνικά σχολεία.

Από κει και πέρα, έχουµε κάθε λόγο και εµείς στο Υπουργείο
Παιδείας αλλά και συνολικά η Κυβέρνηση να στηρίξουµε την οι-
κογένεια και να στηρίξουµε το δηµογραφικό πρόβληµα της
χώρας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, κ. Χριστοφιλοπούλου.

Η µε αριθµό 374/1-2-2010 πέµπτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε το επίπεδο φτώχειας και µισθών
στην Ελλάδα κ.λπ. δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και συ-
νεπώς διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 364/1-2-2010 πρώτη επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Συµεών Κεδίκογλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την υλοποίηση της απόφασης µετα-
στέγασης της µονάδας µεταγγίσεων της µεσογειακής αναιµίας
από το ∆ρακοπούλειο (∆ΚΑ) στο Νοσοκοµείο του νέου Ερυθρού
Σταυρού κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η καθυστέρηση δύο ετών για την υλοποίηση της απόφασης

µεταστέγασης της µονάδας µεταγγίσεων της µεσογειακής αναι-
µίας από το ∆ρακοπούλειο (∆ΚΑ) στο κεντρικό νοσοκοµείο θέτει
σε κίνδυνο τη ζωή εκατόν πενήντα πασχόντων.

Κυρία Υπουργέ, η αναβλητικότητα εδώ και δύο χρόνια της
προηγούµενης ηγεσίας του Υπουργείου Υγείας, που δεν υλο-
ποιούσε τη δική του απόφαση µεταστέγασης της µονάδας µε-
σογειακής αναιµίας (ΜΜΑ) του ∆ρακοπούλειου Κέντρου
Αιµοδοσίας (∆ΚΑ) στους χώρους του Νοσοκοµείου του Νέου
Ερυθρού Σταυρού, έχει οδηγήσει σε δραµατικό αδιέξοδο τους
περίπου εκατόν πενήντα µεταγγιζόµενους στο ∆ρακοπούλειο
Ενώ:

1. Η επίσηµη υπουργική απόφαση για την άµεση µεταφορά
της µονάδας Μ.Α. του ∆ρακοπούλειου στους χώρους του Νέου
Ερυθρού Σταυρού πάρθηκε τον Νοέµβριο του 2007.

2. Ένα χρόνο αργότερα (∆εκέµβριο 2008), την αναγκαιότητα
συνοµολόγησε οµόφωνα και το ∆Σ του Νέου Ερυθρού Σταυρού,
χαρακτηρίζοντάς την µάλιστα κατεπείγουσα.

3. ∆εσµεύτηκαν και τα απαραίτητα κονδύλια, ορίσθηκε ο κα-
ταλληλότερος για την µετεγκατάσταση χώρος εντός του νοσο-
κοµείου και έγιναν σήµερα 1 Φεβρουαρίου 2010, αναµένεται
ακόµα η υλοποίηση της ειληµµένης απόφασης θέτοντας σε
άµεση απειλή την ίδια τη ζωή εκατόν πενήντα ανθρώπων. Να ση-
µειωθεί ακόµα ότι ειδικά οι πολίτες του Νοµού Ευβοίας, τους
οποίους εκπροσωπώ και οι οποίοι ήδη ζουν µε το άγχος που επι-
φέρει το γεγονός ότι δεν υπάρχει µονάδα µεταγγίσεων της µε-
σογειακής αναιµίας στο νοµό τους, επιβαρύνονται µε συχνές
µετακινήσεις εκτός νοµού προς µια µονάδα που δεν πληροί καµ-
µία από τις προϋποθέσεις για τις µονάδες Μ.Α., όπως αυτές ορί-
ζονται στο θεσµικό πλαίσιο (υπουργική απόφαση, ΦΕΚ2267,
28-11-2007)

Κατόπιν τούτων και µε τη βεβαιότητα ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ θα µετατρέψει την ολιγωρία σε υπεύθυνη δράση, ερω-
τάσθε:

Ποιες είναι οι προθέσεις σας για την υλοποίηση της απόφα-
σης µεταστέγασης της µονάδας µεταγγίσεων της µεσογειακής
αναιµίας από το ∆ΚΑ στο κεντρικό νοσοκοµείο και υπό την διοί-
κηση του παθολογικού τοµέα;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει η
Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακο-
πούλου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Σας ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Κατ’αρχάς, θα ήθελα να συµφωνήσω µε τη διαπίστωση του συ-

ναδέλφου, του κ. Κεδίκογλου ότι όντως εδώ είναι ένα θέµα που,
δυστυχώς, χρονίζει πάρα πολύ καιρό. Υπάρχει ένα απίστευτο
«πινγκ-πονγκ» ευθυνών, όπως πολύ σωστά είπατε µε την ερώ-
τησή σας.

Κατ’αρχάς, υπάρχει το ισχύον θεσµικό πλαίσιο που για τις µο-
νάδες µεταγγίσεων προβλέπει ότι πρέπει να βρίσκονται εντός
του χώρου γενικών νοσοκοµείων, ανεξάρτητες χωροταξικά και
να υπάγονται διοικητικά και επιστηµονικά στα πλαίσια παθολογι-
κού τοµέα. Αυτή είναι η γενική αρχή.

Πέραν αυτού όµως η προηγούµενη κυβέρνηση είχε προχωρή-
σει µια σχετική απόφαση για την αναδιάρθρωση της ιατρικής
υπηρεσίας του Κοργιαλένειου-Μπενάκειου Ερυθρού Σταυρού και
την ένταξη της µονάδας µεταγγίσεων του ∆ρακοπούλειου στον
παθολογικό τοµέα του νοσοκοµείου.

∆υστυχώς όµως στην συνέχεια, απ’ ό,τι φάνηκε, υπήρχε µια
πολύ µεγάλη καθυστέρηση, ενώ αρχικά το 2008 υπήρχε και µια
σχετική απόφαση µε θετική εισήγηση της Πρώτης Υγειονοµικής
Περιφέρειας Αττικής. Και η απάντηση η οποία έχει έρθει από τη
διοίκηση του Νοσοκοµείου του Ερυθρού Σταυρού είναι ότι δεν
έχει ακόµα χορηγηθεί ο χώρος αυτός, δεν έχει διατεθεί από τον
Ερυθρό Σταυρό στο νοσοκοµείο, προκειµένου να γίνει η µετε-
γκατάσταση.

Εγώ θέλω να σας διαβεβαιώσω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι από
την πλευρά µας θα κάνουµε ό,τι µπορούµε, προκειµένου αυτή η
αναγκαιότητα επιτέλους να µπορέσει να υλοποιηθεί, να εξευρε-
θεί ο χώρος και να εξευρεθούν και οι δυνατότητες, προκειµένου
να διαµορφωθεί ο χώρος και να γίνει αυτή επιτέλους η µετεγκα-
τάσταση. Γιατί, όπως και εσείς είπατε, δεν τιµά το σύστηµα
υγείας, να γίνονται οι µεταγγίσεις στο χώρο που γίνονται σήµερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής Συµεών Κεδίκογλου του

ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Εύβοιας, για να αναπτύξει την ερώτησή του.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήρθα σήµερα εδώ µε τη βεβαιότητα, όπως είπα, ότι το ΠΑΣΟΚ

θα µετατρέψει την ολιγωρία σε πράξη. Και αυτό γιατί είναι εγνω-
σµένη και η κοινωνική ευαισθησία του σε θέµατα υγείας, αλλά
και της Υπουργού προσωπικά σε τέτοια θέµατα.

Πράγµατι, για να σας πω το ιστορικό για το πώς αποφάσισα να
κάνω αυτήν την ερώτηση, ένας πάσχων συνάνθρωπός µας ήρθε
και µε επισκέφθηκε. Και όπως πρέπει να ξέρετε, στο Νοµό µας,
στην Εύβοια, λόγω της συχνότητας γονιδίων, είµαστε από τους
νοµούς που, δυστυχώς, έχουµε πάρα πολλά άτοµα που πάσχουν
από µεσογειακή αναιµία, γενικότερα από αναιµίες. Και φαντα-
στείτε, ότι αυτοί οι άνθρωποι, ακριβώς επειδή δεν υπάρχει υπο-
δοµή στην Εύβοια, στη Χαλκίδα, αναγκάζονται να έρχονται στην
Αθήνα, για να µεταγγιστούν και αφού φτάσουν πια εδώ, οι συν-
θήκες πια δεν είναι αυτές που θα έπρεπε να είναι στη σηµερινή
εποχή.

Του ζήτησα να έρθει µε το σύλλογό τους, που έχουν ιδρύσει,
τον ΠΑΣΠΑΜΑ και µου είπαν συνολικά για την όλη κατάσταση.
Είδα τότε ότι, πραγµατικά, η αναβλητικότητα του προηγούµενου
Υπουργείου τούς είχε φτάσει σε ένα αδιέξοδο. Και δεν θέλω να
χρησιµοποιήσω τραγικές λέξεις, αλλά η κατάσταση είναι, πράγ-
µατι, τραγική. Είναι τραγική για όσους έχουν επισκεφτεί αυτόν
το χώρο στο ∆ρακοπούλειο, τόσο εξωτερικά όσο και εσωτερικά,
και είναι και τραγική από µια σειρά άλλων πραγµάτων, τα οποία,
αν τους καλέσετε και σας τα εκθέσουν, µπορεί να σας τα πουν
και οι ίδιοι.

Για παράδειγµα, µου είπαν για τα αναλώσιµα. Τα φίλτρα τα συ-
γκεκριµένα λευκαφαίρεσης, τα οποία χρησιµοποιούν, δεν είναι
τα ενδεδειγµένα, απ’ ό,τι έχει δείξει σειρά συνεδρίων. Μου είπαν
ότι λόγω καθυστερήσεων το αίµα µε το οποίο µεταγγίζονται είναι
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κοντά στη λήξη του κάθε φορά. Είναι και ψυχολογικό το θέµα.
Φανταστείτε να µεταγγίζεστε και την άλλη µέρα να ξέρετε ότι το
αίµα αυτό λήγει. Πέρα όµως από αυτά, εξετάσεις ρουτίνας δεν
γίνονται – για παράδειγµα µια γενική αίµατος, που θέλει πέντε
λεπτά – γιατί δεν υπάρχει το προσωπικό ή η υποδοµή.

Αυτοί οι άνθρωποι ταλαιπωρούνται. Ήταν έτοιµοι να κάνουν,
πραγµατικά, κινητοποιήσεις, για να µπορούν κάπως να βρουν το
δίκιο τους. Χαίροµαι µε την απάντησή σας, ότι, πραγµατικά, θα
το δείτε µε ευαισθησία και να µπορέσετε να δώσετε µια λύση.

Εγώ απλά θέλω, για το ιστορικό, να πω ότι το Νοέµβριο ήδη
είχε εκδοθεί η υπουργική απόφαση, στις 28/11/2007, µεταφοράς
της µονάδας, όπως είπατε. Έναν χρόνο αργότερα, το ∆εκέµβριο
του 2008 την αναγκαιότητα συνοµολόγησε οµόφωνα το διοικη-
τικό συµβούλιο του Νέου Ερυθρού Σταυρού και µάλιστα είπε ότι
είναι µια κατεπείγουσα κατάσταση. ∆εσµεύτηκαν τα κονδύλια. Ο
χώρος µου είπαν ότι έχει βρεθεί, είναι ο χώρος που οι παλιές
ερυθροσταυρίτισσες άλλαζαν τα ρούχα και τα λοιπά. Άρα, υπάρ-
χει αυτός ο χώρος, µάλλον δεν έχουµε ιδιαίτερη δυσκολία εκεί.
Χρειάζεται απλά η βούληση και η πίεση, ώστε µια απόφαση, η
οποία είναι ειληµµένη, πραγµατικά, να γίνει πράξη.

Θέλω να πω – και να κλείσω µε αυτό – ότι είναι γεγονός ότι,
κατά τη γνώµη µου, πρέπει όχι απλά να περάσει αυτό στη διοί-
κηση παθολογικού τοµέα, όπως λέει το αρµόδιο ΦΕΚ, αλλά όλα
τα χρόνια νοσήµατα κάποια στιγµή στη χώρα µας, µια και είστε
στο Υπουργείο Υγείας. Είτε µιλάµε για άτοµα µε σακχαρώδη δια-
βήτη, είτε µιλάµε για άτοµα µε αναιµίες, είτε µιλάµε για άτοµα
µε γενικότερα κληρονοµικές παθήσεις, θα πρέπει µέσα στο πλαί-
σιο του κάθε νοσοκοµείου να υπάρχει ο ειδικός χώρος µε το εξει-
δικευµένο προσωπικό, ώστε να πηγαίνει ο κάθε ασθενής, χωρίς
να περιµένει ποιο νοσοκοµείο εφηµερεύει, πότε θα µπορέσουν
να τον δεχτούν και πότε θα γίνεται «µπαλάκι» εδώ κι εκεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Κλείνω λέγοντας ότι οι άνθρωποι αυτοί είναι ενεργοί πολίτες,
είναι εργαζόµενοι, δεν έφταιξαν για το γεγονός ότι πάσχουν από
µια πάθηση. Ας µην τους κάνουµε τη ζωή δυσκολότερη. Θεωρώ
ότι η αντιµετώπισή µας σε θέµατα ιδιαίτερης κοινωνικής ευαι-
σθησίας και σε άτοµα µε αυτές τις ιδιαίτερες ανάγκες είναι και ο
δείκτης του πολιτισµού µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Κεδίκογλου.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά να δευτερολο-

γήσει.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να κάνω µια γενική παρατήρηση.
∆υστυχώς, τα προβλήµατα συνολικά στο Εθνικό Σύστηµα

Υγείας –κι εσείς ως γιατρός το γνωρίζετε πολύ καλά- είναι τρα-
γικά όσον αφορά αυτό που υφίστανται οι ίδιοι οι πολίτες, αλλά
και οι ελλείψεις είναι πάρα πολύ µεγάλες, δυστυχώς, στις δοµές
υγείας.

Αυτό που κληρονοµήσαµε δεν περιγράφεται εύκολα. Είναι εύ-
κολο να λέµε ότι υπάρχει υπερχρέωση, ότι υπάρχουν προβλή-
µατα, αλλά αυτά πολλαπλασιάζονται όταν τα αντιµετωπίζουµε
στην πράξη, όταν βλέπουµε τι σηµαίνει για τον κάθε πολίτη και µε
τι πατριωτισµό, πραγµατικά, οι γιατροί, οι νοσηλευτές, οι εργα-
ζόµενοι στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας πρέπει να καλύπτουν τις ανά-
γκες. Γι’ αυτό κάνουµε και µια τεράστια προσπάθεια. Μέσα σε
αυτούς τους τρεισήµισι µήνες που έχουµε αναλάβει, προσπα-
θούµε µε κάθε µέσο να στηρίξουµε και σε επίπεδο προσλήψεων
και, παρά τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία, να υπάρξει µια ορι-
στική λύση στο θέµα των χρεών και από εδώ και πέρα µια εξυ-
γίανση και αποτελεσµατικότητα στο σύστηµα των προµηθειών,
στο οποίο κι εσείς αναφερθήκατε.

Σε σχέση µε το συγκεκριµένο θέµα: Είναι αλήθεια ότι εδώ εί-
χαµε µια συνεχή µεταφορά ευθυνών, διαφόρων υποσχέσεων,
εξαγγελιών, χωρίς όµως να έχουµε αποτέλεσµα. Πρέπει να σας
πω ότι η τελευταία επίσηµη ενηµέρωση από τη διοίκηση του Νο-
σοκοµείου του Ερυθρού Σταυρού είναι ότι δεν έχει γίνει ακόµα η
µετεγκατάσταση του ∆ρακοπούλειου, επειδή δεν υπάρχει δια-

θέσιµος χώρος από τον Ελληνικό Ερυθρό Σταυρό. Η ηµεροµηνία
είναι 2 Φεβρουαρίου 2010.

Εµείς όµως πιστεύουµε ότι πρέπει να βρεθεί χώρος. Και θα κά-
νουµε, πραγµατικά, ό,τι µπορούµε και µε το νοσοκοµείο, προ-
κειµένου αυτή η παλιά, ειληµµένη υποχρέωση να µπορέσει
επιτέλους να υλοποιηθεί. Και µε ευκαιρία την ερώτησή σας, δε-
σµεύοµαι ότι ταχύτατα θα κοιτάξουµε να δούµε πώς θα βρούµε
λύση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κυρία Υπουργέ.
Θα κάνουµε µια µικρή αλλαγή στη σειρά των ερωτήσεων µε

τη σύµφωνη γνώµη των συναδέλφων και των κυρίων Υπουργών.
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 373/1-2-2010 πέµπτη επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Βασιλείου Μουλόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις ελλείψεις του Νοσοκοµείου
Τρικάλων.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μουλόπουλου έχει ως εξής:
«Με µελανά χρώµατα περιγράφει σε ανακοίνωσή της η Ένωση

Νοσοκοµειακών Γιατρών Τρικάλων την κατάσταση που επικρατεί
στο νοµαρχιακό νοσοκοµείο.

Το νοσοκοµείο ταλανίζεται επί τέσσερις µήνες περίπου, όπως
και τα υπόλοιπα νοσοκοµεία της χώρας, χωρίς ορισµό νέας δι-
οίκησης. Μετά και την πρόσφατη οριστική παραίτηση του διοι-
κητή, γίνονται απεγνωσµένες προσπάθειες µε εµβαλωµατικές
λύσεις να καλύψει το πρόγραµµα εφηµεριών του, ενώ εκκρεµεί
η πρόσληψη είκοσι δύο ειδικευµένων και επτά ειδικευοµένων ια-
τρών. Παράλληλα, µια σειρά καθηµερινά ζητήµατα στη λειτουρ-
γία του νοσοκοµείου, όπως προµήθειες υγειονοµικού υλικού και
αναλωσίµων, ανακατασκευή κτηρίου, εντάλµατα, υπηρεσιακές
µεταβολές, έχουν ανασταλεί.

Επειδή µέχρι σήµερα και παρά τις σχετικές εξαγγελίες δεν
έχουν λειτουργήσει τα τέσσερα διαθέσιµα κρεβάτια στη µονάδα
εντατικής θεραπείας λόγω έλλειψης ιατρικού και νοσηλευτικού
προσωπικού, σηµαντικά τµήµατα του νοσοκοµείου, όπως µα-
γνητικής τοµογραφίας, µονάδας νεογνών, αλλά και Κλινικές,
όπως Πνευµονολογική, Νεφρολογική, Ψυχιατρική και άλλες, πα-
ραµένουν στα χαρτιά,

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Ποιος είναι ο σχεδιασµός του Υπουργείου για να ανοίξουν

άµεσα τα τέσσερα διαθέσιµα κρεβάτια της ΜΕΘ, καθώς και τα
υπόλοιπα Τµήµατα;

Πότε προτίθεται το Υπουργείο να ορίσει νέα διοίκηση;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει η

Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακο-
πούλου.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κυρία Υπουργέ.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι το πρόβληµα σε κρεβάτια µονάδων εντατι-

κής θεραπείας είναι από τα πιο κρίσιµα ζητήµατα που κληθήκαµε
από την πρώτη στιγµή να αντιµετωπίσουµε. Πρέπει να σας πω
ότι µια πρώτη καταγραφή που κάναµε από τις πρώτες εβδοµά-
δες, όταν αναλάβαµε το Υπουργείο Υγείας, µας έδωσε τα εξής
στοιχεία: Υπάρχουν εκατόν πενήντα κρεβάτια σε µονάδες σε ολό-
κληρη τη χώρα σε δηµόσια νοσοκοµεία, τα οποία ήταν ανενεργά,
εξαιτίας κυρίως της έλλειψης νοσηλευτικού προσωπικού, σε κά-
ποια νοσοκοµεία λόγω έλλειψης ιατρικού προσωπικού, καθώς
και σε λιγότερα λόγω έλλειψης εξοπλισµού.

Αυτό, λοιπόν, που αναλάβαµε, αγαπητέ συνάδελφε, ως δέ-
σµευση και ήδη έχουµε αρχίσει να υλοποιούµε και έχουµε απο-
τελέσµατα ήταν να µπορέσουµε ταχύτατα να ενεργοποιήσουµε
αυτά τα κρεβάτια.

Υπήρχε και η ανάγκη, λόγω του ότι έχουµε πολλά βαριά περι-
στατικά από την πανδηµία -όπως ξέρετε οι θάνατοι έχουν φθά-
σει τους εκατόν δεκαέξι- αυτοί οι άνθρωποι να µπορούν να
µπαίνουν γρήγορα σε µονάδες εντατικής θεραπείας και έτσι
µέσα από όλη αυτή την προσπάθεια έχουµε φθάσει στο σηµείο
αυτή τη στιγµή να έχουµε ενεργοποιήσει τα ογδόντα τρία κρε-
βάτια µονάδων εντατικής θεραπείας σε είκοσι επτά δηµόσια νο-
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σοκοµεία της χώρας από τα εκατόν πενήντα. Συνεχίζουµε αυτή
την προσπάθεια και ο στόχος είναι τις επόµενες εβδοµάδες να
µπορούµε πραγµατικά να έρθουµε στη Βουλή και να πούµε ότι
λειτουργούν και τα εκατόν πενήντα κρεβάτια.

Από εκεί και πέρα, όσον αφορά το Νοσοκοµείο Τρικάλων,
όπως κι εσείς λέτε µε την ερώτησή σας πολύ σωστά, αυτή τη
στιγµή λειτουργούν έξι κρεβάτια µονάδων εντατικής θεραπείας,
ενώ υπάρχουν τέσσερα κρεβάτια ακόµη που είναι µέσα σε αυτά
που σας είπα στην αρχική κατανοµή των εκατόν πενήντα. Θέλω,
λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι σε αυτή τη δεύτερη φάση της
προσπάθειας για την ενεργοποίηση κρεβατιών µονάδων εντατι-
κής θεραπείας είναι και τα τέσσερα κρεβάτια της µονάδας εντα-
τικής θεραπείας του Νοσοκοµείου των Τρικάλων. Σε αυτή την
κατεύθυνση θα υπάρχει υποστήριξη και στο νοσηλευτικό προ-
σωπικό και θα ήθελα, µε αυτή την ευκαιρία, να πω ότι πήγε στο
Εθνικό Τυπογραφείο και η δεύτερη δόση των έκτακτων προσλή-
ψεων µε κυλιόµενους πίνακες του ΑΣΕΠ για διακόσιες σαράντα
προσλήψεις νοσηλευτών µε ταχύτατες διαδικασίες, εστιασµένες
στις µονάδες εντατικής θεραπείας, όπως επίσης εκκρεµεί στο
Υπουργείο και το αίτηµα για την τοποθέτηση επικουρικού για-
τρού για τη ΜΕΘ του Νοσοκοµείου Τρικάλων και εφόσον υπάρ-
ξει αίτηση γιατρού της αντίστοιχης ειδικότητας, θέλω να σας
διαβεβαιώσω ότι αµέσως θα εγκρίνουµε τη συγκεκριµένη πρό-
σληψη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαριστούµε

την κυρία Υπουργό.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-

ρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής είκοσι έξι µαθητές και µαθή-
τριες και δύο συνοδοί-καθηγητές από το 2ο Τµήµα του 2ου Γυ-
µνασίου Νέας Σµύρνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει τώρα ο ερωτών Βουλευτής κ. Βασίλειος Μουλό-

πουλος για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το Νοσοκοµείο Τρικάλων δεν αποτελεί εξαί-

ρεση, αλλά τον κανόνα λειτουργίας όλων σχεδόν των περιφε-
ρειακών νοσοκοµείων της χώρας και γενικότερα ολόκληρου του
συστήµατος του ΕΣΥ.

Εν συντοµία, το 2006 µε πανηγυρισµούς η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας το µετέφερε σ’ ένα νέο κτήριο και από τότε
αποτελεί ένα εικονικό, θα έλεγα, νοσοκοµείο. Λειτουργεί το µισό,
όπως πολύ καλά ξέρετε, διότι τµήµατα όπως η Πνευµονολογική,
η Νεφρολογική, η Μονάδα Νεογνών, τα τµήµατα Ογκολογίας,
Χηµειοθεραπείας, Μαγνητικής Τοµογραφίας και άλλα, λειτουρ-
γούν µόνο στα χαρτιά, διότι δεν υπάρχει υγειονοµικό προσωπικό
όλων των ειδικοτήτων.

Το ίδιο και µε τη µονάδα εντατικής θεραπείας. Εσείς είχατε πει
-και είναι αλήθεια ότι είχατε εξαγγείλει για τα τέσσερα νέα κρε-
βάτια- ότι αυτό θα γίνει το πρώτο δεκαήµερο του Ιανουαρίου, αν
θυµάµαι καλά. Ούτε αυτό έχει γίνει. Λέτε τώρα ότι κάποτε θα
γίνει. Εγώ αυτό κατάλαβα. Η διοίκηση, όπως σε όλα τα νοσοκο-
µεία, είναι και αυτή ακόµα εικονική, µια και είναι σε αναστολή και
ουσιαστικά δεν λειτουργεί.

Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς, επί τρεισήµισι µήνες οι παρεµβά-
σεις σας είναι µόνο διαχειριστικές και είχαν να κάνουν στο µε-
γαλύτερο µέρος µε τη νέα γρίπη. ∆εν υπάρχει ουσιαστική
πρωτοβουλία για την αναβάθµιση του ΕΣΥ και για τη λειτουργία
των νοσοκοµείων και πολύ φοβάµαι ότι µετά τα µέτρα σοκ από το
χθεσινό διάγγελµα του Πρωθυπουργού, η επαναθεµελίωση και η
αναγέννηση του ΕΣΥ θα είναι και αυτή ένα σύντοµο ανέκδοτο.

Το ερώτηµα είναι -κι εάν θέλετε, µπορείτε να µου απαντήσετε
συγκεκριµένα- τι θα γίνει µε τις προσλήψεις; Τριάντα χιλιάδες
είναι τα κενά τα οποία υπάρχουν. ∆εν θέλω να πω για τριάντα χι-
λιάδες προσλήψεις, αλλά µε αυτές τις τρεις χιλιάδες νοσηλευτών
και δύο χιλιάδες γιατρών για το 2010, τι θα γίνει; Θα τις «φάει» και
αυτές το πρόγραµµα σταθερότητας; Τι θα γίνει µε τις εφηµερίες;
Περικοπή κονδυλίων κατά 105.000.000 ευρώ. Σας θυµίζω τις επι-
σχέσεις εργασίας που είχαν γίνει πρόσφατα. Τι θα γίνει µε τον ερ-

γασιακό µεσαίωνα, µε τις εταιρείες ενοικίασης εργαζοµένων στα
νοσοκοµεία; Και τι θα γίνει µε τις νέες διοικήσεις των νοσοκο-
µείων; Τέσσερις µήνες και ακόµη δεν έχουµε τίποτα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Μουλόπουλε.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο να δευτερολογήσει για τρία

λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Αγαπητέ συνάδελφε, κύριε Μουλό-
πουλε, νοµίζω ότι στον τοµέα της υγείας η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ έχει αποδείξει ότι έχει πραγµατικά και τη βούληση, έχει
δώσει δείγµα γραφής και έχει τα πρώτα αποτελέσµατα, χωρίς
αυτό βέβαια να σηµαίνει ότι δεν έχουµε πάρα πολύ δρόµο µπρο-
στά µας, προκειµένου να δώσουµε πραγµατικά µια νέα πνοή,
όπως επιθυµούµε, στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Ως προς τα αποτελέσµατα, ξέρετε πολύ καλά ότι µε διάταξη
νόµου στον πρώτο νόµο που ψήφισε η Βουλή µε τη νέα Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ, µπορέσαµε και δώσαµε λύση στο πρόβληµα
των εφηµεριών και γιατρών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Γνωρίζετε επίσης ότι ήδη από τις 29 ∆εκεµβρίου έχει βγει η
προκήρυξη του ΑΣΕΠ για τρεις χιλιάδες εκατόν τρεις νοσηλευ-
τές και ότι αυτή τη στιγµή βρίσκεται σε επεξεργασία, όπως είναι
ειληµµένη δέσµευση της Κυβέρνησης, η µεγάλη προκήρυξη για
τρεις χιλιάδες επιπλέον νοσηλευτές µέσα στο 2010.

Επίσης, µε διάταξη νόµου, που φέραµε στον πρώτο νόµο που
ψήφισε η Βουλή από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, συστήσαµε χί-
λιες θέσεις µόνιµων γιατρών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας,
πέραν των οργανισµών των νοσοκοµείων. Σε συνεργασία µε την
ΟΕΝΓΕ, την κατανοµή που γίνεται και τις ανάγκες των νοσοκο-
µείων, προχωρούν και αυτές µέσα στο 2010.

Επίσης, γνωρίζετε πολύ καλά ότι µε ταχύτατες διαδικασίες και
σε πλήρη συνεργασία µε το ΑΣΕΠ ήδη προσελήφθησαν από το
∆εκέµβριο διακόσιοι έντεκα νοσηλευτές, ακριβώς για τις µονά-
δες εντατικής θεραπείας. Όπως είχα την ευκαιρία να ενηµερώσω
και τον αγαπητό συνάδελφο κ. Κεδίκογλου µε την προηγούµενη
ερώτηση, η δεύτερη δόση των έκτακτων προσλήψεων για µόνι-
µες θέσεις νοσηλευτών, από τους κυλιόµενους πίνακες του
ΑΣΕΠ, µόλις τη ∆ευτέρα που µας πέρασε, για άλλες διακόσιες
σαράντα θέσεις, είναι ήδη στο Εθνικό Τυπογραφείο. Άρα, λοι-
πόν, εδώ µιλάµε για συγκεκριµένα αποτελέσµατα.

Το ίδιο όσον αφορά και τις µονάδες εντατικής θεραπείας. Από
τις εκατόν πενήντα διαπιστωµένες κλίνες, οι οποίες ήταν ανε-
νεργές, ήδη λειτουργούν οι ογδόντα τρεις κλίνες. Έχουµε δώσει
τα στοιχεία και σε δηµοσιότητα και στην αρµόδια Επιτροπή της
Βουλής.

Αυτό που θέλω εγώ να δεσµευθώ απέναντί σας είναι ότι στην
επόµενη δόση που τώρα είναι σε εξέλιξη, προκειµένου να ενερ-
γοποιηθούν και να φτάσουµε το στόχο των εκατόν πενήντα κλι-
νών, είναι ακριβώς και οι τέσσερις κλίνες της µονάδας εντατικής
θεραπείας του νοσοκοµείου των Τρικάλων. Συνεπώς, η προσπά-
θεια συνεχίζεται.

Είναι αλήθεια ότι είµαστε σε µια πολύ δύσκολη οικονοµική συ-
γκυρία, αλλά όπως γνωρίζετε, η Κυβέρνηση έχει δώσει ειδική
πρόβλεψη για να µπορέσουν να καλυφθούν οι µεγάλες ανάγκες
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας κι εµείς προχωράµε µε απόλυτη
σαφήνεια και απόλυτη δέσµευση, για να υλοποιήσουµε τους στό-
χους αυτούς. Ταυτόχρονα υπάρχει ένα πολύ µεγάλο περιθώριο
να κάνουµε εξοικονοµήσεις –και εκεί είµαστε αποφασισµένοι-
µέσα από την αλλαγή του θεσµικού πλαισίου για τις προµήθειες,
µέσα από τη διαφάνεια, τη σωστή διοίκηση, την αλλαγή της πο-
λιτικής του φαρµάκου.

Άρα, λοιπόν, εκεί θα γίνει η εξοικονόµηση του συστήµατος και
ταυτόχρονα θα προωθηθούν όλες οι προσλήψεις, για τις οποίες
έχουµε δεσµευθεί.

Μια φράση για τη διοίκηση του νοσοκοµείου. Τις επόµενες
ηµέρες πρόκειται όλες οι διοικήσεις των νοσοκοµείων να ανα-
κοινωθούν. Ήδη την Τρίτη στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής
θα γίνει η ακρόαση των προτεινόµενων διοικητών των υγειονο-
µικών περιφερειών και θα ακολουθήσει και ο ορισµός των διοι-
κήσεων στα νοσοκοµεία της χώρας.
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Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε

κυρία Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Κα-

σαπίδης, Βουλευτής νοµού Κοζάνης της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Εισερχόµαστε, τώρα, στη συζήτηση της µε αριθµό 371/1-2-

2010 τρίτης επίκαιρης ερώτησης της Βουλευτού του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Λιάνας Κανέλλη προς τον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη σχετικά µε τις διαπραγµατεύσεις του
Οργανισµού «FRONTEX» Τουρκίας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
«Η «µηδενική ανοχή» στην µετανάστευση που εφαρµόζει η Ελ-

ληνική Κυβέρνηση έχει ως αποτέλεσµα την µετατροπή του Αι-
γαίου, αλλά και της ενδοχώρας, σε ξέφραγο αµπέλι για κάθε
είδους δραστηριότητες του οργανισµού «FRONTEX» της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, όπως συνέβη πρόσφατα στη Σάµο. Επιπλέον, η
Κυβέρνηση συµφώνησε στη διεξαγωγή διαπραγµατεύσεων µε-
ταξύ «FRONTEX» και τουρκικών αρχών µε σκοπό τη σύναξη συ-
νοριακής συµφωνίας για κοινές επιχειρήσεις στο Αιγαίο, στο
όνοµα της αντιµετώπισης της «παράνοµης µετανάστευσης». Σύµ-
φωνα µε δηµοσιεύµατα του Τύπου, οι τουρκικές αρχές έθεσαν
ακόµα µια φορά θέµα αµφισβήτησης των ελληνικών συνόρων,
εµµένοντας στη χρησιµοποίηση του όρου «συνοριακές περιο-
χές», δηλαδή επαναφέροντας τις θεωρίες περί γκρίζων ζωνών.
∆εν γνωρίζουµε εάν ετέθησαν κι άλλα ζητήµατα, αφού η Κυβέρ-
νηση για ένα τόσο σοβαρό θέµα δεν θεώρησε σκόπιµο να ενη-
µερώσει τον ελληνικό λαό. Έτσι, µετά τις συµφωνίες ΠΑΣΟΚ και
Νέας ∆ηµοκρατίας για κοινή ελληνοτουρκική στρατιωτική συν-
διαχείριση του εναέριου χώρου του Αιγαίου µε νατοϊκή επίδιαι-
τησία, προωθείται τώρα η συνδιαχείριση των θαλάσσιων
συνόρων κάτω από ευρωενωσιακή -αυτή τη φορά- οµπρέλα του
«FRONΤEX» και η υποκατάσταση των ελληνικών αρχών από τους
µηχανισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Σε ποιό στάδιο βρίσκονται οι διαπραγµατεύσεις «FRONΤEX» –

Τουρκίας, ποια ζητήµατα έχουν τεθεί και από τις δύο πλευρές;
Συµµετέχει η ελληνική κυβέρνηση στις διαπραγµατεύσεις και

ποια θέση παίρνει σε ό,τι αφορά το απαραβίαστο των ελληνικών
συνόρων στο Αιγαίο και τη διασφάλιση των κυριαρχικών δικαιω-
µάτων της χώρας;»

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Σπύρος Βούγιας.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε Βούγια.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι πραγµατικά µια ερώτηση χρήσιµη, για να µπορέσουµε

να διευκρινίσουµε ορισµένα ζητήµατα. Λέγοντας, βεβαίως, από
την αρχή ότι αποτελεί πάγια θέση της ελληνικής εξωτερικής πο-
λιτικής το απαραβίαστο των ελληνικών συνόρων και ότι τα κυ-
ριαρχικά δικαιώµατα της χώρας µας είναι, βεβαίως,
αδιαπραγµάτευτα.

Όπως, ήδη, θα γνωρίζετε κυρία συνάδελφε, η χώρα δέχεται
αυξηµένες ροές µεταναστών, ειδικά από τα θαλάσσια σύνορα.
Καθώς οι άλλοι µεταναστευτικοί δρόµοι έχουνε κλείσει -οι δρό-
µοι από την Ιταλία και την Ισπανία- οι µεταναστευτικές ροές, περ-
νούν µέσω της Τουρκίας από τη θάλασσα. Πάρα πολλοί
άνθρωποι, που αναζητούν ένα καλύτερο αύριο, έρχονται στην
Ελλάδα και εγκλωβίζονται εδώ, εξαιτίας και άλλων συνθηκών -
όπως η συνθήκη ∆ουβλίνο ΙΙ- που δεν επιτρέπει την συνέχεια της
διαδροµής τους στον τελικό προορισµό, που ο καθένας από αυ-
τούς επιθυµεί.

Και στον τοµέα αυτό -που δεν άπτεται της σηµερινής ερώτη-
σης- η Ελληνική Κυβέρνηση διαπραγµατεύεται µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, ώστε να αποκατασταθεί η αδικία στον καταµερισµό του
µεριδίου των ευθυνών που της αναλογεί και να αναλάβουν και οι
Ευρωπαίοι εταίροι µας το δικαιότερο µερίδιο ευθύνης.

Η Ελλάδα -αυτή η ανοιχτή και φιλόξενη χώρα- δεν µπορεί να
διαχειριστεί όλους αυτούς τους ανθρώπους, που ζητούν µια «γη
της επαγγελίας» στο λεγόµενο πολιτισµένο και αναπτυγµένο δυ-
τικό κόσµο, πιστεύοντας πως εκεί θα ζήσουν µια καλύτερη ζωή.
Γιατί στη χώρα τους οι µεγάλες και νέες ανισότητες που δηµι-
ουργεί ο παγκοσµιοποιηµένος καπιταλισµός –πολέµους, φτώ-
χεια, ανέχεια- τους ωθούν στο να ξεκινήσουν και να κάνουν µια
πολύ µεγάλη διαδροµή πολλών εβδοµάδων και µηνών για να κα-
ταλήξουν εγκλωβισµένοι µέσω της θαλάσσιας οδού από την
Τουρκία στην Ελλάδα.

Οι προσπάθειες της χώρας µας να υποχρεώσει την Τουρκία
να δεχθεί τις συµφωνίες επανεισδοχής, που έχει υπογράψει δεν
έχουν γίνει αποδεκτές από τη χώρα αυτή. Θα σας πω χαρακτη-
ριστικά ένα στατιστικό στοιχείο: από τις ογδόντα χιλιάδες αιτή-
σεις επανεισδοχής που έχουµε κάνει προς την Τουρκία µόνο δύο
χιλιάδες έχουν γίνει αποδεκτές.

Καθυστέρησα λίγο στην εισαγωγή µου, -θα δευτερολογήσω
βεβαίως-, λέγοντας πως σε σχέση µε την ερώτηση η χώρα µας
έχει συναινέσει επί της αρχής στην ανάγκη συνεργασίας µε τις
αρµόδιες ευρωπαϊκές αρχές για τον έλεγχο της παράνοµης µε-
τανάστευσης και η άποψη αυτή είναι ευθυγραµµισµένη µε το
πλαίσιο της πολιτικής µας ,όπως αυτή διαµορφώθηκε από το
2002 σε συµφωνία αστυνοµικής συνεργασίας µε την Τουρκία.
Αυτή περιλαµβάνει µεταξύ άλλων και τον τοµέα της παράνοµης
µετανάστευσης.

Τα κείµενα τα οποία υπεγράφησαν µεταξύ της «FRONΤEX» και
της Τουρκίας βρίσκονται στο πρότυπο παρόµοιων συµφωνιών,
που ήδη έχει υπογράψει ο οργανισµός αυτός, δηλαδή η «FRON-
TEX», µε τρίτες χώρες, όπως είναι οι χώρες των δυτικών Βαλκα-
νίων.

Τα κείµενα αυτά θέλουµε και διαπραγµατευόµαστε να είναι τε-
χνικής φύσεως και να προβλέπουν τη συνεργασία των µερών ως
προς την ανταλλαγή πληροφοριών, την εκπαίδευση και την κα-
τάρτιση προσωπικού των υπηρεσιών φύλαξης των συνόρων, τη
διοργάνωση επιχειρήσεων επιστροφής παράνοµων µεταναστών
στις χώρες καταγωγής και κατά περίπτωση συµµετοχή παρατη-
ρητών των τρίτων χωρών σε συνεδριάσεις των οµάδων εργασίας.

Το κείµενο στο οποίο αναφέρεται η ερώτηση της εκλεκτής συ-
ναδέλφου δεν έχει οριστικοποιηθεί και είναι υπό συνεχή δια-
πραγµάτευση.

Από ελληνικής πλευράς, τόσο το Υπουργείο Εξωτερικών, το
οποίο είναι συναρµόδιο και το Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη, παρακολουθεί στενά τις διαπραγµατεύσεις και βρίσκεται σε
συνεχή επαφή και µε τη «FRONTEX» και µε την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή και τα κράτη – µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ώστε αυτή
η συνεργασία να εξυπηρετεί αποκλειστικά και µόνο τις ανάγκες
του επιχειρησιακού συντονισµού στην προσπάθεια µείωσης µε-
ταναστευτικών ροών, χωρίς να γίνεται καµµιά αναφορά σε θέ-
µατα που δεν αποτελούν αντικείµενο της εν λόγω
διαπραγµάτευσης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο τώρα έχει η κ. Κανέλλη, να αναπτύξει την ερώτησή

της και να απαντήσει στον κύριο Υπουργό, για τρία λεπτά.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα σας αντιγυρίσω το περί «εκλεκτού συνα-

δέλφου». Θα πω, όµως, ότι δεν σας φέρθηκε σαν να είστε εκλε-
κτός συνάδελφός της, η Κυβέρνησή σας. Και το εννοώ. Σας
φέρθηκε, όπως φέρθηκε και στους πολιτικούς Αρχηγούς. Σας
άφησε κυριολεκτικά ανενηµέρωτο, παρ’ότι αυτή η ερώτηση,
ούτως ή άλλως,όφειλε να είναι καλυµµένη και από το Υπουργείο
Εξωτερικών. Όφειλε να είναι, γιατί αυτό είναι το περιεχόµενό της,
είναι πολιτικό.

∆εν θα διαφωνήσουµε, εσείς κι εγώ, ως προς την εκτίµηση της
ανθρωπιστικής πλευράς των µεταναστών. ∆εν είναι, όµως, αυτή
η ερώτησή µου. Λυπάµαι πάρα πολύ. Η ερώτησή µου είναι καί-
ριας σηµασίας και αφορά την συνδιαχείριση στο Αιγαίο, µε πρό-
σχηµα την «FRONTEX». ∆εν µπορείτε να µου πείτε ότι δεν είναι
έτσι. Και δεν µπορείτε να µου πείτε ότι δεν είναι έτσι, διότι µας
κρατούσατε στο σκοτάδι και µας κράτησε η Κυβέρνηση, ως προς
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το τι συζητάτε. Τι συζητιέται στην Ευρωπαϊκή Ένωση µεταξύ
«FRONTEX» και Τουρκίας; Γιατί ζητάµε την ενηµέρωση; Γιατί
πρέπει να µας πείτε για ποιο κοµµάτι του Αιγαίου.

Κύριε Βούγια-σας το λέω εσάς ,κύριε Πρόεδρε, να το ακού-
σουν και όλοι οι συνάδελφοι εδώ και όσοι ακούν εκτός Βουλής-
τα σύνορα τα ευρωπαϊκά στο Αιγαίο δεν τα έχω καθορίσει ούτε
εγώ, το ΚΚΕ ούτε εσείς. Τα έχει καθορίσει το κείµενο της Συν-
θήκης της Κωνσταντινούπολης, επί συστάσεως ευρωστρατού και
δεν περιλαµβάνονται στα σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Κύριε Πρόεδρε, το νοτιοανατολικό Αιγαίο δεν περιλαµβάνεται
στα σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης από συστάσεως ευρω-
στρατού. Είναι το διαβόητο κείµενο της Κωνσταντινούπολης.

Με βάση αυτό διαπραγµατεύεστε µε την «FRONTEX» και την
Τουρκία; ∆ιότι, εάν διαπραγµατεύεστε µε βάση αυτό, τότε η
«FRONTEX» διαπραγµατεύεται µε την Τουρκία για σύνορα που
δεν είναι της Ευρώπης. Και κατ’ αυτή την έννοια, δεν µπορείτε να
µου απαντήσετε ως Υπουργείο, γιατί δεν έχετε τη δυνατότητα.
Και µ’ αρέσει που ο Πρόεδρός σας και όλοι σας µιλάτε για πα-
τριωτισµό. Ποιο πατριωτισµό; Ποιας πατρίδας; Ποια πατρίδα
υπερασπίζεστε;

Έρχεται η «FRONTEX», νοικιάζει σκάφος, παίρνει ογδόντα
πέντε µετανάστες από τη Σάµο µε µυστική πτήση, σαν κι αυτές
της CIA, έρχεται στην Αθήνα, φεύγει και κανείς δεν µπορεί να
µας πει πότε µπήκε το σκάφος, ποιους είχε µέσα, ποια ήταν η
ασφάλεια αυτών των µεταναστών. Και δεν είναι αυτό. Μπουκά-
ρισε και µέσα, πλήρωσε και µεταφραστή, γιατί η ελληνική επι-
κράτεια, η πατριωτική, δεν έχει µεταφραστή για να µιλάει µε τους
ξένους. Έφερε η «FRONTEX» το δικό της. Μπήκε µέσα στη Σάµο
σαν να είναι χωράφι της.

Έρχεστε, λοιπόν, και διαπραγµατεύεστε µε την Τουρκία, κι
εµείς δεν το ξέρουµε; ∆ιότι, δώσατε τον εναέριο χώρο του Αι-
γαίου. Και προσέξτε τη λέξη «Αιγαίο». Εγκαινιάζει άλλου είδους
διαδικασίες.

Όταν µιλάµε, λοιπόν, για πατριωτισµό, πατριωτισµός δεν είναι
να δεχθούµε και να συναινέσουµε όλοι να φτωχύνουµε. Η πρώτη
µορφή του πατριωτισµού είναι να ξέρουµε τι µας γίνεται. Και δεν
ξέρουµε τι µας γίνεται; ∆εν ξέρουµε γιατί φροντίζετε επιµελώς
αυτό το πράγµα να κρύβεται. Η νατοϊκή οµπρέλα έδωσε την συν-
διαχείριση του εναέριου χώρου.

Έρχεστε και µας µιλάτε για casus belli και διάφορα άλλα τέ-
τοια µακροσκελή, πατριωτικά φωναχτά και χίλια δύο άλλο πράγ-
µατα. Στην πραγµατικότητα έρχεται η «FRONTEX». Ο Υπουργός
σας, ο Προϊστάµενός σας ο φυσικός, ο κ. Χρυσοχοΐδης, είπε ότι
διπλασιάζονται οι δυνάµεις. Θα διπλασιαστούν πάση θυσία οι δυ-
νάµεις της «FRONTEX» µέχρι τον Ιούνιο, για να υπερασπίζεται τί
και ποιούς; Αυτούς τους δυστυχισµένους που τους παράγουµε
εµείς µε την ιµπεριαλιστική µας ευρωενωσιακή και νατοϊκή πολι-
τική; Όχι βεβαίως, δεν εννοώ το ΚΚΕ. Εννοώ τις «συµβατικές πο-
λιτικές υποχρεώσεις» που έχετε αναλάβει. Παράγουµε δηλαδή,
τους πρόσφυγες, ξεβράζει το Αιγαίο πτώµατα κι εµείς έχουµε
γίνει συλλέκτες πτωµάτων µεταναστών, ενώ η Τουρκία διαπραγ-
µατεύεται µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, διά της διαχείρισης των
πτωµάτων, την συνδιαχείριση του θαλασσίου χώρου του Αιγαίου.

Αυτή η συζήτηση δεν µπορεί να γίνεται εδώ µέσα µε το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη, εκτός αν δεν θεωρούµε «άνθρωπο
- πολίτη» ακόµα και τον Αφγανό, τον Χασάν από το Αφγανιστάν
ή το Πακιστάν, που φαντάζοµαι κι εσείς κι εγώ τον θεωρούµε ξε-
ριζωµένο πολίτη ενός κόσµου. Χρησιµοποιούµε λοιπόν, τα πτώ-
µατα και το πρόβληµα αυτών των ανθρώπων, για να αλλάξουµε
την γεωστρατηγική µορφή στην περιοχή, µε τρόπο που να µην το
καταλάβουν οι Έλληνες;

Αυτή είναι η απάντηση. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. ∆ιαβιβά-
στε την πολιτικώς και εκτός Κανονισµού στους αρµοδίους του
Υπουργείου των Εξωτερικών και ελάτε να δώσετε µε οποιαδή-
ποτε αφορµή µια απάντηση στον ελληνικό λαό πάνω από τα πτώ-
µατα των µεταναστών για το, τάχα µου, δήθεν ανθρωπιστικό
πρόβληµα το οποίο προφανώς δεν συγκινεί κανέναν -γιατί αλ-
λιώς δεν θα παρήγαγε πρόσφυγες- τι παίζεται στο Αιγαίο όσον
αφορά στη συνδιαχείριση του θαλασσίου χώρου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Σπυρίδων Βούγιας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρία συνάδελφε, νοµίζω ότι η τοποθέτησή σας, τις ανησυχίες
της οποίας και εγώ συµµερίζοµαι, γίνεται γιατί συγχέετε λόγω
συνολικής πολιτικής προσέγγισης τις δύο κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ θα δεχτείτε ότι η σηµερινή Κυβέρ-
νηση θα πρέπει να κριθεί από το τι κάνει από τις 4 Οκτωβρίου και
µετά για το συγκεκριµένο θέµα και να µην επεκτείνετε το χρόνο
της προηγούµενης διακυβέρνησης στο σηµερινό σε σχέση µε
επιλογές, αποφάσεις και διαπραγµατεύσεις που έγιναν ή δεν έγι-
ναν στην περίοδο της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: ∆εν θυµάστε το κείµενο της Κωνσταντι-
νούπολης;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
∆εν αναφέροµαι στο κείµενο της Κωνσταντινούπολης. Αναφέ-
ροµαι στο κείµενο της σχέσης «FRONTEX» – Τουρκίας και στην
πορεία αυτής της διαπραγµάτευσης και στην παρακολούθησή
της, η οποία προφανώς δεν έγινε προληπτικά όπως θα έπρεπε
από την προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών, ώστε
να µην υπάρχουν αυτές οι πραγµατικά σοβαρές ανησυχίες, σε
σχέση µε τις επιδιώξεις της Τουρκίας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Απαντήστε απευθείας. Όχι, δια της Νέας
∆ηµοκρατίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μη διακόπτετε, κυρία
Κανέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, δεν ρωτάει ο κ. Σαµαράς.
Το ΚΚΕ ρωτάει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Αφήστε να γίνει η συ-
ζήτηση µέσα στα όρια του Κανονισµού.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ξέρω καλά ποιος ρωτάει. Οι ανησυχίες αυτές υπάρχουν σήµερα
και στα δύο Υπουργεία. Σας παραπέµπω στο πνεύµα των δηλώ-
σεων και των επιστολών του κ. Χρυσοχοΐδη προς τον οµόλογό
του Υπουργό Εσωτερικών της Τουρκίας και του κ. ∆ρούτσα του
Αναπληρωτή Υπουργού Εξωτερικών που κάνουν ξεκάθαρο ότι
αν στη συµφωνία Τουρκίας- «FRONTEX» δεν υπάρχει ρητή ανα-
φορά ότι η Ελλάδα αποτελεί το εξωτερικό σύνορο της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, εµείς δεν µπορούµε να δεχτούµε µια τέτοια
συµφωνία. Επίσης ο κ. Χρυσοχοΐΐδης στην επιστολή που έστειλε
στον Τούρκο οµόλογό του προτάσσει όλα τα επιµέρους θέµατα
που επιδέχονται βελτίωσης που κατ’ εµάς περιορίζονται στο δι-
µερές πρωτόκολλο επανεισδοχής, στη συνεργασία των Λιµενι-
κών Σωµάτων, στην παράνοµη διακίνηση ανθρώπων, στην
καταπολέµηση της διακίνησης µεταναστών, στη συµφωνία επα-
νεισδοχής Ευρωπαϊκής Ένωσης Τουρκίας.

Πιστεύω ότι η Ελλάδα, µε αυτή τη θέση που δηλώνει, επιθυµεί
βεβαίως να συµµετέχει η Τουρκία στο επιχειρησιακό σκέλος της
«FRONTEX», χωρίς όµως να θίγεται κανένα από τα κυριαρχικά
της δικαιώµατα. Το κείµενο στο οποίο αναφέρεσθε δεν έχει ορι-
στικοποιηθεί. Το παρακολουθούµε από την 4η Οκτωβρίου και
µετά στενά. Είµαστε σε συνεχή διαπραγµάτευση και παρακο-
λούθηση και µόλις οριστικοποιηθεί το αρµόδιο Υπουργείο θα
προβεί σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες, προς ενηµέρωση, όχι
µόνο δική σας, αλλά ολόκληρου του ελληνικού Κοινοβουλίου.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θυµηθείτε µόνο ότι σε τέσσερις µέρες
έχουµε την επέτειο των Ιµίων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Θα συζητηθεί τώρα η
µε αριθµό 362/1-2-2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκογλου προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την ολοκλήρωση της κατασκευής του Νοσοκοµείου
Χαλκίδας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεδίκογλου έχει ως εξής:
«Για την έναρξη της κατασκευής του Νοσοκοµείου Χαλκίδας,

χρειάζεται η κοινή απόφαση των Υπουργών ΠΕΧΩ∆Ε και Υγείας
και Πρόνοιας σύµφωνα µε το άρθρο 9 του ν. 1398/83, που εγκρί-
νει τις παρεκκλίσεις από τους οικοδοµικούς κανονισµούς που
εφαρµόστηκαν στη µελέτη του νοσοκοµείου. Η απόφαση αυτή η
περιλαµβάνει και την άδεια οικοδοµής, επέχει θέση και άδειας
οικοδοµής.

Η απόφαση συντάχτηκε και εγκρίθηκε από όλες τις ∆ιευθύν-
σεις του ΥΠΕΧΩ∆Ε (Πολεοδοµίας, ∆ΟΚΚ, κ.λπ.) και τον Γενικό
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Γραµµατέα διαβιβάστηκε στο Γραφείο του Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε
προς υπογραφή ώστε να ακολουθήσει και η υπογραφή του
Υπουργού Υγείας. Παρόµοιες παρεκκλίσεις έχουν εγκριθεί για
πολλά Νοσοκοµεία, όπως Αγρινίου, ∆ράµας, Κατερίνης, Κέρκυ-
ρας, Σερρών. Το κτήριο κατασκευάζεται στο γήπεδο του άλλοτε
πεδίου βολής, έχει φόντο το λόφο υποδοχής των βληµάτων και
θα είναι κατά το µάλλον αθέατο.

Η ανακολουθία ως προς την πρόοδο του νοσοκοµείου έχει
αναστατώσει την κοινή γνώµη της Εύβοιας και όχι µόνον, η οποία
αδυνατεί να αντιληφθεί την καθυστέρηση, όταν η κατασκευή του
Νοσοκοµείου από την πρώτη απόφαση του τότε Υπουργού Αλέ-
κου Παπαδόπουλου (ΠΑΣΟΚ) είχε κριθεί ως κατεπείγουσα. Ο συ-
νωστισµός των ασθενών στο σηµερινό ανεπαρκές νοσοκοµείο
είναι χωρίς προηγούµενο.

Ερωτάται και παρακαλείται η κυρία Υπουργός να πληροφορή-
σει τη Βουλή αν εγκρίνει την εισήγηση των υπηρεσιών; Η απά-
ντηση είναι αναγκαία και απαραίτητη, προκειµένου από το
Υπουργείο Υγείας να ζητήσουµε πληροφορίες για την πρόοδο
της κατασκευής».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Μωραΐτης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι, όπως αναφέρει και ο
κ. Κεδίκογλου στην ερώτησή του, η ιστορία του νοσοκοµείου έχει
αναστατώσει την κοινή γνώµη της Εύβοιας.

Θα µου επιτρέψετε να πω ότι εδώ υπήρξε µια µεγάλη ανακο-
λουθία και θα µου επιτρέψετε να προσθέσω ότι δεν πρόκειται
µόνο περί ανακολουθίας, αλλά πρόκειται για έναν εµπαιγµό του
συνόλου της κοινωνίας του νησιού από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση.

Πώς αλλιώς θα µπορούσε να χαρακτηριστεί, αλήθεια, όταν µία
εβδοµάδα πριν από τις Ευρωεκλογές του Ιουνίου ο Υπουργός
Υγείας τοποθετεί το θεµέλιο λίθο του νέου νοσοκοµείου, ενώ την
ίδια ώρα ο Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε δεν υπογράφει τα σχέδια;

Συγκεκριµένα, η κατασκευή του Νοσοκοµείου Χαλκίδας εντά-
χθηκε στο σχεδιασµό των υποδοµών υγείας της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ και µάλιστα, είχε κριθεί κατεπείγουσα, όπως πράγµατι
αναφέρετε στην ερώτησή σας. Λόγω καθυστερήσεων που προ-
έρχονταν από διάφορες αδειοδοτήσεις, κυρίως της Αρχαιολογι-
κής Υπηρεσίας, φθάσαµε στο φθινόπωρο του 2007. Το Νοέµβριο
του 2007 εκπονήθηκε και εγκρίθηκε από όλες τις υπηρεσίες του
πρώην ΥΠΕΧΩ∆Ε σχέδιο κοινής υπουργικής απόφασης που είναι
και οικοδοµική άδεια για την κατασκευή του νοσοκοµείου.

Πρόκειται για νοσοκοµείο που βασίστηκε στα σχέδια άλλων
νοσοκοµείων, όπως της Κατερίνης, της Κέρκυρας, των Σερρών,
του Πύργου. Το κτηριακό συγκρότηµα του Νοσοκοµείου Χαλκί-
δας, σύµφωνα µε τη µελέτη αυτή, έχει σχεδιαστεί λαµβάνοντας
υπ’ όψιν διεθνείς απαιτήσεις κατασκευής και λειτουργίας των νο-
σοκοµείων. Όσον αφορά τη χωροθέτησή του, αυτή είναι σύν-
νοµη, αφού χωροθετείται σύµφωνα µε τις κατευθύνσεις του
ισχύοντος Γενικού Πολεοδοµικού Σχεδίου της πόλης της Χαλκί-
δας.

Με το σχέδιο της κοινής υπουργικής απόφασης εγκρίνονταν οι
απαραίτητες παρεκκλίσεις που αφορούσαν τη διάσπαση του
όγκου του νοσοκοµείου, αφού µιλάµε για περισσότερα από ένα
κτήρια, την παρέκκλιση ως προς το ύψος και ως προς την τοπο-
θέτηση χώρων κύριας χρήσης στο υπόγειο.

Αυτό το σχέδιο κοινής υπουργικής απόφασης, η οικοδοµική
άδεια του Νοσοκοµείου δηλαδή, παρέµεινε χωρίς λόγο στο συρ-
τάρι του πρώην Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε για ενάµιση χρόνο. Αυτό, βέ-
βαια, δεν εµπόδισε, σε καµµία περίπτωση, τον Υπουργό Υγείας,
όπως σας είπα και πριν, να πάει στην Εύβοια την προεκλογική
περίοδο, τον Ιούνιο του 2009 και να εγκαινιάσει το νέο νοσοκο-
µείο, χωρίς καµµία οικοδοµική άδεια και χωρίς να είναι ενταγ-
µένο το έργο σε κανέναν προϋπολογισµό.

Από το Νοέµβριο του 2007, που ολοκληρώθηκε το σχέδιο κοι-
νής υπουργικής απόφασης από τις υπηρεσίες του τότε ΠΕΧΩ∆Ε,
ο τότε Υπουργός αποφάσισε να ζητήσει διορθώσεις τον Ιούλιο

του 2009. Στο µεσοδιάστηµα η ∆ΕΠΑΝΟΜ προχώρησε στην
έγκριση της µελέτης δηµοπράτησης, στη διενέργεια του διαγω-
νισµού και στην υπογραφή σύµβασης µε την ανάδοχο εταιρεία.

Εµείς σήµερα, έχοντας ως προτεραιότητα την όσο το δυνατόν
συντοµότερη περαίωση της διαδικασίας υπογραφής της κοινής
υπουργικής απόφασης για την κατασκευή του νοσοκοµείου,
έχουµε ζητήσει πλήρη ενηµέρωση όσον αφορά τις τεχνικές λε-
πτοµέρειες για την αρτιότερη δυνατή κατασκευή του νοσοκο-
µείου, καθώς βεβαίως και τις απόψεις όλων των εµπλεκοµένων
στο έργο.

Για ένα πράγµα όµως µπορείτε να είστε σίγουρος, κύριε συ-
νάδελφε, ότι ποτέ ξανά δεν θα υπάρξει καµµία εισήγηση θαµ-
µένη στα συρτάρια του Υπουργείου και ειδικότερα για ένα τόσο
µεγάλο θέµα, που αφορά πράγµατι το λαό στην Εύβοια. Ποτέ
ξανά δεν θα χρησιµοποιηθεί το Νοσοκοµείο της Εύβοιας ως πιόνι
σε προεκλογικά παιχνίδια ή ως τρόπαιο προσωπικών στρατηγι-
κών του οποιουδήποτε Υπουργού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι παρακολουθεί τη συνεδρίαση από τα θεωρεία των
επισήµων, αριστερά του Προεδρείου, ο Πρόεδρος της Επιτρο-
πής Εξωτερικών του Τουρκικού Κοινοβουλίου κ. Μουράτ Μέρ-
τσα.

Η Βουλή τον καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Σίµος Κεδίκογλου για τρία λεπτά, προ-
κειµένου να αναπτύξει την ερώτησή του και να απαντήσει στον
κύριο Υπουργό.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µε απογοητεύετε και µαζί µ’ εµένα απογοη-

τεύετε εκατοντάδες χιλιάδες συµπατριώτες µου, γιατί απάντηση
δεν δώσατε. Η ερώτηση ήταν καθαρή: Θα υπογραφεί η από-
φαση; Θα εγκριθεί η εισήγηση όλων των Υπηρεσιών και πότε;
Απλό είναι το ερώτηµα. Το τι έγινε ελάχιστη σηµασία έχει για εκα-
τοντάδες χιλιάδες Ευβοιώτες, που έχουν συνθήκες περίθαλψης,
που δεν περιποιούν τιµή στο κράτος µας, στην πολιτεία µας. Η
Χαλκίδα, η Εύβοια έχει µεγαλύτερο πληθυσµό από τη Φθιώτιδα,
που απέκτησε νέο νοσοκοµείο. Έχει σχεδόν διπλάσιο πληθυσµό
από τη Βοιωτία, που έχει δύο σύγχρονα νοσοκοµεία. Στην Εύ-
βοια χρωστάµε όλοι, διαχρονικά, και αυτό που θέλουµε είναι µία
απλή απάντηση. Υπάρχει κάποιο πρόβληµα; Είναι στο πεδίο
βολής, πάνω στο βουνό. Όσον αφορά το ότι µπορεί να υπάρχουν
προβλήµατα παρέκκλισης από τους όρους δόµησης, θα πω ότι
όταν σε άλλες πόλεις µε πολύ πιο σύνθετα προβλήµατα αυτές
οι παρεκκλίσεις εγκρίθηκαν, είναι κάτι στο οποίο νοµίζω ότι εύ-
κολα µπορείτε να δώσετε µία σαφή απάντηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

∆εν θέλω να επεκταθώ περισσότερο για το πώς έχει το πρό-
βληµα. ∆εν µε νοιάζει τι έγινε µεταξύ των δύο Υπουργών της Κυ-
βέρνησής µου, όπως επίσης δεν έχει σηµασία γιατί υπήρξε
καθυστέρηση στην απόφαση, τη σωστή απόφαση του Αλέκου
Παπαδόπουλου από το 2002, µε αποτέλεσµα να χρονοτριβή-
σουµε. Αν θέλετε, είµαστε αµοιβαία υπεύθυνοι. Οι µόνοι που δεν
φέρουν καµµία ευθύνη όµως είναι οι Ευβοιώτες, που πρέπει τά-
χιστα να βελτιωθούν οι συνθήκες περίθαλψής τους. Το χρωστάµε
το Νοσοκοµείο της Χαλκίδας!

Κύριε Υπουργέ, θέλω µία σαφή απάντηση: Πότε θα έχει εγκρι-
θεί, πότε θα έχει υπογραφεί η κοινή απόφαση, γιατί απ’ ό,τι αντι-
λαµβάνοµαι, χρειάζεται µεγάλος αγώνας ακόµα για να γίνει το
Νοσοκοµείο της Χαλκίδας. Και σ’ ό,τι αφορά το θέµα των πιστώ-
σεων, πρέπει πρώτα να υπάρχει η άδεια κατασκευής, για να δο-
θούν και οι πιστώσεις.

Επιτέλους, το χρωστάµε στην Εύβοια και είναι η εποχή να
ανταποκριθούµε στις υποχρεώσεις µας!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κεδίκογλου.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
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µατικής Αλλαγής κ. Μωραΐτης για να δευτερολογήσει.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, καταλαβαίνω την αγωνία και τη δική σας,
αλλά κυρίως του λαού της Εύβοιας. Τα πράγµατα είναι ακριβώς
όπως τα περιγράψατε, θα µου επιτρέψετε όµως να πω ότι σ’ αυτή
την Αίθουσα έχουµε χρέος να µιλάµε και για τα κακώς κείµενα,
να ξέρουµε γιατί φθάσαµε σ’ αυτό το αδιέξοδο, γιατί φθάσαµε σ’
αυτό το σηµερινό πρόβληµα, το οποίο αντιµετωπίζει σήµερα η
Χαλκίδα µε το νοσοκοµείο της. ∆εν έχω καµµία πρόθεση, όταν
µιλάω κι όταν πρέπει να απαντήσω υπεύθυνα, να ρίχνω την ευ-
θύνη στους προηγούµενους. Πιστεύω όµως ότι οφείλαµε µία
απάντηση για το τι έχει γίνει µέχρι σήµερα, στο λαό της Εύβοιας.

Η ερώτησή σας είναι συγκεκριµένη, πράγµατι: Πότε θα υπο-
γραφεί η κοινή υπουργική απόφαση και πότε επιτέλους θα προ-
χωρήσει το έργο; Πριν περάσω σ’ αυτό όµως, θέλω να πω και
κάτι άλλο. Είπατε κάτι για τις πιστώσεις. Πιστεύω ότι είναι από τις
λίγες φορές, όπου η πολιτεία εγκαινιάζει έργο χωρίς οικοδοµική
άδεια και χωρίς πιστώσεις. Άρα θέλω να πω ότι δεν είναι άσχετο
το ένα µε το άλλο.

Επαναλαµβάνω και πάλι αυτό το οποίο σας είπα πριν. Είναι
στις προτεραιότητες του ΥΠΕΚΑ σήµερα να ξεµπλοκάρει αυτή

την κοινή υπουργική απόφαση και γι’ αυτό το λόγο άµεσα έχουµε
ζητήσει ήδη όλες τις τεχνικές λεπτοµέρειες και όλα τα στοιχεία
που πρέπει να µας φέρουν οι υπηρεσίες, ώστε να δροµολογηθεί
και να τελειώνει άµεσα το σχέδιο της κοινής υπουργικής από-
φασης.

Επίσης, όµως, θέλω να ενηµερώσω κι εσάς και το Σώµα ότι
µετά από επαφή που είχα και µε το Υπουργείο Υγείας και µε το
Υπουργείο Υποδοµών, υπάρχει σαφής και ξεκάθαρη πρόθεση
της Κυβέρνησης να προχωρήσει άµεσα τη διαδικασία ανέγερ-
σης νοσοκοµείου στη Χαλκίδα. Είναι πρόθεση της Κυβέρνησης!
Αυτό το οποίο έχουµε να κάνουµε αυτή τη στιγµή είναι να ξε-
µπλοκάρουµε τις διαδικασίες και θα το κάνουµε υπεύθυνα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Μωραΐτη.
Η µε αριθµό 376/1-2-2010 τέταρτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελό-
πουλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τις αγροτικές κινητοποιήσεις κ.λπ., δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 4 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 3117



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής «Κύρωση και τροποποίηση της από 29-
10-2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου “Αναστολή εφαρ-
µογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών
κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση” (ΦΕΚ 218 Α’)».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων στη συνεδρίασή της στις 28-1-
2010 αποφάσισε τη συζήτηση του νοµοσχεδίου αυτού σε µία συ-
νεδρίαση.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ. Βασίλειο
Γιουµατζίδη, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι κατά τη συζήτηση
του νοµοσχεδίου αρµοδιότητας Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής µε επιστολή του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου του Κ.Κ.Ε. κ. Σπύρου Χαλβατζή προς τον Πρόεδρο
της Βουλής ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κόµ-
µατος η κ. Βέρα Νικολαΐδου.

Επίσης, µε επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης
ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο στο προκείµενο νοµο-
σχέδιο τον ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Παύλο Μαρκάκη.

Τέλος, ο κ. Αλέξης Τσίπρας, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, µε επι-
στολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο
ορίζει ως ειδική αγορήτρια στο συζητούµενο νοµοσχέδιο, τη
Βουλευτή κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.

Το λόγο έχει ο Εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Βασίλειος Γιου-
µατζίδης.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ: Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, φέραµε στη Βουλή το συγκεκριµένο σχέ-
διο νόµου για την Κύρωση και τροποποίηση της από 29-10-2009
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου περί “Αναστολής εφαρµο-
γής των διατάξεων τακτοποίησης των ηµιυπαίθριων και λοιπών
κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση” για χρονικό διάστηµα έξι
µηνών.

Επιδιώκουµε µ’ αυτό τον τρόπο να επαναξετάσουµε µε υπευ-
θυνότητα και συνέπεια ένα ζήτηµα που ταλανίζει την ελληνική
κοινωνία εδώ και είκοσι πέντε χρόνια, δηλαδή το θέµα των ηµιυ-
παίθριων χώρων σε συνεργασία µε όλους τους αρµόδιους φο-
ρείς, προκειµένου να δοθεί µία συνολική λύση στο πρόβληµα της
αυθαίρετης δόµησης. Μία λύση περιβαλλοντικά ορθή και συ-
νταγµατικά αποδεκτή, πιστοί στις δεσµεύσεις µας και τις περι-
βαλλοντικές µας κυρίως δεσµεύσεις απέναντι στον ελληνικό λαό.

Αξίζει να σηµειωθεί ότι πρόκειται για περισσότερο από επτα-
κόσιες χιλιάδες αυθαίρετες ιδιοκτησίες σε όλη τη χώρα και πε-
ρίπου ενάµισι εκατοµµύριο ιδιοκτησίες µε ηµιυπαίθριους,
υπόγεια και ισόγεια σε κτήρια, που άλλαξαν χρήση από το 1985
έως και σήµερα.

Οι πολεοδοµικές παραβάσεις εµφανίζονται σε όλες τις χώρες
ως µεµονωµένα φαινόµενα. Αντίθετα, στη χώρα µας το πλήθος
των πολεοδοµικών παραβάσεων αποδεικνύεται µία γενικευµένη
πρακτική, µε ευρύτερες περιβαντολλογικές επιπτώσεις.

Η προηγούµενη κυβέρνηση επιχείρησε µε τις διατάξεις της πα-
ραγράφου 2 του άρθρου 40 και της παραγράφου 5 του άρθρου
41 του ν. 3775/2009, µε τις οποίες τροποποίησε τις διατάξεις του
άρθρου 7 παράγραφος 1 και του άρθρου 11 παράγραφος 2 του
µέχρι τότε ισχύοντος ΓΟΚ, δηλαδή το ν. 1577/1975.

Επιχείρησε να παραπλανήσει τους πολίτες παρουσιάζοντας
την εισπρακτική της προσπάθεια, µέσω της «τακτοποίησης», ως
δήθεν επίλυση του θέµατος των ηµιυπαιθρίων. Εκµεταλλεύθηκε,
δηλαδή, ένα µεγάλο πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας και υπό
τον παραπλανητικό όρο –εντός εισαγωγικών- «τακτοποποίηση»
αποσκοπούσε σ’ ένα εύκολο εισπρακτικό στόχο, αφού αναµένο-
νταν, κατά τις εκτιµήσεις τους, περίπου 4.000.000.000 ευρώ για
τα ταµεία του δηµοσίου στις χρονιές 2009 και 2010.

Παράλληλα, τους καλούσε οικειοθελώς να δηλώσουν ότι πα-

ρανόµησαν. Έχοντας, λοιπόν, ξεµείνει από χρήµατα, σκέφθηκε
να δώσει στους ιδιοκτήτες σπιτιών µε κτισµένους ηµιυπαίθριους
χώρους τη δυνατότητα να νοµιµοποιήσουν την παρανοµία τους,
πληρώνοντας ένα εφάπαξ ποσόν. Έτσι θα µπορούσαν να «γεµί-
σουν» τα κρατικά ταµεία και ταυτόχρονα να «βολεύονταν» οι πα-
ράνοµοι.

∆εν ανέφερε όµως στους πολίτες ότι η «τακτοποίηση» δεν απο-
τελούσε νοµιµοποίηση, ούτε βέβαια ότι η «τακτοποίηση» δεν απο-
τελούσε πράξη εξαίρεσης από την κατεδάφιση. Και το γνώρισε εξ
αρχής η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι η –εντός εισαγω-
γικών- «νοµιµοποίηση» θα ήταν αδύνατη, αντισυνταγµατική, αφού
κατ’ αυτόν τον τρόπο: πρώτον, θα θιγόταν το περιβαλλοντικό κε-
κτηµένο, δεύτερον, θα έχρηζαν τροποποίησης οι καθορισµένοι
συντελεστές δόµησης, γεγονός που αντίκειται στην απαγόρευση
για µεταβολή επί το δυσµενέστερο για το περιβάλλον και, τρίτον,
θα δηµιουργούσε θέµα ισοπολιτείας-ισονοµίας, αφού οι νόµιµοι
θα γίνονταν θιγόµενοι και οι παράνοµοι ευνοηµένοι.

Πράγµατι, πολύ πρόσφατα, το Νοέµβριο του 2009, το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας µε την υπ’ αριθµόν 3500/2009 δηµοσι-
ευθείσα απόφαση της ολοµέλειάς του, διαπίστωσε νοµικό κενό
για τα αυθαίρετα και τους ηµιυπαίθριους χώρους που κατα-
σκευάσθηκαν µετά το νόµο του 1983, οπότε και ετέθη σε ισχύ ο
νόµος «Τρίτση» και έκρινε ότι δεν µπορεί να γίνει καµµία νοµιµο-
ποίηση ηµιυπαίθριων χώρων και ότι είναι αντισυνταγµατική µε
όποιον τρόπο και αν επιχειρηθεί. ∆ιότι η νοµιµοποίηση των αυ-
θαιρέτων έχει ως συνέπεια τη χειροτέρευση των συνθηκών δια-
βίωσης των κατοίκων, τη νόθευση και συνεχή ανατροπή του
εγκεκριµένου πολεοδοµικού σχεδιασµού.

Ταυτόχρονα, η επιχείρηση νοµιµοποίησης αυθαιρέτων νέας
γενιάς αντιβαίνει στις συνταγµατικές αρχές του κράτους δικαίου,
του σεβασµού της προστασίας της αξίας του ανθρώπου και της
ισότητας. Αποτελεί δε πρωταρχική υποχρέωση της πολιτείας ο
σεβασµός και η προστασία της αξίας του ανθρώπου.

Το κράτος έχει την υποχρέωση να εγγυάται υπέρ των πολιτών:
Την πιστή εφαρµογή των νόµων, προασπίζοντας τα νοµίµως και
όχι τα παρανόµως κτηθέντα από τους πολίτες αγαθά. Να σέβε-
ται και να προάγει µε κάθε πρόσφορο τρόπο την εµπιστοσύνη
των πολιτών στο νόµο και την έννοµη τάξη, την ύπαρξη και τη
διατήρηση της οποίας εγγυάται η αποτελεσµατική λειτουργία
των κρατικών υπηρεσιών επιβολής και εφαρµογής του νόµου.

Είναι επίσης υποχρέωσή της να µη θέτει σε µειονεκτική θέση
τους νοµοταγείς πολίτες απέναντι σ’ αυτούς που παρανοµούν.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση να µην µειονεκτούν οι νοµοταγείς
πολίτες, που µολονότι ενήργησαν κατά την ανέγερση ή τη διαρ-
ρύθµιση των κτηριακών τους εγκαταστάσεων µέσα στα πλαίσια
του νόµου, έναντι εκείνων των οποίων οι ανεγερθείσες ή διαρ-
ρυθµισθείσες οικοδοµές είναι αυθαίρετες λόγω παραβιάσεων
των ισχυόντων όρων δόµησης και χρήσεων γης.

Παρά ταύτα, επιχείρησε ο νόµος να τις εξαιρέσει από την κα-
τεδάφιση. Να µην υφίστανται στο διηνεκές, λοιπόν, οι δυσµενείς
πολεοδοµικές συνέπειες των αυθαίρετων κατασκευών των γειτό-
νων τους, οι οποίοι αν και επιβαρύνουν τους όρους διαβίωσης δια-
φεύγουν, όπως προαναφέρθηκε, της κατεδαφίσεως. Η ανωτέρω
απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας, αν και δεν την απα-
σχόλησε ευθέως ο “νόµος Σουφλιά”, συνδέεται εν τούτοις µε αυ-
τούς γιατί θεωρούνται αυθαίρετες κατασκευές αφότου χτιστούν,
κλειστούν µε τζαµαρίες κ.λπ.. Ουσιαστικά, ακυρώνει τη νοµοθε-
τική ακροβασία του “νόµου Σουφλιά”, βρίσκοντας «επί ξύλου κρε-
µάµενους» τους ενδιαφερόµενους πολίτες, οι οποίοι προσέτρεξαν
µέχρι και την έκδοση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου να
επιχειρήσουν να τακτοποιήσουν τις αυθαίρετες κατασκευές τους.

Καθίσταται, λοιπόν, αναγκαία η κύρωση και η τροποποίηση
της από 29-10-2009 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου περί
«αναστολής εφαρµογής των διατάξεων τακτοποίησης των ηµιυ-
παίθριων και λοιπών κλειστών χώρων, που άλλαξαν χρήση» και η
εύρεση µιας συνολικής και οριστικής λύσης του σηµαντικού
αυτού θέµατος, το οποίο, όχι µόνο δεν επιλύθηκε µε τις συγκε-
κριµένες ρυθµίσεις του “νόµου Σουφλιά”, αλλά δηµιούργησε
πληθώρα προβληµάτων, τόσο στους πολίτες, όσο και στο περι-
βάλλον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µόνο που κατάφερε η τότε
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κυβέρνηση µε την κίνηση αυτή είναι να περάσει το µήνυµα ότι
αυτός που παρανοµεί και αδιαφορεί συνειδητά για τους νόµους
είναι ο ευνοηµένος, ενώ αυτός που τους τηρεί είναι ο αδικηµένος
της υπόθεσης. Και η παρανοµία αυτή θα συνεχίζονταν, αφού η
ατιµωρησία θα οδηγούσε στο κλείσιµο νέων ηµιυπαίθριων
χώρων, τους οποίους η εκάστοτε κυβέρνηση, επιβάλλοντας ένα
εφάπαξ πρόστιµο θα «τακτοποιούσε» µε συνέπειες καταστροφι-
κές για το περιβάλλον. Με τέτοιου είδους ρυθµίσεις περιπλέ-
χθηκε η ήδη χαοτική κατάσταση στις πολεοδοµίες της χώρας και
δηµιουργήθηκαν συνθήκες για διαιώνιση της παρανοµίας.

Είναι επιβεβληµένη, λοιπόν, η ψήφιση του υπό συζήτηση σχε-
δίου νόµου, ώστε να ανασταλεί η εφαρµογή των διατάξεων τα-
κτοποίησης των ηµιυπαίθριων και λοιπών κλειστών χώρων, που
άλλαξαν χρήση για χρονικό διάστηµα έξι µηνών, έτσι ώστε να επα-
νεξεταστεί µε υπευθυνότητα και συνέπεια το φλέγον ζήτηµα των
ηµιυπαίθριων χώρων. Η πολεοδοµική νοµοθεσία και νοµολογία
αποτελούν ένα ενιαίο οργανικό σύνολο, στο οποίο δε νοείται τµη-
µατική και κατά βούληση παρέµβαση, προσθέτοντας, τροποποι-
ώντας ή καταργώντας διατάξεις µε προχειρότητα και χωρίς
ολοκληρωµένη και σοβαρή επιστηµονική τεκµηρίωση. Η πολεο-
δοµική νοµοθεσία δεν προσφέρεται για πειραµατισµούς. Η µόνη
σοβαρή πρόταση είναι η δεδηλωµένη απόφαση-πρόταση της
Υπουργού Περιβάλλοντος να µελετήσουν από κοινού µε τους αρ-
µόδιους φορείς -Τεχνικό Επιµελητήριο, ΠΟΜΙ∆Α, Σύλλογο Αρχι-
τεκτόνων κ.λπ.- τον τρόπο αντιµετώπισης της αυθαίρετης
δόµησης και κατ’ επέκταση και το θέµα των ηµιυπαίθριων χώρων.
Μόνο σε συνεργασία µε τους αρµόδιους φορείς, οι οποίοι έχουν
τη δυνατότητα να επεξεργάζονται και να εισηγούνται πολιτικές,
θα βρεθεί µία ολοκληρωµένη πρόταση για τη ρύθµιση του θέµα-
τος, που θα προστατεύει τόσο το περιβάλλον όσο και το κοινωνικό
σύνολο και θα είναι σύµφωνη µε το Σύνταγµα και τους νόµους.

Όσον αφορά τη συζήτηση επί των άρθρων, µε το υπό συζήτηση
σχέδιο νόµου, επιδιώκοντας να ανασταλεί η λειτουργία και η
εφαρµογή της παραγράφου 2 του άρθρου 40 και της παραγρά-
φου 5 του άρθρου 41 του “νόµου Σουφλιά”, επιδιώκουµε τα εξής:

Πρώτον, να κυρωθεί µε νόµο η από 29-10-2009 πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου, γιατί -όπως εξήγησα και στην κατ’ αρχήν
συζήτηση του νόµου- η προηγούµενη κυβέρνηση, µ’ ένα καθαρά
εισπρακτικό µέτρο, δεν έλαβε υπόψη της κανένα περιβαλλοντικό
κριτήριο κατά την «τακτοποίηση» των ηµιυπαίθριων και λοιπών
κλειστών χώρων, που άλλαξαν χρήση.

∆εύτερον, να τροποποιηθεί αυτή η ίδια η πράξη, ώστε η ανα-
στολή της διαδικασίας «τακτοποίησης» του άρθρου µόνου της
προς κύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου να επεκταθεί
λόγω της αδιάσπαστης ενότητας των επιµέρους ρυθµίσεων, στο
σύνολο των διατάξεων της παραγράφου 2 του άρθρου 40 του ν.
3775/2009 και όχι µόνο στις διατάξεις των τµηµάτων Α, Β, Γ και
∆, έτσι ώστε να καταστεί δυνατή η αναστολή της επιβολής προ-
στίµων και άλλων κυρώσεων και να καταλαµβάνει µόνο τις αλ-
λαγές χρήσης, για τις οποίες οι ενδιαφερόµενοι είχαν κινήσει
διαδικασία τακτοποίησης, κατ’ εφαρµογήν των διατάξεων της πα-
ραγράφου 2 του άρθρου 40 και της παραγράφου 5 του άρθρου
41 του “νόµου Σουφλιά” πριν την έναρξη ισχύος της προς κύ-
ρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου.

Λοιπόν, µε αυτό το σχέδιο νόµου, ανατρέπουµε τις πολιτικές
επιλογές της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως είχαµε
δεσµευτεί προεκλογικά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βασίλειο Γιουµατζίδη.

Παρακαλείται ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέ-
ριος Αυγενάκης να λάβει το λόγο.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζη-

τάµε για την κύρωση και τροποποίηση µιας πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου που στην ουσία «παγώνει», την εφαρµογή της «τα-
κτοποίησης» των ηµιυπαίθριων χώρων. Αναστέλλει, δηλαδή, την
εφαρµογή ενός σηµαντικού µέτρου, που εκτός των άλλων έχει
και µια σηµαντική οικονοµική και κοινωνική, φυσικά, διάσταση.

Όµως, επιτρέψτε µου, πριν εισέλθω στις τεχνικές λεπτοµέ-

ρειες της συζήτησης, να κάνω µια αναφορά στα περιεχόµενα του
διαγγέλµατος του Πρωθυπουργού και στα αποσπασµατικά οικο-
νοµικά µέτρα που ανακοίνωσε.

Όσον αφορά, λοιπόν, τον τεχνικό χαρακτήρα των εξαγγελθέ-
ντων µέτρων, όπως έχει επανειληµµένα δηλώσει το κόµµα µας,
εµείς διαφωνούµε κατηγορηµατικά µε την αύξηση της φορολο-
γίας των καυσίµων, γιατί το συγκεκριµένο µέτρο θα δηµιουργή-
σει µια οριζόντια επιβάρυνση σε όλους τους πολίτες,
υψηλόµισθους, χαµηλόµισθους, αλλά και συνταξιούχους, ενώ,
αναµφισβήτητα, θα προκαλέσει αυξήσεις «ντόµινο» σε πολλούς
τοµείς της οικονοµικής δραστηριότητας, αλλά και σχεδόν σε όλα
τα προϊόντα. ∆εδοµένο είναι, επίσης, ότι λόγω αυξηµένου κό-
στους, η κατανάλωση καυσίµων θα µειωθεί ουσιαστικά, άρα θα
µειωθούν και τα έσοδα από τα καύσιµα. Εποµένως, η αποτελε-
σµατικότητα του µέτρου είναι περιορισµένη.

Επιπροσθέτως, το «πάγωµα» των µισθών του δηµοσίου είναι
µέτρο που ως κόµµα είχαµε το θάρρος να εξαγγείλουµε προε-
κλογικά. Σας θυµίζω απλώς, ότι το ΠΑΣΟΚ τότε µας κατηγο-
ρούσε. Όµως, η δική µας πρόταση λίγους µήνες πριν, περιείχε
ειδική πρόνοια στήριξης για τους χαµηλόµισθους και τους χα-
µηλοσυνταξιούχους. Την ίδια πρόνοια ζητάµε και σήµερα.

Βεβαίως, δεδοµένο είναι ότι το «πάγωµα» µισθών, µαζί µε την
αύξηση της τιµής των καυσίµων, θα προκαλέσει αναδιανοµή ει-
σοδήµατος, αντίστροφη εκείνης που είχε υποσχεθεί το ΠΑΣΟΚ,
ενώ θα λειτουργήσει τελικά ως βάρος των αδυνάτων. Πάνω απ’
όλα, ζητάµε να δοθούν, επιτέλους, αναπτυξιακές ανάσες, στή-
ριξη στην οικονοµία. Χωρίς αυτές τις αναπτυξιακές ανάσες, η
ύφεση θα βαθύνει, τα ελλείµµατα δεν θα µειωθούν και η ανεργία
θα αυξηθεί απότοµα. Και ενώ η Κυβέρνηση καθυστερεί χαρα-
κτηριστικά, τα προβλήµατα παραµένουν και διογκώνονται.

Χαρακτηριστικά αναφέρω -και κλείνω τη µικρή παρένθεση- ότι
η τετράµηνη καθυστέρηση λήψης διαρθρωτικών µέτρων για την
καταπολέµηση του ελλείµµατος από την Κυβέρνηση είχε σαν
αποτέλεσµα να αυξηθεί δραµατικά το κόστος δανεισµού της
χώρας µας, καθώς καλύφθηκε η κοινοπρακτική έκδοση των
ξένων οµολόγων, υπερβαίνοντας κατά 3,5% το µέσο κόστος δα-
νεισµού των χωρών της Ευρωζώνης στους αντίστοιχους τίτλους
πενταετούς διάρκειας, ενώ το επιτόκιο δανεισµού των
8.000.000.000 ευρώ διαµορφώθηκε, παρά το διεθνές ισχυρό εν-
διαφέρον, στο 6,2%, σκαρφαλώνοντας στο υψηλότερο ιστορικά
σηµείο από τη στιγµή ένταξης της Ελλάδας στην ΟΝΕ.

Με το διάγγελµά του, δυστυχώς, ο Πρωθυπουργός, αντί της
ουσίας, επέλεξε για µια ακόµη φορά την τεχνική της επικοινω-
νίας, για να µας ανακοινώσει επώδυνα οικονοµικά µέτρα για
όλους τους πολίτες, ενώ από την άλλη, ουσιαστικές παρεµβά-
σεις περιορισµού των δηµοσίων δαπανών δεν λαµβάνονται, παρά
µόνο εξαγγέλλονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σχετικά µε την κύρωση που σή-
µερα συζητάµε, αναφέρω ότι η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας αποφάσισε µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση για την
τακτοποίηση των ηµιυπαίθριων, που άλλαξαν χρήση, να βάλει µια
τάξη στο χάος, αλλά και την κοινωνική αδικία που αφετηρία είχε
είκοσι χρόνια πριν περίπου.

Υπενθυµίζω, λοιπόν, ότι µε το ν.1512/1985 νοµοθετήσαµε για
πρώτη φορά τη δυνατότητα δηµιουργίας στις οικοδοµές ηµιυ-
παίθριων χώρων µέσα στον όγκο του κτηρίου, χωρίς αυτοί να
προσµετρώνται στο συντελεστή δόµησης. Επικαλεστήκατε τότε
-όπως άλλωστε διαπίστωσα, ανατρέχοντας στα Πρακτικά της
Βουλής την περίοδο εκείνη- γι’ αυτή τη ρύθµιση αρχιτεκτονικούς
λόγους, όπως είχατε πει.

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα της ρύθµισης αυτής; Ήταν να υπάρ-
χουν σήµερα –σηµειώστε- ενάµισι, ίσως και δύο εκατοµµύρια πα-
ράνοµοι τέτοιοι χώροι, οι οποίοι άλλαξαν χρήση -σηµειώστε τη
φράση αυτή παρακαλώ, θα σας εξηγήσω τους λόγους παρα-
κάτω- ενώ χιλιάδες πολίτες της Ελλάδας είναι έκθετοι απέναντι
στην πολιτεία.

Πείτε µου αλήθεια, κύριε Υπουργέ, ποιος υπάλληλος, ποια υπη-
ρεσία θα πάει να ανακαλύψει και να καταγράψει πού, τι και πώς
έγινε όλα αυτά τα χρόνια. Επί τριάντα χρόνια αλλάζουν χρήση τα
υπόγεια και τα ισόγεια. Ηµιυπαίθριοι γίνονται εδώ και δεκαπέντε
χρόνια. Ποιος θα πάει να τα βρει; Κανένας και το γνωρίζετε καλά.
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Ως εκ τούτου, εµείς θελήσαµε να καταπιαστούµε µε το πρό-
βληµα και να βάλουµε τάξη στο πολεοδοµικό χάος που επικρα-
τούσε. Με τη ρύθµιση για τους ηµιυπαίθριους, συγκεκριµένα µε
τροπολογία που ενσωµατώθηκε τότε σε νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης, επιδιώξαµε να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρό-
βληµα µε ολοκληρωµένο και µακροπρόθεσµο τρόπο και
παράλληλα, να ενισχύσουµε –γιατί υπάρχει και αυτή η σηµαντική
διάσταση- τα οικονοµικά του κράτους σε µια ιδιαιτέρως δύσκολη
οικονοµική συγκυρία. Χαρακτηριστικά αναφέρω ότι, σύµφωνα µε
τους υπολογισµούς µας τότε, το κράτος θα εισέπραττε περίπου
4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ από τη ρύθµιση για τους ηµιυπαίθρι-
ους. Και λέω «το κράτος», κύριε Υπουργέ, γιατί το κράτος είναι
αυτό που εισπράττει και όχι το Υπουργείο σας. Το Υπουργείο Οι-
κονοµικών είναι αυτό που διαχειρίζεται και έχει τον πρώτο λόγο
για το πού θα διατεθούν τα χρήµατα, σε αντίθεση µε αυτά που
µας λέγατε στην Επιτροπή, όπου το Υπουργείο σας, όπως µας εί-
πατε, θα τα διοχετεύσει στο «πράσινο» ταµείο και το «πράσινο»
ταµείο θα κάνει διάφορες ενέργειες. ∆εν υπάρχει τέτοια τακτική.
Μόνο αν την ανακαλύψατε εσείς σήµερα, τώρα.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν και καταλαβαίνουµε όλοι µας σήµερα,
πόσο µεγάλη ανάσα θα έδινε η συγκεκριµένη ρύθµιση, εάν βε-
βαίως την αφήνατε να εφαρµοστεί, όχι µόνο σε χιλιάδες συµπο-
λίτες µας, βάζοντας µια τάξη στο πολεοδοµικό χάος, αλλά
βάζοντας και µια τελεία στην καθιερωµένη πλέον πολεοδοµική
παρατυπία, αλλά και ενισχύοντας ουσιαστικά τα οικονοµικά του
κράτους, καθώς σηµαντικοί πόροι θα εισέρρεαν στα ταµεία του
κράτους. Και επιµένω να το επαναλαµβάνω αυτό.

Σήµερα, ενώ ψάχνουµε να βρούµε έσοδα, εσείς µε την τεχνική
του αιφνιδιασµού, λίγες µέρες αφότου αναλάβατε, παίρνετε πίσω
σχεδόν όλα τα σηµαντικά µέτρα που έλαβε τους τελευταίους
µήνες της διακυβέρνησής της η Νέα ∆ηµοκρατία, ερχόµενοι,
µετά την αντίδραση της κοινωνίας, να δίνετε εξηγήσεις και να δι-
καιολογείστε. Παγώνετε τη συγκεκριµένη ρύθµιση και αυτόµατα
ανοίγετε τη µπουκαπόρτα, επιτρέποντας στην ουσία όλη αυτή
την περίοδο των τεσσάρων περίπου µηνών της αναστολής και
µετέπειτα της διαβούλευσης, να λειτουργεί ο παλιός ΓΟΚ.

Και πρόταση, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολιτεύσεως, δεν
είναι η συζήτηση. Πρόταση δεν έχουµε σήµερα ή αν την έχουµε,
ας την ακούσουµε, για το συγκεκριµένο µέτρο. Γιατί η συζήτηση
δεν είναι πρόταση. Επιτρέψτε µου να διαφωνήσω µαζί σας.

Προσωπικά, τείνω να πιστεύω ότι σας έχει γίνει αυτοσκοπός,
σχεδόν ψύχωση, να πάρετε πίσω ό,τι µπορείτε, να παγώσετε το
όποιο θετικό µέτρο είχε λάβει τους τελευταίους µήνες της δια-
κυβέρνησης της η Νέα ∆ηµοκρατία.

∆εν λέω ότι όλα όσα εµείς νοµοθετήσαµε ήταν άριστα και τέ-
λεια ή ότι ελλείψεις και παραλείψεις δεν υπήρχαν. Προσωπικά,
δεν το έχω πει ποτέ. Επικρίνω, όµως, τη στάση της Κυβέρνησης
σας από την πρώτη στιγµή, καθώς µε τις αποφάσεις σας σχεδόν
παγώσατε την αγορά, ενώ ενισχύσατε την αβεβαιότητα και τη
δυσπιστία των πολιτών απέναντι στο κράτος και τους θεσµούς
µε τις κινήσεις αιφνιδιαστικών αποφάσεων.

Και τη συγκεκριµένη τακτική του αιφνιδιασµού ξεκινήσατε να
την εφαρµόζετε από την πρώτη µέρα που αναλάβατε την Κυ-
βέρνηση.

Χθες ήταν τα παιδιά των «STAGE», µετά οι συµβασιούχοι, ακο-
λούθησε από µέρους του Υπουργείου σας, η από µέρους σας
αιφνιδιαστική απόφαση, για την απόσυρση. Αιφνιδιασµός επίσης
ήταν και το πάγωµα της ρύθµισης των ηµιυπαιθρίων. Η συγγνώµη
για τα τέλη κυκλοφορίας και η µη συνέπειά σας στα φορολογικά
µέτρα. Το ίδιο και µε το διάγγελµα του Πρωθυπουργού δύο
µέρες πριν.

Όσο για το µέτρο της απόσυρσης πού και πότε αυτό έτρεξε,
το αναστείλατε. Και σας παραπέµπω, κύριε Υπουργέ, στη γνω-
µοδότηση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους µε υπ’ αριθµόν
171/35/2009 του Αυγούστου όπου θα σας δοθούν απαντήσεις σε
ό,τι είχατε πει επιπόλαια τότε, για να δικαιολογήσετε την από-
φασή σας, γιατί το µέτρο αυτό κάθε άλλο παρά επιβάρυνε σύµ-
φωνα µε το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους τον κρατικό
κορβανά.

Επιτρέψτε µου όµως και µια ακόµα σκέψη. Χαρακτηριστική πε-
ρίπτωση της οµολογουµένως λανθασµένης πολιτικής σας, είναι

το πάγωµα του ΕΣΠΑ του, αναπτυξιακού νόµου το οποίο µάλι-
στα µας λέτε ότι θα πιάσετε πάλι από µηδενική βάση για την ανα-
µόρφωσή του. Να σας πω τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι µέχρι ο
νέος νόµος να λάβει την προαπαιτούµενη έγκριση της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής θα φάµε όλο το 2010 χωρίς επενδυτικό νόµο και
πως θα αφήσουµε στεγνή την αγορά και µετέωρους τους επεν-
δυτές σε µια κρίσιµη οικονοµική συγκυρία.

Σήµερα συζητάµε για το πάγωµα της ρύθµισης των ηµιυπαι-
θρίων ενώ κατά πάγια πλέον τακτική, µας λέτε ότι τα παίρνετε
όλα πίσω και ξεκινάτε το διάλογο –να το πω πιο σωστά- τη δια-
βούλευση για τους ηµιυπαίθριους από µηδενική βάση.

Μας λέτε, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τη φράση «διά-
λογος σε δηµόσια διαβούλευση». Καταφέρατε να έχουν χάσει οι
λέξεις το νόηµά τους και την αξία τους στην πολιτική. Το παρα-
κάνατε µε την απέραντη διαβούλευση σε όλα τα επίπεδα και για
όλα τα θέµατα.

Επιτρέψτε µου να επιστρέψω στο αντικείµενο της συζήτησης.
Τι θα καταφέρναµε να αντιµετωπίσουµε εµείς, µέσα από τη ρύθ-
µιση για τους ηµιυπαίθριους; Θα σας θυµίσω: Κατ’ αρχάς θα
αντιµετωπίζονταν τα προβλήµατα αλλαγής χρήσης σε ηµιυπαί-
θριους χώρους, σε θέµατα αλλαγής χρήσης σε υπαίθριους χώ-
ρους στάθµευσης αυτοκινήτων, αποθηκών και υπογείων χώρων.
Θα δηµιουργούνταν οι απαραίτητες ασφαλιστικές δικλίδες ώστε
να σταµατήσει επιτέλους η εξάπλωση αυτού του προβλήµατος
στο µέλλον. Βάζαµε µια τελεία στο πρόβληµα µια και καλή καθώς
δεν θα υπήρχε πλέον αυτή η δικλίδα για το µέλλον.

Η στρατηγική µας λοιπόν δεν ήταν µόνο να σταµατήσουµε ένα
γιγαντωµένο πρόβληµα παροδικά, αλλά µόνιµα. Πιο συγκεκρι-
µένα οι προτεινόµενες διατάξεις αφορούσαν τα ακόλουθα. Θα
σας τα θυµίσω γιατί πολλοί συνάδελφοι πιθανόν να µην τα γνω-
ρίζουν.

Με την εν λόγω ρύθµιση, που εµείς προωθήσαµε και ψηφί-
σαµε, οι ηµιυπαίθριοι χώροι µιας οικοδοµής περιορίζονταν στο
15% από το 20% που ίσχυε και κατανέµονταν αναλογικά σε κάθε
όροφο και όχι σε ένα ή δύο, όπως ίσχυε µέχρι πρότινος. Παράλ-
ληλα το βάθος τους είναι ίσο ή µικρότερο του ενός µέτρου και
ογδόντα εκατοστών.

Η ρύθµιση αυτή ουσιαστικά περιορίζει τη δυνατότητα µετα-
φοράς όλου ή µέρους του ηµιυπαίθριου χώρου σε άλλο όροφο.
Παράλληλα µε τον περιορισµό των διαστάσεων δεν µπορεί κά-
ποιος άλλος να δηµιουργήσει ένα αυτοτελές δωµάτιο ενώ οι ισό-
γειοι κλειστοί χώροι στάθµευσης αυτοκινήτων προσµετρώνται
στο συντελεστή δόµησης. Και γνωρίζετε πολύ καλά ότι µέχρι
τώρα οι χώροι αυτοί συνήθως άλλαζαν χρήση και µπορεί να γί-
νονταν ακόµη και κατοικίες, καταστήµατα ή και γραφεία ή και
πολλά άλλα χωρίς να προσµετρώνται στο συντελεστή δόµησης.

Ξεκαθαρίζω βέβαια ότι οι ρυθµίσεις αυτές αναφέρονταν µόνο
σε αλλαγή χρήσης χώρων που βρίσκονταν, εντός των εγκεκρι-
µένων ορίων του περιγράµµατος του όγκου του κτηρίου και όχι,
κυρία Υπουργέ, στην κατάργηση που αρχικά είχατε πει, έπειτα
στην ανεφάρµοστη ιδέα της µεταφοράς του συντελεστή δόµη-
σης και τέλος στην ανακάλυψη της νοµιµοποίησης, αγνοώντας
ότι αυτόµατα ετίθετο ζήτηµα απαίτησης επί των οικοπέδων. Σας
θυµίζω ότι αυτές ήταν οι τρεις διαδοχικές, διαφορετικές θέσεις
του ΠΑΣΟΚ ενώ σήµερα την πρότασή σας δεν τη γνωρίζουµε.

Επιπροσθέτως τα πρόστιµα ανέγερσης και διατήρησης αντι-
καταστάθηκαν µε εφάπαξ εισφορά που θα καταβάλλονταν εντός
του έτους από την ψήφιση του νόµου. Η εισφορά αυτή υπολογί-
ζεται στο 10% της αξίας του χώρου που τακτοποιήθηκε σύµφωνα
µε την τιµή ζώνης, που ισχύει στην περιοχή του ακινήτου και βε-
βαίως το σύστηµα των αντικειµενικών αξιών.

Φυσικά µετά την εξόφληση της εισφοράς ξεκαθαρίσαµε ότι
δεν θα επιβάλλονταν πρόστιµα ανέγερσης και διατήρησης και οι
χώροι θα διατηρούσαν τη χρήση στην οποία είχαν µετατραπεί
έως εκείνη την ώρα. Και βεβαίως µετά την τακτοποίηση ως προς
τα φορολογικά και τα τέλη των άλλων φορέων είναι αυτονόητο
ότι θα αντιµετωπίζονταν ως κλειστοί χώροι µε τη νέα χρήση τους.

Θέλω όµως να αναφερθώ και στο εξής: Παρά το γεγονός ότι
ο νόµος δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ 218Α µόλις στα τέλη Ιουλίου και
ως προς τις πρώτες ηµέρες του Σεπτεµβρίου, όταν προκηρύ-
χθηκαν οι εκλογές, πολλοί συµπολίτες µας -και εν µέσω καλο-
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καιριού- έσπευσαν να τακτοποιήσουν τους ηµιυπαίθριους χώ-
ρους ιδιοκτησίας τους. Και αυτό παρ’ όλο που ήδη από τον Αύ-
γουστο το ΠΑΣΟΚ τόνιζε µε κάθε ευκαιρία ότι θα καταργούσε το
µέτρο -χωρίς φυσικά να καταθέτει ποια ήταν η πρότασή του- εάν
έβγαινε στην κυβέρνηση. Ενδεικτικά θα σας αναφέρω ότι σε λι-
γότερο από ένα µήνα και µε τον πόλεµο ανακοινώσεων του
ΠΑΣΟΚ για την κατάργηση του µέτρου, µόνο στο Νοµό Ηρα-
κλείου κατατέθηκαν εκατόν ογδόντα αιτήσεις στην Πολεοδοµία
Ηρακλείου, ενώ εβδοµήντα έξι αιτήσεις κατατέθηκαν στην Πο-
λεοδοµία της Νοµαρχίας Ηρακλείου. Κατόπιν εσείς, στις 29-10-
2009 προχωρήσατε σε Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου και
παγώσατε τη ρύθµιση για έξι µήνες. Και µας λέτε ότι θα επανε-
ξετάσετε το ζήτηµα από µηδενική βάση, ενώ µας λέτε ότι µετά
από έξι µήνες θα διαµορφώστε την τελική σας άποψη για το
θέµα. ∆ηλαδή, πρώτα παγώνετε το µέτρο για έξι µήνες και µετά
θα δείτε τι θα κάνετε. Ποια θα είναι η θέση σας κανένας δεν γνω-
ρίζει εξ αρχής. Πρωτάκουστο.

Τι θα αλλάξει αυτούς τους έξι µήνες; ∆εν το γνωρίζουµε. Εµείς
διαφωνούµε µε τη στάση της Κυβέρνησης, διαφωνούµε µε το πά-
γωµα της ρύθµισης. Και βέβαια δεν είναι δυνατόν να µην σχο-
λιάσουµε και την απόφαση της αρµόδιας Υπουργού, της κ.
Μπιρµπίλη, δύο µέρες αφού ανέλαβε την ηγεσία του Υπουργείου
να παγώσει µε εγκύκλιο, παρακαλώ, νόµο που συζητήθηκε και
ψηφίστηκε στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Μήπως όµως, όπως ήδη
ακούγεται στην αγορά, σκοπεύετε να προχωρήσετε στη νοµιµο-
ποίηση των αυθαιρέτων κτισµάτων και να ενσωµατώσετε σε µια
πιθανή τέτοια ρύθµιση και το ζήτηµα των ηµιυπαιθρίων;

∆ιερωτώµαι λοιπόν, αξιότιµοι κύριοι και κυρίες της Κυβέρνη-
σης, µήπως σκοπεύετε να κάνετε κάτι πολύ χειρότερο από αυτό
που αρχικά διαρρεύσατε στο φιλοκυβερνητικό Τύπο και σε πολύ
µεγαλύτερη κλίµακα; Μήπως σκοπεύετε δηλαδή να νοµιµοποιή-
σετε και να επιβραβεύσετε όλους τους παράνοµους και τους αυ-
θαιρετούντες; Γιατί αυτό συνέβη, κυρίες και κύριοι της
Κυβέρνησης, µε τους νόµους Τρίτση το 1983 και το 1985, όταν
νοµιµοποιήθηκε τεράστιος αριθµός καθ’ ολοκληρίαν αυθαιρέτων,
δηλαδή κτισµάτων χωρίς καµµία άδεια και χωρίς τη λήψη κανε-
νός µέτρου για το µέλλον.

Σας ερωτώ λοιπόν, ευθέως: Τι θα κάνετε τελικά µε τα αυθαί-
ρετα; Γιατί έχοντας στενή επαφή µε την αγορά και λόγω της
προηγούµενης επαγγελµατικής µου δραστηριότητας, οι φήµες
οργιάζουν.

Επιτρέψτε µου όµως και µιαν ακόµα ερώτηση: Τι θα γίνει µε
τη µεταφορά συντελεστών δόµησης; Σκοπεύετε να κάνετε κά-
ποια σχετική ρύθµιση και ποιά; Τονίζω ότι πρόκειται για ένα ση-
µαντικότατο εργαλείο, που θα µας έδινε το δικαίωµα να σώσουµε
ένα σωρό κτήρια σε ολόκληρη τη χώρα, τα οποία έχουν χαρα-
κτηριστεί διατηρητέα, ώστε µε τη διαδικασία της µεταφοράς του
συντελεστή δόµησης να µπορέσουµε να τα διατηρήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω ένα λεπτό ακόµα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το έχετε, κύριε Αυγε-

νάκη.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ.
Επίσης, δεν µπορούµε να κάνουµε απαλλοτριώσεις σε πλα-

τείες και σε ρυµοτοµούµενα στους δήµους, εάν δεν λειτουργή-
σει ο θεσµός της µεταφοράς του συντελεστή δόµησης για να
µπορέσουν να απελευθερωθούν –σηµειώστε- εκατόν πενήντα χι-
λιάδες χώροι σε όλη την Ελλάδα, οι οποίοι θα είναι χώροι πρά-
σινου, θα είναι χώροι που θα αποδεσµεύσουν δρόµους, θα είναι
χώροι που θα δηµιουργήσουν πλατείες. Προσθέστε µάλιστα ότι
σήµερα που µιλάµε υπάρχουν χιλιάδες ανενεργείς αιτήσεις ιδιω-
τών που αναµένουν µε αγωνία τη ρύθµιση αυτού του θέµατος .

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή έχουν ακουστεί πολλά
σχετικά µε τις ρυθµίσεις για την αλλαγή χρήσης νόµιµα δοµηµέ-
νων χώρων, πρέπει κλείνοντας να πω τα εξής: Οι ρυθµίσεις που
εµείς ψηφίσαµε αντιµετώπιζαν κατά πάγιο και αποτελεσµατικό
τρόπο ένα µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα, προωθώντας µέτρα που
θα απέτρεπαν τη µελλοντική τους εξάπλωση. Προωθήσαµε συ-
γκεκριµένα µέτρα για την οριστική επίλυση του προβλήµατος,
ούτε µέτρα θολά ούτε µέτρα του περίπου, που συµβάλλουν στη

δηµιουργία ψευδών εντυπώσεων και προσδοκιών. Αυτό σηµαίνει
ότι, εάν αφήνατε σε ισχύ τη ρύθµιση, δεν θα µπορούσε κάποιος
µελλοντικά να παρανοµήσει και τελικά να νοµιµοποιηθεί. Ανά-
λογη µέριµνα δεν έχει ληφθεί ποτέ στο παρελθόν σε καµµία πα-
λαιότερη ρύθµιση.

Συνεπώς, ας µην είµαστε και ας µην είστε αφοριστικοί, κυρίες
και κύριοι της Κυβέρνησης, καταδικάζοντας ρυθµίσεις που λει-
τουργούν τελικά προς όφελος των πολιτών, αλλά και της πολι-
τείας.

∆υστυχώς, αγαπητοί συνάδελφοι της Κυβέρνησης, επιµένετε
να µην αναγνωρίζετε ότι τα µεγάλα και χρονίζοντα κοινωνικά
προβλήµατα δεν λύνονται ούτε µε θολές θέσεις ούτε µε αναβο-
λές και πιστώσεις χρόνου, αλλά ούτε µε ακαθόριστες πολιτικές
ούτε µε λαϊκισµό ούτε µε πράσινες πολιτικές και πράσινες λύ-
σεις. ∆εν λύνονται µε τη λογική του «ασ’ το και θα δούµε». Λύ-
νονται µε υπευθυνότητα, µε πολιτική βούληση και µε ορθολογικό
σχεδιασµό. Και δυστυχώς διαπιστώνουµε όλοι από τα γεγονότα
ότι αυτά τα στοιχεία δεν τα έχετε µέχρι στιγµής. Μακάρι για το
καλό της χώρας να τα απαντήσετε ως Κυβέρνηση, σύντοµα.

Κλείνοντας, επαναλαµβάνω ότι είµαστε αντίθετοι µε το πά-
γωµα της ρύθµισης και επιµένουµε στην ανάγκη επίλυσης και
αντιµετώπισης του προβλήµατος των ηµιυπαιθρίων, που αφορά
περίπου δύο εκατοµµύρια περιπτώσεις. Ως Κυβέρνηση αυτό επι-
διώξαµε, για να κλείσει το θέµα µια και καλή. Ωστόσο είµαστε
αρνητικοί σε όποιο πάγωµα, ενώ είµαστε θετικοί σε κάθε συζή-
τηση, σε κάθε συγκεκριµένη όµως πρόταση η οποία θα συνο-
δεύεται µε αλλαγή και βελτίωση του πολεοδοµικού σχεδιασµού.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ελευθέριο Αυγενάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
επτά µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί-εκπαιδευτικοί από
το ∆ηµοτικό Σχολείο Σαραβαλίου Αχαΐας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΚΚΕ και
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βέρα Νικολαΐδου να λάβει το λόγο.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την προτεινόµενη κύρωση και
τροποποίηση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου η Κυβέρ-
νηση αναστέλλει για έξι µήνες –το πιο πιθανό θα κρατήσει πε-
ρισσότερο- την εφαρµογή των άρθρων 40 και 41 του ν. 3775/
2009, που είναι γνωστό ότι ψηφίστηκε τον Ιούλιο του 2009 από τη
Νέα ∆ηµοκρατία και το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, µε τον
οποίο νόµο είχε θεσπιστεί από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας η γνωστή τακτοποίηση των αυθαιρέτων, κατά παράβαση
του ΓΟΚ, κλεισµένων ηµιυπαίθριων χώρων.

Είναι, επίσης, γνωστό ότι τότε το ΠΑΣΟΚ τον χαρακτήριζε φο-
ροεισπρακτικό, ζητούσε να αποσυρθεί. Ένα µήνα µετά, µε Πράξη
Νοµοθετικού Περιεχοµένου τον πάγωσε και έρχεται και σήµερα
ζητάει αυτήν την κύρωση και τροποποίηση.

Ποια ήταν η δική µας θέση στην περιβόητη τροπολογία; Εµείς
την καταψηφίσαµε, καταγγείλαµε την απαράδεκτη πρόθεση της
Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία επικαλούµενη υπο-
κριτικά την ανάγκη δήθεν επίλυσης ενός κοινωνικού προβλήµα-
τος νοµιµοποιούσε, τακτοποιούσε µάλλον -όπως έλεγε εκείνη την
περίοδο- αυθαιρεσίες που σχετίζονται µε το παράνοµο κλείσιµο
των ηµιυπαίθριων χώρων µέσω της διαδικασίας καταβολής εφά-
παξ τέλους νοµιµοποίησης.

Πώς δηµιουργήθηκε το πρόβληµα; Το πρόβληµα δηµιουργή-
θηκε στη συντριπτική του πλειοψηφία από την ασύδοτη κερδο-
σκοπία των κατασκευαστικών εταιρειών, οι οποίες κλείνοντας
αυθαίρετα τους ηµιυπαίθριους χώρους αποσκοπούσαν εν συνε-
χεία σε µεγάλα κέρδη από τις πωλήσεις των κατοικιών. Ενισχύ-
θηκε η όλη αυτή ιστορία µε τη σχεδιασµένη κατεύθυνση της
πολιτικής των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και του
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ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια, πολιτική αποδυνάµωσης του δηµό-
σιου ελεγκτικού µηχανισµού, την απουσία ελέγχων για την τή-
ρηση της πολεοδοµικής νοµοθεσίας, αυτής που υπήρχε και µε τα
προβλήµατα που είχε, τα κενά και τις ελλείψεις σε προσωπικό, τις
νοµοθετικές παρεµβάσεις για απλοποίηση δήθεν των διαδικα-
σιών και πολλά άλλα.

Στρέφεται στην ουσία ενάντια στη µεγάλη πλειοψηφία των µι-
κροϊδιοκτητών ακινήτων -µεγάλο µέρος των οποίων είναι γνωστό
ότι ήδη είναι υποθηκευµένο στο τραπεζικό κεφάλαιο- φορτώνο-
ντάς τους ένα ακόµη χαράτσι µε µία εντελώς ισοπεδωτική λο-
γική για καθαρά φοροεισπρακτικούς λόγους, βγάζοντας βέβαια
«λάδι» τους µεγαλοκατασκευαστές που τους πούλησαν πανά-
κριβα τα διαµερίσµατα, αφού είχαν µετατρέψει σε κλειστά δω-
µάτια τους ηµιυπαίθριους χώρους κερδοσκοπώντας ασύστολα.
Όπως, φυσικά, «λάδι» επιχειρείται να βγουν και οι κυβερνήσεις
τόσο της Νέας ∆ηµοκρατίας χθες, αλλά και του ΠΑΣΟΚ σήµερα
η οποία δεν ξεκινάει τη δράση της από σήµερα, αλλά έχει και τις
παλαιότερες εµπειρίες και ευθύνες.

Όλα αυτά τα χρόνια άνοιξαν ορθάνοιχτα και οι δύο τα παρά-
θυρα της πολεοδοµικής νοµοθεσίας για τέτοιες αυθαιρεσίες και
ευθύνονται και για την ανυπαρξία ελέγχου των αυθαιρέτων, αλλά
όχι µόνο γι’ αυτό αλλά και για την ανυπαρξία µιας πολιτικής για
παροχή φθηνής, νόµιµης και ποιοτικής λαϊκής στέγης.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για µας το πρόβληµα της αυθαί-
ρετης δόµησης είναι ένα κατ’ εξοχήν πολιτικό πρόβληµα, είναι
ένα ταξικό πρόβληµα και δεν µπορεί να αντιµετωπίζεται αποσπα-
σµατικά, εξετάζοντας ορισµένες ορατές ίσως µόνο πλευρές του.

∆ιαφωνούµε για παράδειγµα µε τη διάκριση µεταξύ αυθαιρε-
σιών που υπόκεινται σε κατεδάφιση και αυθαιρεσιών που δεν
υπόκεινται. Και νοµίζω ότι είναι σε όλους γνωστό τι εννοούν
αυτές οι επισηµάνσεις. Στις λαϊκές συνοικίες µε τις διάφορες πα-
ρανοµίες και αυθαιρεσίες, γρήγορα θα αρχίσουν να βγαίνουν
πράξεις κατεδάφισης, ενώ αντίθετα, δεν έχει δει κανείς να κατε-
δαφίζεται καµµία βίλα. Και θα επαναλάβω αυτό που είπα και στην
επιτροπή, ότι δεν χρειάζεται να πάει κάποιος µακριά, στην πλα-
τεία Συντάγµατος εάν ρίξετε µια µατιά στις ταράτσες των ξενο-
δοχείων και διαφόρων άλλων «ευαγών» ιδρυµάτων, θα δείτε το τι
αυθαίρετο υπάρχει και κανείς δεν βλέπει, κανείς δεν κινείται.

∆εν συµφωνούµε επίσης µε τη λογική της κατά περίπτωση
«σαλαµωτής», όπως λένε οι τεχνικοί, τακτοποίησης των ζητηµά-
των, όπως είναι οι εκτός σχεδίου περιοχές, οι ηµιυπαίθριοι, οι
πρασιές, οι χώροι στάθµευσης και άλλα. Πίσω από όλες αυτές τις
πλευρές της αυθαίρετης δόµησης βρίσκεται η πολιτική εµπο-
ρευµατοποίησης και κερδοσκοπίας της γης και της χρήσης της
γης. Βρίσκεται η πολιτική µε µοναδικό στόχο τη διασφάλιση της
κερδοφορίας των κατασκευαστικών οµίλων και του τραπεζικού
συστήµατος.

Στον αντίποδα, µόνο µία πολιτική που θα αντιµετωπίζει τη γη
και τη χρήση της, την οργάνωση του κοινωνικού χώρου, δοµη-
µένου και µη, τη λαϊκή κατοικία και τις κοινωνικές υποδοµές ως
κοινωνικά αγαθά και όχι ως εµπορεύµατα, µπορεί να διαµορφώ-
σει ένα πλαίσιο ουσιαστικής επίλυσης του προβλήµατος.

Με αυτό το σκεπτικό, καταψηφίσαµε τον ν. 3775/2009 και ζη-
τάµε και σήµερα να καταργηθεί. Και φυσικά σήµερα καταψηφί-
ζουµε την κύρωση και τροποποίηση της Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου, µε την οποία η σηµερινή Κυβέρνηση αναστέλλει
την εφαρµογή των άρθρων 40 και 41 του ν. 3775/2009.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω µία κουβέντα, γιατί πήραµε
µόλις σήµερα ένα έγγραφο από το Τεχνικό Επιµελητήριο που στο
δια ταύτα, ζητάει να καταργηθούν οι σχετικές προβλέψεις στα
άρθρα 40 και 41 του ν. 3775/2009 και να επανέλθει η όλη κατά-
σταση στο προϋφιστάµενο καθεστώς του ΓΟΚ.

Εµείς λέµε κατ’ αρχάς, στο ΤΕΕ ότι δεν είναι αρκετή η πρό-
τασή τους, το να γυρίσουµε στην ίδια κατάσταση, αλλά πρέπει να
ξεκινήσει, σήµερα κιόλας αν είναι δυνατόν, µία συζήτηση για το
σύνολο των ζητηµάτων που σχετίζονται µε την αυθαίρετη δό-
µηση, µε σκοπό µέχρι να ξαναέρθει στη Βουλή προς συζήτηση να
υπάρχει τουλάχιστον διατυπωµένη µία ολοκληρωµένη τοποθέ-
τηση επί του ζητήµατος.

Αυτό που ζητά σήµερα η Κυβέρνηση, για να είµαστε ειλικρι-
νείς, είναι απλά ένας κυβερνητικός ελιγµός. Παγώνει την εφαρ-

µογή της ρύθµισης για έξι µήνες, προφασιζόµενη λόγους συ-
νταγµατικότητας, που πραγµατικά, εάν θέλετε να την καταργή-
σετε, θα χρησιµοποιούσατε αυτό το κώλυµα της
συνταγµατικότητας και θα καταργούσατε ό,τι τέλος πάντων είχε
ψηφιστεί από τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΛΑΟΣ. Εσείς, όµως, αυτό
το οποίο επιδιώκετε είναι µε πρόσχηµα το συνταγµατικό κώλυµα
που αφορά την απουσία περιβαλλοντικών κριτηρίων, τα οποία
πρέπει να συνοδεύουν τη ρύθµιση, να παγώσετε και να επανα-
φέρετε, ενταγµένη στη γενικότερη στρατηγική σας, αυτή της
πράσινης οικονοµίας και της βιώσιµης ανάπτυξης, το όλο θέµα.
Αυτό βέβαια δεν είναι κάτι καινούργιο, δεν το ακούµε για πρώτη
φορά. Τουλάχιστον από τις αρχές του 2009 ζυµώνεται και µέσα
από το ΤΕΕ θα λέγαµε, από τη γνωστή πλειοψηφία του ΠΑΣΟΚ
και από την προεδρία του ΣΥΝ, η ιδέα µιας υπό προϋποθέσεις θα
έλεγα, αποδοχής της ρύθµισης, εφόσον οι πόροι θα επέστρεφαν
ως περιβαλλοντική επένδυση, από την οποία δήθεν, οι ιδιοκτήτες
στο µέλλον θα είχαν οφέλη.

Έχουµε ακούσει πολλά, έχουν δηµοσιευθεί και πολλά και σαν
τέτοια περιβαλλοντικά µέτρα είναι για παράδειγµα η µετατροπή
της ταράτσας σε πράσινη, φωτοβολταϊκά συστήµατα, νέα χω-
ροθέτηση των πολεοδοµικών συγκροτηµάτων, ηλεκτρονική πο-
λεοδοµία και άλλα.

Και λέµε ότι αυτά δεν είναι άγνωστα. Γι’ αυτό µπορούµε να
πούµε ότι η υποκρισία συνεχίζεται, γιατί τα ακούσαµε δυστυχώς
πρόσφατα και από την Υπουργό κατά τη συζήτηση στην επι-
τροπή.

Τι είπε η κυρία Υπουργός; Ότι οι νέες διατάξεις που θα κατα-
τεθούν προς ψήφιση στη Βουλή για τους ηµιυπαίθριους και κλει-
στούς χώρους που άλλαξαν χρήση, θα επιχειρήσουν να
αντιµετωπίσουν όλα αυτά τα προβλήµατα, που τέλος πάντων
υπάρχουν από τη νοµοθεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας. Λες και το
ΠΑΣΟΚ δεν είχε νοµοθετήσει µέχρι τότε. Συνέχισε λέγοντας: «Ο
στόχος δεν είναι η τιµωρία των πολιτών, αλλά η προστασία τους
και η αποκατάσταση της αυθαιρεσίας. Θα στοχεύουν αυτές οι
ρυθµίσεις στην αποκατάσταση της επιβάρυνσης του δοµηµένου
περιβάλλοντος, η οποία έχει επέλθει µε την καταστρατήγηση του
ΓΟΚ επί σειρά ετών».

Βέβαια η κυρία Υπουργός δεν µας έχει πει ποιοι έχουν την ευ-
θύνη για όλα αυτά τα χρόνια ή ποιοι έχουν κυβερνήσει όλα αυτά τα
χρόνια. Για µας η ευθύνη είναι και διαχρονική και στα δύο κόµµατα.

Επίσης είπε: «Θα στοχεύουν στον περιορισµό ζηµιάς του οικι-
στικού περιβάλλοντος και µάλιστα µε αντισταθµιστικά κριτήρια
που θα λειτουργούν υπέρ της πόλης των ελεύθερων χώρων και
των χώρων πρασίνου».

Με άλλα λόγια αυτά που δεν είπε η κυρία Υπουργός είναι η
αλήθεια. Γιατί το να λέµε σήµερα ότι υπάρχουν στη χώρα µας
περίπου ενάµισι εκατοµµύριο αυθαίρετα -µπορεί να είναι και πε-
ρισσότερα- και είναι παράνοµοι, κλεισµένοι χώροι, ηµιυπόγεια
κ.λπ., προφανώς δεν υπήρχε σωστή χωροθέτηση των πολεοδο-
µιών και δεν έχει ακόµη εγκατασταθεί και ηλεκτρονικό σύστηµα.

Την ευθύνη είπαµε ποιος την έχει. Κάθε φορά όµως, και µάλι-
στα στην αρχή της θητείας, η κάθε νέα κυβέρνηση βλέπουµε να
δείχνει µια ευαισθησία. Σήµερα τη δείχνει το ΠΑΣΟΚ, χθες η Νέα
∆ηµοκρατία. Αλλά βλέπουµε ευαισθησία και από τους κατα-
σκευαστές και από τους τραπεζικούς οµίλους. Μιλάνε όλοι για το
περιβάλλον, αλλά γι’ αυτά που προτείνουν για άλλη µια φορά κα-
λούνται οι µικροϊδιοκτήτες να πληρώσουν. Γιατί στο τέλος αυτοί
θα πληρώσουν το µάρµαρο, τα έξοδα της µετατροπής για πα-
ράδειγµα µιας ταράτσας σε «πράσινης» ή της εγκατάστασης
ενός φωτοβολταϊκού συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αν το πρώτο, η περιβόητη τρο-
πολογία που έγινε νόµος µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, είναι εισπρα-
κτικό µέτρο, που δεν διαφωνούµε σ’ αυτό -τότε το έλεγε το
ΠΑΣΟΚ και ζητούσε να αποσυρθεί- αυτό που έρχεται σήµερα,
αυτό που παγώνει και το πιο πιθανό θα επανέλθει δριµύτερο, τι
είναι αν όχι µια υποχρεωτική εισφορά από το ελάχιστο εισόδηµα
των εργαζοµένων; Και µάλιστα µε τα προχθεσινά µέτρα που
εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός µπορούµε να φανταστούµε πού θα
βρεθούν οι εργαζόµενοι. Μία προσφορά προς τις εταιρείες πα-
ραγωγής και εµπορίας πράσινων τεχνολογιών, την ίδια στιγµή
που όλοι ξέρουµε ότι τα πιο πολλά απ’ αυτά τα σπίτια είναι και
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υποθηκευµένα στις τράπεζες.
Πάγωµα, λοιπόν, ζητάει σήµερα το ΠΑΣΟΚ της ρύθµισης Σου-

φλιά, αλλά όχι κατάργησή της. Γιατί; ∆ιότι θα αποτελέσει και πάλι
τη βάση για ένα µεγαλύτερο χαράτσωµα των λαϊκών στρωµάτων.
Είναι ένας απλός κυβερνητικός ελιγµός. Τον ανακάλυψε βέβαια
η Νέα ∆ηµοκρατία. Ο τότε Υπουργός της είχε υπολογίσει ότι θα
έµπαιναν στον κρατικό ταµείο 4,5 δισεκατοµµύρια. Τόσο είχε
υπολογίσει ο κ. Σουφλιάς αυτό το χαράτσι που θα πλήρωναν ενά-
µισι εκατοµµύριο µικροϊδιοκτήτες για την περιβόητη τακτοποί-
ηση. Τώρα τον παγώνει το ΠΑΣΟΚ, δεν τον καταργεί για να
επιβληθούν νέοι φόροι µε µια άλλη φιλοσοφία.

Ξέρετε κάτι; Όσοι φιλόσοφοι κι αν ασχοληθούν και πιστέψτε
µας δεν έχουµε τίποτα ούτε µε τους νεοφιλόσοφους του ΠΑΣΟΚ
ούτε και µε τη νέα φιλοσοφία, ό,τι χρώµα κι αν έχει οποιοδήποτε
χαράτσι, οι εργαζόµενοι θα τα βάψουν µαύρα. Αυτό είναι το µόνο
σίγουρο. Γι’ αυτό και δεν έχουν κανένα λόγο να προβληµατίζο-
νται, να σκέπτονται ποιες από τις σηµερινές ανάγκες πρέπει να
δεχτούν, ποιες να ξεχάσουν θυσιάζοντάς τες για να σωθούν και
οι υπόλοιπες. Μονόδροµος γι’ αυτούς εµείς εκτιµάµε ότι είναι
µόνο το να παλέψουν για την ανατροπή αυτής της αντιλαϊκής πο-
λιτικής και αυτό το στόχο τους θα τον ενισχύσει πρώτα απ’ όλα
η µαζική τους συµµετοχή και η επιτυχία της πανελλαδικής απερ-
γίας που υπάρχει στις 10 του Φλεβάρη.

Κατά την άποψή µας, ιδιαίτερα αυτές τις ηµέρες, η σκόπιµη
κυβερνητική προπαγάνδα, που επανέρχεται πολύ πιο έντονα, ότι
αν δεν εφαρµοστούν τα νέα εφιαλτικά, αντιλαϊκά κυβερνητικά
µέτρα κινδυνεύει η εθνική µας κυριαρχία -χθες το ακούσαµε και
δια στόµατος του Υπουργού Εσωτερικών, µετά τον Πρωθυ-
πουργό- και ότι η ίδια η κυβέρνηση αντιστέκεται, δήθεν, στα
µέτρα και τους κακούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης, του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου και των ξένων οίκων είναι και υποκριτική
και επικίνδυνη. Ο πατριωτισµός του λαού µας, ο πατριωτισµός
της εργατικής τάξης είναι µόνο το να υπερασπίζονται τα δικαιώ-
µατα και το δίκιο τους.

Είναι αυτονόητο ότι καταψηφίζουµε και την κύρωση που φέρ-
νει σήµερα η Κυβέρνηση για έγκριση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ. Νι-

κολαϊδου. Τώρα, παρακαλείται ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλος Μαρκάκης να λάβει το λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα συζητούµε το σχέδιο νόµου, µε

το οποίο πρέπει να κυρωθεί η Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµέ-
νου της 29ης Οκτωβρίου, περί αναστολής της εφαρµογής των
διατάξεων τακτοποίησης ηµιϋπαιθρίων χώρων και κλειστών
χώρων που άλλαξαν χρήση, δηλαδή άρθρα που περιέχονται στο
ν. 3775.

Κυρία Υπουργέ, αν συνεχίσετε έτσι, πολύ φοβάµαι ότι θα µε-
τονοµάσετε το Υπουργείο σας από Υπουργείο Περιβάλλοντος
και Κλιµατικής Αλλαγής σε Υπουργείο Νοµοθετικής Αναστολής
και άλλων έργων. Αν ανατρέξω, ακόµη και στη πρόθεσή σας να
αναστείλετε τα έργα του Αχελώου και τη σύγχυση που έχετε
προκαλέσει στη Θεσσαλία, θα έλεγα ότι έχετε προκαλέσει και
άλλα προβλήµατα στους συναδέλφους σας του ΠΑΣΟΚ.

Το δεύτερο χαρακτηριστικό παράδειγµα αναστολής είναι το
µέτρο της απόσυρσης των αυτοκινήτων και οι παρενέργειες οι
οποίες δηµιουργήθηκαν, ενώ έµειναν τα άδικα και υπέρογκα τέλη
κυκλοφορίας.

Τώρα, είναι η τρίτη φορά που η Κυβέρνηση και η κυρία Υπουρ-
γός έχει εγκλωβιστεί σε στείρες προεκλογικές υποσχέσεις, υπο-
σχέσεις οι οποίες έχουν γίνει µπούµερανγκ τόσο για την ίδια όσο
και για την Κυβέρνηση, αλλά δυστυχώς έχουν πολλαπλές συνέ-
πειες για την ελληνική κοινωνία.

Η αναστολή αυτή της διάταξης των ηµιυπαίθριων χώρων έχει
µεγαλύτερες συνέπειες από αυτή που είχε το µέτρο της ανα-
στολής της απόσυρσης των αυτοκινήτων. ∆ιότι, εδώ οι οικονοµι-
κές συνέπειες είναι τεράστιες σε µία εποχή όπου και ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός ζητάει συναίνεση για θέµατα οικονοµίας. Ζητάει
συναίνεση για να αυξηθούν τα έσοδα, που σήµερα αποτελούν
ένα είδος υπό εξαφάνιση, ένα είδος εν ανεπαρκεία που στο τέλος
αντί να προστατεύονται από την Ευρωπαϊκή Ένωση, πιθανόν να

χρειαστεί να προστατεύονται και από τη UNESCO.
Εξάλλου, οµολογήσατε κατά την κατάθεση του Προγράµµα-

τος Σταθερότητας ότι από τη ρύθµιση των ηµιυπαίθριων χώρων
υπήρχαν έσοδα 1.150.000.000 ευρώ, τα οποία χάθηκαν µε την
αναστολή του µέτρου. Θα καταθέσω έγγραφο, το οποίο κατέ-
θεσε στην Αίθουσα σε άλλη συζήτηση ο συνάδελφος κ. Αϊβα-
λιώτης και είµαι σίγουρος, κυρία Υπουργέ, ότι αν αυτή την
αναστολή την σκεπτόσασταν σήµερα και όχι στις 29 Οκτωβρίου
δεν θα την τολµούσατε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Μαρκάκης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ας δούµε, λοιπόν, αναλυτικά τις δικαιολογίες που επικαλεστή-
κατε γι’ αυτή την αναστολή.

Επικαλεστήκατε ότι η τακτοποίηση δεν είχε περιβαλλοντικά
κριτήρια. Και, ενώ, το ξέρετε ότι σε ένα δοµηµένο µε άδεια κτή-
ριο κάποιοι κλειστοί χώροι, που άλλαξαν χρήση ή µερικοί ηµιυ-
παίθριοι, που είναι ενσωµατωµένοι στο περίγραµµα του κτηρίου,
δεν επιβαρύνουν το περιβάλλον, απλά, χάθηκαν κάποια έσοδα
κατά την έκδοση της οικοδοµικής αδείας και αυτά καλούντο να
τα πληρώσουν όσοι προχώρησαν σε αυτές τις επεµβάσεις. ∆η-
λαδή η ρύθµιση η δική σας, την οποία προαναγγέλλετε, θα είναι
εφικτή, επειδή θα ονοµάζετε την εισφορά «πράσινα τέλη»; Στα
βαφτίσια, δηλαδή, είναι η διαφορά σας µε τη Νέα ∆ηµοκρατία ή
στην ουσία; Εποµένως, η δικαιολογία αυτή κατά την άποψή µου
δεν στέκει.

Γίνεται, επίσης, αναφορά και µία παραπληροφόρηση σχετικά
µε τη δυσµενή αύξηση του συντελεστή δόµησης. Σε µία οικοδοµή
–ας πάρουµε και τη δυσµενέστερη περίπτωση, αγαπητοί συνά-
δελφοι, µιας πολυκατοικίας- οι τυχόν ηµιυπαίθριοι χώροι είναι
λίγα τετραγωνικά κατεσπαρµένα όχι σε µία συνολική δόµηση που
να προσθέτει ένα διαµέρισµα, αλλά αυξάνουν κατοικηµένο χώρο,
για παράδειγµα κατά πέντε τετραγωνικά. Αυτή η αύξηση δεν µπο-
ρεί να προκαλέσει αύξηση των ατόµων που κατοικούν στο δια-
µέρισµα, απλά βελτιώνει τις συνθήκες διαβίωσής τους.

Εποµένως, δεν αυξάνονται οι άνθρωποι και εποµένως δεν αυ-
ξάνονται και οι δράσεις που επιβαρύνουν την οικοδοµή, οι δρά-
σεις που επιβαρύνουν τους Οργανισµούς Κοινής Ωφέλειας,
όπως µπορεί να είναι το νερό, η αποχέτευση κ.λπ.. Άρα, δεν
έχουµε άλλη επιβάρυνση του περιβάλλοντος.

Λέτε, κυρία Υπουργέ -το είπε και ο εισηγητής της Πλειοψη-
φίας- ότι έχετε δεσµευθεί προεκλογικά. Αυτό σήµερα µοιάζει µε
ειρωνεία, γιατί µέχρι σήµερα επιλεκτικά θυµάστε τις προεκλογι-
κές σας εξαγγελίες. Θυµίζω τις υποσχέσεις για αυξήσεις µισθών
πάνω από τον πληθωρισµό. Θυµίζω τις υποσχέσεις σας ότι δεν
θα θιγούν τα ασφαλιστικά δικαιώµατα. Θυµίζω τις υποσχέσεις
σας για τις αγροτικές αποζηµιώσεις. Σήµερα τι βλέπουµε; Πά-
γωµα µισθών, αύξηση των ορίων ηλικίας στις συντάξεις, αγροτι-
κές κινητοποιήσεις, νέους φόρους.

Βάλατε µόνοι σας στην αιτιολογική έκθεση ένα θέµα αντισυ-
νταγµατικότητας της ρύθµισης. Κατ’ αρχάς δεν είδαµε καµµία
απόφαση ή αιτιολόγηση του Συµβουλίου της Επικρατείας και δεν
έγιναν ακόµη προσφυγές ή δεν υπήρξε πρόθεση να γίνουν.

∆εν είδαµε, όµως, να δείχνετε την ίδια ευαισθησία στην αντι-
συνταγµατικότητα της πρότασης του ΛΑΟΣ, την οποία καταθέ-
σαµε για το νοµοσχέδιο για τα δάση της Αττικής, το οποίο είναι
προς συζήτηση. Άρα η επίκληση της αντισυνταγµατικότητας των
νοµοσχεδίων για το ΠΑΣΟΚ είναι επιλεκτική.

Είναι γνωστό, όµως, ότι το Συµβούλιο της Επικρατείας, θεωρεί
δεδοµένη την αντισυνταγµατικότητα µόνο όταν πρόκειται για νο-
µιµοποιήσεις αυθαιρέτων. Στην προκειµένη περίπτωση, όπως και
στην περίπτωση Τρίτση, όπου είναι γνωστό και θυµόµαστε ακόµη
το σλόγκαν «Αν το δηλώσεις, µπορείς να το σώσεις», έχουµε τα-
κτοποίηση, έχουµε δηλαδή δύο περιπτώσεις εξαίρεσης από τη
κατεδάφιση και όχι νοµιµοποίηση. Στην ουσία έχουµε µία ανε-
κτικότητα της πολιτείας να παραµένουν οι χώροι αυτοί ως έχουν.

Το κυριότερο θέµα, όµως, που µπαίνει από την αναστολή των
διατάξεων ψηφισθέντων νόµων, είναι η αξιοπιστία του πολιτικού
συστήµατος και η λειτουργία της ελληνικής πολιτείας. Κατ’
αρχάς υπονοµεύετε κοινοβουλευτικές διαδικασίες –και αυτό
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ισχύει και για τα δύο κόµµατα- εάν λίγο πριν τη λήξη της θητείας
κάθε κυβέρνησης θα είναι δύσκολο να νοµοθετήσει, αφού θα
υπάρχει η ευκολία της υπόσχεσης κατάργησης των νόµων από
την επόµενη κυβέρνηση.

Και τι εντύπωση δίνουµε στον πολίτη; Να µην εφαρµόζει τους
νόµους. Άλλους τους θεωρεί άδικους, άλλους τους θεωρεί φω-
τογραφικούς, άλλους τους θεωρεί χαρισµατικούς και άλλους
προεκλογικούς. Τώρα χάνουµε και τους νοµοταγείς πολίτες, αυ-
τούς που πιστεύουν στο νοµοθετικό έργο και πήγαν να εφαρµό-
σουν το ν. 3775. ∆εκάδες πολίτες έσπευσαν να υλοποιήσουν την
εφαρµογή του νόµου και έµειναν µόνο µε τις δαπάνες. Ξόδεψαν
τα λεφτά τους, κατάθεσαν χρήµατα και τώρα µένουν µετέωροι.

Σε κάθε εκδήλωση µηχανικών, ακόµη και του Τεχνικού Επιµε-
λητηρίου, µας βρίσκουν δεκάδες µηχανικοί, οι οποίοι βρίσκονται
σε αδιέξοδο. ∆ιαµαρτύρονται έντονα γιατί έχουν πληρώσει,
έχουν πληρωθεί από τους ιδιοκτήτες και δεν ξέρουν τι θα γίνει.
Επιτέλους, πότε θα σταµατήσετε να χτυπάτε την οικοδοµή;

Υπάρχει και ένα άλλο επιχείρηµά σας. Λέτε να µην δοθεί η
εντύπωση ότι οι παρανοµίες δεν τιµωρούνται.

Σε αυτήν την Αίθουσα, δηλαδή, µετά το Χρηµατιστήριο, µετά
τα οµόλογα, µετά τις υποκλοπές και µετά το Βατοπέδι, όπου δώ-
σατε την εντύπωση ότι στην Ελλάδα κανένας δεν τιµωρείται,
έµειναν οι ηµιυπαίθριοι χώροι για να εξαντλήσουµε την αυστη-
ρότητά µας.

Η νοοτροπία των πελατειακών σχέσεων, που έχει εµφιλοχω-
ρήσει στο δικοµµατικό σύστηµα, φταίει στην ουσία για την προ-
τροπή στην ασυνέπεια, την περιφρόνηση και την εύκολη
παράκαµψη της νοµιµότητας.

Επί της ουσίας, δεν υπάρχει η πρακτική δυνατότητα να ελεγ-
χθούν εκατοντάδες χιλιάδες ηµιυπαίθριοι χώροι και να επιβλη-
θούν τα πρόστιµα. Εδώ, δεν εισπράττονται πρόστιµα από
αυθαιρεσίες οι οποίες έχουν καταγγελθεί και καταγραφεί. Επο-
µένως, δεν πρέπει επιτέλους να δώσουµε µία λύση σε αυτό το
κοινωνικό πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί;

Οι ηµιυπαίθριοι χώροι τουλάχιστον, έγιναν επί νοµίµων κτι-
σµάτων όπου υπάρχει άδεια και έλεγχος ακόµη και της στατικής
επάρκειας από µηχανικούς, σε αντίθεση µε τη νοµοθεσία άλλων
τακτοποιήσεων που χιλιάδες κατασκευές έχουν εξαιρεθεί από
την κατεδάφιση, χωρίς να έχουν ελεγχθεί από στατική επάρκεια.

Θα ήθελα, όµως, κυρία Υπουργέ –το είπαµε και στην επιτροπή-
να κάνουµε και επί των άρθρων µία συζήτηση. Καταργήσατε επι-
λεκτικά τα άρθρα του ν. 3775 του κ. Σουφλιά. ∆εν είδατε την
πραγµατική αδικία του νόµου; Αφού λέτε ότι έχετε συζητήσει µε
το Τεχνικό Επιµελητήριο, δεν γνωρίζετε το τεράστιο πρόβληµα
που έχει προκύψει από τον Ιούλιο του 2009, ότι δεν µπορούν να
εκδοθούν άδειες για χώρους στάθµευσης αυτοκινήτων;

Ο ν. 3775 κατήργησε στην ουσία και διατάξεις του ΓΟΚ. Τρο-
ποποίησε ιδιαίτερα το άρθρο 7, όπου στην παράγραφο 1 εδάφιο
β’ εξαιρούσε από το συντελεστή δόµησης όλους τους στεγα-
σµένους χώρους που προορίζονταν για στάθµευση αυτοκινήτων.
Αντί γι’ αυτή την εξαίρεση, το τροποποιεί και βάζει µια άλλη δια-
τύπωση, να εξαιρούνται µόνο οι υπέργειοι στεγασµένοι ανοιχτοί
χώροι. Έχουµε, δηλαδή, τον συντελεστή δόµησης να µετράει για
τα υπόγεια κάτω του ενός, να εξαντλείται ο συντελεστής δόµη-
σης και εποµένως να µη µπορεί να κατασκευαστεί η ανωδοµή.
Εγώ θα σας αναφέρω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα. Ίσως να
έχετε πάρει και τη σχετική αλληλογραφία από το ∆ήµο Βόλου.

Έχει προκηρυχθεί µία µελέτη ενός δηµοτικού οικοπέδου και
έχει δοθεί σε επιχειρηµατία η κατασκευή χώρου στάθµευσης αυ-
τοκινήτων, από το ∆ήµο Βόλου. Ξέρετε πάρα πολύ καλά, τί πρό-
βληµα υπάρχει µε τους χώρους στάθµευσης αυτοκινήτων, όχι
µόνο στο Βόλο, αλλά και σε όλες τις πόλεις της Ελλάδας είτε
είναι µικρές είτε µεγάλες. Και ενώ ο επιχειρηµατίας θέλει να κα-
τασκευάσει εκατόν ογδόντα θέσεις στάθµευσης -οι µισές στην
ανωδοµή και οι µισές στα υπόγεια- κατασκευάζει τα υπόγεια και
δεν µπορεί να εκδώσει οικοδοµική άδεια. Βρίσκεται στη µέση του
Βόλου µια ολόκληρη τρύπα και έχει δηµιουργηθεί ένα χάος, ένα
κυκλοφοριακό πρόβληµα και κανένας δεν µπορεί να αντιµετωπί-
σει πολεοδοµικά αυτή την αδικία, αυτή την παράνοια.

Εµείς καταθέσαµε τροπολογία µε τον κ. Βορίδη -πιθανόν να
ήταν εκπρόθεσµη- και κάνω έκκληση, κυρία Υπουργέ, τουλάχι-

στον να σώσετε τα προσχήµατα, να δώσετε λύση σε δεκάδες µη-
χανικούς, κατασκευαστές, ακόµη και επιχειρηµατίες που θέλουν
να επενδύσουν πάνω σε κτήρια στάθµευσης αυτοκινήτων για να
λύσουν το κυκλοφοριακό πρόβληµα, δεχόµενη µία τροπολογία
επί των άρθρων και να αναστείλετε την παράγραφο 1 και 2 εδά-
φια α’ και β’ του άρθρου 41.

Με αυτόν τον τρόπο θα επανέλθουµε στις διατάξεις του πα-
λιού ΓΟΚ και θα µπορέσουν να συνεχιστούν τουλάχιστον, οι οι-
κοδοµικές άδειες που αφορούν χώρους στάθµευσης
αυτοκινήτων.

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι το Τεχνικό Επιµελητήριο έχει κάνει
πρόταση και για κατάργηση του άρθρου 41. Ακόµη και σήµερα
µας προσκόµισε αντίστοιχη επιστολή, την οποία καταθέτω στα
Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παύλος Μαρκάκης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα ήθελα όµως, να επισηµάνω και την ασυνέπεια των συνα-
δέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν είναι κανένας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Είναι ο Βύρων Πολύδω-
ρας, ο Πρόεδρος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είµαι, αλλά δεν µε-
τέχω. Είµαι στη θεσµική µου θέση.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Θα πάρουν τα Πρακτικά της Βουλής

και θα τα διαβάσουν. Το ξέρουν γιατί οι ίδιοι έχουν έρθει σε
επαφή µε το Τεχνικό Επιµελητήριο, όπως και πολλοί µηχανικοί.
Περιµένουν τη σηµερινή συνεδρίαση για να πάρουν µια απά-
ντηση από την Υπουργό και να πάρουν και µια λύση στο θέµα
της έκδοσης οικοδοµικών αδειών για τα κτήρια στάθµευσης αυ-
τοκινήτων.

Ενώ η Νέα ∆ηµοκρατία ψήφισε βιαστικά τον ν. 3775, δεν ζητάει
µε τον εισηγητή της από την Υπουργό να συναινέσει στην ανα-
στολή και του άρθρου 41. Γιατί το κάνει αυτό, αγαπητοί συνά-
δελφοι; Για να µην στενοχωρήσει τον κ. Σουφλιά. Λες και ο κ.
Σουφλιάς τον ακούει και στενοχωριέται. ∆εν ακούει κανέναν!

Κυρία Υπουργέ, εµείς θα καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο και
ευχόµαστε να κάνετε τουλάχιστον την τροποποίηση την οποία
σας έχουµε προτείνει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παύλο Μαρκάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί
τους από το 2ο Γυµνάσιο Ξυλοκάστρου Κορινθίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-

Πασχαλίδου έχει το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν περάσω

στην κύρωση και τροποποίηση της Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου που αφορά τους ηµιυπαίθριους, θέλω να σχολιάσω
αυτά που συµβαίνουν τις τελευταίες ηµέρες στη χώρα µας.

Σήµερα έχουµε 4 Φλεβάρη. Ακριβώς πριν από τέσσερις µήνες,
στις 4 Οκτώβρη είχαµε εκλογές. Τότε ανέλαβε τη διακυβέρνηση
της χώρας το ΠΑΣΟΚ µε Πρωθυπουργό τον κ. Γεώργιο Παπαν-
δρέου. Ο σηµερινός Πρωθυπουργός, αλλά και Βουλευτές και
προβεβληµένα στελέχη του ΠΑΣΟΚ πριν από τις εκλογές έκαναν
δριµύτατη κριτική στην προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας για τα αντιλαϊκά µέτρα που προωθούσε σε σχέση µε
το ασφαλιστικό, τα όρια συνταξιοδότησης, τις εργασιακές σχέ-
σεις. Κατήγγειλε τις ιδιωτικοποιήσεις, τις προκλητικές φοροα-
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παλλαγές του µεγάλου κεφαλαίου, το δανεισµό µε υψηλό επιτό-
κιο, τα καρτέλ του τραπεζικού συστήµατος και όχι µόνο. Μιλούσε
για αναδιανοµή του παραγόµενου πλούτου µε δίκαιο τρόπο και
στήριξη της πραγµατικής οικονοµίας.

Από τις πρώτες ηµέρες είδαµε την αλλαγή πολιτικής της Κυ-
βέρνησης, επικαλούµενη την οικονοµική κρίση για σκληρότερα
µέτρα κατά των φτωχών και λαϊκών στρωµάτων και εξαγγελίες
ιδιωτικοποίησης για να καλυφθεί το δηµοσιονοµικό έλλειµµα. Κα-
τατέθηκε από την ελληνική Κυβέρνηση και εγκρίθηκε από την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή το Πρόγραµµα Σταθερότητας της χώρας µας,
στο πλαίσιο των περικοπών των δαπανών που επιτάσσει η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και το νεοφιλελεύθερο µοντέλο.

Προχθές ο κύριος Πρωθυπουργός συναντήθηκε ξέχωρα µε
τους τέσσερις πολιτικούς αρχηγούς των άλλων κοµµάτων και
ακριβώς µετά έκανε ένα διάγγελµα το οποίο άφησε άφωνο όλο
τον ελληνικό λαό, ακόµη και τους ψηφοφόρους, αλλά και συνα-
δέλφους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ.

Το ΠΑΣΟΚ εξαπάτησε τους Έλληνες πολίτες και αντί για σο-
σιαλιστική πολιτική συντάσσεται µε όσους εχθές κατηγορούσε
για συντηρητισµό και σκληρές επιθέσεις κατά των εργαζοµένων
κατά των µικροµεσαίων επιχειρήσεων, των νέων, των γυναικών
και των αγροτών.

Επίσης η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αποφεύγει να έρθει σε
επαφή µε την κοινωνία, ενώ έχει δώσει βάρος, λέει, στην ηλε-
κτρονική διακυβέρνηση της χώρας και έχουµε συνεχώς σχέδια
νόµου τα οποία αναρτώνται σε ιστοσελίδες των διαφόρων
Υπουργείων και από εκεί γίνεται η πολιτική της Κυβέρνησης.
Αυτή είναι η επαφή, τελικά, µε την κοινωνία.

Και αυτό γιατί το λέω; ∆ιότι χθες στη Θεσσαλονίκη µετέβη η
κυρία Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, η κ. Μπα-
τζελή, για να εγκαινιάσει την «ΑΓΡΟΤΙΚΑ». Οι αγρότες του Νοµού
Θεσσαλονίκης, επειδή θέλησαν να δουν την κυρία Υπουργό από
κοντά, απέκλεισαν µια άλλη έξοδο από το αεροδρόµιο για να πε-
ράσει από τα πράσινα φανάρια, για να τους δει και να συζητή-
σουν µαζί της. Η κυρία Υπουργός, δυστυχώς, φυγαδεύτηκε από
έναν άλλο δρόµο, για να πάει να εγκαινιάσει την «ΑΓΡΟΤΙΚΑ» στη
∆ΕΘ.

Τελικά, αυτό που καταλαβαίνουµε όλοι είναι ότι η Κυβέρνηση
επιλέγει τη φυγή από τα πραγµατικά προβλήµατα, αγνοώντας
τις παραγωγικές τάξεις της χώρας .

Είµαστε στην τρίτη εβδοµάδα των κινητοποιήσεων των αγρο-
τών, δεν βλέπουµε να υπάρχει µια εκτόνωση αυτής της κοινωνι-
κής έκρηξης και ξέρετε τι θα συµβεί από εδώ και πέρα; Θα
έχουµε όλες τις υπόλοιπες κοινωνικές τάξεις, που εδώ και τρείς
µέρες έχουν πάρει το µήνυµα των σκληρότερων µέτρων της Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ και όλες µαζί θα βγουν στους δρόµους.
Ενώ προσπαθείτε να διαβάλλετε µία κατάσταση µεταξύ διαφό-
ρων κοινωνικών οµάδων, όπως είναι των αγροτών, των µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων και όπως είναι όλης της υπόλοιπης κοινωνίας.

Πείτε µου, εάν οι αγρότες δεν έχουν χρήµατα, πώς µπορεί η
υπόλοιπη κοινωνία να έχει χρήµατα; ∆εν είναι συνδεµένες µεταξύ
τους όλες αυτές οι κοινωνικές οµάδες; Από εδώ και πέρα, θα τις
βλέπετε στους δρόµους όλες µαζί, κυρίες και κύριοι της Κυβέρ-
νησης του ΠΑΣΟΚ. Η κατάσταση έχει φθάσει στο απροχώρητο
και βέβαια ο κύριος Πρωθυπουργός, δυστυχώς, µετά το Plan Α
πέρασε στο Plan Β. Και τι µας περιµένει ακόµα!

Περνώντας στην Πράξη του Νοµοθετικού Περιεχοµένου για
την αναστολή τακτοποίησης των ηµιυπαίθριων, θέλω να θυµίσω
ότι στο νοµοσχέδιο για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές, που είχε
έλθει η τροπολογία τότε του Υπουργού του κ. Σουφλιά την εί-
χαµε καταψηφίσει. Κι αυτό διότι εκπορεύονταν από µία βραχυ-
πρόθεσµα εισπρακτική λογική, χωρίς άλλη µέριµνα για ένα τόσο
σοβαρό ζήτηµα, όπως είναι των αυθαίρετων. Τότε είχαµε ζητήσει
την κατάργηση όλης της τροπολογίας που πέρασε στο ν.
3775/2009, ως άρθρα 40 και 41.

Τι κάνει η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; Αναστέλλει, απλά, την
εν λόγω ρύθµιση για έξι µήνες, ίσως για να φέρει στη θέση µια
αντίστοιχη, µε ανάλογα χαρακτηριστικά, ένα στείρο, δηλαδή, ει-
σπρακτικό διακανονισµό, που δεν θα µεριµνά για ζητήµατα πο-
λεοδοµικού σχεδιασµού και δεν θα προλαµβάνει την άναρχη
δόµηση, που υποβαθµίζει την ποιότητα ζωής όλων µας. Το λέω

αυτό διότι, όπως είπα και στην αρχή και µε τα δεδοµένα των τε-
λευταίων ηµερών, άλλα έλεγε το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση, και
άλλα πράττει ως Κυβέρνηση. Βλέπουµε να αλλάζει από µέρα σε
µέρα και από ώρα σε ώρα, άλλα λέει στους πολιτικούς Αρχηγούς
–κατ’ ιδίαν στον καθένα- και άλλα να λέει, ακριβώς µετά, στο
διάγγελµά του.

Όλα αυτά, ξέρετε, µας κάνουν να υποπτευόµαστε ότι µπορεί
να αναβάλετε την αναστολή για λίγο καιρό για να εισρεύσουν
χρήµατα στα άδεια ταµεία, χωρίς έναν µακροπρόθεσµο σχεδια-
σµό, για να δοθεί ένα τέλος σ’ αυτήν την άναρχη δόµηση και την
αυθαιρεσία.

Έπρεπε να έχει γίνει µία ουσιαστική διαβούλευση µε τους
εµπλεκόµενους φορείς. Αναρωτιόµαστε αν το Υπουργείο και η
Κυβέρνηση είναι πραγµατικά διατεθειµένοι να αλλάζουν έστω και
µία λέξη, βέβαια, µετά τη διαβούλευση µε τους εµπλεκόµενους
φορείς και µε τους βουλευτές των κοµµάτων, σύµφωνα µε αυτά
που σκέφτονται και προτείνουν. Μιλάµε για αλλαγές προς µία
κατεύθυνση βελτίωσης των εκάστοτε προτεινόµενων διατάξεων,
αποδεικνύοντας στην πράξη ότι η διαβούλευση δεν αναλώνεται,
απλά σε επικοινωνιακές φιέστες. Αυτό το είδαµε σε πάρα πολλά
σχέδια νόµου.

Το ζήτηµα των ηµιυπαίθριων είναι η µία µόνο όψη του γενικό-
τερου θέµατος της αυθαίρετης δόµησης, σε µία χώρα που, δυ-
στυχώς, έλυσε το στεγαστικό της πρόβληµα χωρίς σχεδιασµό.

Έλυσε επαναλαµβάνω το στεγαστικό της πρόβληµα χωρίς
σχεδιασµό σε µια οικονοµία που στηρίχθηκε και στηρίζεται όλο
και περισσότερο σε επενδύσεις σε κατοικίες και στην ιδιόκτητη
πρώτη κατοικία λόγω και της ανασφάλειας που έχει ο κόσµος και
αύριο η µισή Ελλάδα δεν θα έχει και δουλειά. Θα µπει στην ανερ-
γία. ∆εν ξέρουµε τι θα δούµε από δω και πέρα αν δεν αλλάξει η
πολιτική της Κυβέρνησης που θεωρεί ότι το αναπτυξιακό µοντέλο
που ακολουθήθηκε δεν φταίει. ∆εν φταίει το αναπτυξιακό και πα-
ραγωγικό µοντέλο, αλλά το πρόβληµα είναι δηµοσιονοµικό. Είστε
σε λάθος κατεύθυνση.

Αναφορικά τώρα µε το θέµα που συζητάµε, όλο αυτό είναι η
απόληξη µιας σειράς κυβερνητικών επιλογών που επέλεξαν πολύ
συνειδητά να καλλιεργήσουν την ασυδοσία των µεγάλων ιδιωτι-
κών συµφερόντων, διαλύοντας κάθε έννοια ελεγκτικού µηχανι-
σµού, για να φθάνουµε πάντα στο συµπέρασµα ότι καλό είναι οι
βελτιωτικές παρεµβάσεις, επειδή αφορούν τον κρατικό κορβανά
και απαιτούν συγκρούσεις µε πάσης φύσεως συµφέροντα, να µε-
τατίθενται στο άδηλο µέλλον.

Βέβαια θα µου πείτε εσείς ότι το αναστέλλετε. Όµως εµείς ζη-
τούµε την κατάργησή του, πιο συγκεκριµένα όσον αφορά τους
ηµιυπαίθριους, επειδή το ζήτηµα δεν είναι ένα απλό ζήτηµα, αλλά
πολύπλοκο, όπως όλα τα ζητήµατα που η νοµιµότητα χωρίζεται
από την παρανοµία µε ένα µόνο µικρό παραθυράκι και πρόκειται
για ένα από τα µαζικότερα φαινόµενα παρανοµίας το οποίο αυτή
τη στιγµή έχει δυστυχώς παγιώσει µια κατάσταση και σ’ αυτό δυ-
στυχώς εµπλέκονται κυβερνήσεις, δυστυχώς κάποιοι µηχανικοί,
εργολάβοι, µεγάλες κατασκευαστικές εταιρείες, αλλά και οι ίδιοι
οι πολίτες κάποιες φορές οι οποίοι είτε εν γνώσει τους έκλεισαν
έναν ηµιυπαίθριο είτε τον έχουν αγοράσει από τους εργολάβους
και τις κατασκευαστικές εταιρείες.

Βέβαια επειδή συµφωνούµε όλοι, όπως φαντάζοµαι, ότι η αυ-
θαιρεσία στη δόµηση είναι τόσο θέµα πολιτικό, οικονοµικό και
πολεοδοµικό όσο και θέµα παιδείας, ας αναλογιστούµε πώς ένα
κράτος διαπαιδαγωγεί στην λογική ο αυθαιρετών δικαιώνεται,
θεσπίζοντας νοµοθετικές ρυθµίσεις που επιτρέπουν την περαι-
τέρω επέκταση του φαινοµένου.

Θα πω ξανά, ότι εσείς το αναστέλλετε, αλλά υπάρχουν τόσες
παρανοµίες και δυστυχώς βλέπουµε ότι αυτές οι παρανοµίες µε
διάφορα νοµοθετήµατα από εδώ και από εκεί -και επειδή µιλάµε
και για σκάνδαλα- κουκουλώνονται.

Καλό θα ήταν να υπάρχει µια συζήτηση συνολική. Θέλουµε
τους ηµιυπαίθριους χώρους ή δεν τους θέλουµε; Να δούµε τι
λέει και το ΤΕΕ. Τάσσεται υπέρ, καθώς οι χώροι αυτοί θεσµοθε-
τήθηκαν µε βιοκλιµατικά κριτήρια που προτάθηκαν ως χώροι
υποβοηθητικοί, ως χώροι επαφής και συνάθροισης και αν τους
θέλουµε θα πρέπει να το συζητήσουµε. Και νοµίζω ότι πρέπει να
τους θέλουµε. Να γίνει δηλαδή µια συζήτηση µε τους αρµόδιους
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επιστηµονικούς φορείς πάνω στον γενικό οικοδοµικό κανονισµό
και στην πολεοδοµική νοµοθεσία, για να τεθούν ζητήµατα, όπως
είναι οι συντελεστές δόµησης, γιατί αυτοί µέσα από την αυθαι-
ρεσία καταστρατηγούνται. Ωστόσο, αν αποφασίσουµε ότι θέ-
λουµε τους ηµιυπαίθριους, πρέπει να διασφαλίσουµε ότι αυτοί
οι ηµιυπαίθριοι δεν θα αλλάζουν χρήση,αλλά θα επιτελούν τη λει-
τουργία για την οποία προορίζονται.

Μεσοπρόθεσµα µόνος τρόπος για να διασφαλιστεί αυτό, είναι
να υπάρχει ένας επαρκής ελεγκτικός µηχανισµός και ο µόνος φο-
ρέας που µπορεί να διασφαλίσει αυτόν τον ελεγκτικό µηχανισµό,
όχι µόνο σήµερα, αλλά σε βάθος χρόνου, όχι µόνο όταν χτίζεται
το οίκηµα, αλλά και στη διάρκεια ζωής και χρήσης του, είναι κατ’
αρχάς η πολεοδοµία. Τώρα, θα µου πείτε, ποιες πολεοδοµίες;
∆ιότι οι πολεοδοµίες που βλέπουµε σήµερα σε όλη τη χώρα είναι
δυστυχώς άντρα διαφθοράς.

Εποµένως θα πρέπει να µπουν πάρα πολλά πράγµατα σε τάξη.
Και αν θέλουµε να διασφαλίσουµε την ύπαρξη ηµιυπαίθριων
χώρων ως στοιχείο της ελληνικής αρχιτεκτονικής και κατοικίας,
θα πρέπει αντίστοιχα να διασφαλίσουµε και εκείνον τον ελεγκτικό
µηχανισµό και εκείνον τον ελεγκτικό ρόλο της πολεοδοµίας µα-
κριά απ’ όλα αυτά τα φαινόµενα και δυνατότητες συνδιαλλαγής
που προανέφερα.

Πέραν αυτού έχουµε όµως να αντιµετωπίσουµε και µια πα-
γιωµένη κατάσταση, την ύπαρξη αυτήν τη στιγµή πάνω του ενός
εκατοµµυρίου κλειστών ηµιυπαίθριων χώρων στη χώρα µας και
οι χώροι αυτοί επιβαρύνουν το σύνολο του πληθυσµού, καθώς
αυξάνουν ουσιαστικά τον συντελεστή δόµησης και κατά συνέ-
πεια την πυκνότητα του πληθυσµού.

Επιπλέον εγείρονται σοβαρά ζητήµατα ισονοµίας και ισοπολι-
τείας όσον αφορά τους κατασκευαστές και τους ιδιοκτήτες οι
οποίοι δεν έχουν κλείσει τους ανοιχτούς ηµιυπαίθριους χώρους
των δικών τους οικοδοµών. Μπορούν αυτοί να είναι οι τελικοί
αποδέκτες της οικιστικής και περιβαλλοντικής επιβάρυνσης που
δηµιουργούν κάποιοι άλλοι; Είναι ορθό οι νόµιµοι να είναι οι
µόνοι που δεν απολαµβάνουν τα προνόµια της αυθαιρεσίας και
παράλληλα να υφίστανται τις επιπτώσεις της;

Τι κάνουµε µε αυτήν τη µαζική κατάσταση; Θα µπορούσαµε να
αποδεχθούµε ως κράτος κόσκινο τη µαζική νοµιµοποίηση µιας
παράνοµης συµπεριφοράς; Προφανώς όχι.

Είναι γνωστό ότι υπάρχουν σπίτια λίγων τετραγωνικών στα
οποία ο ηµιυπαίθριος χώρος ενδέχεται να καλύπτει ζωτικές οι-
κιακές ανάγκες σε υποβαθµισµένες περιοχές της πόλης σε κα-
τοικίες πολυµελών οικογενειών. Αυτό είναι ένα σοβαρό κοινωνικό
θέµα. Που βρίσκεται όµως στο µεγαλύτερο σύνολο η αυθαιρε-
σία; Βρίσκεται στις πολυτελείς κατοικίες των πολλών τετραγωνι-
κών που η παρανοµία δεν καλύπτει καµµία βασική ανάγκη του
ιδιοκτήτη. Και υπάρχουν άνθρωποι που µπορεί να έχουν κλείσει
έναν ηµιυπαίθριο, αλλά να µην τον έχουν χρεωθεί από τον εργο-
λάβο, αλλά να έχουν πληρώσει τον ηµιυπαίθριο, σαν ένα στεγα-
σµένο χώρο και τα χρήµατα που έδωσαν είναι αντί για εξήντα
τετραγωνικά πλήρωσαν για εβδοµήντα, γιατί τα δέκα επιπλέον
ήταν ηµιυπαίθριος χώρος που τον έκλεισε ο κατασκευαστής. Γι’
αυτό είπα ότι το ζήτηµα είναι πολύπλοκο. Εδώ θα πρέπει να τε-
θούν και ζητήµατα επαγγελµατικής δεοντολογίας προς τις υπεύ-
θυνες επαγγελµατικές ενώσεις όπως είναι το ΤΕΕ.

Τι πρέπει να γίνει. Πρέπει να αποτρέπονται οι παραβιάσεις του
ΓΟΚ. Πρέπει να καταργήσετε τα άρθρα 40 και 41 του ν. 3775
γιατί εγείρονται και άλλα ζητήµατα. Από την πλευρά ενός κό-
σµου που ασχολείται µε την κατασκευή, λέω ότι είναι ένας λόγος
τα άρθρα 40 και 41 που έχει παγώσει η οικοδοµή. ∆εν θα µπω σ’
αυτό το κοµµάτι, εάν και γνωρίζουµε ότι είναι και οικοδόµοι, και
υδραυλικοί και ηλεκτρολόγοι εκεί µέσα. Και να µη µιλήσω για τις
µεγάλες κατασκευαστικές εταιρείες. Εµείς θα µείνουµε στη θέση
µας της κατάργησης των άρθρων 40 και 41 και όχι µιας απλής
αναστολής κάποιων παραγράφων που µπορεί να ανασταλούν
µετά και να αλλάξουν τα χρήµατα που θέλετε να βάλετε στα τα-
µεία µιας άλλης δικής σας τακτοποίησης και έτσι να επανερχό-
µαστε.

Καταψηφίζουµε το σχέδιο νόµου και περιµένουµε να δούµε τι
θα κάνετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο
συνοδοί τους από τα ιδιωτικά ∆ηµοτικά Σχολεία της Ελληνογερ-
µανικής Σχολής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Γείτονας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

θέλω να κάνω στην αρχή ένα µικρό πολιτικό σχόλιο γιατί άκουσα
εισηγητές να αναφέρονται στην πολιτική της Κυβέρνησης στα οι-
κονοµικά, στην πρόσφατη οµιλία-διάγγελµα του Πρωθυπουργού
και στα µέτρα που παίρνει η Κυβέρνηση.

Θέλω να πω ότι σε µια εποχή που ο Πρωθυπουργός και η Κυ-
βέρνηση της χώρας, µε την πρόσφατη λαϊκή εντολή, δίνουν τη
µάχη για να αποκρούσουν τις επιθέσεις που δέχεται η χώρα και
η οικονοµία της, που δίνουν τον αγώνα µε σχέδιο να ξεφύγουµε
από την κρίση και να ξαναµπούµε σε τροχιά ανάπτυξης και προ-
όδου, απαιτείται συστράτευση. ∆εν έχει κανένα νόηµα και δεν
προσφέρει τίποτα η θεωρία της µικροπολιτικής και του µικρο-
κοµµατικού οφέλους.

Η χώρα πρέπει να ξεφύγει από τα νύχια των κερδοσκόπων. Η
χώρα πρέπει να βγει γρήγορα από τη στενή επιτήρηση, αλλιώς
είναι σε οµηρία. Η χώρα πρέπει γρήγορα να αποκτήσει την «ούτως
ειπείν» ανεξαρτησία της και για να γίνει αυτό χρειάζεται ανθηρή οι-
κονοµία, δηµοσιονοµική προσαρµογή και προπάντων χρειάζονται
θετικοί αναπτυξιακοί ρυθµοί. Αυτό είναι µια εθνική προσπάθεια
και ένα εθνικό χρέος, που αποδέχεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Έρχοµαι στο νοµοσχέδιο. Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πιστεύω ότι ορθώς η Κυβέρνηση ανέστειλε, µε την Πράξη Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου την οποία κυρώνουµε σήµερα, την ψευ-
τοτακτοποίηση, τη δήθεν τακτοποίηση που έκανε η Νέα
∆ηµοκρατία σε σχέση µε ηµιυπαίθριους και όχι µόνο χώρους, µε
τα άρθρα 40, παράγραφο 2 και 41, παράγραφο 5 του ν.
3775/2009. Ορθώς την ανέστειλε για έξι µήνες, προκειµένου να
µελετηθεί σε βάθος το θέµα. Το είχαµε πει και τότε.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ξεκίνησε µε µία προπα-
γάνδα για δήθεν νοµιµοποίηση των ηµιυπαίθριων χώρων. Μετά η
νοµιµοποίηση έγινε στο δρόµο τακτοποίηση…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ποτέ, ποτέ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μίλησα για προπαγάνδα, κύριε

συνάδελφε και ξέρετε ότι κυριολεκτώ. Μίλησα για προπαγάνδα.
Εσείς δεν το είπατε, αλλά η προπαγάνδα σας αυτό έλεγε. Ήταν
η µεγαλύτερη επιχείρηση παραπλάνησης της κοινής γνώµης. Λέ-
γατε ότι θα τους νοµιµοποιήσετε. ∆εν σας «έπαιρνε» να το πείτε
επίσηµα εσείς, οι Υπουργοί. Αυτό στην πορεία έγινε «τακτοποί-
ηση» και στο τέλος η τακτοποίηση έγινε ουσιαστικά µόνο χαρά-
τσι.

Η πολιτική αυτή όσο και να επιχειρούσε να αντιµετωπίσει, όσο
και να ασχολείτο µ’ ένα υπαρκτό πρόβληµα –δεν θα πω εγώ ότι
το πρόβληµα δεν είναι υπαρκτό- ήταν µια λάθος τακτική. Ουσια-
στικά όλη αυτή η επιχείρηση και η επίσπευσή της έγινε για ει-
σπρακτικούς λόγους. Το ξέρουµε γιατί έγινε και το είδαµε µετά,
µε τα τραγικά στοιχεία που αποκαλύφθηκαν για την οικονοµία.

Έρχεσθε σήµερα και λέτε γιατί η Κυβέρνηση ανέστειλε όλη
αυτή την επιχείρηση ψευτοτακτοποίησης; Ορθώς την ανέστειλε.
Αγνοείτε και τώρα την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας
πως δεν µπορεί να νοµιµοποιηθεί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Γείτονα, γνω-
ρίζετε καλύτερα εµού ότι προκαλείτε διάλογο, κάτι που ο Κανο-
νισµός…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν προκαλώ διάλογο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): …απαγορεύει

ρητώς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Απευθύνοµαι στην πτέρυγα της

Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν προκαλώ εγώ το διάλογο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, δεν είναι έτσι.
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Αυτό που σηµειώνω εγώ είναι λάθος.
Συνεχίστε, σας παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Θα µου επιτρέψετε να έχω την

ίδια ευαισθησία για τον Κανονισµό, την οποία έχετε και εσείς,
κύριε Πρόεδρε και την έχετε πράγµατι επιδείξει πολλές φορές.
Έχετε δίκιο γενικώς, όχι όµως εν προκειµένω. Έγινε µια διακοπή,
απάντησα στη διακοπή. Η πολιτική κριτική µου αφορά την πολι-
τική που ακολούθησε η Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία έχει σχέση µε
το νοµοσχέδιο που συζητάµε επί της αρχής, µε την Πράξη Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου. Αυτή την πολιτική αναστέλλουµε µ’
αυτή την πράξη…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: … την οποία πολιτική κρίνω και

επικρίνω.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Καταλάβετε ότι τώρα είσθε Κυβέρ-

νηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σεβαστέ κύριε συ-

νάδελφε, επειδή έχετε χρηµατίσει ευρέως Πρόεδρος –τη λέξη
«σεβαστέ» το εννοώ απολύτως, όπως κάθε λέξη- την ιδιότητά
σας αυτή ακριβώς επικαλούµαι για να µπορέσει να µη γίνει η δια-
κοπή, η οποία έγινε ήδη τρεις φορές από τη στιγµή που κάθισα
στην Έδρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Καλώς, κύριε Πρόεδρε. Τελεί-
ωσε το παρεµπίπτον θέµα.

Συνεχίζω λοιπόν λέγοντας ότι δεν µπορεί σήµερα η Νέα ∆η-
µοκρατία να «ζητάει τα ρέστα» γιατί κάναµε την αναστολή. Αυτό
είναι το ορθό, αυτό είναι το συνταγµατικά σωστό, το ηθικά ορθό,
αυτό που έπρεπε να κάνουµε, διότι ουσιαστικά –επαναλαµβάνω-
ήταν µια επιχείρηση καθαρά φοροεισπρακτική, µια επιχείρηση
«χαράτσι», µια επιχείρηση παραπλάνησης του ελληνικού λαού.
Είναι σαφές αυτό και θα πρέπει να αντιµετωπιστεί το θέµα.

Τώρα, κύριε Πρόεδρε, στο ένα λεπτό χρόνου που µου έµεινε,
θέλω να πω προς την Κυβέρνηση ότι οφείλει –όπως έχει δεσµευ-
τεί η κυρία Υπουργός- µέσα σ’ ένα εύλογο χρονικό διάστηµα και
ύστερα από διαβούλευση και σοβαρή µελέτη να δώσει µια λύση
σ’ αυτό το ζήτηµα. Πρέπει να δώσει λύση, να τραβήξουµε µία
«κόκκινη γραµµή» για την αυθαιρεσία, όπως έχει πει, για να µπο-
ρέσουµε από εκεί και πέρα να προχωρήσουµε σε άλλα αχνάρια.

Όµως θέλω να τονίσω, κυρία Υπουργέ, ότι η λύση δεν µπορεί
να δοθεί ποτέ εις βάρος της ρύθµισης εκείνης του ΓΟΚ, η οποία
προβλέπει τους ηµιυπαίθριους χώρους. Οι ηµιυπαίθριοι χώροι
για το κλίµα της Ελλάδας, για την αισθητική των κτηρίων και τη
λειτουργία τους είναι σωστή ρύθµιση. ∆εν µπορεί σε καµµία πε-
ρίπτωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις αδυναµίες και τις
αβελτηρίες που έχουµε επιδείξει επανειληµµένα και διαχρονικά
–το λέω, για να µην παρεξηγηθεί κανένας- ως κράτος και πολιτικό
σύστηµα, την αδυναµία δηλαδή να ελέγξουµε την παρανοµία να
τη µετατρέπουµε στη θεωρία του «πονάει δόντι, κόβεις κεφάλι».
Αυτή τη στιγµή νοµίζω ότι υπάρχει ο χρόνος, υπάρχει η εµπει-
ρία, υπάρχει, αν θέλετε η ωριµότητα -έφυγε η πίεση που υπήρχε,
και είχε δηµιουργηθεί τεχνητά- και θα πρέπει η Κυβέρνηση να
δώσει νηφάλια και τεκµηριωµένα µία οριστική λύση.

Εγώ πήρα κυρίως το λόγο, πρώτον, για να τονίσω την ορθό-
τητα της απόφασης της Κυβέρνησης για την αναστολή, αλλά και
για να τονίσω και την ανάγκη να δοθεί γρήγορα λύση, σύµφωνη
και µε το Σύνταγµα, που να προστατεύει και το περιβάλλον και το
κοινωνικό σύνολο. Και σε καµία περίπτωση να µην ακυρωθεί η
σωστή ρύθµιση για την αισθητική και τη λειτουργία της πόλης
και κατοικιών, που είναι οι ηµιυπαίθριοι χώροι.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κύριε Γείτονα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ιωαννίνων, της Νέας ∆ηµοκρατίας,
κ. Σταύρος Καλογιάννης για επτά λεπτά και θα ακολουθήσει ο
Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Άδωνις Γεωργιάδης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε ένα σχέδιο νόµου µε

το οποίο αναστέλλεται επί εξάµηνο η εφαρµογή διατάξεων τα-
κτοποίησης ηµιυπαίθριων χώρων και κλειστών χώρων που άλλα-
ξαν χρήση. Τις διατάξεις αυτές τις είχε εισάγει πέρυσι το

ΥΠΕΧΩ∆Ε, προκειµένου να δώσει λύση σ’ ένα µεγάλο πολεοδο-
µικό πρόβληµα, το οποίο ταυτόχρονα είναι και κοινωνικό πρό-
βληµα, όπως αναγνωρίζεται -απ’ ό,τι άκουσα- απ’ όλες τις
πτέρυγες της Βουλής, δηλαδή τους ηµιυπαίθριους χώρους που
έκλεισαν κι άλλαξαν χρήση.

Πρόκειται για ένα πρόβληµα που ξεκίνησε ουσιαστικά προ ει-
κοσιπενταετίας, όταν εισήχθη στην πολεοδοµική νοµοθεσία η έν-
νοια των «ηµιυπαίθριων χώρων», µια ρύθµιση σωστή στη
σύλληψή της, η οποία δυστυχώς καταστρατηγήθηκε στην πράξη.
Γνωρίζουµε όλοι ότι ιδιοκτήτες ακινήτων, κατασκευαστές, ορι-
σµένοι µηχανικοί –ασφαλώς, όχι το σύνολο- εκµεταλλευόµενοι
την αδυναµία των αρµόδιων Υπηρεσιών, δηλαδή των Πολεοδο-
µιών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, να ελέγχουν τις αυθαιρεσίες,
έχουν µετατρέψει τους ηµιυπαίθριους χώρους σε χώρους κα-
τοικίας.

Επειδή, λοιπόν, το κλείσιµο των ηµιυπαίθριων χώρων δηµι-
ούργησε σοβαρά προβλήµατα, ήρθαµε ως ΥΠΕΧΩ∆Ε, µετά από
µελέτη του θέµατος σε βάθος, δίνοντας οριστική λύση µε το ν.
3775/2009 και συγκεκριµένα µε τα άρθρα 40 και 41 του νόµου,
που αφορούσαν την τακτοποίηση ηµιυπαίθριων και κλειστών
χωρών, βάσει οικοδοµικής αδείας, που άλλαξαν χρήση. Αυτή η
πλήρης ρύθµιση αφενός µεν αντιµετώπιζε παγίως και αποτελε-
σµατικά αυτό το πολεοδοµικό και κοινωνικό πρόβληµα, αφετέ-
ρου δε περιελάµβανε σηµαντικές πολεοδοµικές ρυθµίσεις για
την αποτροπή δηµιουργίας παρόµοιων φαινοµένων στο µέλλον.

Υπενθυµίζω ότι κατά τη συζήτηση του σχεδίου νόµου, πέρυσι
το καλοκαίρι, στη Βουλή το ΠΑΣΟΚ δεν είχε καµµία απολύτως
θέση επί του συγκεκριµένου ζητήµατος. Πολλοί συνάδελφοι Βου-
λευτές, µάλιστα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ µας ζητούσαν να
συµπεριλάβουµε στο νοµοσχέδιο και τις πιλοτές και τις σοφίτες.

Τα µέτρα που είχαµε θεσπίσει καταργούν τις πηγές οι οποίες
διευκολύνουν την αυθαίρετη αλλαγή χρήσης. Μετά την κατάρ-
γηση των πηγών αυθαιρεσίας τακτοποιούσαµε τις εκκρεµότητες
της συγκεκριµένης κατηγορίας.

Ο συνδυασµός αυτός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κρίθηκε
αναγκαίος γιατί δεν νοείται τακτοποίηση µίας αυθαιρεσίας, εάν
προηγουµένως δεν λάβεις µέτρα, ώστε να µην επαναληφθούν τα
φαινόµενα αυτά στο µέλλον.

Αυτό είχε συµβεί στο παρελθόν. Αναφέροµαι στους ν.1337/83
και 1512/85, µε τους οποίους είχε νοµιµοποιηθεί τεράστιος αριθ-
µός κτισµάτων εξ ολοκλήρου αυθαιρέτων, χωρίς να ληφθούν τα
απαραίτητα µέτρα, για να µην επαναληφθεί στο µέλλον το φαι-
νόµενο.

Επισηµαίνω ότι η συγκεκριµένη ρύθµιση του ΥΠΕΧΩ∆Ε ανα-
φερόταν µόνο σε αλλαγή χρήσης χώρων που βρίσκονται εντός
του εγκεκριµένου περιγράµµατος του όγκου του κτηρίου. Ειδι-
κότερα οι ρυθµίσεις για τους ηµιυπαίθριους είναι οι εξής:

Περιορίζαµε στο 15% του συντελεστή δόµησης από 20% -που
ίσχυε µέχρι τότε, τους ηµιυπαίθριους- κατανέµαµε αναλογικά σε
κάθε όροφο τους χώρους αυτούς, ενώ το βάθος τους οριζόταν
µικρότερο ή ίσο των 1,80 µέτρων, έτσι ώστε να µην είναι πλέον
δυνατή η µεταφορά όλου ή µέρους του ηµιυπαίθριου χώρου σε
άλλο όροφο. Επίσης, µε τον περιορισµό του βάθους δεν ήταν
δυνατή η δηµιουργία ενός αυτοτελούς δωµατίου, όπως κατά
κόρον συνέβαινε στο παρελθόν.

Ίδιο πρόβληµα είχε δηµιουργηθεί και µε τους ισόγειους κλει-
στούς χώρους στάθµευσης επιβατικών αυτοκινήτων που µέχρι
την εφαρµογή του ν. 3775/2009 δεν υπολογιζόταν στο συντελε-
στή δόµησης.

Παράλληλα, µε τη ρύθµιση, την οποία φέραµε, αντικαθιστού-
σαµε τα πρόστιµα ανέγερσης και διατήρησης -τα οποία δυστυ-
χώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε ότι δεν
εισπράττονται- µε εφάπαξ εισφορά. ∆εδοµένου ότι ο αριθµός
των χώρων αυτών που άλλαξαν χρήση εκτιµάται –διότι δεν
έχουµε επίσηµα στοιχεία- ότι υπερβαίνει το ένα εκατοµµύριο, θα
συγκεντρωνόταν ένα πολύ σηµαντικό ποσό που θα ενίσχυε ση-
µαντικά και το «πράσινο» ταµείο και τα δηµόσια οικονοµικά. Το-
νίζω το «πράσινο» ταµείο, διότι ό,τι εισπρακτικό µέτρο φέρνει
σήµερα η Κυβέρνηση, αφορά δήθεν την «πράσινη» ανάπτυξη και
το περιβάλλον. Ό,τι έφερνε η Νέα ∆ηµοκρατία, δήθεν, ήταν κα-
θαρά φοροεισπρακτικό µέτρο!
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Η προχειρότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την οποία
αντιµετώπισε το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής τη ρύθµιση του τότε ΥΠΕΧΩ∆Ε, είναι παροι-
µιώδης. Αµέσως µετά την ψήφιση του ν.3775/2009 έλεγε το
ΠΑΣΟΚ ότι θα καταργήσει στο σύνολό της τη ρύθµιση. Στη συ-
νέχεια είπε ότι θα την επανεξετάσει στο πλαίσιο της µεταφοράς
συντελεστή δόµησης. Παρ’ όλους τους εκφοβισµούς και τις απει-
λές, χιλιάδες συµπολίτες έτρεξαν στα πολεοδοµικά γραφεία, για
να τακτοποιήσουν το συγκεκριµένο θέµα.

Τον Οκτώβριο του 2009 η κυρία Υπουργός είχε δηλώσει ότι
δεν µπορούµε να επιβραβεύσουµε µία ρύθµιση, η οποία έχει
µόνο εισπρακτικό και όχι πολεοδοµικό χαρακτήρα. Μία µόλις
εβδοµάδα µετά κατατίθεται στη Βουλή το σχέδιο νόµου, στο
οποίο διατηρούνται οι πολεοδοµικές ρυθµίσεις του νόµου που
εµείς είχαµε φέρει και τις οποίες η κυρία Υπουργός έλεγε ότι θα
καταργήσει.

Το πρώτο άρθρο του σχεδίου νόµου, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είναι πράγµατι µνηµείο προχειρότητας. Θα καταθέσω το
ΦΕΚ αυτό στα Πρακτικά, για να µπορούν να το διαβάσουν, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, οι φοιτητές του Πολυτεχνείου και να βλέ-
πουν µε ποια προχειρότητα ένα Υπουργείο νοµοθετεί.

∆ιαβάζω το εξής: «Παράγραφος 2. Κατά τη διάρκεια αναστο-
λής της ανωτέρου παραγράφου δεν επιβάλονται πρόστιµα και
οποιεσδήποτε άλλες κυρώσεις για την ανέγερση και διατήρηση
αυθαιρέτων». Αν είναι δυνατόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
µην επιβάλλονται πρόστιµα σε αυθαίρετα κτήρια, τα οποία κα-
τασκευάζονται κατά τη συγκεκριµένη χρονική διάρκεια!

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σταύρος Καλογιάννης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υποχρεώνεται βεβαίως το Υπουργείο, µόλις διαπιστώνει τι
συµβαίνει µέσα µόλις σ’ ένα µήνα, να τροποποιήσει και πάλι την
Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου, την οποία, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, υπενθυµίζω ότι υπογράφει ολόκληρο το Υπουργικό
Συµβούλιο. Όλα αυτά βεβαίως επισηµαίνονται µε ευγενικό τρόπο
στην έκθεση της Επιστηµονικής Επιτροπής της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Οι παλινωδίες του Υπουργείου Περιβάλλοντος είχαν ως απο-

τέλεσµα τη δηµιουργία τεράστιας σύγχυσης στον τεχνικό κόσµο
της χώρας και έπληξαν την οικοδοµική δραστηριότητα.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάνω µία αναφορά
στα περί δήθεν αντισυνταγµατικότητας των ρυθµίσεων του ν.
3775/2009. Σε καµµία απολύτως περίπτωση η ρύθµιση που εί-
χαµε εισάγει δεν αφορά χώρους που έχουν κατασκευαστεί χωρίς
οικοδοµική άδεια, τη νοµιµοποίηση των οποίων και µόνο το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας κρίνει ως αντισυνταγµατική.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Καλογιάννη.

Ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης, Βουλευτής Β’ Αθηνών του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει το λόγο.

Θα ακολουθήσει ο κ. Παρασκευάς Κουκουλόπουλος, Βουλευ-
τής Κοζάνης του ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Επειδή ακούστηκε προηγουµένως από άλλο συνάδελφο, βε-

βαίως και οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι παρόντες
και υπερασπίζονται το νοµοσχέδιο. Πέντε µετράω –στους ενενή-
ντα έναν- όσοι και του ΛΑΟΣ –στους δεκαπέντε.

Είναι λίγο φυσιολογικό, κυρίες και κύριοι, η Κοινοβουλευτική
Οµάδα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού να είναι αυτή που
κυρίως υπερασπίζεται αυτό το προηγούµενο νοµοσχέδιο της κυ-
βερνήσεως Καραµανλή και όχι τόσο η Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Νέας ∆ηµοκρατίας, διότι απλώς για ιστορικούς λόγους θέλω
να θυµίσω στο Σώµα πώς ελήφθη η απόφαση από την κυβέρνηση

της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Έγινε πρόταση από το Γιώργο Καρατζαφέρη, από το Βήµα της

Βουλής στην τότε αγωνιώδη έκκληση του τότε Πρωθυπουργού
πώς θα εξευρεθούν πόροι. Είχε πει από εδώ ο Γιώργος Καρα-
τζαφέρης ότι µε τη νοµιµοποίηση, µε την τακτοποίηση, µε τη
λήξη της εκκρεµότητας –όποια λέξη θέλετε βρείτε, αυτό ουδό-
λως µας αφορά- των ηµιυπαιθρίων, θα µπορέσει το κράτος να
βρει χρήµατα, για να µπορέσει να αντιµετωπίσει αυτή τη µεγάλη
κρίση και µετά από περίπου δυόµισι µήνες ήρθε η τότε κυβέρ-
νηση και νοµοθέτησε αυτό που ο Γιώργος Καρατζαφέρης πρό-
τεινε από εδώ.

∆υστυχώς, όµως –για να απαντήσω και στον κ. Καλογιάννη-
πάλι µισό το έκανε τότε. Εµείς, κύριε Καλογιάννη, σας λέγαµε να
τα βάλετε όλα και τις πυλωτές και τις σοφίτες και όλα. Εµείς σας
το λέγαµε. ∆εν το κάνατε γιατί, όπως τα κάνατε όλα µισά, έτσι κά-
νατε µισό και αυτό. Εάν το είχατε νοµοθετήσει στην αρχή έστω
της δεύτερης θητείας σας, θα είχε ήδη λειτουργήσει το σύστηµα,
θα είχε εισπράξει το ελληνικό δηµόσιο αυτά που προβλέπατε και
δεν θα µπορούσε τώρα να έρθει το ΠΑΣΟΚ να το καταργήσει.

Πάω λίγο τώρα στη Κυβέρνηση. Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να ξεκαθαρίσει
αν η χώρα βρίσκεται πράγµατι σε κατάσταση κρίσης ή όχι.

Γιατί εγώ ειλικρινά, κύριε Πρόεδρε, δεν έχω καταλάβει. Από
τη µια ο αξιότιµος κύριος Πρωθυπουργός καλεί τους πολιτικούς
Αρχηγούς, έναν προς έναν, και βγαίνει σε διάγγελµα στον ελλη-
νικό λαό και ανακοινώνει µια σειρά σκληρών µέτρων, για να µπο-
ρέσει η χώρα να «περάσει» απέναντι –και µάλιστα ζητά και τη
συναίνεση του υπολοίπου πολιτικού κόσµου γιατί η χώρα βρί-
σκεται σε κρίση- και την ίδια ακριβώς στιγµή που ο Πρωθυπουρ-
γός της χώρας ζητά συναίνεση για να βγούµε από την κρίση,
ζητά από τους εργαζοµένους να παγώσει ο µισθός τους, ζητά να
καταργηθεί η αυτοτελής φορολόγηση, ζητά από τους αγρότες
να γυρίσουν σπίτι τους και να ανοίξουν τους δρόµους χωρίς να
τους δώσει ούτε 1 ευρώ, την ίδια στιγµή που λέει αυτά η Κυβέρ-
νηση, την ίδια στιγµή, η ίδια Κυβέρνηση φέρνει εδώ σήµερα ένα
µέτρο που σύµφωνα µε τις προβλέψεις της προηγούµενης κυ-
βερνήσεως θα στοιχίσει –και έχει ήδη στοιχίσει- στη διετία πάνω
από 3.000.000.000 ευρώ.

Η πρόβλεψη της κυβερνήσεως Καραµανλή, του κ. Σουφλιά,
ήταν ότι στη διετία θα εισέπραττε το ελληνικό δηµόσιο πάνω από
3.000.000.000 ευρώ! Και ενώ µας λέτε, από τη µια, οι του ΠΑΣΟΚ
ότι είµαστε στην τροµερή κρίση, όπου πρέπει όλοι να βρούµε τον
τρόπο να «περάσουµε» απέναντι και γι’ αυτό το λόγο ο Πρωθυ-
πουργός αθετεί όλες τις προεκλογικές του υποσχέσεις –γιατί είναι
καλός βέβαια, αλλά τι να κάνει που δεν έχει λεφτά;- την ίδια
στιγµή που µας λέτε αυτό, την ίδια στιγµή έρχεστε εδώ να ψηφί-
σετε να χάσει το ελληνικό δηµόσιο 4.000.000.000 ευρώ στη διετία!

Είναι αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Κακλαµάνη,
λογική; Εδώ θα µας πάτε όλους στο τρελάδικο! Περί αυτού πρό-
κειται.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Σας χρειαζόµαστε!
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Από τη µια ο Πρωθυ-

πουργός βγαίνει σε διάγγελµα και λέει: «Πρέπει όλοι να θυσιά-
σουµε γιατί δεν βγαίνουµε» και από την άλλη η κυρία Υπουργός
έρχεται και λέει να ψηφίσουµε κάτι που θα κοστίσει στο ελληνικό
δηµόσιο 4.000.000.000 ευρώ!

Πρέπει να αποφασίσετε τελικά. Έχουµε κρίση ή δεν έχουµε;
Αν δεν έχουµε, να µας το πείτε να βγούµε και εµείς έξω και να
πούµε «δώστε». Εδώ έρχεστε και µας λέτε: «Σας παρακαλούµε
όλους βρείτε τη λύση, για να µη βγαίνει ο κόσµος στους δρό-
µους, γιατί δεν έχουµε» και σήµερα έρχεστε και ψηφίζετε κάτι
που µας κοστίζει 4.000.000.000 ευρώ! Είναι λογική αυτή;

Θα πω µερικά παραδείγµατα. Βοά ο κόσµος της επαρχίας. ∆εν
έχουν να φάνε, πράγµατι, οι αγρότες και αυτή είναι η αλήθεια.
Εµείς είµαστε µεν κατά των µπλόκων, γιατί λέµε ότι οι δρόµοι
πρέπει να είναι ανοικτοί, αλλά δε αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν ανα-
γνωρίζουµε τα τεράστια προβλήµατα που έχουν οι αγρότες.

Θέλετε να σας πω τι θα µπορούσατε να κάνετε µε αυτά τα
4.000.000.000, κύριε Παπουτσή, που είστε και κοινωνικά ευαί-
σθητος; Πάρε το 4.000.000.000, πήγαινε κάνε την «κτηνοτροφική
σεισάχθεια» που ζητάνε οι κτηνοτρόφοι …

3128 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπράβο!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Τριακόσια εκατοµµύρια

κοστίζει. Νάτο! Τέσσερα δισεκατοµµύρια χαρίζεις εδώ. Πάρε από
4.000.000.000 που χάνεις γιατί το ψηφίζεις σήµερα –γιατί µας
ρωτάτε πού θα βρούµε τα λεφτά, να τα λεφτά- κάνε την «κτηνο-
τροφική σεισάχθεια» να µπορεί ο κτηνοτρόφος να ζήσει αξιο-
πρεπώς. Πάρε άλλα 300.000.000 και δώστα στους αγρότες για
να αξιοποιήσουν µία περίοδο χάριτος στα δάνεια της Αγροτικής
Τράπεζας, να µπορέσουν να πάρουν πετρέλαιο, να πάρουν σπό-
ρους, να καλλιεργήσουν τη γη τους αντί να είναι στα µπλόκα.
Αυτό θα έκανε µία σώφρων Κυβέρνηση.

Κι εσείς τι µας λέτε τώρα; Εµ, µας λέτε ότι είµαστε σε κρίση,
εµ έρχεστε και νοµοθετείτε να χάσουµε 4.000.000.000! Τέσσερα
δισεκατοµµύρια ευρώ κοστίζει αυτό που ψηφίζει σήµερα η Κυ-
βέρνηση Παπανδρέου! Αν το έκανε αυτό σε αντίστοιχη κλίµακα
ένας µικροµεσαίος, θα τον έπαιρναν οι εργαζόµενοί του και θα
τον πέταγαν από το µπαλκόνι. Περί αυτού πρόκειται.

Και τι µας λέτε, λοιπόν; Μας λέτε ότι θα φέρετε καλύτερο
µέτρο εσείς. Πότε θα το φέρετε, κύριοι; Τον Μάιο η Ελλάς πρέ-
πει να βρει 26.000.000.000. Πότε θα το φέρετε; ∆εν µπαίνω τώρα
σε λογική ΣΥΡΙΖΑ που λέει ότι πρέπει να σχεδιάζουµε µία µα-
κροπρόθεσµη καλή πολιτική. Εντάξει, πρέπει. Εδώ λέµε αν θα
έχουµε να φάµε µεθαύριο. Περί αυτού πρόκειται. Εκτός κι αν ο
ΣΥΡΙΖΑ λέει ότι δεν είµαστε σε κρίση. Άλλο αυτό. Φαντάζοµαι ότι
αν το πει αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ, το Μάιο θα
κόψει εκεί µία επιταγή 26.000.000.000 ευρώ να πληρώσει το κρά-
τος τα δάνεια που έχει. Άµα το κάνει αυτό, µέχρι που θα σας ψη-
φίσω. Αλλά επειδή 26.000.000.000 ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ έχει να δώσει
ούτε το ΠΑΣΟΚ ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία …

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Έχουµε λεφτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: …ούτε εµείς, ας κάτσουµε

να συζητήσουµε στα σοβαρά, επιτέλους, πώς θα µαζέψουµε χρή-
µατα, ώστε να περάσουµε απέναντι χωρίς να χρειαστεί να «µα-
τώσουµε» και να πεινάσουµε όλοι.

Το σηµερινό, λοιπόν, µέτρο το καταψηφίζουµε γιατί ούτως ή
άλλως ο νόµος που καταργείται είναι στην πραγµατικότητα
έµπνευση και νοµοθετική πρωτοβουλία του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού όπου, δυστυχώς, η προηγούµενη κυβέρνηση το
έκανε πάρα πολύ αργά και το έκανε µισό. Έρχεστε, όµως, εσείς
–έστω αυτό που έκαναν µέσα στην πλήρη ανικανότητά τους µισό-
και το καταργείτε. Άρα, αυτό που πρέπει να µας πείτε, κύριε
Υπουργέ, δεν είναι …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ: Το αναστέλλουµε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω αµέσως, κύριε

Πρόεδρε.
Το καταργείτε…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ: Το αναστέλλουµε για έξι µήνες.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ακούστε. Μπαίνουν τα

λεφτά στο ταµείο; Αυτούς τους µήνες θα χρεοκοπήσουµε. Εγώ
άκουσα προχθές τον κύριο Πρωθυπουργό που είπε ότι στους
επόµενους µήνες κρίνεται αν θα χρεοκοπήσουµε. Αυτό είπε ο κ.
Παπανδρέου. Ψέµατα µας είπε;

Είναι δυνατόν να µας λέει, λοιπόν, ο Πρωθυπουργός ότι τους
επόµενους µήνες µπορεί να χρεοκοπήσουµε και να µου λέτε ότι
αναστέλλεται για έξι µήνες η είσπραξη 4.000.000.000 ευρώ; Εί-
µαστε σοβαροί; Λοιπόν, γιατί το κάνετε; Το κάνετε για να πείτε ότι
ακυρώνετε την τότε κυβέρνηση και την πρωτοβουλία Καρα-
µανλή. Σκορδοκαΐλα µας τα προσωπικά µε τον Καραµανλή. Εδώ
µας ενδιαφέρει πώς ο ελληνικός λαός θα «περάσει» απέναντι.
Και αυτό που φέρνετε σήµερα –να τα ακούσει ο κόσµος και µε
αυτό κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ πολύ- κοστίζει στον
ελληνικό λαό δέκα φορές όσο όλα τα µπλόκα των αγροτών. Περί
αυτού πρόκειται. Αντί, λοιπόν, να τα βάζουν όλοι µε τα µπλόκα να
τα βάλουν µε την Κυβέρνηση που παίρνει τέτοιες πρωτοβουλίες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Άδωνι Γεωργιάδη.

Θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση στο Σώµα, πριν ανέβει στη
Βήµα ο κ. Κουκουλόπουλος.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός ∆ικαι-
οσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων διεβίβασε στη
Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το ν.

3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών», µηνυτήρια αναφορά
κατά του τέως Υπουργού Εσωτερικών, κ. Προκόπη Παυλόπου-
λου.

Ο κ. Παρασκευάς Κουκουλόπουλος, Βουλευτής Κοζάνης του
ΠΑΣΟΚ έχει το λόγο. Ακολουθεί ο κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης.

Ορίστε, κύριε Κουκουλόπουλε, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, πολύ συζήτηση γίνεται –και ξεκίνησε

από τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας- γύρω από τα οικονο-
µικά µέτρα που ανακοίνωσε προχθές ο Πρωθυπουργός. Αν κάτι
έχουν καταλάβει όλοι οι Έλληνες είναι πως το πρόβληµα που
αντιµετωπίζει η χώρα µας δεν είναι καθόλου ένα πρόβληµα που
αντιµετωπίζεται µε έκτακτα µέτρα και έκτακτες εισφορές. Η
χώρα αντιµετωπίζει ένα βαθύ διαρθρωτικό πρόβληµα στην οικο-
νοµία της και στη δοµή της.

Χρειάζεται βαθιές αλλαγές και όχι βέβαια λογικές τύπου
«δώστε και σώστε», σαν αυτήν που ο προηγούµενος οµιλητής
ανέπτυξε εδώ από το Βήµα, «δώστε 4.000.000.000 και είµαστε
όλοι εντάξει». Γιατί σε κάποιους φορείς υπάρχει αυτή η αντίληψη.
Τι χρωστάει ο καθένας από εµάς; Να το δώσουµε και επιτέλους
να βγει η χώρα από αυτή τη δυσάρεστη κατάσταση.

Η χώρα, αν δεν κάνει βαθιές αλλαγές και τοµές, θα ξανααντι-
µετωπίσει µία τέτοια κατάσταση, θα ξαναβρεθεί στο επίκεντρο
κερδοσκοπικών επιδιώξεων και διεθνών παιχνιδιών, όπως βρέ-
θηκε πρόσφατα και θα αναγκαστεί να πάρει ξανά περισσότερο ή
λιγότερο επώδυνα µέτρα.

Η προηγούµενη κυβέρνηση αυτό που έκανε ήταν να φέρει τη
χώρα εδώ που την έφερε και να προσπαθεί µε «πυροσβεστικά»
µέτρα, τύπου «ψευδοτακτοποίηση ηµιυπαίθριων χώρων», να
προσπαθεί να µειώνει το πρόβληµα, να το «κρύβει» ουσιαστικά
«κάτω από το χαλί».

Η προχθεσινή έκθεση που µιλάει για κρυφό χρέος
40.000.000.000 ευρώ, είναι άκρως αποκαλυπτική για το που µας
οδηγούν αυτές οι λογικές. Οικονοµικά, λοιπόν, δεν στέκει γιατί
δεν απαντούσε σε κανένα πρόβληµα από οικονοµικής πλευράς,
απαντούσε σε κάποιο τοµέα του οικονοµικού προβλήµατος -του
ζοφερού και ζωτικού προβλήµατος- που αντιµετωπίζει η ελλη-
νική οικονοµία. Όλοι εµείς, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, θα το
συζητάγαµε, θα είχαµε ανοικτά αυτιά. ∆εν είναι όµως απάντηση
τα έκτακτα µέτρα.

Το ζήτηµα, βέβαια, είναι ότι επρόκειτο περί «ψευδοτακτοποίη-
σης». ∆εν προεξοφλεί κανένας µας, ποια θα ήταν τύχη προσε-
χώς στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Είναι όµως γνωστό, ότι το
Ε’ Τµήµα του Συµβουλίου της Επικρατείας έχει αποδειχθεί, επί
πάρα πολλά χρόνια, ότι έχει µία πολύ συγκεκριµένη λογική που
στέκεται απέναντι σε τέτοιου τύπου «ψευδορυθµίσεις» και «τα-
κτοποιήσεις» αυθαιρεσιών.

∆εν είναι όµως µόνο αυτό. Κύριε Πρόεδρε, έγινε αναφορά από
τον κύριο Αυγενάκη και θέλω και εγώ να προσθέσω στοιχεία από
πολλές περισσότερες πολεοδοµίες -όχι µόνο του Ηρακλείου, της
Κοζάνης- και το ξέρουν και πάρα πολλοί συνάδελφοι που ασχο-
λούνται µε αυτά τα θέµατα. Υπήρξε πραγµατικά µία πρώτη
οµάδα που προσήλθε στις πολεοδοµίες, κάποιοι χιλιάδες συ-
µπολίτες µας, για να «τακτοποιήσουν» στο πλαίσιο του νόµου
που ψήφισε η προηγούµενη κυβέρνηση, κοµµάτια αυθαιρέτων,
πυλωτών, υπογείων χώρων στάθµευσης κ.ο.κ., ηµιυπαιθρίων
χώρων. Το 99% απ’ αυτούς που προσήλθαν -λέει µία απλή
έρευνα που φρόντισα να κάνω- ήταν εργοληπτικές επιχειρήσεις,
οι οποίες, όντας οργανωµένες, πρόλαβαν να καταθέσουν φακέ-
λους στις πολεοδοµίες για να µετατρέψουν στα επικλινή οικό-
πεδα τους χώρους στάθµευσης σε χώρους κατοικίας, ένα
όροφο, δηλαδή, παραπάνω, εν ολίγοις.

Αυτή ήταν η πρακτική συνέπεια. Για να µη µιλάµε για την λαϊκή
κατοικία, για τα πέντε και δέκα τετραγωνικά. Όπου υπάρχει επι-
κλινές οικόπεδο στην Ελλάδα, του έχει προστεθεί ένας όροφος.
Περιµένουν όλοι αυτοί οι κύριοι να δώσουν κάποια λεφτά, να ει-
σφέρουν στη λογική «δώστε και σώστε» που µας ανέπτυξαν τόσο
ωραία οι συνάδελφοι προ ολίγου από το Βήµα, για να βρεθούν
ξαφνικά µε ένα επιπλέον κοµµάτι περιουσίας καθόλου ευκατα-
φρόνητο, ένα ολόκληρο όροφο.

Αυτή ήταν η πρακτική συνέπεια, λοιπόν, η µη «τακτοποίηση».
Και από την άλλη, αν ήθελε κανείς ακόµη να δει πολεοδοµικά το
ζήτηµα, ότι κάποιοι θα καταφέρουν να «τακτοποιηθούν», πραγ-
µατικά υπάρχει µέγα ζήτηµα µε το ποιοι «τακτοποιούσαν» τι, γι’
αυτό ακριβώς και έπρεπε να υπάρξει όλη αυτή η πρωτοβουλία
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από την πλευρά της Κυβέρνησης.
∆εν αντέχει όµως, κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, η

συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία της προηγούµενης κυ-
βέρνησης, ούτε από πολεοδοµικής άποψης αντέχει σε κριτική
για δύο λόγους.

Πρώτον, άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον το τέως Υφυπουργό
ΥΠΕΧΩ∆Ε, τον κ. Καλογιάννη και θέλω να καταθέσω από το Βήµα
της Βουλής την απόλυτη διαφωνία µου. Λύση του προβλήµατος
δεν είναι να πεις ότι κάνω το 20%, 15%, ούτε λύση του προβλή-
µατος είναι να λες ότι βάζω στο συντελεστή δόµησης το χώρο
στάθµευσης. Ας πάµε -αν θέλουµε- καλύτερα σε µειώσεις συ-
ντελεστών.

Όταν, όµως, η χώρα έχει ένα τέτοιο τεράστιο πρόβληµα δια-
χείρισης του δηµόσιου χώρου της και όταν υπάρχει εντελώς
λάθος νοοτροπία στη συντριπτική πλειονότητα των πολιτών, που
νοµίζουν ότι το δηµόσιο έχει υποχρέωση να τους βρίσκει χώρο να
σταθµεύουν και το αµάξι τους, απορώ πώς κάνουµε τέτοιες ρυθ-
µίσεις, και τις θεωρούµε πολεοδοµικά άρτιες, και διατηρείτε
κακώς, κύριε Καλογιάννη -το είπα και στην επιτροπή- σε ισχύ
αυτό το άρθρο, έστω για λίγους µήνες. Γιατί ό,τι έχει σχέση µε
χώρο στάθµευσης και το καταθέτω, κύριε Υπουργέ από σήµερα,
για την οριστική ρύθµιση των ηµιυπαίθριων χώρων, η πολιτεία
και το κράτος, οι νόµοι µας πρέπει να είναι άτεγκτοι.

∆εν µπορούµε να δώσουµε απαντήσεις στους πολίτες και ρί-
χνουµε νερό στο µύλο µιας συγκεκριµένης νοοτροπίας που είναι
αυτή που σας είπα, µιας νοοτροπίας εντελώς λάθος. ∆ηλαδή το
κράτος, το δηµόσιο, ο δήµος να µου βρει χώρο στάθµευσης! Πού
να στον βρει χριστιανέ µου, πού έκανες διαµέρισµα ή κατάστηµα
το χώρο στάθµευσης;

∆εν αντέχει, λοιπόν, σε στοιχειώδη κριτική το πώς ρυθµίζεται
το ζήτηµα των ηµιυπαιθρίων από δω και πέρα και βέβαια δεν
αντέχει πολύ περισσότερο το πώς αντιµετωπίζεται ένα τέτοιο κε-
φαλαιώδες πρόβληµα. Επιφυλάσσοµαι κύριε Πρόεδρε, αυτά θα
τα πούµε, όταν έρθει η οριστική ρύθµιση των ηµιυπαίθριων. ∆εν
µπορώ, όµως, να δεχθώ τη λογική που λέει ότι θέσπισε ένα πολύ
ορθό νόµο, ένα πολύ σωστό πλαίσιο η χώρα, µε βάση τις κλιµα-
τικές µας συνθήκες, δεν το τηρήσαµε, υπάρχει νοµοθεσία που
δεν εφαρµόζεται, που επιβάλλει ένα διαρκές πρόστιµο, κάτι σαν
διαρκές ουσιαστικά ενοίκιο σε όποιον κλείνει τον ηµιυπαίθριο
του, δηλώνουµε αδυναµία να το εφαρµόσουµε και ερχόµαστε και
λέµε «δώστε κάτι τώρα που έχουµε ανάγκη, δεν ξέρουµε αν θα
τακτοποιηθείτε ή όχι και θα δούµε τι θα κάνουµε αργότερα»!

Νοµίζω ότι το ζήτηµα των ηµιυπαίθριων είναι ουσιαστικά η καρ-
διά του προβλήµατος της χώρας. Ή θα αλλάξουµε λογική από
την πλευρά της πολιτείας και της Βουλής, που εδώ νοµοθετούµε
και από την πλευρά της εκτελεστικής εξουσίας για να πάµε σε
άλλες λογικές ή θα ξαναβρεθούµε στο χορό να χορεύουµε µε
τους λύκους της κερδοσκοπίας, όπως χορεύαµε τις προηγούµε-
νες εβδοµάδες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Γιατί θα το επαναλάβω για πολλοστή φορά, παρ’ ότι νεοεκλε-
γείς Βουλευτής –τρίτη φορά νοµίζω από το Βήµα της Βουλής-
ότι τα ζητήµατα της πολεοδοµίας και της χωροταξίας στην Ελ-
λάδα πρέπει να κατανοήσουµε ότι, πέραν από τη νοµιµότητα και
την αισθητική και την περιβαλλοντική µας ευαισθησία, αφορούν
το σοβαρότερο αναπτυξιακό απόθεµα που έχει η χώρα. Γιατί αν
δεν σταµατήσουµε να κτίζουµε αιγιαλούς και να καταστρέφουµε
αισθητικά τις πόλεις µας, χωρίς να το έχουµε καταλάβει θα
έχουµε καταστρέψει πολύ γρήγορα τη «βαριά βιοµηχανία» του
τουρισµού και θα µιλάµε µετά για ανάπτυξη, αλλά θα γινόµαστε
περίγελος πραγµατικά στα όµµατα των πολιτών

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-
τέρως τον κ. Παρασκευά Κουκουλόπουλο, ο οποίος και ως «new
entry» είχατε υποδειγµατικό στιλ και ύφος αγόρευσης.

Ο κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας στη Β’ Αθήνας ακολουθεί και να ετοιµάζεται ο κ. Αθανάσιος
Πλεύρης του ΛΑΟΣ.

Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά από
του Βήµατος.

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει αµφιβολία ότι σήµερα µε µια
Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου, η οποία έρχεται να κυρωθεί
από τη Βουλή, ουσιαστικά σε µια δύσκολη συγκυρία δίνεται η ευ-
καιρία να χαθούν προσδοκώµενα έσοδα.

Αλλά δεν νοµίζω ότι αυτό είναι το κυρίαρχο θέµα της συζήτη-

σής µας. Κυρίαρχο θέµα της συζήτησής µας είναι ότι ο παρών
ΓΟΚ δηµιουργεί διαρκώς ανωµαλίες, τις οποίες εκ των υστέρων
ερχόµαστε να καλύψουµε.

Ο ΓΟΚ είναι µια συρραφή διατάξεων που αποτελείται από χι-
λιάδες σελίδες και το µόνο το οποίο έχει καταφέρει µέχρι σή-
µερα, µε όλες τις τροποποιήσεις του, είναι οι πόλεις µας να είναι
άσχηµες, όλοι να κτίζουν παράνοµα και βέβαια οι πολεοδοµίες να
είναι σταθερά υπ’ αριθµόν ένας φορέας άσκησης κρατικής εξου-
σίας που παράγει διαφθορά. Αυτή είναι η αλήθεια και ό,τι τρο-
ποποιήσεις, ό,τι αλλαγές, ό,τι «µπαλώµατα» κάνουµε σε ένα
άθλιο κατασκεύασµα, θα φέρνει άθλια αποτελέσµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όποιος από σας ή όποιος πολί-
της που µας ακούει σήµερα θέλει στα προάστια των Αθηνών,
αυτά που εντάχθηκαν τελευταία ή παλαιότερα στο σχέδιο, να
πάει να αγοράσει µια νεόδµητη κατοικία, δεν υπάρχει περίπτωση
να βρει καµµία η οποία να είναι νόµιµη. Καµµία. Και σας το λέω
και από προσωπική εµπειρία. Αυτό δηλαδή θα συνεχίσουµε να
το υφιστάµεθα; ∆εν καταλαβαίνουµε ότι όσο παράγουµε πολυ-
νοµία γύρω από την οικοδοµή, το µόνο που κάνουµε είναι να κά-
νουµε πλούσιους αυτούς που ελέγχουν τους εργολάβους; Έχει
«φυτρώσει» σε κάθε πολεοδοµία κάθε καρυδιάς κακό ζιζάνιο.

Η περιπτωσιολογία, οι απίστευτης έµπνευσης διατάξεις και
πάνω από όλα η αδυναµία ελέγχου έχουν οδηγήσει σε αυτά τα
αποτελέσµατα. Γι’ αυτό πρέπει να γκρεµίσουµε και να οικοδο-
µήσουµε ένα καινούργιο περιβάλλον, µέσα από το οποίο θα λει-
τουργεί η οικοδοµική δραστηριότητα η οποία έχει πληγεί
βάναυσα και στην περίοδο της οικονοµικής κρίσης –αν θέλετε-
αυτή η απώλεια της οικοδοµικής δραστηριότητας φαίνεται σε
όλη την οικονοµία, για αυτό και πιστεύω ότι θα πρέπει να υιοθε-
τήσουµε ένα καινούργιο πλαίσιο, ένα σαφές πλαίσιο το οποίο θα
έχει πολύ απλούς περιορισµούς.

Ο πρώτος περιορισµός, θα πρέπει να είναι η κάλυψη στο οι-
κόπεδο. Πόσο µπορείς να χτίσεις, τι αποστάσεις πρέπει να έχεις
από τους γείτονές σου. Ο δεύτερος περιορισµός, θα πρέπει να
είναι το ύψος, το απόλυτο και οριστικό ύψος της οικοδοµής µε
την κεραία της τηλεόρασης, την κατάληξη του ηλιακού θερµοσί-
φωνα, την κατάληξη του ασανσέρ και οτιδήποτε άλλο.

Έχετε πάει σε οποιαδήποτε καινούργια κατασκευή, ιδιαίτερα
σε περιοχές υψηλών αντικειµενικών αξιών; ∆εν υπάρχει περί-
πτωση η κατάληξη του ασανσέρ να µην έχει γίνει παράνοµα ως
τον τελευταίο όροφο. Από πάνω φυτρώνουν και κάθε λογής κε-
ραίες, δορυφορικές, ηλιακοί θερµοσίφωνες, απολήξεις air con-
dition και ούτω καθ’ εξής.

Γιατί δε βάζουµε, λοιπόν, ένα οριστικό ύψος, το οποίο είναι και
εύκολα ελέγξιµο. Είναι εύκολα ελέγξιµο από το γείτονα, ο οποίος
έχει αντικειµενικό ενδιαφέρον να ελέγξει την οικοδοµή που ανε-
γείρεται δίπλα του. Και ας αφήσουµε µέσα σ’ αυτό το χώρο που
δηµιουργείται, δηλαδή στον όγκο που περιγράφουµε εµείς, να
χρησιµοποιηθούν τα τετραγωνικά όπως θέλουν. Ούτε συντελε-
στές δόµησης θέλουµε ούτε τίποτα άλλο. Όγκο πρέπει να περι-
γράψουµε, ποιο είναι το πλαίσιο και µέσα σε αυτό ο κάθε
µηχανικός, ο κάθε εργολάβος, ο κάθε ιδιώτης θα µπορεί να χτί-
σει αυτά που θέλει.

Αυτό που θα πρέπει τελικά το κράτος να ελέγχει, θα πρέπει να
είναι η ταυτότητα της περιοχής. Και αυτό θα πρέπει να γίνεται
µέσα από έναν αποτελεσµατικό αρχιτεκτονικό έλεγχο, όπου
πλέον οι περιοχές θα έχουν ενδιαφέρον για την οµοιοµορφία
τους, για τη διατήρηση του κάλους τους ακόµα και αν µιλάµε για
την περιφέρεια και για τη διατήρηση της λαογραφικής τους κλη-
ρονοµιάς να έχουν ένα ενδιαφέρον για το πώς παρουσιάζεται
αυτό το οικοδόµηµα.

Όλα τα άλλα, κυρία Υπουργέ, εφόσον και σήµερα είσαστε από
τα νέα πρόσωπα και στην πολιτική και στο Υπουργικό Συµβούλιο
έχετε µία ευκαιρία µπροστά σας να κάνετε και µία µεγάλη αλ-
λαγή. Μία αλλαγή καταργώντας επιτέλους αυτήν την πολυνοµία
που προσθέτει διαφθορά, αναποτελεσµατικότητα και πάνω από
όλα δηµιουργεί προβλήµατα τα οποία εκ των υστέρων πάντοτε
προσπαθούν οι κυβερνήσεις να καλύψουν.

Γιατί τι προσπάθησε η δική µας κυβέρνηση να κάνει; Να κα-
λύψει, να τακτοποιήσει ένα πρόβληµα που γεννήθηκε είκοσι
πέντε χρόνια πριν. Θα µου πείτε, όχι µε τον καλύτερο τρόπο, θα
συµφωνήσω µαζί σας, αλλά δεν υπάρχει αµφιβολία ότι υπάρχουν
προβλήµατα και ότι προβλήµατα γεννιούνται από κάθε διάταξη
που θα φέρνετε. Αν αυτές οι διατάξεις δεν είναι διάφανες, κρυ-
στάλλινες, κατανοητές, ώστε να λειτουργήσει πραγµατικά το
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κράτος δεν θα καταφέρετε τίποτα.
Και θέλω να τελειώσω µε το εξής. Συζητάµε και λέµε για τη νο-

µιµοποίηση πλέον των υπογείων, όπως είπε ο κ. Κουκουλόπου-
λος, των χώρων στάθµευσης και ούτω καθ’ εξής. Και τι µας
νοιάζει τι κρύβεται στο υπόγειο κάθε κτηρίου; Τι µας νοιάζει αν
ο άλλος το χρησιµοποιεί για κύρια χρήση, για βοηθητική ή για
οτιδήποτε άλλο; Τι µας πειράζει για να βάζουµε τόσο στεγνούς
και στυγνούς περιορισµούς; Και αν θέλει να σκάψει δέκα ορό-
φους κάτω, ας σκάψει δέκα ορόφους κάτω.

Εµάς µας νοιάζει το αποτέλεσµα της εικόνας της κάθε πόλης
µας. Οι πόλεις µας είναι άσχηµες, έχουµε καταφέρει να κατα-
στρέψουµε τον τόπο µας, και δεν το καταφέραµε γιατί είµαστε
κακοί από την φύση µας αλλά γιατί τόσα χρόνια παράγουµε αντι-
φατική νοµοθεσία η οποία βασίζεται στη λογική, του να καλύψω
κάθε περίπτωση και τελικά δεν λύνουµε το πρόβληµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ προσωπικά, αλλά πιστεύω
και η παράταξή µου θα είµαστε δίπλα σε οποιαδήποτε προσπά-
θεια, η οποία θα θέλει πραγµατικά από εδώ και πέρα να χαρά-
ξουµε µια πορεία στην οικοδοµική δραστηριότητα και στην
πολεοδοµία, θα καταπολεµά τη διαφθορά και θα κάνει τις πόλεις
µας καλύτερες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον κ. Μιλτιάδη Βαρβιτσιώτη.

Ακολουθεί ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης, Βουλευτής Α’ Αθηνών του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και να ετοιµάζεται η κ. Μαρία
του Ηρακλείου, η κ. Σκραφνάκη, την οποίαν πια από πέρσι την
έχουµε και του Πειραιά µε ηρωισµούς.

Κύριε Πλεύρη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, σήµερα έρχεται ουσιαστικά µία Πράξη Νο-

µοθετικού Περιεχοµένου, η οποία αναστέλλει το προηγούµενο
νοµικό καθεστώς. Το πρώτο ερώτηµα που γεννάται είναι γιατί
Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου, κυρία Υπουργέ; Ποιο ήταν
το κατ’ επείγον κι έπρεπε να βγει αυτή η Πράξη Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου; Το δεύτερο που συνδέεται άµεσα µε αυτό είναι το
εξής: Γιατί είναι τόσο πρόχειρο το Υπουργείο σας; Έχετε, απ’
ό,τι βλέπω, δέκα συµβούλους πίσω σας και µας φέρνετε σήµερα
µια αναστολή µετά από τέσσερις µήνες που είστε στην Κυβέρ-
νηση και δεν µας φέρνετε την πρόταση. Μέσα σε τέσσερις µήνες
δεν µπορούσατε να είχατε πρόταση για το τι θα γίνει µε τους
ηµιυπαίθριους, ώστε να µας πείσετε εδώ για ποιο λόγο πρέπει
να αλλάξει αυτό το καθεστώς; Συνεπώς, κάτι δεν πάει καλά στο
Υπουργείο σας. Πόσο χρόνο χρειάζεστε; ∆ύο χρόνια, τρία χρό-
νια, τέσσερα χρόνια, για να µας φέρετε µια πρόταση για το πώς
θα ρυθµιστεί το θέµα των ηµιυπαιθρίων;

Κυρία Υπουργέ, εµείς είχαµε ξεκάθαρη θέση. Και αυτή την ξε-
κάθαρη θέση την είχαµε από την Αναθεώρηση του Συντάγµατος,
όπου έγινε η πρόταση. Αυτή τη στιγµή έχουµε το άρθρο 24, το
οποίο κυριολεκτικά ερµηνεύεται –και θα κρίνω εδώ το Συµβούλιο
της Επικρατείας- µε µια τροµακτικά διασταλτική ερµηνεία σε
βαθµό που µε βεβαιότητα µπορώ να σας πω ότι, εάν υπήρχε
Συµβούλιο της Επικρατείας τον 5ο αιώνα π.Χ., δεν θα είχε χτιστεί
ο Παρθενώνας. Ο τρόπος, µε τον οποίον ερµηνεύουν οι δικαστές
του Συµβουλίου της Επικρατείας το άρθρο 24 είναι «κάνουµε ό,τι
µας αρέσει και δεν υπολογίζουµε τίποτα»!

Έχουµε, λοιπόν, αυτή τη στιγµή µία πολύ κακή δόµηση στην
Ελλάδα. Τι πρέπει να κάνουµε; Ή θα πάµε στη λογική της Αρι-
στεράς, η οποία λέει πως ό,τι είναι παράνοµο, είναι παράνοµο
και κάτω από καµµία προϋπόθεση δεν µπορεί να νοµιµοποιηθεί.
Τότε, λοιπόν, όσοι υποστηρίζουν αυτή την πρόταση πρέπει, όταν
θα σηκωθούν να µιλήσουν σ’ αυτό εδώ το µικρόφωνο, να πουν
«πάµε να γκρεµίσουµε όλα τα αυθαίρετα». Όχι να πηγαίνουν
στην ανατολική Αττική, να «χαϊδεύουν» τα αυτιά όσων έχουν αυ-
θαίρετο κι εδώ πέρα να µην βρίσκουν τρόπο να το ρυθµίσουν.
Σας το είπε και ο κ. Βαρβιτσιώτης κι έχει απόλυτο δίκιο: «∆εν
υπάρχει καινούργια οικοδοµή που να µην έχει ηµιυπαίθριο χώρο.
Άµα µπορέσετε, βρείτε εσείς µια καινούργια οικοδοµή δεκαετίας,
χωρίς ηµιυπαίθριο χώρο».

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κλειστό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κλειστό ηµιυπαίθριο χώρο, κύριε Λα-
φαζάνη, τον οποίο κλειστό ηµιυπαίθριο χώρο τον έχει πληρώσει
ο ιδιοκτήτης. Μην νοµίζετε ότι τα τετραγωνικά δεν µετράνε. Κα-
νονικότατα µετράνε αυτά τα τετραγωνικά. Συνεπώς κάτι πρέπει
να γίνει.

Η προηγούµενη κυβέρνηση έφερε ένα σχέδιο νόµου, το οποίο
έγινε νόµος και το οποίο ρύθµιζε ως ένα βαθµό τα θέµατα. Θα
µου πείτε -και µε το δίκιο σας- τι γίνεται µε το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας, που έθεσε κάποια θέµατα συνταγµατικής φύσεως;

Εδώ πέρα, κυρία Υπουργέ, θα έπρεπε να ρυθµίσετε αυτά τα
θέµατα σήµερα χωρίς αναστολή, να βλέπατε τι προβλήµατα
υπήρχαν και να λειτουργούσε το µέτρο. Και να σας πω και κάτι;
Αυτό το κράτος επιτέλους έχει και µία συνέχεια. Είχε µια νοµο-
θετική πρωτοβουλία η προηγούµενη κυβέρνηση. Εάν τυχόν µας
κατηγορούν όλοι στο εξωτερικό τώρα είναι για το ότι δεν έχουµε
σοβαρότητα, δεν έχουµε µια συνέχεια. Ποιο ήταν αυτό που σας
έκανε να σπεύσετε αµέσως να αλλάξετε αυτή την πρωτοβουλία
και πολλοί συµπολίτες µας που έδειξαν εµπιστοσύνη στην κυ-
βέρνηση, µια κυβέρνηση που ήταν δηµοκρατικά εκλεγµένη,
πήγαν κι έκαναν τις αιτήσεις; Γιατί σ’ αυτούς δεν δίνετε τη δυ-
νατότητα να ρυθµίσουν το θέµα; Κι έρχεστε τώρα τελείως απρο-
ετοίµαστοι. Έχουµε ακούσει είκοσι προτάσεις από το Υπουργείο
σας, ειδικά αυτό το απίθανο για τη µεταφορά συντελεστή, που
είναι ό,τι χειρότερο υπάρχει για το περιβάλλον.

∆ηλαδή θα αγοράζουµε οικόπεδα κάπου που δεν θα έχουν καµ-
µία αξία και θα µεταφέρουµε το συντελεστή στην Κυψέλη. Αυτό
ακούσαµε. Τώρα ακούµε ότι θα βρείτε τρόπους να τα ρυθµίσετε.

Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν απλές λύσεις και εγώ θα σας πω
µια απλή λύση η οποία είναι και συνταγµατικά συµβατή και το
Συµβούλιο της Επικρατείας δεν µπορεί να σας πει τίποτα. Αυτή
τη στιγµή δηλαδή µε λίγα λόγια τι λέει το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας; Ότι ποτέ δεν µπορεί να γίνει εξαίρεση από την κατε-
δάφιση. Ένα το κρατούµενο. ∆εύτερον, ότι πρέπει να έχετε
πρόστιµο ανέγερσης και πρόστιµο διατήρησης. Αν πληρούνται
αυτές οι προϋποθέσεις δεν έχετε κανένα πρόβληµα µε το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας. Πολύ ωραία! Θα ζητήσετε πρόστιµα για
τα επόµενα εκατό χρόνια, θα είναι 1 ευρώ το τετραγωνικό το
πρόστιµο ανέγερσης και 1 ευρώ το πρόστιµο διατήρησης και θα
προπληρωθεί για τα επόµενα εκατό χρόνια. Θα γίνει εξαίρεση
από την κατεδάφιση όχι για πάντα αλλά για τα επόµενα εκατό
χρόνια. ∆εν µπορεί να σας πει τίποτα το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας. Ρυθµίζεται άµεσα το θέµα για όσους ηµιυπαίθριους υπάρ-
χουν τώρα και παράλληλα, έρχονται και έσοδα στο κράτος
λελογισµένα, χωρίς να γίνεται εκµετάλλευση αυτών των ανθρώ-
πων που ήδη έχουν πληρώσει τους ηµιυπαίθριους χώρους.

Αυτό παράλληλα θα συνοδευτεί και από το γεγονός ότι µπαί-
νει «κόκκινη» γραµµή, ό,τι έχει κτιστεί έχει κτιστεί, υπό τους
όρους πάντα λέµε ηµιυπαίθριους, σοφίτες, play room, όλα αυτά
που υπάρχουν, γίνεται αυτή η διαδικασία, προφανώς στα εκατό
χρόνια δεν θα υπάρχει κτίσµα αλλά δεν τον ενδιαφέρει µετά εάν
η τότε κυβέρνηση θα έλεγε κατεδάφιση. Λύνεται το πρόβληµα
και από εδώ και πέρα θα ελέγχετε τις οικοδοµές πλέον στο επί-
πεδο που θα είναι τελειωµένες πριν πουληθούν τα ακίνητα. Τι
κάνει τώρα; Περνάει η πολεοδοµία βλέπει ένα χώρο και λέει, εδώ
πέρα είναι ηµιυπαίθριος. Όχι! Ο έλεγχος θα γίνεται στο τέλος
της οικοδοµής. Και αν στο τέλος της υποδοµής είναι κλειστός ο
ηµιυπαίθριος τότε δεν θα δίνετε τις απαιτούµενες άδειες για να
γίνουν οι µεταβιβάσεις ακινήτων. Αλλά αυτό προϋποθέτει ότι θα
έχετε δώσει την ευκαιρία να ρυθµιστεί όλη αυτή η κατάσταση,
που κακώς µε την ανοχή της ελληνικής πολιτείας έγινε και από
εδώ και πέρα, θα υπάρχει πραγµατικός έλεγχος στο επίπεδο της
ολοκλήρωσης της οικοδοµής όπου βλέπουµε την τελική της
µορφή.

Τώρα ο έλεγχος γίνεται σ’ ένα στάδιο που ό,τι θέλει ο καθέ-
νας µπορεί να σας παρουσιάσει. Κλειστοί χώροι στάθµευσης που
γίνονται µετά σαλόνια, ηµιυπαίθριοι που είναι κλειστοί, σοφίτες.

Θέλω να ακούσετε αυτές τις προτάσεις, κυρία Υπουργέ, διότι
η πολιτική δεν είναι µόνο µια ιδεατή κατάσταση, πώς θα θέλαµε
το περιβάλλον ή εάν είµαστε ακτιβιστές ή οικολόγοι. Υπάρχει
ένας ρεαλισµός και υπάρχει µια πραγµατικότητα. Από τη στιγµή,
λοιπόν, που όλοι συµφωνούµε ότι δεν µπορούµε να γκρεµίσουµε
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δυο εκατοµµύρια αυθαίρετα και να βγάλουµε τον κόσµο έξω,
τότε πρέπει να βρείτε τρόπο σοβαρά να το ρυθµίσετε. Και η ρύθ-
µιση αναγκαστικά θα οδηγεί σε νοµιµοποίηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Αθανάσιο Πλεύρη.
Η κ. Μαρία Σκραφνάκη Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ και

Ολυµπιακός έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ήταν εύ-

στοχη η παρατήρησή σας γιατί πέρυσι πράγµατι τέτοιες µέρες
ήµουν στο νοσοκοµείο τραυµατισµένη και δεν θέλω καν να θυ-
µάµαι αυτή τη περίοδο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν κάνει κακό να
το θυµίζουµε, καλό είναι.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συζητούµε σήµερα την κύρωση και τροποποίηση της
από 29-10-2009 Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου, µε την οποία
αναστέλλονται οι εφαρµογές των διατάξεων τακτοποίησης ηµιυ-
παιθρίων και λοιπών κλειστών χώρων, που άλλαξαν χρήση.

Από το Νοέµβριο του 2009, το Συµβούλιο της Επικρατείας,
σύµφωνα µε την υπ’ αριθµόν 3500/2009 απόφασή του, έκρινε
αντισυνταγµατική τη νοµιµοποίηση αυθαιρέτων, που κτίστηκαν
µετά την 31η Ιανουαρίου 1983 εντός και εκτός σχεδίου πόλεως.

Σας θυµίζω, κύριοι συνάδελφοι, ότι τότε τέθηκε σε εφαρµογή ο
νόµος Τρίτση, ο ν. 1337/1983. Η ρύθµιση που έγινε από την προη-
γούµενη κυβέρνηση για τους ηµιυπαίθριους, έκανε µια ηµιτελή
τακτοποίηση, αφού η αυθαιρεσία και η παρανοµία διατηρούνταν
και σε καµµία περίπτωση δεν επέτρεπε τη µεταβίβαση των κλει-
στών χώρων, ούτε και τη µεταβίβαση του καθεστώτος της εξαί-
ρεσης από την κατεδάφιση. Επρόκειτο για µια πολιτική πρόχειρη,
µε καθαρό εισπρακτικό προσανατολισµό, αντισυνταγµατική, που
όµως αρκετοί εργολάβοι έσπευσαν να δηλώσουν τους ηµιυπαί-
θριους χώρους και βγήκαν πολλαπλά κερδισµένοι από το µέτρο.

Τότε υποστηρίξαµε ως παράταξη, ότι η νοµιµοποίηση είναι
αδύνατη και αντισυνταγµατική, καθόσον γνωρίζαµε όλοι εξαρ-
χής ότι το Συµβούλιο της Επικρατείας θα µπλόκαρε για τρείς λό-
γους µια τέτοια ρύθµιση, που πρώτον θίγει το περιβαλλοντικό
κεκτηµένο, δεύτερον αντίκειται στην απαγόρευση για µεταβολή
στο δυσµενέστερο για το περιβάλλον και µια τέτοια ρύθµιση προ-
ϋποθέτει τροποποίηση των καθορισµένων συντελεστών δόµησης
και τρίτον οι νόµιµοι τελικά θίγονται, πράγµα ανεπίτρεπτο σε µια
κοινωνία ισονοµίας και ισοπολιτείας.

Κυρία Υπουργέ, σωστά αποσύρεται η ρύθµιση σήµερα αφού
πρέπει να παρέµβουµε συνολικά στο θέµα από µηδενική βάση,
σε συνεργασία µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς. Επίσης,
πρέπει να γίνει ταυτόχρονη αλλαγή στο ΓΟΚ και στο προεδρικό
διάταγµα για τον τρόπο έκδοσης των οικοδοµικών αδειών. Κυρία
Υπουργέ, πρέπει να απλοποιήσουµε τον τρόπο έκδοσης των οι-
κοδοµικών αδειών, µε ταυτόχρονη υποχρεωτική αυτοψία των
υπηρεσιών σε διάφορα στάδια της κατασκευής, στην αρχή, στο
µέσο και στο τέλος. Σήµερα δεν γίνεται καµµία αυτοψία. Άλλα
προβλέπει η οικοδοµική άδεια και άλλο τελικά καταλήγει να είναι
το κτίσµα, σας το λέω εγώ διότι έχω µακρά εµπειρία. Επίσης οι
οικοδοµικές άδειες θα πρέπει να εκδίδονται σε δέκα ηµέρες. Θα
πρέπει να υπολογίζεται από εδώ και στο εξής απλά, εύκολα και
συγκεκριµένα το ιδεατό στερεό µε την ελευθερία του αρχιτέ-
κτονα να κάνει ότι θέλει, εκτός από τις προστατευόµενες περιο-
χές. Πρέπει το ιδεατό στερεό να είναι ανάλογο του πλάτους του
δρόµου, του συντελεστή δόµησης, του ύψους, του ανάγλυφου
της περιοχής και άλλων ρυθµίσεων που θα προστατεύουν βέβαια
το περιβάλλον, την κληρονοµία και τον πολιτισµό µας. Επίσης,
υποχρεωτικά θα πρέπει να υπάρχει σε κάθε οικοδοµή υπόγειος
χώρος στάθµευσης.

Κυρία Υπουργέ, θα πρέπει να γίνουν επίσης αλλαγές στην πο-
λεοδοµική νοµοθεσία, ώστε να επισπευστεί η διαδικασία έντα-
ξης περιοχών στο σχέδιο πόλης. Σήµερα για να ενταχθεί ένα
ακίνητο στο σχέδιο πόλης χρειάζονται είκοσι µε είκοσι πέντε χρό-
νια και είναι φυσικό ο ιδιώτης να χτίζει αυθαίρετα, ικανοποιώντας
τις στεγαστικές του ανάγκες, αγνοώντας τις συνέπειες της πα-
ρέµβασής του στο περιβάλλον.

Κυρία Υπουργέ, πρέπει να ενεργοποιηθούν άµεσα οι οικοδο-

µικοί συνεταιρισµοί, οι νόµιµοι βέβαια, που υπάρχουν στο Υπουρ-
γείο σας και οι οποίοι είναι ανενεργοί πολλά χρόνια, για να δοθεί
διέξοδος στην ανυπαρξία του πολεοδοµικού σχεδιασµού και
στην ανάπτυξη. Ο νοµός µου έχει δεκαέξι οικοδοµικούς συνε-
ταιρισµούς, είναι δέκα χρόνια κολληµένοι στο ΥΠΕΧΩ∆Ε. Λήγουν
ηµερολογιακά οι βεβαιώσεις τους από τις υπηρεσίες και µετά
ξανά απ’ την αρχή. Και θέλω, σας παρακαλώ πάρα πολύ, να
ασχοληθείτε η ίδια προσωπικά µε το θέµα αυτό.

Επίσης, στο Υπουργείο είναι «κολληµένα» τριακόσια πολεοδο-
µικά σχέδια απ’ όλη τη χώρα. Σε αυτά πρέπει να δώσουµε προ-
τεραιότητα, διότι πρέπει να στηρίξουµε την οικοδοµή, η οποία
είναι ένα µεγάλος κλάδος της οικονοµίας και στηρίζει πολλά
επαγγέλµατα. Γι’ αυτό βάλτε τα σχέδια πόλης σε προτεραιότητα,
κυρία Υπουργέ, να περάσουν από το ΣΚΟΠ. ∆εν µπορεί να περ-
νούν ιδιωτικά θέµατα από το ΣΚΟΠ κάθε εβδοµάδα και να µην
περνούν τα σχέδια πόλης. Να ελέγξετε ποιοι από τους οικοδοµι-
κούς συνεταιρισµούς είναι νόµιµοι και ποιοι δεν είναι, εσείς οι
ίδιοι µε τις υπηρεσίες σας.

Επίσης, στο µέλλον όποιο νόµο φέρετε θα πρέπει να µην είναι
ευνοϊκός σε αυτούς που έχουν χτίσει σε δρόµους, σε ρέµατα, σε
αρχαιολογικούς χώρους, σε δηµόσιους χώρους, ενώ ίσως θα
πρέπει να δείτε µε ευαισθησία αυτούς που δεν αλλοίωσαν το επι-
τρεπόµενο στερεό.

Ο ∆ήµος Ηρακλείου έχει καταθέσει πρόταση, την οποία θα σας
τη φέρω στο γραφείο σας, για την αντιµετώπιση της αυθαίρετης
δόµησης. Θέλω στη συζήτηση που θα κάνετε µε όλους τους
εµπλεκόµενους φορείς, να τη λάβετε υπ’ όψιν σας.

Στο επόµενο εξάµηνο θα πρέπει να αντιµετωπίσετε συνολικά
το θέµα των πολεοδοµικών αυθαιρεσιών παράλληλα προχωρώ-
ντας τα θέµατα της πολεοδόµησης, όπως σας τα είπα πριν.

Επειδή είναι σωστή η νοµοθετική σας πρωτοβουλία, στηρίζω
αυτή την προσπάθειά σας και γι’ αυτό ψηφίζω την πρότασή σας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ την κ. Μαρία Σκραφνάκη από την Κρήτη,

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 5
Φεβρουαρίου 2010, το οποίο έχει ως εξής:

«Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 129 πα-
ράγραφος 2 και 3, 130 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 384/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ, την
ενίσχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 383/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τη µονι-
µοποίηση των υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 392/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανα-
σόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων
στον κλάδο Μετάλλου στο Νοµό Κορινθίας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 378/26/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προέ-
δρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των Μη Κυβερνητικών Οργανώ-
σεων (ΜΚΟ) κ.λπ. (Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ.
Σπυρίδων Κουβέλης).

5. Η µε αριθµό 379/27/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προέ-
δρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αλέξιου Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τον δανεισµό του ελληνικού δηµοσίου κ.λπ.. (Θα απα-
ντήσει ο Υπουργός Οικονοµικών).

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 382/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
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της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Χατζηδάκη προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εφαρµογή µέτρων κατά της φο-
ροδιαφυγής στην αγορά πετρελαιοειδών κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 393/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Παπακων-
σταντίνου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τη µονιµοποίηση όλου του ιατρικού και
νοσηλευτικού προσωπικού στα ∆ηµόσια Νοσοκοµεία κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 386/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη νοµιµοποίηση Ηλε-
κτρονικών Παιγνίων κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 389/2-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την επιβολή
νέων διοδίων, την επιβάρυνση για τους κατοίκους της βόρειας
Αττικής, Βοιωτίας, Φθιώτιδας κ.λπ.».

Το λόγο έχει η Υπουργός Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής κυρία Κωνσταντίνα Μπιρµπίλη για δεκαοκτώ
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε την ψήφιση του νόµου επικυ-
ρώνουµε την Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου µε την οποία
ανεστάλη η εφαρµογή των διατάξεων για την τακτοποίηση δια-
φόρων ειδών πολεοδοµικών παρανοµιών. Γιατί δεν ήταν µόνο οι
ηµιυπαίθριοι χώροι, αλλά και άλλοι χώροι όπως πυλωτές, γκα-
ράζ, ηµιυπόγεια και υπόγεια. Και βέβαια µε την αναστολή αυτή
ανοίγουµε το µεγάλο θέµα της αντιµετώπισης των αυθαιρεσιών
στις πόλεις.

Πράγµατι σήµερα υπάρχει ένα πολύ σοβαρό πρόβληµα που
αφορά σ’ ένα µεγάλο κοµµάτι του πληθυσµού για τους ηµιυπαί-
θριους. Το ζήτηµα των ηµιυπαιθρίων είναι, όπως ειπώθηκε και
πριν, στην καρδιά του προβλήµατος. Αλλά η συγκεκριµένη ρύθ-
µιση που έφερε η προηγούµενη κυβέρνηση δεν µπορούσε να συ-
νεχίζει να εφαρµόζεται όσο εµείς είµαστε Κυβέρνηση. Ο τρόπος
που ρύθµιζε το ζήτηµα µε την τακτοποίηση, είναι ενάντια στις
αρχές µας, τόσο για περιβαλλοντικούς και πολεοδοµικούς λό-
γους, όσο και για λόγους τήρησης της νοµιµότητας. Η ανοχή
µαζί µε την αδυναµία ελέγχου, οδήγησε σε µια ασυδοσία ως
προς την εφαρµογή του νόµου.

Το Συµβούλιο της Επικρατείας, όµως, είναι ξεκάθαρο στις απο-
φάσεις του. Η συνταγµατικότητα των ρυθµίσεων του νόµου της
προηγούµενης κυβέρνησης τέθηκαν στο στόχαστρο, αµφισβη-
τούνται. Η αντίθεση προς το Σύνταγµα και τη νοµολογία του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας, της προσπάθειας τακτοποίησης,
επισηµάνθηκε µε κάθε τρόπο από τους πανεπιστηµιακούς κύ-
κλους, από το Τεχνικό Επιµελητήριο της Ελλάδος, από τους δι-
κηγορικούς συλλόγους, από τις ενώσεις δικαστών και από
πολλούς ακόµη θεσµικούς φορείς.

Καταθέτω για τα Πρακτικά οµιλίες από ηµερίδα του ∆ικηγορι-
κού Συλλόγου Αθηνών καθώς και τις αποφάσεις του Συµβουλίου
της Επικρατείας.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός κ. Κωνσταντίνα Μπιρµπίλη κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συνεπώς, δεν υπήρχε άλλη δυνατότητα από την αναστολή της
εφαρµογής των σχετικών διατάξεων.

Πράγµατι έχουµε τώρα µπροστά µας να λύσουµε έναν γόρδιο
δεσµό. Οι ρυθµίσεις του ν.3775/2009 αντί να λύσουν το πρό-
βληµα, το περιέπλεξαν περισσότερο. ∆εν αντιµετώπισαν το µε-
γάλο πρόβληµα της καταστρατήγησης του Γενικού Οικοδοµικού
Κανονισµού συστηµατικά και συνολικά, αλλά το αντιµετώπισαν
αποσπασµατικά µε αποτέλεσµα να µην εξασφαλίζουν ουσιαστική
και βιώσιµη λύση στο πρόβληµα. Είχαν αµιγώς εισπρακτικό χα-
ρακτήρα.

Εµείς λέµε, δεν µπορεί το κράτος να εισπράττει από την αυ-
θαιρεσία και τα χρήµατα να οδηγούνται σε άλλους δηµοσιονο-
µικούς σκοπούς. Η εκµετάλλευση της ιδιοκτησίας σε βάρος του
περιβάλλοντος πρέπει να αντισταθµιστεί. Το ατοµικό όφελος
πρέπει να µετατραπεί σε όφελος του συνόλου. Θα πρέπει να
αξιοποιείται για την αναβάθµιση του περιβάλλοντος και την απο-

κατάσταση της σοβαρής ζηµιάς που εδώ και πάρα πολλά χρό-
νια έχει ήδη επέλθει. Και δεν υπήρχε καµµία τέτοια πρόβλεψη
στο νόµο που έφερε η προηγούµενη κυβέρνηση.

Όπως δεν υπήρξε πρόβλεψη προληπτικών και κατασταλτικών
µηχανισµών ελέγχου των αυθαιρεσιών και της παράνοµης δόµη-
σης. Αντίθετα, ο νόµος έδινε ακόµη και τη δυνατότητα τακτο-
ποίησης χώρων που δεν είχαν ακόµη κατασκευαστεί, δηλαδή
διευκόλυνε την τέλεση παρανοµίας.

Ειδικά αυτό δεν µπορούσε να είναι ανεκτό γιατί θα ήµασταν
ανακόλουθοι µε την πολιτική που θέλουµε να εφαρµόσουµε. Και
για να ξέρουµε για τι πράγµα µιλάµε, µε το κλείσιµο των ηµιυ-
παίθριων -που έχει σήµερα, ουσιαστικά, γίνει- έχει αυξηθεί ο συ-
ντελεστής δόµησης κατά περίπου 20% στις πόλεις µας.

∆υστυχώς, οι παρενέργειες του νόµου της προηγούµενης κυ-
βέρνησης υπήρξαν πολύ περισσότερες και πολυπλοκότερες. Και,
ενώ, δεν δηµιουργήσαµε εµείς αυτή την αναστάτωση, καλούµα-
στε να επιλύσουµε τα πολλά προβλήµατα που δηµιούργησε. Κα-
λούµαστε να απεγκλωβίσουµε τους πολίτες που βρέθηκαν
όµηροι των διατάξεων αυτών, οι οποίοι βιώνουν τις συνέπειες
αυτής της αποσπασµατικής ρύθµισης για την τακτοποίηση των
ηµιυπαίθριων και άλλων χώρων.

Ενώ, κληθήκαµε να λειτουργήσουµε πυροσβεστικά σ’ αυτήν
την περίπτωση, κάνουµε αγώνα δρόµου να µην παραταθεί άλλο
αυτή η αβεβαιότητα των πολιτών και να παρουσιάσουµε, όπως εί-
χαµε υποσχεθεί, πριν τη λήξη του εξαµήνου µία πρόταση που µε
τρόπο περιβαλλοντικά, πολεοδοµικά και νοµικά αποδεκτό θα
δώσει µια λύση. Μια πρόταση που θα δηλώνει επί της αρχής µια
µακροπρόθεσµη πολιτική που στοχεύει στη βελτίωση της ποιό-
τητας ζωής των κατοίκων στη γειτονιά και την πόλη. Κάτι που δεν
θα αφορά το τώρα και την είσπραξη χρηµάτων, όπως ήταν η συ-
γκεκριµένη διάταξη.

Η νέα πολιτική για την αναβάθµιση του δοµηµένου περιβάλ-
λοντος δεν µπορεί να στηριχθεί σε διατάξεις που είχαν άλλους
σκοπούς και κατεύθυνση, όπως ήταν οι συγκεκριµένες διατάξεις
που σήµερα αναστέλλουµε. ∆εν µπορεί να θέλουµε να αναθεω-
ρήσουµε το ΓΟΚ και να έχουµε εκκρεµότητες σε σχέση µε τους
ηµιυπαίθριους που δυναµιτίζουν την πρόθεση αυτή. Η διαδικασία
αναθεώρησης του ΓΟΚ έχει ξεκινήσει. Είµαστε σε επικοινωνία µε
τους αρµόδιους επιστηµονικούς φορείς και επεξεργαζόµαστε τις
προτάσεις που µας καταθέτουν.

Και, ενώ, οι τροποποιήσεις του ΓΟΚ µε το ν.3775/2009 ήταν
αποσπασµατικές και αποδεχόµαστε ότι έχουν γίνει πολλά λάθη
και έχει δηµιουργηθεί πρόβληµα, δεν θέλουµε στο χρόνο αυτό να
κάνουµε µπρος πίσω επαναφέροντας προγενέστερες διατάξεις.

Και εδώ θέλω να είµαι σαφής γιατί ακούγονται πολλά. Η ισχύ-
ουσα νοµοθεσία αυτήν τη στιγµή δεν απαγορεύει την έκδοση των
οικοδοµικών αδειών. Η αναστολή αφορά τις ταυτοποιήσεις και
όχι την έκδοση των αδειών. Η τροποποίηση του ΓΟΚ κάθε τρεις
µήνες θα οδηγήσει, όχι, µόνο σε πάγωµα των αδειών, αλλά κυ-
ρίως σε σύγχυση των διαδικασιών και σε σύγχυση του καθεστώ-
τος. Με τη νέα ρύθµιση που θα προκύψει πολύ σύντοµα -και την
οποία θα συζητήσουµε αναλυτικά στη Βουλή- θα ξεκαθαρίσει το
τοπίο συνολικά, χωρίς να τροποποιούνται αποσπασµατικά και συ-
νεχώς πάγιες διατάξεις του ΓΟΚ.

Αντιλαµβανόµαστε ότι έχουν δηµιουργηθεί προσδοκίες και
αναµονή για το νέο καθεστώς, αλλά αυτό δεν αποτελεί λόγο να
δηµιουργήσουµε πολλά διαφορετικά καθεστώτα και διαφορετι-
κές ταχύτητες. Η αποσπασµατική αντιµετώπιση του Γενικού Οι-
κοδοµικού Κανονισµού θα δηµιουργήσει περισσότερα
προβλήµατα. Οι πολεοδοµίες θα περιπλέξουν ακόµη περισσό-
τερο τις διαδικασίες. Θα ισχύουν διαφορετικά µεταβατικά καθε-
στώτα για διαφορετικές περιπτώσεις µε αποτέλεσµα να
δηµιουργηθεί µεγαλύτερο έµφραγµα.

Συµµεριζόµαστε την στάση αναµονής, δεν επιθυµούµε, όµως,
να περιπλέξουµε ακόµη περισσότερο τα πράγµατα µε επικίνδυνα
αποτελέσµατα για το σύνολο της οικοδοµικής δραστηριότητας.
Πρέπει οι πολίτες να γνωρίζουν ότι απέναντί τους θα έχουν µια
Κυβέρνηση που θα είναι συνεπής στους στόχους της και δεν θα
τους αντιµετωπίζει µε δυσπιστία. Πρέπει να ξανακερδηθεί η εµπι-
στοσύνη των πολιτών στους θεσµούς. Αυτό δεν µπορεί να γίνει
αφήνοντας να ισχύουν τέτοιες διατάξεις που είναι πρόχειρες, µο-
νοσήµαντες, αποσπασµατικές και αµιγώς εισπρακτικές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι διατάξεις που ίσχυαν δεν πλήτ-
τουν µόνο το οικιστικό περιβάλλον, αλλά προσβάλλουν ευθέως
και την έννοια του κράτους δικαίου. ∆εν είναι δυνατόν την στιγµή
που το Σύνταγµα επιβάλλει τον ορθολογικό χωροταξικό και πο-
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λεοδοµικό σχεδιασµό, την ίδια ώρα σ’ ένα κράτος δικαίου να δη-
µιουργούµε τις προϋποθέσεις τακτοποίησης αυθαιρεσιών ένα-
ντι της καταβολής οικονοµικής εισφοράς και µόνο.

Για όλους τους παραπάνω λόγους η αναστολή της ισχύος του
νόµου 3775/2009 περί τακτοποίησης ήταν επιβεβληµένη προκει-
µένου να αντιµετωπίσει όλα τα παραπάνω ζητήµατα σε νέα βάση
και µε συνδυασµένα κριτήρια περιβαλλοντικής και πολεοδοµικής
προστασίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καταγράψαµε τις όποιες προτά-
σεις ακούστηκαν και στη ∆ιαρκή Επιτροπή και σήµερα και τα
σχόλια για τις αλλαγές στο Γενικό Οικοδοµικό Κανονισµό που
επέφερε ο ν. 3777 και εµείς δεν αναστέλλουµε µε την υφιστά-
µενη κύρωση του νόµου που προτείνουµε.

Οι νέες διατάξεις που θα κατατεθούν προς ψήφιση στη Βουλή
για τους ηµιυπαίθριους και τους κλειστούς χώρους που άλλαξαν
χρήση, θα αντιµετωπίζουν όλα τα παραπάνω ζητήµατα, τα οποία
ήδη εξετάζονται από µηδενική βάση σε συνεργασία µε τους
εµπλεκόµενους φορείς, αλλά βέβαια και από τη Βουλή. Θα λά-
βουν υπ’ όψιν όλες τις τεχνικές, αρχιτεκτονικές, πολεοδοµικές
και νοµικές παραµέτρους των θεµάτων.

Θα έχουν, επίσης, ως γνώµονα τις κοινωνικές παραµέτρους,
καθώς στόχος δεν είναι η τιµωρία των πολιτών, αλλά αντιθέτως
η προστασία τους και η αποκατάσταση της αυθαιρεσίας. Θα στο-
χεύουν στην αποκατάσταση της επιβάρυνσης του δοµηµένου πε-
ριβάλλοντος, η οποία έχει ήδη επέλθει µε την καταστρατήγηση
του ΓΟΚ επί σειρά ετών. Θα στοχεύουν στον περιορισµό της ζη-
µιάς του οικιστικού περιβάλλοντος υπέρ της πόλης, των ελεύθε-
ρων χώρων και των χώρων πρασίνου.

Τέλος, θα προβλεφθούν, θα συνεκτιµηθούν και θα αντιµετω-
πιστούν συνολικά και όλα τα προβλήµατα ή οι εκκρεµότητες που
έχουν δηµιουργηθεί από το ν. 3775/2009 και που αφορούν µε-
ταβατικά καθεστώτα για µια σειρά από περιπτώσεις που σχετί-
ζονται µε την έκδοση των οικοδοµικών αδειών.

Οι νέες διατάξεις θα διέπονται από τη βασική αρχή της απο-
κατάστασης του ήδη πληγωµένου οικιστικού περιβάλλοντος και
θα βασίζονται στις αρχές που διέπουν τον ορθολογικό πολεοδο-
µικό σχεδιασµό και τη µη νόθευσή του.

Πολύ σύντοµα, σε λιγότερο από έξι µήνες, όπως είχαµε δε-
σµευτεί, θα παρουσιάσουµε στη Βουλή δίκαιους τρόπους που
θα ρυθµίζουν τα προβλήµατα του παρελθόντος, γιατί πράγµατι
–και εδώ νοµίζω συµφωνούµε όλοι- δεν υπάρχει τίποτα χειρό-
τερο από τη διαιώνιση της αβεβαιότητας και τη στήριξη της αυ-
θαιρεσίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδι-
αιτέρως την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής.

Προσωπικά δεν ξέρω, κυρία Υπουργέ, τι θα καταφέρετε –εύ-
χοµαι να πετύχετε ό,τι καλύτερο- αλλά η φυσική σας παρουσία
και ο λόγος σας προσιδιάζουν σε καλό και χαίροµαι πολύ γι’
αυτό.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περίµενα µε ιδιαίτερα υποµονή
να ακούσω την οµιλία της αξιότιµης κυρίας Υπουργού για τους
πραγµατικούς λόγους για τους οποίους προχώρησε σε αυτήν
την αναστολή της κύρωσης. Οµολογώ ότι δεν φωτίστηκα.

Σέβοµαι απόλυτα την πρόθεση της Κυβέρνησης να έχει µια
ολοκληρωµένη νοµοθετική πρωτοβουλία για το αστικό περιβάλ-
λον και όχι µόνο. Είµαστε απόλυτα θετικοί στο γεγονός ότι αυτό
το σύστηµα της σχετικής ανοµίας σε ό,τι αφορά τους ηµιυπαί-
θριους και τα οικοδοµικά ζητήµατα στη χώρα, που θα έλεγα ότι
γιγαντώθηκε από τη Μεταπολίτευση και µετά και το οποίο εν πολ-
λοίς υπηρέτησε µε τον τρόπο του και µε την ανοχή του το πολι-
τικό σύστηµα, πρέπει να αλλάξει κατεύθυνση και συνισταµένη.

Πράγµατι, σε αυτήν την Αίθουσα µε το ιδιαίτερα αυξηµένο
πλέον αξιακό σύστηµα περιβαλλοντικής προστασίας, το οποίο
αναπτύσσεται σε ολόκληρο τον κόσµο και στην Ελλάδα, πρέπει
να πάρουµε διαφορετικές αποφάσεις. Σε αυτό θα είµαστε µαζί
και θα συµβάλουµε.

Αυτό, όµως, το οποίο δεν κατάλαβα είναι τι είναι το περιβαλ-
λοντικό κεκτηµένο σε ό,τι αφορά τους ηµιυπαίθριους χώρους,
το οποίο άκουσα από συναδέλφους εκλεκτούς και τι είναι αυτό
το οποίο θα αλλάξει όταν εσείς πάρετε µετά από έξι µήνες τη νο-
µοθετική σας πρωτοβουλία στο ακριβές αντικείµενο των ηµιυ-
παιθρίων χώρων σε όλα τα σπίτια και τις οικοδοµές που
βρίσκονται ανά την Ελλάδα.

∆ηλαδή, υποθέτω, από αυτά που κατάλαβα, διότι µε υπόθεση
µόνο µπορώ να προχωρήσω, δεν πήρα κάποια είδηση ότι κάποια
από αυτά τα οποία θα περιλαµβάνονταν στην απόφαση της
προηγούµενης κυβέρνησης δεν θα υπάρχουν στην καινούργια.
Θα γκρεµιστούν; ∆εν κατάλαβα ποια θα είναι η πραγµατική δια-
φορά. Θα κοστίσουν περισσότερο; Θα κοστίσουν λιγότερο; Θα
ανοίξουν αυτοί οι ηµιυπαίθριοι χώροι;

Αυτό θα ήταν µια είδηση και µια πολιτική απόφαση, την οποία
οφείλατε –υποθέτω- να πείτε στην κοινωνία που µας ακούει -
αφήστε την Αντιπροσωπεία- διότι, οι Έλληνες πολίτες έχουν µεί-
νει τώρα σε ένα µετέωρο βήµα. ∆εν ξέρουν κατά πού να πάνε.
Είναι ακόµη ένα χτύπηµα που δίνετε στην οικοδοµή.

∆εν είναι µικρός ο χρόνος του εξαµήνου, ούτε είναι µικρής
αξίας η ανασφάλεια που υπάρχει. Είναι ένα χτύπηµα επιπροσθέ-
τως σε άλλα µέτρα µετέωρου βήµατος. Ακόµη ψάχνουµε να
βρούµε την πραγµατική πολιτική της Κυβέρνησης -και σε αυτόν
τον τοµέα- και την ψάχνουν και οι Έλληνες πολίτες.

Ερωτώ λοιπόν και πάλι και θα ήταν –νοµίζω- πολύ χρήσιµο να
πάρουµε µια απάντηση: Τι θα είναι το διαφορετικό; ∆ιότι το δια-
φορετικό πρέπει να περιλαµβάνει και αποφάσεις. Αν το διαφο-
ρετικό είναι να νοµιµοποιηθούν τα µισά και τα άλλα µισά να
παραµείνουν ως έχουν, τότε ακυρώνεται ο πυρήνας της πολιτι-
κής σας.

Μιλήσατε, λοιπόν, ότι είναι ενάντια στις αρχές και στις αξίες
σας. Εντάξει, περιµένουµε τις καινούργιες. Μαζί όµως µε τις και-
νούργιες, περιµένουµε και τις οριστικές αποφάσεις. ∆εν τα βλέ-
πουµε!

Κυρία Υπουργέ, βλέπουµε µία πολιτική η οποία αντί να είναι
πολιτική ρύθµισης είναι πολιτική απορύθµισης. Έχετε όλο το δι-
καίωµα να αναστείλετε την οποιαδήποτε απόφαση. ∆εν έχετε δι-
καίωµα βεβαίως να τη χαρακτηρίζετε φοροεισπρακτική, διότι
υποθέτω και εσείς δεν θα το κάνετε δωρεάν. Επίσης, υποθέτω ότι
αυτό το 1.000.000.000 ευρώ το οποίο προϋπολογιζόταν από τα
τέσσερα συνολικά στο 2009, ήταν ιδιαιτέρως χρήσιµο στον ελ-
λειµµατικό προϋπολογισµό του 2009. Αυτό µπορεί να µην αφορά
εσάς, διότι δεν είστε του οικονοµικού επιτελείου, αφορά όµως, το
σύνολο της Κυβέρνησης.

Εδώ σήµερα συζητάµε για ένα σχέδιο νόµου το οποίο εκτός
από τα άλλα αξιακά -που θα τα µάθουµε σε έξι µήνες και θα ξα-
νασυζητήσουµε σε αυτήν την Αίθουσα- είναι απολύτως υπεύθυνο
για ένα µικρό κοµµάτι της αύξησης του ελλείµµατος που µας
οδήγησε στη σφικτή και την πιο ισχυρή επιτήρηση το 2010. Γι’
αυτό συζητάµε σήµερα.

Εσείς, λοιπόν, αυτό το ονοµάζετε «ιδιαίτερο αξιακό σύστηµα».
Μαζί µε όλα τα άλλα τα οποία έχετε αποφασίσει για την οικο-
δοµή –τι έχετε αποφασίσει ή µάλλον ποιο είναι το µετέωρο βήµα
σε άλλους τοµείς- οι Έλληνες πολίτες δεν ξέρουν τι θα γίνει µε
τις αντικειµενικές αξίες, εικάζουν αλλά δεν γνωρίζουν. ∆εν ξέ-
ρουν τι θα γίνει µε τις γονικές παροχές, εικάζουν αλλά δεν γνω-
ρίζουν. ∆εν ξέρουν τι θα γίνει µε τους φορολογικούς
συντελεστές και δεν ξέρουν τι θα γίνει και µε το «πόθεν έσχες».

Βρισκόµαστε σε µια χρονιά ιδιαίτερα έντονης κρίσης, ύφεσης
η οποία έχει µπει στη χώρα. Τις όποιες νιφάδες, ικµάδες, χαρα-
µάδες και ανάσες ανάπτυξης, τις κλείνουµε µε κεντρική απόφαση
της Κυβέρνησης. Τι περιµένετε απ’ αυτό; Πώς εσείς εκτιµάτε ότι
θα κυλήσει αυτή η χρονιά οικονοµικά και κυρίως πώς εκτιµάτε
ότι θα κυλήσει κοινωνικά; Καµµία απόφαση την οποία παίρνει η
Κυβέρνηση δεν είναι χωρίς ευθύνες και αποτελέσµατα «ντόµινο»
στην κοινωνία. Όλες οι αποφάσεις τις οποίες παίρνετε έχουν κά-
ποιο αντίκτυπο.

Εµείς είµαστε εδώ, για να χτυπήσουµε το καµπανάκι. Φοβό-
µαστε αυτό το οποίο βλέπουµε να γίνεται καθηµερινά. Τι γίνεται
καθηµερινά; Όλες οι κορυφαίες και σηµαντικές εξαγγελίες της
Κυβέρνησης σιγά-σιγά έχουν αρχίσει και αλλοιώνονται και θα
απαριθµήσω τις πιο σηµαντικές.

Ξεκινήσατε στο ασφαλιστικό σύστηµα ως Κυβέρνηση, να λέτε
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ότι δεν θα αυξηθούν οι εισφορές και ότι δεν θα αλλάξουν τα όρια
της ηλικίας. Ορίστε, οι προχθεσινές σας αποφάσεις! Για ποιο
λόγο φάσκετε και αντιφάσκετε; ∆εν ξέρατε και µαθαίνετε; Λέγατε
ψέµατα και λέτε αλήθειες; Γιατί εκθέτετε τους Υπουργούς σας;

∆ιαγκωνιστήκαµε στην προεκλογική περίοδο -που δεν είναι και
πολύ µακριά- για το πάγωµα των µισθών. Μας κατηγορήσατε ότι
εισάγουµε τη χώρα σε ύφεση. Την ίδια στιγµή στην οποία εσείς
αποφασίζετε να µειώσετε µισθούς στο δηµόσιο, στον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα, να δώσετε σήµα στον ιδιωτικό τοµέα, να ετοιµά-
σετε το νοµοσχέδιο για τις συνθήκες εργασίας και τις εργασια-
κές σχέσεις, φέρνετε ένα νοµοσχέδιο που είναι η γενεσιουργός
αιτία για ένα κοµµάτι της είσπραξης του 2009, την οποία αφαι-
ρέσατε ενεργητικά.

Κατηγορήσατε την προηγούµενη κυβέρνηση και γενικώς σ’
αυτήν την Αίθουσα έχετε πολλές φορές µε έντονο πολιτικό λόγο
µιλήσει για τους αυξηµένους φορολογικούς συντελεστές στη
χώρα, και τώρα τους αυξάνετε.

∆εν ξέρουµε πόσο τους αυξάνετε αλλά τους αυξάνετε. Και βά-
ζετε και έµµεσους φόρους, τους οποίους µέχρι πριν από λίγο
καιρό σταυρώνατε εντός και εκτός Αιθούσης ως τον πιο άδικο
τρόπο φοροεισπρακτικού µηχανισµού του κράτους και αυξάνετε
και το ΦΠΑ στα καύσιµα, για να αυξήσετε και τον πληθωρισµό
της χώρας.

∆ηλαδή, εδώ η Κυβέρνηση έχει αποφασίσει -διότι αποκλείεται
να µην τα έχετε αυτά µετρηµένα- να εισάγει ενεργητικά τη χώρα
σε απόλυτη ύφεση, σε απόλυτη κοινωνική ανασφάλεια, να πα-
γώσει η χώρα χωρίς καµµία ανάσα, χωρίς καµµία χαραµάδα ανά-
πτυξης. Αυτό εσείς το λέτε, στο δικό σας κοµµάτι, «ιδιαίτερο
αξιακό σύστηµα».

Είστε υπόλογοι γι’ αυτό το οποίο θα γίνει το 2010 και θα είσα-
στε υπεύθυνοι για την κατεύθυνση στην οποία οδηγείτε τη χώρα.
Θα είσαστε απόλυτα υπεύθυνοι για την κοινωνική αναταραχή η
οποία θα έρθει, γιατί δεν λέτε, δεν αφήνετε περιθώρια, δεν δί-
νετε το δικαίωµα στους πολίτες να ελπίζουν εν µέσω κρίσης. Και
οι άλλες χώρες πέρασαν κρίση, αλλά ήλπιζαν, είχαν ένα περιθώ-
ριο, είχαν έναν ορίζοντα, έναν πήχη, τον οποίο έπρεπε να περά-
σουν από πάνω κάποια στιγµή. Τίποτε από όλα αυτά δεν
συµβαίνει.

Εµείς δεν αµφιβάλλουµε ότι κάποια πράγµατα πρέπει να αλ-
λάξουν στην περιβαλλοντική πολιτική της χώρας. Είµαστε µαζί
σας. Το σύνολο, όµως, της πολιτικής, έτσι όπως εφαρµόζεται
από εσάς, δεν µας πείθει ότι µπορεί να βοηθήσει σε αυτήν τη δύ-
σκολη περίοδο.

Μαζί µε αυτά η χώρα µπαίνει σε µια τεράστια πιστωτική ασφυ-
ξία, µε το πολύ ακριβό χρήµα το οποίο υπάρχει για τους µικρο-
µεσαίους, αγνοώντας παρακαλώ, εκ µέρους της Κυβέρνησης,
ότι η οικονοµία της χώρας δεν βασίζεται σε πολυεθνικές εται-
ρείες οι οποίες αντλούν ό,τι χρήµατα µπορούν να αντλήσουν από
το Χρηµατιστήριο, όπως είναι η οικονοµία των Ηνωµένων Πολι-
τειών, αλλά είναι όπως οι περισσότερες οικονοµίες στην Ευρώπη,
βασίζεται στους µικροµεσαίους, και αντλούν χρήµατα από το
τραπεζικό σύστηµα. Αυτή, λοιπόν, η πιστωτική ασφυξία στην
οποία εισέρχεται η χώρα, µαζί µε όλα τα µέτρα τα οποία έχουν
ληφθεί, µάς κάνουν να ανησυχούµε βάσιµα, παρά το γεγονός ότι
έχουµε σταθεί δίπλα στην Κυβέρνηση στο να ληφθούν µέτρα και
στο ασφαλιστικό και σε άλλα ζητήµατα και σε κάποια κατηγορία
εµµέσων φόρων, αποκλείοντας όµως κάποιες από τις ενέργειες
τις οποίες έχετε πάρει.

Μη θεωρήσετε, λοιπόν, για λογαριασµό της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, την πολιτική στήριξης της εξόδου της χώρας από την κρίση
σαν µία λευκή επιταγή, σε καµµία περίπτωση, για κανέναν
Υπουργό, για κανένα µέλος της Κυβέρνησης και για κανένα θέµα.
Μη θεωρήσετε την υπεύθυνη στάση της Νέας ∆ηµοκρατίας, την
οποία εσείς ουδέποτε επιδείξατε όταν ήσασταν στην αξιωµατική
αντιπολίτευση –δεν θυµάµαι ποτέ σ’ αυτήν την Αίθουσα, τα πε-
ντέµισι - έξι χρόνια κατά τα οποία είµαι µέλος του ελληνικού Κοι-
νοβουλίου, στήριξη σε περίοδο κρίσης από το ΠΑΣΟΚ ως
αξιωµατική αντιπολίτευση- ούτε ως λευκή επιταγή ούτε ως ένα
κλίµα συναίνεσης το οποίο θα σας δώσει το δικαίωµα να απο-
φασίζετε για οτιδήποτε θέλετε, όπως µπορείτε να το κάνετε,
αγνοώντας, όµως, τα αποτελέσµατα τα οποία θα έρθουν.

Κυρίως και πάνω από όλα προσπαθήστε να πείσετε, τουλάχι-
στον τις κοµµατικές σας οργανώσεις στο συνδικαλιστικό τοµέα

των δηµοσίων υπαλλήλων και όχι µόνο εκεί, να στηρίξουν τη δική
σας πολιτική. ∆ιότι εδώ έχουµε το εξής ευτράπελο: Οι κοµµατι-
κές σας οργανώσεις στους εφοριακούς, στους τελωνειακούς και
στους αγρότες τις περισσότερες φορές, να είναι µπροστά στις
κινητοποιήσεις αυτή την ώρα, να είναι µπροστά στο εµπόδιο της
ίδιας της δικής σας πολιτικής και να ζητάτε από εµάς λευκή επι-
ταγή και συναίνεση. Είναι ένα σχήµα πολιτικό και κοινωνικό, το
οποίο δεν αντέχει σε καµµία κριτική.

Φροντίστε, λοιπόν, τα του οίκου σας, φροντίστε να πείσετε το
δικό σας κόσµο, φροντίστε να συζητήσετε µε τα δικά σας στε-
λέχη, φροντίστε να εφαρµόσετε µία πολιτική η οποία πρέπει να
εφαρµοστεί για να βγει η χώρα από την κρίση, αφήνοντας όµως
µία χαραµάδα ελπίδας στους Έλληνες πολίτες. ∆ιότι εµείς θα εί-
µαστε και µαζί και δίπλα µε γνώµονα τη δικαιοσύνη στις αποφά-
σεις σας και την προοπτική του µέλλοντος της χώρας. Το ζήτηµα
είναι πόσο στηρίζουν τα στελέχη του κόµµατός σας και η Κοινο-
βουλευτική σας Οµάδα τις δικές σας αποφάσεις όχι σε επίπεδο
ψήφων, αλλά σε επίπεδο ψυχής και πολιτικής, που είναι πολύ πιο
ουσιαστικό από µία ψηφοφορία σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδι-
αιτέρως τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κ. Κωνσταντίνο Μαρκόπουλο.

Ακολουθεί από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος, Βουλευτής Λαρίσης κ. Αστέριος Ροντού-
λης να µιλήσει για δώδεκα λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου, εν πρώτοις, να

τονίσω τα θετικά του νοµοθετήµατος Σουφλιά «περί ηµιυπαι-
θρίων», για να ακουστούν στην Αίθουσα και για να καταλάβει ο
κόσµος σε γενικές γραµµές τι παγώνει η Κυβέρνηση.

Πρώτον, υπήρχε ένα αναµφισβήτητο και αναµφίβολο δηµο-
σιονοµικό όφελος της τάξεως των 3,5, των 4, των 4,5 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ. Πάντως ένα δεδοµένο δηµοσιονοµικό όφελος.
Ξέρετε πόσο κοστολογείται η µεταρρύθµιση, που θέλει να φέρει
στη Τοπική Αυτοδιοίκηση µέσω του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» η Κυβέρνηση;
Γύρω στα 4.000.000.000 µε 5.000.000.000. Τουτέστιν, εάν είχαµε
τα έσοδα αυτά του νόµου Σουφλιά, θα µπορούσε η Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση να έχει φόρους.

∆εν θέλουµε τους πόρους αυτούς να τους δώσουµε για τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»; Υπάρχουν οι αγρότες, κυρίες και κύριοι, οι
οποίοι µέχρι το 2012 θα πρέπει να επιβιώσουν. Άρα τµήµα των
εσόδων αυτών θα µπορούσε να δοθεί ως άµεση οικονοµική ενί-
σχυση και στήριξη στον αγροτικό πληθυσµό της χώρας, προκει-
µένου να µην έχουµε το άγος των µπλόκων.

Ούτε το ένα κάνατε ούτε το άλλο και απεµπολήσατε ένα έσοδο
της τάξεως των 4.000.000.000 ευρώ, τη στιγµή που βάζετε στην
πρέσα τον κοσµάκη. Είδαµε τι ανακοινώσεις έγιναν από τον αξιό-
τιµο Πρωθυπουργό της χώρας. Άρα, λοιπόν, τη στιγµή που πιέ-
ζουµε τις λαϊκές µάζες, υπό το πρόσχηµα της δηµοσιονοµικής
εκτροπής, γιατί πετάµε τα έσοδα αυτά, κυριολεκτικά, από το πα-
ράθυρο; Άρα, λοιπόν, ένα είναι το όφελος.

∆εύτερον, ήταν φιλολαϊκό το νοµοθέτηµα Σουφλιά; Υπήρχε
όφελος για τον πολίτη; Βεβαίως. Πρώτον, διότι µε τη νοµιµοποί-
ηση ή την τακτοποίηση µεγιστοποιούνταν η αξία ενός περιου-
σιακού στοιχείου, ενός ακινήτου του πολίτη. ∆εύτερον, ο πολίτης
γλίτωνε από παντοειδείς πιέσεις –καταλαβαίνουµε όλοι τι εννοώ-
εφοριών ή πολεοδοµιών. Και, τρίτον, ο πολίτης γλίτωνε και από
καταστάσεις ζηλοφθονίας του γείτονα -για να το πω έτσι απλά-
που µπορεί να τον εξεβίαζε για να πετύχει κάποιον άλλο επω-
φελή συµβιβασµό. Άρα, λοιπόν, ωφελούνταν και ο πολίτης.

Και, τρίτον, επέφερε ένα µεγάλο όφελος στην αγορά. Σταθε-
ροποιούσε το νοµοθέτηµα Σουφλιά την κτηµαταγορά, υπό την
έννοια, κυρία Υπουργέ, ότι θα απορροφούνταν πάρα πολύ γρή-
γορα το απόθεµα κατοικιών, που είχε οικοδοµική άδεια µέχρι τον
Ιούλιο του 2009. Θα τελειώναµε µε το απόθεµα των προϋπαρ-
χουσών κατοικιών. Άρα, λοιπόν, θα λειτουργούσε σταθεροποιη-
τικά και για την κτηµαταγορά.

Όλα αυτά τα οφέλη εσάς φαίνεται, ότι δεν σας έπεισαν και εί-
πατε ότι το αναστέλλουµε για ένα εξάµηνο. Υπήρξε, λοιπόν, ένα
χτύπηµα του ΠΑΣΟΚ στο νόµο Σουφλιά «περί ηµιυπαιθρίων»,
προκειµένου να κορυφώσουµε την αντιπολιτευτική ρητορεία. ∆εν
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προτάξαµε το εθνικό όφελος, προτάξαµε µία στείρα µικροκοµ-
µατική συλλογιστική και πρακτική.

Ποιο επιχείρηµα χρησιµοποιήθηκε από την πλευρά του
ΠΑΣΟΚ, αγαπητοί συνάδελφοι; Το επιχείρηµα ότι «εµείς θα πα-
γώσουµε το µέτρο Σουφλιά γιατί είναι εισπρακτικού προσανατο-
λισµού». Και εγώ θα πω, ναι, δίκιο έχετε, είναι εισπρακτικού
προσανατολισµού. Σε µία τέτοια δύσκολη οικονοµική συγκυρία,
όπως όλοι συνοµολογούµε, είναι κακό κάποιο µέτρο να έχει ει-
σπρακτικό προσανατολισµό;

Να το πω και διαφορετικά. Τα δικά σας τα ξεχάσατε; Ξεχάσατε
το νόµο Τρίτση του 1983, που έλεγε το σλόγκαν «δήλωσέ το για
να το σώσεις»; Τότε δεν υπήρχε εισπρακτικός προσανατολισµός
της κυβέρνησης; Και, βεβαίως, έσωσαν το ακίνητό τους κάποιοι
που το δήλωσαν και επωφελήθηκε και µε κάποια εκατοντάδες δι-
σεκατοµµύρια δραχµές τότε το κρατικό ταµείο. Τα δικά σας τα
ξεχάσατε; Τα δικά σας µέτρα, που είχαν εισπρακτικό χαρακτήρα,
τα ξεχάσατε;

Επιστρατεύτηκε, όµως, από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ, από τους
Βουλευτές τους και ένα άλλο επιχείρηµα. Μα, λένε, ο νόµος Σου-
φλιά, αποτελεί επιβράβευση παρανόµων πρακτικών, αφού όλοι
γνωρίζουµε ότι οι ηµιυπαίθριοι άµα τη γενέσει τους µετατρέπο-
νταν αυτοµάτως σε δωµάτια. Ωραία, ερώτηµα: Περιµένατε να έλθει
ο Καραµανλής και ο Σουφλιάς µε αυτόν το νόµο για να καταλά-
βετε ότι υπήρχε αυτή η πρακτική, ότι δηλαδή οι ηµιυπαίθριοι µε-
τατρέπονταν αυτοµάτως σε δωµάτια; ∆ιότι, αν περιµένατε και το
µάθατε τώρα αυτό το πράγµα, σηµαίνει ότι δεν µπορείτε, είστε ανί-
κανοι να κυβερνήσετε, διότι είστε ξεκοµµένοι από τη λαϊκή πρα-
κτική, από τον κόσµο. Εάν, τώρα, το γνωρίζατε, δεν πρέπει να
ξεχνάτε τη δικιά σας περασµένη εικοσαετία που κυβερνήσατε τη
χώρα, διότι αυτή η πρακτική εφαρµοζόταν. Άρα, λοιπόν, κλείνετε
τα µάτια µπροστά σε µια παρανοµία, όπως οι ίδιοι λέτε, για ψηφο-
θηρικούς λόγους, τουτέστιν πάλι είστε ανίκανοι να διακυβερνή-
σετε αυτόν τον τόπο και το λαό, διότι είστε αφερέγγυοι ως Κόµµα
διακυβέρνησης, αφού προτάσσετε το ψηφοθηρικό σας συµφέρον.

Συνεπώς πρέπει να συνοµολογήσουµε ότι µε µια στείρα λο-
γική, καθαρά αντιπολιτευτικής στόχευσης, βάλατε κατά του
“νόµου Σουφλιά”.

Αγαπητοί συνάδελφοι, έχω όµως, να παρουσιάσω στην Αί-
θουσα ένα ντοκουµέντο, για να δείτε και να αντιληφθείτε όλοι
σας το φαρισαϊσµό και την υποκρισία του ΠΑΣΟΚ.

Ήρθε, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ και λέει ότι ο “νόµος του κ. Σουφλιά”
θα πρέπει να παγώσει και στη συνέχεια να αντικατασταθεί από
έναν άλλον για να µπορέσει να υπάρξει νοµιµότητα. Αυτά τα «νο-
µιµοποίηση» και «τακτοποίηση» του κ. Σουφλιά, δεν στέκονται
καλά, γι’ αυτό και θα βληθεί από το Συµβούλιο της Επικρατείας
κ.λπ., σύµφωνα µε τη λογική του ΠΑΣΟΚ.

Κοιτάξτε τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, την πρακτική του
ΠΑΣΟΚ, που καταδεικνύει την υποκρισία και το φαρισαϊσµό
αυτού του κόµµατος. Έχω µπροστά µου µία υπουργική απόφαση
της 24-2-2004 –υπογράφει η κ. Ροδούλα Ζήση- και ακούστε τι
λέει, κύριε Λαφαζάνη, αυτή η υπουργική απόφαση, που βάλλει
τώρα κατά του “νόµου Σουφλιά”. Λέει: «Καθορισµός των µικρών
παραβάσεων που µπορούν να εξαιρεθούν από κατεδάφιση –δη-
λαδή, αντί για το «νοµιµοποίηση» ή το «τακτοποίηση», το ΠΑΣΟΚ
χρησιµοποιούσε έναν άλλο όρο «εξαίρεση από κατεδάφιση»-
«κατά το άρθρο 9 παράγραφος 8 του ν.1512/85». Και κατ’ αυτήν
την υπουργική απόφαση, για να γίνω περισσότερο σαφής, αγα-
πητοί συνάδελφοι, που εφαρµοζόταν από το 2004 –το ήξεραν
όµως, τα «κολλητάρια», οι «ηµέτεροι», δεν το ήξερε ο «λαουτζί-
κος»- µπορούσα εγώ να πάω και να ζητήσω την εξαίρεση από κα-
τεδάφιση του ηµιυπαιθρίου µου. Και προσέξτε τώρα τον
πελατειακό µηχανισµό που έστηνε το ΠΑΣΟΚ µε βάση αυτήν την
υπουργική απόφαση. Και τώρα το παίζουν αθώες περιστερές!

Από πού δινόταν αυτή η απόφαση εξαίρεσης από κατεδάφιση;
Αυτός ήταν ο πασοκικός όρος. Όχι νοµιµοποίηση, όχι τακτοποί-
ηση. ∆ινόταν από τον προϊστάµενο της πολεοδοµικής υπηρεσίας.
Να, λοιπόν, πώς ερχόµαστε και στην αµαρτωλή πολεοδοµία. Να
που είναι οι αµαρτίες. Έπρεπε να πάω στον προϊστάµενο της πο-
λεοδοµίας να τα κάνω πλακάκια, να δώσω το γνωστό “greek φα-
κελάκι”, και να γλιτώσω από την κατεδάφιση τον ηµιυπαίθριο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Και δεν υπάρχει ΣΧΟΠ;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφήστε τα αυτά, κύριε Αµοιρίδη,

γιατί υπάρχει υπουργική απόφαση που σας εκθέτει. Πρέπει να

ντρέπεστε. Στήνετε και εδώ έναν πελατειακό µηχανισµό και το
αποκρύπτετε. Λέει, λοιπόν, ότι αν δεν δώσει εξαίρεση ο προϊ-
στάµενος της πολεοδοµίας -εδώ υπάρχει άλλο τερτίπι- πάµε σε
απόφαση εξαίρεσης από το νοµάρχη.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ: Ο νοµάρχης είναι ΠΑΣΟΚ;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Απλώς θέλω να σας πω, κύριοι συ-

νάδελφοι, ότι χρησιµοποιούσατε έναν άλλο όρο, εξαίρεση από
κατεδάφιση. ∆ηλαδή ακριβώς αυτό που πήγε να κάνει ο νόµος
Σουφλιά, µόνο που ο “νόµος Σουφλιά” θα γινόταν για όλο το λαό,
χωρίς ΣΧΟΠ, χωρίς ΜΟΠ, χωρίς νοµάρχες, χωρίς προϊσταµένους
πολεοδοµίας, χωρίς τη ρεµούλα και το πασοκικό πράσινο φακε-
λάκι. Και αυτό το µέτρο το κτυπήσατε γιατί θέλετε τη ρεµούλα,
γιατί θέλετε να διαιωνίζεται το πράσινο πασοκικό κράτος. Να µας
πει, λοιπόν, η κυρία Υπουργός, εάν θα αποσύρει αυτήν την
υπουργική απόφαση του 2004 γιατί αν δεν την αποσύρει κακώς
πάγωσε το “νόµο Σουφλιά”.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα υπουργική απόφαση,
η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αστέριο Ροντούλη για το χρόνο. Τώρα για τα χιπ-χοπ στους
τόνους πάλι «γράψατε».

Ο κ. Λαφαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ένα ερώ-

τηµα το οποίο δυστυχώς επιτάθηκε µε τη σηµερινή συζήτηση.
Γιατί έφτιαξε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ξεχωριστό Υπουργείο Πε-
ριβάλλοντος; Για να δυσφηµίσει µία πολιτική; Το έκανε για την
προστασία του περιβάλλοντος. Αν το έκανε γι’ αυτόν το λόγο,
νοµίζω ότι έχει επιτύχει απολύτως το στόχο της. Είναι όµως θλι-
βερό για τη χώρα και τον ελληνικό λαό.

Επιτρέψτε µου να πω ορισµένα επιχειρήµατα επ’ αυτού, που τα
έχω ξαναπεί σ’ αυτήν την αίθουσα. Η κυρία Υπουργός και η Κυ-
βέρνηση υπεστήριξαν ως πράσινη ανάπτυξη τα τέλη κυκλοφο-
ρίας στα παλιά αυτοκίνητα. Είναι πράσινη ανάπτυξη αυτές οι
υπεραυξήσεις στα τέλη κυκλοφορίας των παλαιών αυτοκινήτων.
Έχουν καµµία σχέση µε το περιβάλλον και την προστασία του, ή
είναι µία πράσινη επιδροµή; Μπορείτε να µου δώσετε τα στοι-
χεία πόσοι επέστρεψαν τις πινακίδες κυκλοφορίας των παλαιών
αυτοκινήτων και πόσοι απ’ όσους έχουν παλιά αυτοκίνητα δεν
προσήλθαν να πληρώσουν τα τέλη κυκλοφορίας. ∆ιαµορφώσατε
ένα πολύ µεγάλο κίνηµα ιδιοκτητών παλαιών αυτοκινήτων κατά
των τελών κυκλοφορίας; Συγχαρητήρια! Σκοπεύετε να καταργή-
σετε αυτήν την αύξηση; Σκοπεύετε να δώσετε πίσω τα χρήµατα;

Τα ερωτήµατα αυτά πληθαίνουν διότι, κυρία Υπουργέ, ακού-
σαµε προχθές τον κύριο Πρωθυπουργό να ανακοινώνει µια αύ-
ξηση µαµούθ στον ειδικό φόρο κατανάλωσης των καυσίµων. Κατ’
αρχάς σας ρώτησε; Ελπίζω ότι σας ρώτησε και εσείς συµφωνή-
σατε. Μπορεί και να µην είναι έτσι. Θεωρώ όµως φυσιολογικό το
να έχετε ερωτηθεί.

Μπορείτε να µου πείτε, µήπως και αυτή την αύξηση στον ει-
δικό φόρο κατανάλωσης την κάνατε για την πράσινη ανάπτυξη;
Μήπως θα πληρώσουµε ακριβότερη τη βενζίνη, περίπου 20% -
ως οροφή, λέει, µπορεί να είναι και παραπάνω, ας δούµε- για να
προστατεύσουµε το περιβάλλον;

Νοµίζω ότι τα πράγµατα ξεφεύγουν από κάθε όριο λογικής µε
την πολιτική την οποία ασκείτε. Γενικότερα θα έλεγα ότι τα µέτρα
της Κυβέρνησης, τα µέτρα που ανακοινώθηκαν από τον κύριο
Πρωθυπουργό είναι µέτρα που ανοίγουν το δρόµο σ’ έναν εφιάλτη
για τη χώρα µας, έναν πραγµατικό εφιάλτη, διότι αυτά τα µέτρα,
όπως το πάγωµα των µισθών –που είναι στην ουσία µεγάλη µεί-
ωση- η αύξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα, η
αύξηση των ορίων ηλικίας συνταξιοδότησης, θα οδηγήσουν την
ελληνική οικονοµία σε µια βαθιά ύφεση, βαθύτερη από αυτή που
προβλεπόταν. Από αυτή την ύφεση θα φύγουµε µετά από χρόνια
µε αυτού του είδους τις πολιτικές και θα φύγουµε όχι µε αναπτυ-
ξιακές επιδόσεις αλλά µε µια µακρόχρονη στασιµότητα.

Με αυτά τα µέτρα ο κύριος Πρωθυπουργός οδηγεί τη χώρα
σε µια πολύ µεγάλη οικονοµική παρακµή. Επίσης, οδηγεί σε µια
τροµακτική όξυνση τα κοινωνικά προβλήµατα. Πάµε σ’ ένα ρεκόρ
πλέον φτώχειας για την Ελλάδα και σε ένα νέο ρεκόρ αύξησης
της ανεργίας, η οποία θα σπάσει πλέον τα όρια της ανεργίας που
έχει αυτή την περίοδο η Ισπανία.
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Αυτή είναι η προοπτική που χαράζετε για τη χώρα; Πολύ φο-
βάµαι ότι η Κυβέρνηση πλέον έχει µετατραπεί σε µια επιτροπή
διαχείρισης των κατευθύνσεων και των εντολών των διεθνών κε-
φαλαιαγορών και των διευθυντηρίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Πολύ φοβάµαι ότι δεν υπάρχει Κυβέρνηση, υπάρχει διαµεσολα-
βητικό όργανο το οποίο προωθεί τους προσανατολισµούς της
διεθνούς κερδοσκοπίας.

Φοβάµαι ότι η χώρα µας έχει εισέλθει σ’ ένα είδος οικονοµική
κατοχής και έχει µετατραπεί σε οικονοµικό προτεκτοράτο. Ξε-
πέφτει σε «µισοαποικία» της περιφερειακής ολοκλήρωσης της
Ευρωζώνης. Αυτό το µέλλον δεν το αξίζει η Ελλάδα και ο ελλη-
νικός λαός.

Αυτήν την ώρα η χώρα χρειαζόταν µια Κυβέρνηση η οποία θα
µπορούσε να αντισταθεί σ’ αυτό για το οποίο πιέζουν τόσο οι κε-
φαλαιαγορές όσο και τα διευθυντήρια της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και οι µανδαρίνοι τους. Έπρεπε να είχαµε µια Κυβέρνηση η οποία
θα σηκώσει ανάστηµα απέναντι σ’ αυτές τις πιέσεις και θα µπο-
ρέσει να ανασυγκροτήσει µια νέα πορεία και µια νέα πολιτική.

Όµως, αυτή η Κυβέρνηση άγεται και φέρεται. Έχει γίνει φύλλο
και φτερό στα χέρια της διεθνούς κερδοσκοπίας, ακολουθεί και
παρακολουθεί και εφαρµόζει µέτρα απίστευτης κοινωνικής σκλη-
ρότητας που, όπως είπα, θα οδηγήσουν σε οικονοµική ύφεση
και τα οποία δεν θα απαντήσουν σε κανένα πρόβληµα. Αντίθετα
θα ακολουθήσει φαύλος κύκλος και νέων µέτρων.

∆υστυχώς, νοµίζω ότι σ’ αυτήν τη λογική κινείται και το νοµο-
σχέδιο που συζητάµε αυτήν την ώρα, µε το οποίο αναστέλλετε
για έξι µήνες περίπου τις τροπολογίες που µας έφερε ο κ. Σου-
φλιάς για τους ηµιυπαίθριους χώρους.

Εσείς δεν ήρθατε εδώ για να µας κάνετε εκθέσεις ιδεών για το
µέλλον. ∆εν ακούσαµε καµµία θέση, καµµία πρόταση για το τι θα
κάνετε. Απλώς µας λέτε «αναστέλλουµε» και λέτε ωραία λόγια
για το τι θα επακολουθήσει! Μα, δεν τα ξέρατε αυτά όταν ζητού-
σατε την κατάργηση των τότε τροπολογιών του κ. Σουφλιά; Εδώ,
σ’ αυτήν την Αίθουσα ήµασταν. Οι συνάδελφοι από το χώρο του
ΠΑΣΟΚ κατάγγελλαν αυτές τις ρυθµίσεις -και πολύ καλά έκαναν-
και ζητούσαν την άµεση απόσυρσή τους. Τώρα γιατί υπαναχω-
ρήσατε απ’ αυτήν τη θέση σας; Πότε ήταν αυτά που λέγατε
σωστά; Τότε ή τώρα; Γιατί η υπαναχώρηση; Όταν ζητούσατε την
κατάργηση δεν ξέρατε το πρόβληµα και δεν ξέρατε τι θα έπρεπε
να ακολουθήσει αυτή την κατάργηση; ∆εν το είχατε σκεφθεί, δεν
το είχατε υποψιαστεί; Απλώς κάνατε αντιπολιτευτική πρακτική;
Ή είχατε και απάντηση θετική στο συγκεκριµένο πρόβληµα;

Αυτή την ώρα, µε αυτή την αναστολή, αυτό που θα προκύψει
είναι γενική ασυδοσία. Το µήνυµα είναι: «κάντε ό,τι θέλετε». Το
µήνυµα είναι: «όλα τα µελετάµε, όλα τα συζητάµε». Το µήνυµα
είναι: «όλα είναι ανοιχτά, σε σχέση µε την κάλυψη των ηµιυπαί-
θριων χώρων», όταν υπάρχει αυτό το τεράστιο, εκρηκτικό πρό-
βληµα. Για πείτε µου: γίνεται τώρα κανένας έλεγχος για την
κάλυψη των ηµιυπαίθριων χώρων; Υπάρχουν έλεγχοι; Πουθενά!
∆εν υπάρχει έλεγχος σ’ αυτόν τον τοµέα. Απλώς κατά καιρούς,
µε αυτά τα οποία γίνονται, υπάρχουν κάποιες ρυθµίσεις καθαρά
εισπρακτικού χαρακτήρα. Πολύ φοβάµαι -δεν θέλω να κάνω τον
προφήτη- ότι εκεί θα πάει η Κυβέρνηση. Όσο και να καταγγέλλει
τον εισπρακτικό χαρακτήρα των µέτρων του κ. Σουφλιά, εκεί θα
οδηγηθεί πάλι. Θα προσπαθήσει να βρει τρόπους να «νοµιµο-
ποιήσει» τους ηµιυπαίθριους -εντός εισαγωγικών, διότι δεν νοµι-
µοποιούνται, δεν είναι συνταγµατικό να νοµιµοποιηθούν οι
ηµιυπαίθριοι- προκειµένου να κάνει εισπρακτική πολιτική. Γι’ αυτό
η Κυβέρνηση αγοράζει χρόνο αυτή την ώρα. Αγοράζετε χρόνο,
κυρία Υπουργέ. Ξέρετε πού θέλετε να οδηγήσετε τα πράγµατα,
αλλά δεν µπορείτε να το κάνετε τώρα. Όπως αφήσατε τέσσερις
µήνες, για να µας πείτε ότι θα αυξηθούν τα όρια ηλικίας συντα-
ξιοδότησης, το οποίο µέχρι προχθές ηρνείτο ο Υπουργός Εργα-
σίας. Τώρα θέλετε ένα εξάµηνο παράταση για να πάτε στην
εισπρακτική λογική, στο όνοµα του δηµοσιονοµικού προβλήµα-
τος, πάνω στο οποίο ασκείται αυτή η απίστευτη, ανεπανάληπτη,
γελοιωδέστατη δηµοσιονοµική τροµοϋστερία, για να φοβίσετε
τον ελληνικό λαό.

Αυτού του είδους οι πολιτικές, όµως, είναι αδιέξοδες πολιτι-
κές, καταστροφικές πολιτικές για τη χώρα. ∆εν ανοίγουν κανένα
δρόµο, δεν πάνε πουθενά. ∆εν υπάρχει κανένα µέλλον. Έχετε
πολιτική για την κατοικία; Έχετε πολιτική για το οικιστικό περι-
βάλλον; Έχετε πολιτική για τις πόλεις; Έχετε πολιτική για την

επέκταση των σχεδίων πόλεων; Έχετε πολιτική για τις δοµήσεις
των περιοχών; Αναπτύξτε αυτή την πολιτική. Πείτε µας κάτι συ-
γκεκριµένο επ’ αυτών, όχι όµως το έργον το περίφηµον, «ανα-
στέλλοµεν», προκειµένου να επανέλθοµεν δριµύτεροι –ίσως-
στην ίδια λογική και στην ίδια τακτική! Γιατί δεν µας λέτε ούτε
µία ιδέα για το τι διαφορετικό θα κάνετε.

Τα προβλήµατα της χώρας –και κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόε-
δρε- δεν είναι προβλήµατα δηµοσιονοµικά. Αν το πρόβληµα της
χώρας ήταν ένα δηµοσιονοµικό πρόβληµα, θα ήταν σχετικά εύ-
κολο να λυθεί, να αντιµετωπιστεί. Το πρόβληµα όµως της χώρας
δεν είναι δηµοσιονοµικό. Το δηµοσιονοµικό πρόβληµα προκύπτει
από ένα τεράστιο, εκρηκτικό, αναπτυξιακό, παραγωγικό και κοι-
νωνικό έλλειµµα της χώρας. Αν δεν αντιµετωπίσουµε αυτό το
εκρηκτικό, πρώτα απ’ όλα και κύρια αναπτυξιακό, παραγωγικό
και κοινωνικό έλλειµµα, το δηµοσιονοµικό πρόβληµα θα επιταθεί
το επόµενο διάστηµα, όση άγρια λιτότητα και αν επιβληθεί, όσα
άγρια εισπρακτικά µέτρα και αν ληφθούν.

Αντιθέτως, µε αυτά τα µέτρα η χώρα θα βουλιάξει και θα βου-
λιάξει σε µια υφεσιακή διαδικασία µέσα από την οποία δύσκολα
θα µπορέσει να ξαναπάρει επάνω της. Άρα θέλει ριζική αλλαγή,
γραµµή πλεύσης η χώρα. Θέλει άλλο δρόµο, άλλη προοδευτική
πορεία, πέρα και έξω από την κυβερνητική πολιτική, πέρα και έξω
από τη συναίνεση η οποία έχει διαµορφωθεί ανάµεσα στην Κυ-
βέρνηση, τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΛΑΟΣ. Η τρικοµµατική αυτή
συναίνεση …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχετε τελειώσει,
κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …εδώ και τώρα, σκληρά µέτρα
για να πληρώσει ο ελληνικός λαός. Οδηγεί την Ελλάδα σε φαύλο
κύκλο. Οδηγεί την Ελλάδα στην πλήρη καταστροφή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Λαφαζάνη,
σας έχω δώσει δύο λεπτά από το ξεκίνηµα. Έχετε ξεφύγει τώρα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μια φράση είναι και ολοκλη-
ρώνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ένα λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η απάντηση στα προβλήµατα

δεν είναι να διευρύνουµε τις κοινωνικές ανισότητες, να περικό-
ψουµε µισθούς, εισοδήµατα και δικαιώµατα αλλά να τα στηρί-
ξουµε. Και να στηρίξουµε επενδύσεις και ένα παραγωγικό µέλλον
γι’ αυτήν τη χώρα. ∆υστυχώς, όµως, δεν υπάρχει πολιτική βού-
ληση να κινηθούµε σ’ αυτή την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Λαφαζάνη και να θυµίσω ότι, όταν µιλάµε από το Βήµα,
απευθυνόµαστε στο Σώµα, όχι στον εκάστοτε Υπουργό, όπου για
πέντε λεπτά άκουγε σε δεύτερο ενικό πρόσωπο. Αυτά τα λέω για
τη λειτουργικότητα, τον Κανονισµό και πρακτικά για το πώς πρέ-
πει να δίνουµε το µάθηµα σε εκατό νέους Βουλευτές.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σε εσάς απευθύνθηκα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Οικονοµικών,
Εξωτερικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Κύρωση της τροποποίησης της Σύµβασης της Βασιλείας για τον
έλεγχο των διασυνοριακών κινήσεων επικίνδυνων αποβλήτων και
της επεξεργασίας τους».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Επίσης, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επι-

τροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα
σχέδια νόµων του Υπουργείου Οικονοµικών:

α) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Βασιλείου του Μαρόκου για την αποφυγή της διπλής
φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε
τους φόρους εισοδήµατος»

β) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του
Κατάρ για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την απο-
τροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί του ει-
σοδήµατος»

γ) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Βασιλείου της Σαουδικής Αραβίας για την αποφυγή της
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διπλής φορολογίας και την αποτροπή της φοροδιαφυγής ανα-
φορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου».

δ) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Καναδά για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και
την πρόληψη της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους ει-
σοδήµατος και κεφαλαίου»

ε) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Οµοσπόνδου ∆ηµοκρατίας της Γι-
ουγκοσλαβίας για την αποφυγή της διπλής φορολογίας
αναφορικά µε τους φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου µετά του
Τροποποιητικού στη Σύµβαση Πρωτοκόλλου».

στ) «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για την αποφυγή της διπλής φορολογίας και την
αποτροπή της φοροδιαφυγής αναφορικά µε τους φόρους επί
του εισοδήµατος και κεφαλαίου».

Στο σηµείο αυτό έχει ζητήσει -και έχει βεβαίως το λόγο- ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Παπουτσής.

Κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρι-

σκόµαστε σήµερα εδώ για να µαζέψουµε άλλη µια φορά τα
ασυµµάζευτα της προηγούµενης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Αναγκαζόµαστε σήµερα –και τονίζω τη λέξη αναγκαζόµαστε-
να προχωρήσουµε στην κύρωση της αναστολής εφαρµογής των
διατάξεων περί τακτοποίησης των ηµιυπαίθριων χώρων, γιατί δεν
θέλουµε να επιβραβεύσουµε µια ρύθµιση η οποία µόνο εισπρα-
κτικό χαρακτήρα έχει και βρίσκεται σε εντελώς αντίθετη κατεύ-
θυνση από τη λογική του ΠΑΣΟΚ για το πολεοδοµικό σύστηµα
και γενικότερα για το αστικό περιβάλλον.

Η ρύθµιση της Νέας ∆ηµοκρατίας, η περίφηµη ρύθµιση του κ.
Σουφλιά, δεν είχε καµία πολεοδοµική λογική, καµία πρόνοια για
καλυτέρευση των πολεοδοµικών συνθηκών στα αστικά κέντρα.

Η περιβαλλοντική πολιτική, όπως απεδείχθη στα πέντε χρόνια,
ήταν µια άγνωστη πτυχή στην άσκηση της πολιτικής εξουσίας
για την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Επιπλέον η Νέα ∆η-
µοκρατία, όπως και το συγκεκριµένο Υπουργείο, αδιαφορούσε
πλήρως για τις επιπτώσεις στο περιβάλλον από την ακύρωση του
πραγµατικού ρόλου των ηµιυπαίθριων χώρων ως υποβοηθητικών
χώρων στον ηλιασµό και τον αερισµό, στην επαφή, στη συνά-
θροιση, ακόµα και στην αρχιτεκτονική αισθητική.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Η Νέα ∆ηµοκρατία στην ουσία δηµιούργησε µια γκρίζα ζώνη
που κινείται µεταξύ του νόµιµου και του παράνοµου. Αυτό ακρι-
βώς έγινε µε τον ορισµό της τακτοποίησης –δηλαδή ούτε νόµι-
µος ούτε παράνοµος- και αυτό γιατί γνώριζε ότι η νοµιµοποίηση
είναι αδύνατη, είναι αντισυνταγµατική.

Ήταν όµως η γνωστή τακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας να µετα-
χειρίζεται τις λέξεις, να δίνει ερµηνείες κατά το δοκούν, όπως
ακριβώς δίνει ερµηνείες κατά το δοκούν και στα αισθήµατα των
πολιτών, όπως ακριβώς µεταχειρίζεται και τα αισθήµατα των πο-
λιτών, γιατί έτσι η Νέα ∆ηµοκρατία αντιλαµβάνεται την έννοια
της ασφάλειας του δικαίου,

Η πολιτική της Κυβέρνησής µας, η πολιτική της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ και του Πρωθυπουργού έχει ως βάση της την πρά-
σινη ανάπτυξη, το θέλετε-δεν το θέλετε, σας αρέσει- δεν σας
αρέσει.

Η αλήθεια είναι ότι ο σχεδιασµός µας βασίζεται σε αυτή την
κατεύθυνση, βασίζεται σε αυτό τον προγραµµατισµό, µε χωρική
διάσταση και πολιτικές για την αστική ανάπτυξη και µάλιστα όχι
αυτόνοµα, όχι ανεξάρτητα, αλλά ενταγµένα σε ένα ευρωπαϊκό
πολιτιστικό µοντέλο, σύµφωνα µε το οποίο εµείς πιστεύουµε –
και γι’ αυτό δεσµευθήκαµε στον ελληνικό λαό- ότι µπορεί η χώρα
µας να πορευθεί στο µέλλον. Αυτή είναι η δέσµευσή µας και σε
αυτή την κατεύθυνση ακριβώς θα κινηθούµε.

Μου έχει κάνει φοβερή εντύπωση σήµερα το γεγονός ότι σε
πολύ υψηλούς τόνους ορισµένοι εκ των συναδέλφων, κυρίως
από την πλευρά της ∆εξιάς και της Κεντροδεξιάς, αναφέρονται…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι είναι αυτά;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είναι νέα διάσταση αυτή, κύριε Ρο-

ντούλη. Καταλαβαίνω ότι σας µπερδεύει η Κεντροδεξιά. Προφα-
νώς, εννοείτε να είστε µόνο από την πλευρά της ∆εξιάς.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτά τα ξεπεράσαµε. Τις ταµπέλες
αυτές τις έχουµε ξεπεράσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σωστά, σωστά.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Μια χαρά είµαστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εάν το επιθυµείτε λοιπόν, θα παρα-

µείνετε εκεί, στη ∆εξιά, εκεί όπου το επιλέγετε.
Ως εκ τούτου, λοιπόν, σήµερα ακούω διάφορες κορώνες που

ενδιαφέρονται για τη νοµιµότητα των πράξεων, που ενδιαφέρο-
νται για την αποκατάσταση της νοµιµότητας –για την ακρίβεια-
στο συγκεκριµένο χώρο. Εάν ίσχυαν όλα αυτά, ποιος θα ωφε-
λείτο; Θα ωφελείτο η υστεροφηµία του κ. Σουφλιά; Θα ωφελείτο
ο πολίτης, ο οποίος ψήφισε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και
τον κ. Ροντούλη για να έλθει στη Βουλή;

Έχω την αίσθηση, κύριε Ροντούλη, ότι σήµερα ξεπεράσατε
λίγο τα όρια, κυρίως όσον αφορά τον τόνο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είµαι βροντόφωνος!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ίσως γιατί στην ηρεµία των ηµερών

και στην ηρεµία της σηµερινής ηµέρας, θελήσατε µε κάποιο δια-
φορετικό τρόπο να καταγράψετε τη διαφοροποίησή σας από
τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφού δεν είναι κανείς παρών! Τι να
καταγράψω;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: …µιας και τυχαίνει σήµερα ειδικά να
ταυτίζεστε στο επίπεδο της πολιτικής κριτικής, όσον αφορά το
νοµοσχέδιο της κυβέρνησης.

Όµως και εσείς και άλλοι συνάδελφοι από άλλα κόµµατα,
όπως µόλις προηγουµένως είπε ο αξιότιµος συνάδελφος –Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού- κ. Λαφαζάνης,
αναφέρθηκαν στα γενικότερα θέµατα που αφορούν την οικονο-
µία, τη δύσκολη οικονοµική κατάσταση, επιχειρώντας να συν-
δυάσουν τις πολιτικές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης –όπως
εξαγγέλθησαν από τον Πρωθυπουργό- µε τις πολιτικές µας, οι
οποίες αφορούν την προστασία του περιβάλλοντος.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, όπως και όλες οι πρωτοβουλίες
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, αφορά το πολιτικό στίγµα και
την πολιτική κατεύθυνση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ που θέλει
µε κάθε τρόπο να δείξει ότι το δικό µας µοντέλο για την ανάπτυξη
είναι ένα µοντέλο που βασίζεται στην πράσινη ανάπτυξη, δηλαδή
στο σεβασµό του περιβάλλοντος και του φυσικού χώρου. Είναι
µια πολιτική επιλογή.

Είναι µία πολιτική επιλογή. Αυτή την κατεύθυνση θέλουµε και
σε αυτή την κατεύθυνση κινούµαστε.

Όσον αφορά τα δηµοσιονοµικά µέτρα, τα δηµοσιονοµικά
µέτρα, όπως επαρκώς εξήγησε ο Πρωθυπουργός στο διάγγελµά
του, αλλά και όλοι οι συνάδελφοι όσοι έχουν λάβει το λόγο δη-
µοσίως αυτές τις ηµέρες, αναφέρονται σε µία συγκεκριµένη οι-
κονοµική κατάσταση την οποία παρέλαβε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, σε µία συγκεκριµένη πορεία της χώρας υπό επιτήρηση
στην οποία έβαλε η Νέα ∆ηµοκρατία τη χώρα µας και µάλιστα
για δεύτερη φορά. Έτσι βρισκόµαστε σήµερα σε µία εξαιρετικά
κρίσιµη φάση όχι µόνο για την Ελλάδα, αλλά και την Ευρωπαϊκή
Ένωση και επιτρέψτε µου να εξηγήσω γιατί. Πρώτα απ’ όλα, γιατί
η χώρα µας βρίσκεται για δεύτερη φορά στη διαδικασία της επι-
τήρησης και είναι η πρώτη εφαρµογή –το τονίζω- στο κοινοτικό
πλαίσιο της ένταξης µίας χώρας για δεύτερη φορά σε διαδικασία
επιτήρησης. Την ίδια στιγµή όµως, η διεθνής συγκυρία είναι εξαι-
ρετικά δύσκολη, γιατί ακριβώς βρισκόµαστε σε µία περίοδο οι-
κονοµικής κρίσης, όπου ακόµα δεν έχουν αποκατασταθεί και δεν
έχουν ενσωµατωθεί όλα τα απόνερα της παγκόσµιας χρηµατο-
πιστωτικής κρίσης και σε ευρωπαϊκό επίπεδο, ούτε τα ευρωπαϊκά
θεσµικά όργανα ούτε η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα έχουν κα-
ταλήξει ακόµη στα συµπεράσµατα, αλλά και στις πρωτοβουλίες,
οι οποίες χρειάζονται, προκειµένου να επιτύχουµε µία νέα ισορ-
ροπία σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Γι’ αυτόν το λόγο οι ασθενείς
χώρες –εκείνες οι οποίες είναι οι αδύναµοι κρίκοι, όπως είναι η
Ελλάδα, αλλά δεν είναι µόνη της η Ελλάδα, είναι και η Πορτογα-
λία, είναι και η Ισπανία- του ευρωπαϊκού οικοδοµήµατος, του ευ-
ρωπαϊκού νοµισµατικού συστήµατος βρίσκονται στο στόχαστρο
των κερδοσκόπων σε διεθνές επίπεδο οι οποίοι, πέραν από την
επιδίωξη του κέρδους, έχουν και την επιδίωξη της αποµείωσης
της αξίας του ευρώ και του ευρωπαϊκού νοµίσµατος. Και εκµε-
ταλλεύονται τι; Εκµεταλλεύονται µία αδυναµία της ίδιας της Συν-
θήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης η οποία διαµορφώθηκε στη
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Συνθήκη του Μάαστριχ, όταν πρωτοενεκρίθη η Οικονοµική και
Νοµισµατική Ένωση σε συνθήκες ανάπτυξης της Ευρώπης. Η
πραγµατικότητα είναι ότι δεν προβλέπεται αντίδραση του ευρω-
παϊκού θεσµικού συστήµατος σε περιόδους ύφεσης. Αυτή ακρι-
βώς την αδυναµία του ευρωπαϊκού οικοδοµήµατος επιχειρούν οι
ανά τον κόσµο κερδοσκόποι να το εκµεταλλευτούν και πρέπει να
δώσουµε µία απάντηση. Γι’ αυτό επιµένουµε –και ο Πρωθυ-
πουργός επανειληµµένα, πολλές φορές λοιδορούµενος απ’ ό,τι
ακούω από συναδέλφους εντός και εκτός της Αιθούσης, αλλά
σας διαβεβαιώ ότι λέει την αλήθεια και είναι η µοναδική ειλικρι-
νής τοποθέτηση πολιτικού εν Ελλάδι που ακούγεται µε καθαρό
τρόπο σε ευρωπαϊκό επίπεδο-…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τα έλεγε και προεκλογικά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη, µη διακόπτετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως, όταν προεκλογικά, κύριε

Ροντούλη, επειδή ακριβώς έβλεπε ο Πρωθυπουργός τι επρόκειτο
να συµβεί στη διεθνή οικονοµία, ζητούσε από το Βήµα εδώ της
Βουλής την αναθεώρηση του Συµφώνου Σταθερότητας. Και εί-
χατε τότε –σας θυµίζω- τον κ. Καραµανλή αλλά και άλλους στην
Αίθουσα αυτή να του λένε ότι αυτά δεν γίνονται.

Ιδού, λοιπόν, που βρίσκεται στη διαδικασία της συζήτησης σε
ευρωπαϊκό επίπεδο για τον τρόπο µε τον οποίο η ίδια η Ευρω-
παϊκή Ένωση µπορεί να αντιδράσει και να δηµιουργήσει µηχανι-
σµούς προστασίας της ευρωπαϊκής οικονοµίας και του
ευρωπαϊκού νοµίσµατος. Σε αυτή την κατεύθυνση πρέπει να λη-
φθούν πολιτικές αποφάσεις. Ποιες θα είναι αυτές; Είναι θέµατα
τα οποία θα λύσει το Συµβούλιο Κορυφής την επόµενη εβδοµάδα
και ενδεχοµένως, τα Συµβούλια των Υπουργών στους επόµενους
µήνες. Αλλά, µέχρι τότε ας αφήσουµε τη χώρα µας να ορθοπο-
δήσει, πρώτα απ’ όλα στο εσωτερικό της, κυρίως όµως να ορ-
θοποδήσει στο επίπεδο της πολιτικής αξιοπιστίας προτείνοντας
ουσιαστικές ρήτρες και ουσιαστικές προτάσεις για την ίδια την
προστασία του ευρωπαϊκού θεσµικού οικοδοµήµατος και την εξέ-
λιξη της Οικονοµικής και Νοµισµατικής Ένωσης.

Γι’ αυτό, λοιπόν, πέρα από την επίθεση των κερδοσκόπων, ας
αυτοπεριοριστούµε όλοι γιατί η οικονοµία µας δεν αντέχει ταυ-
τόχρονα να έχουµε και την επίθεση της ανευθυνότητας στο εσω-
τερικό της χώρας. Γι’ αυτό επιµένουµε. Και επιµένουµε να
µιλούµε διαρκώς µε τη γλώσσα της αλήθειας, µε τη γλώσσα της
ειλικρίνειας µιλώντας στον ελληνικό λαό για τη πραγµατική κα-
τάσταση της χώρας, όπως την παραλάβαµε στο χείλος της χρε-
οκοπίας. Το είχαµε πει και προεκλογικά, χωρίς να γνωρίζουµε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποιο ήταν το πραγµατικό έλλειµµα
της ελληνικής οικονοµίας.

Σας θυµίζω τότε ότι λέγαµε στους συναδέλφους της Νέας ∆η-
µοκρατίας ότι οδηγείτε τη χώρα στη χρεοκοπία, όταν στις χει-
ρότερες προβλέψεις µας ήταν ότι το έλλειµµα θα έφθανε στο 6%
έως 8% και σήµερα το βρήκαµε 12,7%. Βεβαίως, χρειάζονται
µέτρα και βεβαίως τα µέτρα πρέπει να είναι µέτρα µετά από γεν-
ναίες επιλογές, από τολµηρές επιλογές, αλλά πάνω απ’ όλα δί-
καιες επιλογές και µάλιστα χωρίς καθυστέρηση, γιατί αυτή είναι
η εθνική ανάγκη.

Αλλά, προς Θεού, ας περιµένουµε να δούµε. Ας δούµε συνο-
λικά την εικόνα, ας δούµε συνολικά τη δέσµη των µέτρων της Κυ-
βέρνησης, µια δέσµη, η οποία έτσι και αλλιώς δεν έχει
ολοκληρωθεί. Πήραµε µόνο την πρώτη γεύση από τα µέτρα, από
την εξαγγελία του Πρωθυπουργού.

Αναµένουµε να δούµε το φορολογικό νοµοσχέδιο, το νοµο-
σχέδιο για την εισοδηµατική πολιτική, τις διαρθρωτικές αλλαγές,
τις οποίες ούτως ή άλλως είµαστε υποχρεωµένοι να προχωρή-
σουµε όλοι µας, όχι γιατί το επιβάλλουν κάποιοι άλλοι αλλά γιατί
είναι ανάγκη της χώρας.

Αφήστε να τις δούµε, λοιπόν, τις επόµενες εβδοµάδες, για να
κρίνουµε την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, εάν και κατά πόσο υπηρε-
τεί τη λογική της κοινωνικής δικαιοσύνης και εάν και κατά πόσο
υπηρετεί τη δέσµευση, την οποία έχουµε προς τον ελληνικό λαό
πρώτα απ’ όλα και στη συνέχεια προς τους Ευρωπαίους εταί-
ρους µας ότι η δηµοσιονοµική πολιτική πρέπει να συνδυάζεται
µε µια καθαρή ενισχυµένη αναπτυξιακή πολιτική και πάνω απ’
όλα µια νέα αλλαγή, µια µεταρρύθµιση στο εσωτερικό της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης.

Γιατί µη γελιόµαστε, και ας µη γελιέται και κανένας. ∆εν πρό-

κειται να προχωρήσει καµµία αλλαγή, καµµία µεταρρύθµιση, αν
η διοίκηση δεν καταστεί αποτελεσµατική και αν δεν µάθει να λει-
τουργεί -δηλαδή να αλλάξει νοοτροπία συµπεριφορά και λει-
τουργία- στην κατεύθυνση της εξυπηρέτησης του πολίτη. Και
αυτό σηµαίνει αλλαγές και άµεσες αλλαγές.

Γι’ αυτό και απευθυνόµαστε πάντοτε προς την Κυβέρνηση,
υπενθυµίζοντας την αναγκαιότητα της επιτάχυνσης των αλλαγών
στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, έτσι ώστε να καταστεί περισσότερο απο-
τελεσµατική και περισσότερο δίκαιη προς τον πολίτη.

Αυτήν την πραγµατικότητα δεν µπορεί να την αγνοήσει κανείς.
Η προσπάθεια της Κυβέρνησής µας είναι µια συνολική προσπά-
θεια και θέλουµε να κριθούµε συνολικά, να κριθούµε εκ του απο-
τελέσµατος, γιατί αυτό είναι ο δίκαιος τρόπος για να κρίνει κανείς
τα πολιτικά πεπραγµένα µιας κυβέρνησης, αλλά και την πολιτική
στάση του κάθε πολιτικού ανδρός ή της κάθε γυναίκας πολιτι-
κού που ασκεί τα δηµόσια αξιώµατα.

Όµως, µέσα σε µια µεγάλη κρίση –το τονίζω- είναι ανάγκη να
συνεισφέρουµε όλοι και θα συνεισφέρουµε όλοι µε δίκαιο τρόπο.
Και εδώ γι’ αυτό είµαστε, γι’ αυτό είναι η Βουλή των Ελλήνων,
για να αξιολογήσει, να κρίνει εάν και κατά πόσον οι πολιτικές της
Κυβέρνησης ορίζουν πράγµατι έναν διαφορετικό δρόµο, που εγ-
γυάται την ανάπτυξη, τη συνοχή και την αλληλεγγύη στην κοι-
νωνία και εάν και κατά πόσον η κοινωνική δικαιοσύνη θα είναι
αυτή η οποία θα πρυτανεύσει στο σύνολο του πολιτικού µας προ-
γράµµατος και όχι στο ένα ή στο άλλο µέτρο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Παπουτσή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μπορώ να έχω το λόγο, κύριε
Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη.
Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Αµοιρίδης, για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, παραλάβαµε τη διακυβέρνηση της

χώρας από µία κυβέρνηση που είχε «ηµιυπαίθρια» λογική νοµι-
µοποίησης, την τελευταία στιγµή, όλων των πράξεων, πολιτικών,
νόµιµων και ηθικών. Αυτό το κράτος παραλάβαµε, µε «ηµιυπαί-
θριες λογικές».

Και, βέβαια, να απαντήσω στον κ. Ροντούλη ότι διαβάζει πάντα
το µισό, ότι καµµία πράξη δεν γίνεται από τον προϊστάµενο ή από
το νοµάρχη, αν δεν περάσει πρώτα από το Συµβούλιο του ΓΟΚ.
Σαν µέλος του ΓΟΚ µέχρι και σήµερα, εδώ και είκοσι χρόνια, αν
δεν περάσει από αυτό το Συµβούλιο, δεν µπορεί να υπογράψει
κανένας νοµάρχης, καµµία πράξη νοµιµοποίησης και κυρίως
αυτές τις µικροπαραβάσεις, όπου αν γκρεµιστεί ο χώρος πιθανόν
να δηµιουργήσει και στατικά προβλήµατα στην οικοδοµή.

Όµως και η επαναφορά του χώρου κοστίζει πολύ περισσότερο.
Έτσι, λοιπόν, προβλέφθηκαν πάντα να υπάρχουν µικροπαραβά-
σεις. Και να σας πω ότι το Συµβούλιο του ΓΟΚ αποτελείται από
δύο µέλη, της ∆ιοίκησης της Νοµαρχίας και της ΤΥ∆Κ και τρία
µέλη από τους µηχανικούς, τους υποµηχανικούς και την Τοπική
Αυτοδιοίκηση. Άρα είναι ένα ανεξάρτητο όργανο που αιτιολογη-
µένα πρέπει να καταλήξει στο συµπέρασµα ότι µπορεί να υπάρξει
µια εξαίρεση και βέβαια το πρόστιµο που δίνεται εφάπαξ είναι τρι-
πλάσιο από το πρόστιµο διατήρησης. Είναι πολύ µεγάλο το ποσό.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µε το ν. 1337/83, η τότε κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ ήλθε πραγµατικά να κάνει µια βαθιά τοµή, να δώσει τη
δυνατότητα ακόµη και στον πιο φτωχό Έλληνα να αποκτήσει
στέγη. Είχαµε τις πόλεις, όλα τα χρόνια και µέσα σε ένα κερδο-
σκοπικό περιβάλλον που δεν άφηνε κανένας να επεκταθούν, δη-
µιουργήθηκαν γύρω απ’ αυτές αυθαίρετες κατασκευές, γιατί
αυξήθηκαν πληθυσµιακά οι πόλεις. Το αστικό ρεύµα προς τις πό-
λεις δηµιούργησε τις ανάγκες δηµιουργίες κατοικιών, βλέπετε τι
γίνεται σήµερα γύρω από την Κωνσταντινούπολη.

Όµως, µε το ν. 1337, ήλθαµε, κυρίως, να νοµιµοποιήσουµε µια
κατάσταση και όχι να φτιάξουµε πόλεις όπως τις θέλαµε, µε µε-
γάλους δρόµους, µε µεγάλους κοινόχρηστους χώρους.

Στην πορεία, όµως -και µέχρι σήµερα- δεν µπόρεσαν να υλο-
ποιηθούν τα σχέδια που ξεκίνησαν τότε, οι πράξεις εφαρµογής.
Γιατί; Στην πορεία όλου αυτού του χρόνου, διάφορα νοµοθετή-
µατα δηµιούργησαν προβλήµατα. Θα σας πω ένα νοµοθέτηµα.
Το 1997-1998 αποφασίστηκε ότι η δικαστική αγωγή για αναγνώ-
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ριση οικοπέδου µπορούσε να γίνει και για οικόπεδα τα οποία δη-
µιουργούνταν µε ένα συµφωνητικό, αρκεί να έγραφε το συµφω-
νητικό ότι ήταν πριν από το 1982.

Το αποτέλεσµα είναι, εκεί που οι πόλεις δεν χρώσταγαν ει-
σφορά, η δηµοτική αρχή δεν χρώσταγε, να βρεθεί χρεωµένη µε
σαράντα, πενήντα και ογδόντα στρέµµατα. Πώς θα υλοποιηθεί
αυτό το σχέδιο πόλης; Στη λογική του κράτους ότι θα εισπράξει
χρήµατα από την εφορία στην τιµή εκείνης της στιγµής. ∆ηλαδή,
επιβαρύνθηκε η αυτοδιοίκηση, επιβαρύνθηκαν οι πόλεις, οι πολί-
τες, για να κερδίσει το κράτος πρόσκαιρα χρήµατα. Και αυτό ισχύει
ακόµη και σήµερα. Μία αναγνωριστική αγωγή δηµιουργεί και το
χρόνο κατάτµησης του οικοπέδου. Όλα τα πάνε πριν από το 1982.

Το 2002 ξαναξεκίνησε µια προσπάθεια από το ΠΑΣΟΚ εκατόν
οκτώ πόλεις να ενταχθούν -στο πλαίσιο του Γ’ Κοινοτικού Πλαι-
σίου Στήριξης- στα σχέδια πόλης. Έκτοτε, µέχρι σήµερα, δεν
ασχολήθηκε το ΥΠΕΧΩ∆Ε ούτε µία ώρα. ∆εν υπήρξε κανένα προ-
εδρικό διάταγµα, απλά να πουν από πότε θα ισχύει η δηµιουργία
αυτών των οικοπέδων, για να µπορούµε να προχωρήσουµε. Κα-
νένα σχέδιο από τα εκατόν οκτώ δεν προχώρησε και χάνονται
όλα τα χρήµατα. Αν θυµάµαι καλά, ήταν 350.000.000 ευρώ. ∆εν
υπάρχουν, δεν έχουν υλοποιηθεί, οι πόλεις πνίγονται και έτσι
φθάνουµε στο σηµείο να κλείνονται οι ηµιυπαίθριοι χώροι.

Πρέπει να πάµε στο ερώτηµα: Θέλουµε ηµιυπαίθριους χώρους
ή όχι; Είναι χρώµα Ελλάδας ο ηµιυπαίθριος χώρος ή δεν είναι;
Και βεβαίως είναι. Γιατί κλείνονται; Ο ένας λόγος είναι κερδο-
σκοπικός και ο άλλος λόγος είναι η κοινωνική ανάγκη. Γιατί κά-
ποιος που έχει τρία ή τέσσερα παιδιά και η αξία του
διαµερίσµατος είναι τεράστια, θα πάρει ένα χώρο εβδοµήντα,
ογδόντα τετραγωνικά και κάνοντας τα επόµενα χρόνια δύο παι-
διά, θα τον κλείσει για τα παιδιά του.

Υπάρχουν, όµως και κερδοσκοπικές τάσεις. Όταν η κυβέρνηση
ήρθε το καλοκαίρι και λέει «εµείς θα νοµιµοποιήσουµε τους ηµιυ-
παίθριους», να είστε σίγουροι ότι άρχισαν να κτίζονται όλοι οι
ηµιυπαίθριοι. Και µε 100, 200, 300, 500 ευρώ το τετραγωνικό,
που ήταν το υψηλότερο τίµηµα, κάποιος θα είχε κάνει ένα δια-
µέρισµα είκοσι, τριάντα τετραγωνικά επιπλέον και θα το πούλαγε
και µε 5.000 και µε 10.000 το τετραγωνικό.

Άρα, όταν το ανακοινώνεις και δεν το προχωράς για να κόψεις
αυτήν τη διαδικασία, όλο αυτό το χρονικό διάστηµα, τους δυο,
τρεις µήνες –και είχαµε επιστήσει την προσοχή της τότε κυβέρ-
νησης- δηµιουργήθηκε µία ταχύτητα κατασκευής κλεισίµατος
των ηµιυπαίθριων χώρων.

Και βέβαια πολύ σωστά σήµερα σταµατάµε αυτή τη λογική,
γιατί ο ηµιυπαίθριος χώρος εντάσσεται σε µια διαφορετική λο-
γική αισθητικής και τρόπου ζωής στην Ελλάδα, όπως είναι τα πε-
ρίπτερα, όπως είναι οι λαϊκές αγορές. Αυτή είναι η Ελλάδα. ∆εν
θα την κάνουµε Γερµανία την Ελλάδα. ∆εν γίνεται να την κάνουµε
Γερµανία.

Άρα εµείς δεν θέλουµε να κλείσουµε τους ηµιυπαίθριους χώ-
ρους. Πρέπει όµως να δοθεί η δυνατότητα οικιστικής επέκτασης
και κάλυψης των αναγκών της ελληνικής περιφέρειας και των
αστικών κέντρων. Ή θα σταµατήσουµε την αστικοποίηση και θα
δώσουµε δύναµη στην περιφέρεια µέσα από το ∆’ Κοινοτικό Πλαί-
σιο Στήριξης να πάει το 80% στην περιφέρεια –πραγµατικά όµως
να πάει- όχι στην ΠΑΘΕ και στο σιδηρόδροµο, ώστε να δηµιουρ-
γηθούν υποδοµές και να µείνει ο κόσµος στα χωριά και µε τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» ή θα πάµε σε µία λογική µεγαλώµατος της Αθή-
νας, όπως έλεγε ο κ. Σουφλιάς. Να τρυπήσουµε τον Υµηττό, να
ενώσουµε τη Χαλκίδα µε την Κόρινθο, να κάνουµε την Αθήνα οκτώ
εκατοµµύρια και πού να βρούµε µετά χώρους να τους βάλουµε.
Όλοι οι ηµιυπαίθριοι θα κλείσουν και θα κλείσουν και οι ταράτσες.

Υπάρχουν τρόποι να διευθετήσουµε νοµοθετικά κάποια πράγ-
µατα. Μέχρι σήµερα ισχύουν κάποιοι νόµοι. Παραδείγµατος
χάριν, στις πολυκατοικίες δίνεται µια δυνατότητα για 5% επι-
πλέον δόµηση, αν ο κοινόχρηστος χώρος των πολυκατοικιών συ-
νενωθεί και αποδοθεί στο δήµο.

Άρα, αν πείσουµε αυτούς που έχουν ηµιυπαίθριους χώρους
ότι µπορούν να δώσουν στην Τοπική Αυτοδιοίκηση τους κοινό-
χρηστους χώρους για να δηµιουργηθούν και χώροι στάθµευσης,
αλλά και ανάπλαση του κοινόχρηστου χώρου, µπορεί να εντα-
χθούν και να µπουν στο 5% και να νοµιµοποιήσουµε τους ηµιυ-
παίθριους χώρους.

Όταν εγκρίνεται µια άδεια µε ευθύνη της υπηρεσίας και ανα-

καλύπτεται ότι ήταν λάθος, τότε το αυθαίρετο είναι µεν αυθαί-
ρετο, αλλά δεν κρίνεται κατεδαφιστέο. Είναι µια τέτοια λογική
και µια πρακτική που µπορεί να γίνει. Μπορεί ακόµη να γίνει µε
αύξηση του συντελεστή δόµησης. Πώς; Επεκτείνουµε µια πόλη.
Αγοράζουµε τριακόσια στρέµµατα ως αυτοδιοίκηση, βάζουµε
ένα συντελεστή 0,2%-0,3%, ενώ δικαιούνται 0,8% και αυτόν το
συντελεστή τον µεταφέρουµε στο αστικό κοµµάτι, µέσα από το
οποίο µπορούµε να του δώσουµε αύξηση συντελεστή, αν µπο-
ρούν να νοµιµοποιήσουν επιπλέον τετραγωνικά.

Γιατί θα ξέρετε ότι όλα τα ξενοδοχεία και στη Ρόδο και παντού
και σε όλη την Ελλάδα έχουν από έναν όροφο επιπλέον, γιατί για
να έχεις και νοικιαζόµενα δωµάτια και για να µπορείς να πάρεις
άδεια λειτουργίας, πρέπει να έχεις και χώρο υποδοχής και να
είναι και πάνω από δέκα δωµάτια για να µπει στην επιδότηση.
Όλοι έχουν κλείσει σε χώρους υποδοχής, τις πιλοτές, έχουν
κάνει και έναν όροφο επιπλέον.

Άρα τι µπορούµε να κάνουµε γι’ αυτούς τους ανθρώπους; Και
όµως, παίρνουν σήµα από τον ΕΟΤ, παίρνουν έγκριση από τον
ΕΟΤ. Το ίδιο κράτος δίνει έγκριση από τον ΕΟΤ και δεν δίνει από
την Πολεοδοµία.

Άρα πρέπει να τα δούµε όλα µαζί για να δούµε πού πηγαίνουµε
τη χώρα. Πρέπει να υπάρξει ένας διαφορετικός σχεδιασµός. Και,
βέβαια, όλα αυτά τα χρήµατα που θα µαζευτούν θα πάνε σε ένα
«πράσινο» ταµείο. Αρκεί να µη γίνει σαν το ΕΤΕΡΠΣ. Εδώ είναι ο
κ. Νάκος. ∆εν τολµούσε να πει «θα δώσω πέντε χρήµατα στο
Βόλο». Πήγαιναν όλες οι εκκλησίες της Λάρισας. Σαν µέλος εγώ
του ΕΤΕΡΠΣ, χρόνια ολόκληρα δεν µπόρεσα να πάρω ένα έργο
για την πόλη µου. Ήταν µε εντολή του Υπουργού το πού θα πάνε
όλα τα λεφτά από το ΕΤΕΡΠΣ, όταν όλα αυτά πληρώνονται από
την οικονοµική δραστηριότητα όλης της Ελλάδας.

Έτσι, λοιπόν, στο ταµείο που θα πάτε πρέπει να ξεκαθαρίσετε,
πώς θα γίνει τα χρήµατα που πληρώνονται από τη Λάρισα, από
τη Ρόδο να είναι σε ξεχωριστό κωδικό γι’ αυτές τις πόλεις, ώστε
να κερδίσουν και αυτές πράσινο χώρο; ∆ηλαδή θα πληρώνει όλη
η Ελλάδα για να κερδίσει πράσινο χώρο η Αθήνα; ∆εν γίνεται.

Υπάρχει και µία άλλη πρόταση που θα σας καταθέσω. Η σιδη-
ροδροµική γραµµή που θα υπογειοποιηθεί στην Αθήνα, να απο-
δοθεί στο ∆ήµο Αθήνας, να χαρακτηρισθεί κοινόχρηστος χώρος.
Οπότε θα περισσέψει στο ∆ήµο της Αθήνας το πράσινο και θα
έχει περίσσευµα οικοπέδων, οικοδοµικών τετραγώνων, ώστε να
µπορέσει να πληρώσει µε εκείνα τα οικόπεδα που θα πουλήσει,
που θα κάνει τροποποίηση σχεδίου πόλης, να αποκαταστήσει την
Αθήνα.

Όπως πρέπει να γίνει σε όλες τις πόλεις, εκεί που υπογειο-
ποιείται η ΠΑΘΕ. Εντάσσεται στο σχέδιο πόλης ως χώρος αυτός,
παραδίδεται στην Τοπική Αυτοδιοίκηση στον εκάστοτε δήµο, γί-
νεται χώρος πρασίνου και µπορεί να τροποποιηθεί κάποιος
άλλος χώρος πρασίνου µέσα στην πόλη και να γίνει οικόπεδο µε
το οποίο µπορεί να αντικαταστήσει τη ...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Μια κουβέντα µόνο σας παρακαλώ,
γιατί νοµίζω ότι είναι ωφέλιµα αυτά που λέω µέσα από την εµπει-
ρία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όλα όσα λέγονται
ωφέλιµα είναι, κύριε Αµοιρίδη. Αλλά το θέµα είναι επειδή ο χρό-
νος είναι περασµένος, πρέπει να ολοκληρώσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Αγαπητοί συνάδελφοι, θα κλείσω λέγοντας τι; Ότι δεν µπορεί

να γίνεται χωριστά το γενικό πολεοδοµικό σχέδιο. ∆εν µπορεί να
γίνονται διαφορετικά τα κοινοτικά πλαίσια στήριξης. ∆εν µπορεί
να γίνεται διαφορετικά η διοίκηση του κράτους. Πρέπει να συν-
δυαστεί η χωροταξία, η οποία είναι για είκοσι, τριάντα χρόνια, τα
κοινοτικά πλαίσια στήριξης που φθάνουν µέχρι επτά µε οκτώ
χρόνια και η Τοπική Αυτοδιοίκηση που διοικείται για τέσσερα
χρόνια. Όλα αυτά πρέπει να συνδυαστούν για να έχουµε το κα-
λύτερο αποτέλεσµα για τη χώρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο τώρα έχει ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης για επτά

λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είχα ζητήσει το
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λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη, κύριε Λα-

φαζάνη, δεν ήξερα περί τίνος πρόκειται. Θέλετε να δευτερολο-
γήσετε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ζήτησα το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Πρέπει να ολοκλη-

ρωθούν οι πρωτολογίες, όµως, κύριε Λαφαζάνη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Να µιλήσουµε και εµείς, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Θα τελειώσουν οι

πρωτολογίες, αυτό λέω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Είµαστε τόσες ώρες εδώ, κύριε Λαφα-

ζάνη και περιµένουµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σε µένα το λέτε; Και εγώ το ίδιο

κάνω, κύριε συνάδελφε.
Ήθελα να µιλήσω µετά τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του

ΠΑΣΟΚ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ να µην

υπάρξει αντιδικία, να µην υπάρξει αντιπαράθεση. Κύριε Λαφα-
ζάνη, κύριε Νάκο, παρακαλώ.

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπήρξε πριν µία έντονη συζήτηση, όπως και τώρα, θα έλεγα,

σχετικά µε το αν γίνεται όλη αυτή η ρύθµιση για τους ηµιυπαί-
θριους, για εισπρακτικούς λόγους ή για την ευαισθησία που έχει
το ΠΑΣΟΚ –όπως λέει- για το περιβάλλον.

Το Υπουργείο Περιβάλλοντος είναι «περιβάλλοντος» και αυτό
σηµαίνει και αστικό και φυσικό περιβάλλον. Στο πυρήνα φυσικά
όλης αυτής της ρύθµισης είναι η συλλογή χρηµάτων και ας µην
κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας, διότι εδώ αν ενδιέφερε η
εµφάνιση των πόλεων, το ξέρουν όσοι έχουν ασχοληθεί µε τα
κοινοτικά, θα µπορούσε να γίνει αυτό που έχει κάνει η Πορτογα-
λία, η οποία µεταµορφώνει τις αντιαισθητικές, πολλές φορές, πό-
λεις που έχει µε τις πολυκατοικίες, όπως έχουµε και εµείς
δυστυχώς αηδιαστικής αισθητικής πολυκατοικίες στις µεγάλες
πόλεις. Τις µεταµορφώνει λοιπόν σε κοµψοτεχνήµατα µε χρή-
µατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για την αναβάθµιση και τον εξω-
ραϊσµό των προσόψεων αυτών των κτηρίων.

Άρα, το πρώτο νοµοσχέδιο που θα περίµενε κανείς να έρθει
από το Υπουργείο Περιβάλλοντος θα ήταν κάτι τέτοιο και όχι
αυτό. Αυτό γίνεται και ό,τι γίνεται, γίνεται για εισπρακτικούς λό-
γους.

Τώρα το ζήτηµα είναι το εξής. Η Τουρκία για παράδειγµα κα-
µαρώνει ότι έβαλε 31,5 δισεκατοµµύρια, µπόρεσε και προσήλ-
κυσε µέσα σε αυτή την κρίση, µέσα στο εσωτερικό της χώρας
της από το εξωτερικό 31,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Ο κ. Μπερλουσκόνι, προσήλκυσε επίσης –εκτός από ωραίες
κυρίες- και 110.000.000.000 ευρώ στο εσωτερικό της χώρας του.
Έχει καταφέρει δηλαδή κάθε χώρα να µαζεύει χρήµατα από το
εξωτερικό, χωρίς να χαρατσώνει τους πολίτες και χωρίς να δα-
νείζεται.

Εµείς, λοιπόν, αυτό που κάνουµε µε αυτό το πάγωµα είναι να
στερούµαστε ένα βασικό πόρο, χρήµατα τα οποία θα µπορού-
σαν να έρθουν ζεστά στα κρατικά ταµεία, να παγώνει αυτό το
πράγµα και να συνεχίζουµε αυτόν τον απίστευτο εξωτερικό δα-
νεισµό. Και όλα αυτά γιατί πήρατε επί τέσσερις µήνες ένα Όσκαρ
αδράνειας και αναβλητικότητας στην οικονοµία. Οι κερδοσκόποι
κάνουν πάρτι.

Είδαµε µέχρι και τον κ. Σώρο. Είχαµε καιρό να τον δούµε να
δίνει συνέντευξη. ∆ίνει συνέντευξη σε ελληνικό τηλεοπτικό
σταθµό και µας κάνει υποδείξεις για το πώς πρέπει να πορευ-
θούµε.

Ο κάθε Γερµανός, όπως ο Σόιµπλε, µας µαλώνει και φυσικά
δεν µας λέει -αφού η κυβέρνησή σας δεν τον ρωτάει- πότε επι-
τέλους θα µας γυρίσει πίσω τα λεφτά τα οποία έχει φάει η χώρα
του και τα έφαγε γιατί έκανε τις γνωστές κτηνωδίες ο ναζιστικός
στρατός στην κατοχή στην Ελλάδα, αλλά και για το λόγο ότι
έκανε το αναγκαστικό δάνειο η Γερµανία και µας καταλήστεψε.

Γι’ αυτά, λοιπόν, ο κάθε γερµανός δεν µιλάει. Γενικά ό,τι
έχουµε να διεκδικήσουµε δεν το διεκδικούµε, αλλά πηγαίνουµε
µε την αδράνειά σας στο δανεισµό, τα spreads απογειώνονται,
επιβαρυνόµαστε µε απίστευτα καπέλα, διασυρόµαστε διεθνώς,
αλλά λεφτά δεν βρίσκουµε.

Με την υπό συζήτηση αυτή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
παγώνουµε µία ρύθµιση, η οποία θα µπορούσε να έχει φέρει 4,5
δισεκατοµµύρια ευρώ αύριο στα κρατικά ταµεία. Στο Πρόγραµµα
Σταθερότητας και Ανάπτυξης στη σελίδα 71 -αν κάνω λάθος,
κύριε Μαρκάκη, διορθώστε µε- γράφει 1.150.000.000 ευρώ θα
έφερνε, λέει, αυτή η ρύθµιση. Όµως στην έκθεση του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους, την οποία υπογράφει ο Γενικός ∆ιευ-
θυντής ο κ. Λέτσιος, θα σας διαβάσω επί λέξει τι γράφει. Μιλάει
για επιβράδυνση είσπραξης -µε αυτό που κάνετε, µε αυτή την
ρύθµιση που συζητάµε σήµερα- επιβράδυνση είσπραξης δηµο-
σίων εσόδων, απώλεια εσόδων από την επιβολή προστίµων ανέ-
γερσης, επιβράδυνση είσπραξης εσόδων, από τη µη απόδοση
των 40 ευρώ από την καταβαλλόµενη, για την τακτοποίηση των
φόρων, εισφορά. Εδώ είναι η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους, δεν είναι δικό µου έγγραφο, είναι έγγραφο του Γε-
νικού ∆ιευθυντή, του κ. Λέτσιου.

∆εν µαθαίνουµε αν θα τους γκρεµίσετε. ∆εν µπορείτε προφα-
νώς να τους γκρεµίσετε, όπως δεν µπορείτε να γκρεµίσετε και τα
αυθαίρετα, όπως δεν µπορείτε να πάρετε, να απαλλοτριώσετε οι-
κόπεδα που ανήκουν νοµίµως σε ενάµιση εκατοµµύριο δικαιού-
χους των οικοδοµικών συνεταιρισµών που βρίσκονται εκτός
δασικών εκτάσεων. Αυτά δεν µπορείτε να τα δηµεύσετε, εκτός αν
µάθω ότι θα το κάνετε κι αυτό. ∆εν γκρεµίζετε λοιπόν ηµιυπαίθρι-
ους, δεν γκρεµίζετε αυθαίρετα, δεν µπορείτε να δηµεύσετε οικό-
πεδα που ανήκουν σε νόµιµους, αναγνωρισµένους από το κράτος,
οικοδοµικούς συνεταιρισµούς, αλλά δεν τακτοποιείτε και τίποτα
ούτε τους ηµιυπαίθριους, ούτε τα αυθαίρετα τα οποία υπάρχουν
εκτός δασών –επαναλαµβάνω και το υπογραµµίζω- και τα οποία
έχουν µείνει και όπως έχουν µείνει επί ΠΑΣΟΚ τόσα χρόνια και επί
5,5 χρόνια που κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και µε τους
οικοδοµικούς συνεταιρισµούς που αφορούν 1,5 εκατοµµύριο
κόσµο, σε εκτάσεις που δεν φυτρώνει ούτε µαρούλι. Μιλάµε για
κρανίου τόπο περιοχές, µιλάµε για περιοχές που προσοµοιάζουν
σε σεληνιακό τοπίο και δεν το λέω εγώ το λένε οι αεροφωτογρα-
φίες, οι οποίες υπάρχουν από δεκαετίες, από το 1948.

Γι’ αυτό και το κράτος αναγνώρισε οικοδοµικούς συνεταιρι-
σµούς, σ’ αυτές τις βραχώδεις, απίστευτα άνυδρες περιοχές,
στις οποίες δεν υπάρχει ούτε πουρνάρι, δεν υπήρξε ποτέ τίποτα
και καµµία δασική έκταση και ξαφνικά προκύπτουν δασικές εκτά-
σεις. Και µένουν όµηροι άνθρωποι οι οποίοι πεθαίνουν, φεύγουν
από τη ζωή και οικόπεδο δεν βλέπουν ούτε καν τα παιδιά τους.

Εγώ δεν καταλαβαίνω γιατί δεν τακτοποιείτε αµέσως αυτά τα
θέµατα, ώστε να ρεύσουν χρήµατα στα κρατικά ταµεία και να ξε-
αγχωθεί ο κόσµος. Επί 5,5 χρόνια ήσασταν αντιπολίτευση, ειλι-
κρινά απορώ πόσα χρόνια έπρεπε να µείνετε αντιπολίτευση για
να παρουσιάσετε γρήγορα –γιατί άκουσα για άλλους 6 µήνες
που πάει πέρα η ιστορία µε τους ηµιυπαίθριους- ένα νοµοσχέδιο
το οποίο θα τακτοποιεί αυτή την κατάσταση. Γιατί δεν τακτοποι-
είτε τους ηµιυπαίθριους γρήγορα, αµέσως µε το που ήρθατε,
γιατί γίνεται το ίδιο βιολί µε τα αυθαίρετα και γεµίζουµε µε άγχος
τους πολίτες. Γιατί πρέπει να δανειζόµαστε στο κάτω-κάτω αφού
δεν εισρέουν χρήµατα στα κρατικά ταµεία, µε 6,2% εξωτερικό
δανεισµό και αντί να έρθουν ζεστά χρήµατα στα ταµεία προτι-
µάτε τα φαρµακερά δάνεια.

Τελειώνοντας και επειδή πολλά έχει πει το ΠΑΣΟΚ και επειδή
είσαστε εδώ, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ να µου εξηγήσετε
τι σηµαίνει αυτή εδώ η προκήρυξη, την οποία θα την καταθέσω
στα πρακτικά, που προέρχεται από το Υπουργείο σας και αφορά
απόσπαση συνεργατών σε υπουργικά γραφεία..

(Στο σηµείο ο Βουλευτής κ. Αιβαλιώτης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθείσα προκήρυξη η οποία βρίσκεται στο αρ-
χείο Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Θα περίµενε κανείς τα κύρια προσόντα να είναι οι άριστες
σπουδές και η µεγάλη εµπειρία. Σωστά; ∆ε νοµίζω ότι υπάρχει
λογικός άνθρωπος ο οποίος να αµφισβητεί ότι θα πρέπει να είναι
οι σπουδές και η εµπειρία τα κριτήρια αυτού που θα αποσπαστεί
στα υπουργικά γραφεία. Εδώ, όµως, στην προκήρυξη µε ηµερο-
µηνία 22 Ιανουαρίου του 2010 και καταληκτική ηµεροµηνία που
µπορούν να υποβληθούν οι αιτήσεις 15 Φεβρουαρίου βλέπω πα-
ράξενα πράγµατα, τα οποία παραπέµπουν σε άλλες εποχές.

Τι σηµαίνει το πρόσθετο προσόν κοινωνική καταξίωση; Τι ση-
µαίνει ιστορικό δηµόσιας και κοινωνικής προσφοράς; Μήπως εν-
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νοούµε σ’ αυτό ότι θα µπορούσε να ήταν, παραδείγµατος χάριν,
το αστραπιαίο κόλληµα αφίσας; Είναι αυτό στην κοινωνική κα-
ταξίωση, στην κοινωνική προσφορά; Μήπως µιλάµε για κοµµα-
τική προσφορά; Μήπως είναι µασκαρεµένη η κοµµατική
καταξίωση σ’ αυτή την προκήρυξη;

Τι σηµαίνει κοινωνική καταξίωση, κοινωνική προσφορά; Μήπως
παραπέµπει σε µία έκδοση εκσυγχρονισµένη των πιστοποιητικών
κοινωνικών φρονηµάτων. Εγώ θα την καταθέσω αυτή την απα-
ράδεκτη προκήρυξη, κύριε Υπουργέ. Μήπως η µόνη σας ανησυ-
χία τελικά είναι να αντικαταστήσετε το καταραµένο κράτος της
δεξιάς µε το κράτος του πρασινοφρουρού και της κλαδικής;
Χρειαζόµαστε, κύριε Υπουργέ, µία απάντηση γιατί αρκετά ο
τόπος πλήρωσε το «αποφασίζουµε και διατάσσουµε» και τα πι-
στοποιητικά κοινωνικών φρονηµάτων.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε και
µείς.

Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Νάκος για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει το

λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη, κύριε Λα-

φαζάνη, θέλετε να δευτερολογήσετε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε,

αλλά έχω ζητήσει το λόγο τρεις φορές διαδοχικά.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν το κατάλαβα,

κύριε Λαφαζάνη. Είπαµε να τελειώσουν οι πρωτολογίες και να
ακολουθήσουν οι δευτερολογίες.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν είναι έτσι.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ορίστε, κύριε Νάκο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα αναφερθώ στα βασικά άρθρα αυτής της κύρωσης της

πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, διότι έχει αναφερθεί το σύ-
νολο σχεδόν των συναδέλφων, ο εισηγητής µας, ο κ. Καλογιάν-
νης, τέως Υφυπουργός, αλλά και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος. Θα αναφερθώ µόνο στο άρθρο 41, θέλοντας να
µεταφέρω την αγωνία του τεχνικού κόσµου είτε αυτός είναι ελεύ-
θερος επαγγελµατίας είτε είναι πολεοδοµίες, αλλά και του Τε-
χνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος, το οποίο χθες σε σύσκεψη µε
τους Βουλευτές µηχανικούς κατέθεσε κι αυτό την αγωνία του.
Ελπίζω οι υπηρεσιακοί παράγοντες να ακούνε αυτό το σηµαντικό
θέµα που θέλω να θίξω, κύριε Πρόεδρε, αν και δεν ξέρω ο κύριος
Υφυπουργός πόσο εύκολο είναι να κατανοήσει την πολεοδοµική
νοµοθεσία έτσι όπως έχει δοµηθεί.

Προφανώς, λόγω άστοχης νοµοτεχνικής προσέγγισης κατά
την ψήφιση του ν. 3775/2009 προέκυψαν τα εξής, µε τα οποία
φαντάζοµαι κανείς δεν συµφωνεί: Όλοι οι υπόγειοι χώροι στάθ-
µευσης αυτοκινήτων, οι επιπλέον του πρώτου υπογείου και η επέ-
κταση των χώρων στάθµευσης στον ακάλυπτο χώρο, καθώς και
όλα τα πολυώροφα κτήρια των επαγγελµατικών χώρων που είναι
στεγασµένοι µεν, ανοικτοί περιµετρικά, δε, χώροι, µετρούν στον
συντελεστή δόµησης. ∆υστυχώς, η νοµοτεχνική προσέγγιση του
θέµατος υπήρξε ατυχής, διότι από το ν. 1221 που επέβαλε τη δη-
µιουργία θέσεων στάθµευσης στις οικοδοµές, ένα ήταν το ζη-
τούµενο: να µπορέσουν να τακτοποιηθούν τα αυτοκίνητα τα
οποία έχουν κατακλύσει όλες τις πόλεις πλέον και τα χωριά. ∆η-
λαδή, υποχρεωτικά να κατασκευάζουν οι ιδιοκτήτες των οικοδο-
µών χώρους στάθµευσης. Γι’ αυτό και υπήρξαν όλες αυτές οι
διατάξεις, όσον αφορά την προσµέτρηση των χώρων στάθµευ-
σης στο συντελεστή δοµήσεως.

Επειδή το ελληνικό κράτος διαχρονικά δεν µπορεί να ελέγξει
τις παρανοµίες, χρησιµοποιεί την παροιµία «πονάει κεφάλι, κόβει
κεφάλι». ∆ηλαδή, ενώ οι χώροι στάθµευσης θα έπρεπε να είναι
εκτός προσµέτρησης στο συντελεστή δόµησης, βρίσκεται η εύ-
κολη λύση ότι οι ισόγειοι χώροι που είναι κλειστοί και δεν περι-
λαµβάνονται στον συντελεστή δοµήσεως, επειδή µετατρέπονται
σε καταστήµατα ή διαµερίσµατα τους καταργούµε. Κι εγώ θα πω
ότι µία άλλη προσέγγιση στο µέλλον µπορεί να επαναφέρει αυτές
τις διατάξεις όταν και αν επιτέλους υπάρξει ένας ουσιαστικός
έλεγχος της οικοδοµής.

Απ’ αυτό το σηµείο όµως, µέχρι του παραλογισµού, να µην
µπορούµε να κατασκευάσουµε υπόγεια, κάτω από το πρώτο υπό-
γειο, διότι έτσι προέκυψε έµµεσα από τη νοµοτεχνική διατύπωση,

είναι νοµίζω τουλάχιστον παράλογο και δεν περιποιεί τιµή για κα-
νέναν µας.

Ακόµη, το εκτός του περιγράµµατος πρώτο υπόγειο για τη
στάθµευση των αυτοκινήτων και αυτό από τις διατάξεις αυτές
προσµετράται στο συντελεστή δόµησης. Το ότι είναι νοµοτεχνική
αστοχία, προκύπτει από ένα σωρό άλλα πράγµατα. Όσοι είναι
τεχνικοί σύµβουλοι εδώ και µε ακούν, θα ξέρουν ότι υπήρξαν και
διατάξεις, ώστε η πλάκα του υπογείου που καλύπτει το πρώτο
υπόγειο, να είναι ένα µέτρο κάτω από την επιφάνεια του εδά-
φους, προκειµένου να υπάρχει φύτευση στο υποχρεωτικώς ακά-
λυπτο τµήµα του οικοπέδου και να µην στερούνται οι πόλεις του
πρασίνου, µια που η πλάκα που υπήρχε ως οροφή του υπογείου
όταν καλύπτονταν όλο το γήπεδο, αυτή ήταν συνήθως στο επί-
πεδο του εδάφους.

∆ηλαδή σωρεία ρυθµίσεων προκειµένου να µπορέσουν να τα-
κτοποιηθούν χώροι στάθµευσης στα υπόγεια.

Και έρχεται αυτή η αστοχία, η οποία έχει σταµατήσει τις οικο-
δοµές σε όλες τις πολεοδοµίες. Μάλιστα οι πολεοδοµίες στην
αρχή από την κεκτηµένη ταχύτητα δεν λάµβαναν υπ’ όψιν την αυ-
στηρή νοµοτεχνική ερµηνεία των διατάξεων αυτών. Και εµφανί-
στηκε η ερµηνεία της κ. Μπούτου Λεµπέση –δεν την ξέρω την
κυρία- η οποία γέµισε και όλες τις πολεοδοµίες µε ένα έγγραφο,
το οποίο µου ενεχείρισε το Τεχνικό Επιµελητήριο και έχουν στα-
µατήσει τα πάντα.

Εδώ, λοιπόν, είναι σαφές ότι χρειάζεται άµεση διόρθωση.
Εκτός αν µας πει ο κύριος Υπουργός ότι δεν πρέπει να γίνεται
δεύτερο υπόγειο µε αυτοκίνητα ή ότι δεν πρέπει να επεκτείνεται,
στο πέραν του περιγράµµατος του ισογείου, το υπόγειο για τη
στάθµευση των αυτοκινήτων και ότι δεν θέλουµε θέσεις στάθ-
µευσης. Αν δεν το πείτε αυτό, που είναι αδύνατο να µην το πείτε,
κύριε Υπουργέ, τότε αυτό θα πρέπει να θεραπευτεί άµεσα. Όχι
στον ΓΟΚ. Ο ΓΟΚ µπορεί να κάνει και έξι µήνες, να µπει σε δια-
βούλευση, να κάνει και ένα χρόνο. Αυτή τη στιγµή είναι σταµα-
τηµένες οι οικοδοµικές άδειες όλης της Ελλάδος.

Ξέρω ότι µε την κύρωση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου και να ήθελε η κυρία Υπουργός και εσείς κύριε Υπουργέ, δεν
µπορείτε να το τροποποιήσετε, διότι το Σύνταγµα και ο Κανονι-
σµός της Βουλής δεν το επιτρέπουν. ∆εν επιτρέπεται δηλαδή να
τροποποιήσετε ουσιωδώς την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
διότι απλά την κυρώνετε.

Περίµενα, όµως και περιµένω µια δέσµευσή σας ότι σύντοµα,
την άλλη εβδοµάδα και φαντάζοµαι ότι θα έχετε τη συναίνεση
όλων, θα διορθώσετε ένα λάθος που έγινε από τη δική µας κυ-
βέρνηση κατά τη νοµοτεχνική επεξεργασία, διότι άλλες ερµη-
νείες έδινε το Υπουργείο µέχρι τώρα. Αυτή η θεραπεία είναι
επείγουσα.

Αν εγώ δεν γίνοµαι πιστευτός, σας παρακαλώ πολύ να απευ-
θυνθείτε στη νοµική υπηρεσία του Τεχνικού Επιµελητήριου Ελ-
λάδος που είναι ο θεσµοθετηµένος τεχνικός σύµβουλος του
κράτους, να διαπιστώσετε την αλήθεια των λεγοµένων και να θε-
ραπεύσετε άµεσα αυτή την αστοχία, η οποία υπήρξε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Νάκο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής κ. Μωραΐτης για εννέα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ένα πολιτικό δόγµα,
που στην Ελλάδα έχει βρει πολλούς υποστηρικτές. Είναι το
δόγµα του µην κάνεις τίποτα, µην αγγίζεις τα προβλήµατα, στο
κάτω-κάτω µπορεί να µην απολογηθείς και σε κανέναν. Είναι το
δόγµα που σε πολλές περιπτώσεις η προηγούµενη κυβέρνηση
ακολούθησε πάρα πολύ πιστά.

Εµείς λέµε ότι αυτή τη φορά η ελληνική πολιτεία πρέπει να
σταθεί µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα απέναντι στον εαυτό
της, αλλά κυρίως απέναντι στους πολίτες. Η λογική του «ωχ
αδελφέ» για το ΕΠΕΚΑ, έχει τελειώσει.

Είµαστε εδώ ακριβώς γι’ αυτό το λόγο, για να δώσουµε λύ-
σεις. Λύσεις, όµως, που δεν θα είναι αποσπασµατικές, ούτε θα
κλείνουν το µάτι στην παρανοµία. Τα χρόνια και µεγάλα προ-
βλήµατα δεν µπορούν να επιλυθούν µε πολιτικές πονηριάς ή αρ-
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παχτής. Απαιτείται σεβασµός στον πολίτη και στο περιβάλλον
όπου ζει. Αυτή ακριβώς είναι οι άξονες της δικής µας πολιτικής.
Και έχουµε δεσµευτεί να αντιµετωπίσουµε συνολικά και ολοκλη-
ρωµένα το φαινόµενο της αυθαίρετης δόµησης. Γιατί πολύ απλά
η κατάσταση αυτή δεν πάει άλλο.

∆εν µπορεί να είναι οι πολίτες και η πολιτεία σε µια περίεργη
κατάσταση ηµιπαρανοµίας και αυθαιρεσίας. Και δεν θα πρέπει
να κρυβόµαστε πλέον πίσω από το δάκτυλό µας. Είναι η ώρα των
αποφάσεων. Αποφάσεων που θα υπηρετούν τη λογική, τη νοµι-
µότητα, αλλά και θα δίδουν λύσεις στην πραγµατικότητα που έχει
διαµορφωθεί απ’ όλες αυτές της χρόνιες παθογένειες. Παθογέ-
νειες της πολιτείας, αλλά επιτρέψτε µου να πω και της ελληνι-
κής κοινωνίας.

Είµαστε αποφασισµένοι, λοιπόν, µε διαβούλευση να προχω-
ρήσουµε άµεσα: Στην αναθεώρηση του πλαισίου έκδοσης και
ελέγχου εφαρµογής των οικοδοµικών αδειών. Στην ολοκλήρωση
των πολεοδοµικών σχεδίων, ώστε η δόµηση να γίνεται οργανω-
µένα και όχι άναρχα. Στην αναθεώρηση των διατάξεων του ΓΟΚ
που αναπαράγουν τα φαινόµενα της αυθαίρετης δόµησης. Στην
ολοκλήρωση των δασικών χαρτών και του κτηµατολογίου, ώστε
να πάψει η καταπάτηση των δασικών περιοχών, ακτών και δηµό-
σιων εκτάσεων. Στην αντιµετώπιση των υπαρχουσών αυθαιρε-
σιών µέσα στο πλαίσιο της πολεοδοµικής νοµοθεσίας µε κίνητρα,
αλλά βεβαίως και περίοδο προσαρµογής. Και βεβαίως, µηδενική
ανοχή σε νέες αυθαιρεσίες µε άµεση κατεδάφιση.

Όσον αφορά στην αναστολή, τώρα. Κρίθηκε αναγκαία, γιατί;
Αγαπητοί συνάδελφοι, η τακτοποίηση δεν αποτελούσε νοµιµο-
ποίηση. Η τακτοποίηση δεν αποτελούσε πράξη εξαίρεσης από
τη κατεδάφιση. Ο νόµος του κ. Σουφλιά αποτελεί για το ελληνικό
Κοινοβούλιο µνηµείο προχειρότητας, παράδειγµα προς απο-
φυγή, αλλά µε συνέπειες που ταλαιπωρούν σήµερα αφάνταστα
το σύνολο του τεχνικού κόσµου της χώρας και οδηγούν ολό-
κληρο τον κλάδο της οικοδοµής σε µαρασµό, αλλά και την κοι-
νωνία την ίδια, η οποία βλέπει ότι δεν µπορεί να κινηθεί. Μια
προχειρότητα που φάνηκε, από την κατάθεση ακόµα του νόµου,
στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

∆ιατάξεις, που δεν βρίσκουν σήµερα σύµφωνο κανέναν, ούτε
έναν φορέα, επιστηµονικό ή επαγγελµατικό, ψηφίστηκαν προε-
κλογικά σε αυτή την Αίθουσα ως τροπολογία. ∆ιατάξεις που από
τα συµφραζόµενα προσµετρούν το δεύτερο υπόγειο πάρκινγκ
στον συντελεστή δόµησης. ∆ιατάξεις που επιτρέπουν τη µετα-
τροπή ακόµη και χώρων στάθµευσης σε κατοικίες και µαγαζιά
σε πολεοδοµικά συγκροτήµατα που σήµερα υποφέρουν από την
έλλειψη παρόµοιων χώρων. ∆ιατάξεις που ουσιαστικά έδιναν το
κίνητρο και το έναυσµα σε κάποιον να παρανοµήσει.

Πώς αλλιώς, αλήθεια, θα µπορούσε κάποιος να ερµηνεύσει τη
διατύπωση ότι δικαίωµα να τακτοποιήσουν ηµιυπαίθριους και λοι-
πούς χώρους έχουν αυτοί που εξέδωσαν ή αναθεώρησαν οικο-
δοµική άδεια µέχρι και τον περασµένο Ιούλιο, δηλαδή άδεια για
κτήρια που θα ξεκινήσουν να κατασκευάζονται µετά την έναρξη
του ισχύοντος νόµου και θα ολοκληρωθούν µε µελλοντικό χρόνο
ακόµα και σήµερα.

Φτάσαµε, λοιπόν, να βλέπουµε στις αγγελίες των εφηµερίδων
πώς πωλούνται διαµερίσµατα µε τακτοποιηµένους ηµιυπαίθρι-
ους και εργολαβικά να υπογράφονται µε πρόβλεψη κλειστών
ηµιυπαιθρίων ως τµήµα της αντιπαροχής. Η προχειρότητα, όµως,
της συγκεκριµένης τροπολογίας δεν σταµατάει εδώ. Όχι, µόνο,
έδωσε κίνητρο σε κάποιους να παρανοµήσουν, αλλά δεν µπό-
ρεσε και να προβλέψει τα δεκάδες προβλήµατα που καθηµερινά
εµφανίζονται και καλούµαστε ακόµη και σήµερα να βρούµε τις
λύσεις. Προβλήµατα µεταξύ συνιδιοκτητών που προκύπτουν και
θα πολλαπλασιάζονται αν δεν προχωρήσουµε εµείς άµεσα στην
αναστολή της συγκεκριµένης ρύθµισης, όπως οι ηµιυπαίθριοι και
υπόγεια που µετατράπηκαν σε χώρους κύριας χρήσης και έχουν,
πλέον, εξαντλήσει τον συντελεστή δόµησης σε εξ αδιαιρέτου
ιδιοκτησίες. Τι προέβλεπε, αλήθεια, ο ν. 3775 για αυτά; Τίποτα.

Ακούστε άλλο παράδειγµα: Σήµερα υπάρχουν µαγαζιά χωρίς
καµµία πολεοδοµική παράβαση, που δεν µπορούν να πάρουν άδεια
αλλαγής χρήσης, γιατί κάποιος στον πέµπτο όροφο της ίδιας πο-
λυκατοικίας έχει τακτοποιήσει ηµιυπαίθριο και από τη στιγµή που
η άδεια της οικοδοµής είναι κοινή το µαγαζί, πλέον, έχει πρόβληµα.
Προέβλεπε κάτι ο ν. 3775 γι’ αυτό; Όχι, βέβαια, τίποτα.

Έχουµε επιχειρηµατίες που σήµερα δεν µπορούν να ηλεκτρο-

δοτήσουν τελειωµένες οικοδοµές, αφού ο τακτοποιηµένος οικο-
νοµικά ηµιυπαίθριος παραµένει πολεοδοµικά αυθαίρετος.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είπε πώς θέλησε να
δώσει λύση σε ένα πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας. Αυτό που
δεν είπε είναι πώς εκµεταλλεύτηκε ένα υπαρκτό πρόβληµα της
ελληνικής οικονοµίας και υπό τον παραπλανητικό όρο τακτοποί-
ηση αποσκοπούσε σε ένα εύκολο, εισπρακτικό στόχο και τίποτα
άλλο. Αυτό που δεν είπε είναι πώς µε την είσπραξη ενός προστί-
µου, επέβαλε στο νοµοταγή πολίτη να υποστεί τις συνέπειες της
πράξης αυτού που παρανόµησε. Αυτό που δεν είπε είναι πώς
µετά από προσφυγή στο Συµβούλιο της Επικρατείας οι πολίτες,
ενδεχοµένως, θα βρεθούν καθηλωµένοι, καθώς όλη αυτή η νο-
µοθετική ακροβασία είναι πολύ πιθανόν να ακυρωθεί.

Όσον αφορά τα υπόλοιπα ζητήµατα που προκύπτουν από τις
διατάξεις των άρθρων 40 και 41, µε την ανακοίνωση των θέσεων
της Κυβέρνησης για το θέµα των ηµιυπαιθρίων, θα γίνουν και κά-
ποιες διορθωτικές παρεµβάσεις σε επιµέρους ζητήµατα. ∆εν γίνε-
ται, όµως, οι παρεµβάσεις µας στο ΓΟΚ να είναι αποσπασµατικές
και να γίνονται χωρίς εις βάθος µελέτη όλων των παραµέτρων.

∆εν µπορεί υπό την πίεση που δηµιούργησε η προχειρότητα
των άρθρων 40 και 41 να προχωρήσουµε και πάλι σε αποσπα-
σµατικές ρυθµίσεις, χωρίς να έχουµε συνυπολογίσει τις ενδεχό-
µενες παρενέργειες.

Για το λόγο αυτό έχουν συγκροτηθεί και δουλεύουν σήµερα
στο Υπουργείο επιστηµονικές επιτροπές, που θα δώσουν συνο-
λικές απαντήσεις όσον αφορά το ΓΟΚ και το νέο τρόπο έκδοσης
και ελέγχου των οικοδοµικών αδειών.

Το πρόβληµα που δηµιούργησε η ρύθµιση της λεγόµενης τα-
κτοποίησης ταλαιπωρεί σήµερα εκατοντάδες συµπολίτες µας και
έχει εγκλωβίσει µερικές χιλιάδες ακόµη, οι οποίοι θα το καταλά-
βουν δυστυχώς όταν χρειαστεί να προβούν σε κάποια ενέργεια
αξιοποίησης του ακινήτου τους. Παλεύουµε καθηµερινά σε εντα-
τικούς ρυθµούς, έτσι ώστε να δώσουµε λύση πριν να είναι πλέον
πολύ αργά. Γι’ αυτό ακριβώς και αναστείλαµε τις διατάξεις της
τακτοποίησης του ν.3775. Γιατί καθηµερινά όλο και περισσότεροι
συµπολίτες µας εγκλωβίζονταν χωρίς να το ξέρουν.

Γι’ αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, είµαστε σήµερα εδώ, για να
βρούµε εκείνες τις διαδικασίες που θα εγγυηθούν τη λύση του
προβλήµατος των πολιτών, αλλά και τη βιωσιµότητα του αστικού
περιβάλλοντος των, πολεοδοµικά υπέρµετρα, βεβαρηµένων πε-
ριοχών, εκτός αν µας προτείνετε να δοθεί ένα µήνυµα στην
αγορά ότι τίποτε δεν πρόκειται να αλλάξει και πως ο καθένας θα
µπορεί να συνεχίσει να παρανοµεί και να κερδοσκοπεί εις βάρος
του περιβάλλοντος είτε µιλάµε για φυσικό είτε για δοµηµένο.

Με τη ρύθµιση που εµείς σε περίπου ένα µήνα θα φέρουµε,
θα αντιµετωπίζουµε επίσης όλες τις εκκρεµότητες και τα προ-
βλήµατα που έχουν προκύψει από το ν.3775. Τα άρθρα 40 και 41
σε σχέση µε το ΓΟΚ, οι περιπτώσεις των µεταβατικών σταδίων,
οι ασάφειες σε σχέση µε τα παραπάνω θα απαντηθούν συνολικά.
Η αποσπασµατική αντιµετώπισή τους είναι αυτή η οποία προκα-
λεί τη σύγχυση.

Είµαστε υποχρεωµένοι, λοιπόν, να επιλύσουµε µια κατάσταση
που ούτε δηµιουργήσαµε ούτε βεβαίως συµφωνήσαµε µε τη λο-
γική που δηµιούργησε. Η επίλυση πρέπει να είναι νόµιµη και δί-
καιη, ώστε όχι µόνο να ξεπαγώσει την αγορά γύρω από την
οικοδοµή αλλά να δηµιουργήσει για το µέλλον προϋποθέσεις ευ-
νοµίας.

Σήµερα στέλνουµε αυτό το ξεκάθαρο µήνυµα σε όλους τους
πολίτες, ότι η πολιτεία αυτή τη φορά θα προσπαθήσει σ’ αυτό το
µεγάλο πρόβληµα να δώσει οριστικές λύσεις. ∆εν θα ανεχθεί και
άλλη υποβάθµιση του περιβάλλοντος. ∆εν θα παίξει µε τους νό-
µους και δεν θα περιπαίξει τη νοµιµότητα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι έξι
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους
από το 8ο Γενικό Λύκειο Λάρισας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
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(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει τώρα η κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη για επτά

λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, η αλλαγή του Οικοδοµικού Κανονισµού το 1985 έφερε ένα
καινούριο αέρα στη σχεδίαση των οικοδοµών, καθώς µέχρι τότε
οι αυστηρές διατάξεις περιόριζαν τη φαντασία του µηχανικού.

Ξεκινάει, λοιπόν, από το 1985 και µετά µια καινούργια περίο-
δος, όπου ο µηχανικός-µελετητής αφήνεται ελεύθερος να δηµι-
ουργήσει. Σηµαντικά εργαλεία σ’ αυτή του την προσπάθεια είναι
και η ελεύθερη τοποθέτηση του κτηρίου στο οικόπεδο και η ει-
σαγωγή του όρου «ηµιυπαίθριος χώρος», ο οποίος είναι ο στε-
γασµένος χώρος του κτηρίου, ελεύθερος τουλάχιστον από µια
πλευρά και η εξαίρεση από το συντελεστή δόµησης των ηµιυ-
παιθρίων, αλλά και των χώρων στάθµευσης.

Όλα αυτά στην προσπάθεια και της βελτίωσης της τελικής ει-
κόνας των κτηρίων –µπορούµε εξάλλου αυτό να το διαπιστώ-
σουµε πάρα πολύ εύκολα παρατηρώντας ένα κτήριο που έχει
ακόµη ανοιχτούς τους ηµιυπαίθριους- και της δηµιουργίας συν-
θηκών ποιοτικής ζωής των ενοίκων, καθώς τους επιτρέπει να
απολαµβάνουν τον περιβάλλοντα χώρο και τις ιδιαίτερες ευνοϊ-
κές κλιµατικές συνθήκες της πατρίδας µας και της διευκόλυνσης
κατασκευής χώρων στάθµευσης και της εξοικονόµησης ενέρ-
γειας, αφού οι ηµιυπαίθριοι χώροι προστατεύουν µια κατοικία
από το µεγάλο ψύχος και την υπερβολική ζέστη.

Εν τούτοις, όπως πολλά άλλα πράγµατα στην Ελλάδα, έτσι και
αυτές οι πρωτοποριακές ρυθµίσεις στην πράξη καταστρατηγή-
θηκαν.

Και οι ηµιυπαίθριοι χώροι κατάντησαν να κλείνονται συστηµα-
τικά και οι πυλωτές να καλύπτονται και τα υπόγεια και οι χώροι
στάθµευσης να µετατρέπονται σε κατοικίες.

Έχει παγιωθεί πλέον η τακτική, αφ’ ενός µεν οι κατασκευαστές
να βρίσκουν ένα εύκολο και φθηνό τρόπο να αυξήσουν τα τε-
τραγωνικά προς πώληση και αφ’ ετέρου οι µεµονωµένοι ιδιοκτή-
τες να θυσιάζουν, χωρίς ενοχές, τους ηµιυπαίθριους χώρους και
τους χώρους στάθµευσης στις στεγαστικές τους ανάγκες.

Όλα αυτά γίνονται διαχρονικά µε την ανοχή των κυβερνήσεων,
µέσω της αποδυνάµωσης των µηχανισµών ελέγχου, του εθισµού
και της απενοχοποίησης των πολιτών απέναντι στις πολεοδοµι-
κές αυθαιρεσίες.

Συνεπώς, η µετατροπή χρήσης των ηµιυπαίθριων χώρων και
των χώρων στάθµευσης αποτελεί µια υπαρκτή και εκτεταµένη
πολεοδοµική παθογένεια, την οποία θέλησε -άστοχα όµως- να
ελέγξει ο ν. 3775 του 2009, τελείως πρόχειρα και αποσπασµα-
τικά -όπως εδώ κατετέθη- ακόµα και από την ίδια τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, περιορίζοντας το βάθος του ηµιυπαίθριου χώρο στο 1,80
του µέτρου, µειώνοντας το ύψος της οροφής του υπογείου και
κυρίως µετρώντας το συντελεστή δόµησης στους κλειστούς χώ-
ρους στάθµευσης, δηµιουργώντας δηλαδή, τεράστια προβλή-
µατα σήµερα που καθηλώνουν την οικοδοµή.

Παράλληλα δε, ο νόµος αυτός περιείχε και µια ιδιαίτερα επι-
κίνδυνη πτυχή. Λόγω της αποτυχίας της τότε κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας στην είσπραξη των δηµοσίων εσόδων, προέ-
βλεπε την εξαγορά συντελεστή δόµησης µε τη µέθοδο της εφά-
παξ καταβολής ενός προστίµου, την περίφηµη τακτοποίηση,
καταργώντας έτσι έµµεσα τις διατάξεις περί επιβολής ετησίων
προστίµων, διατήρησης αυθαιρέτων που τελικά αποτελούν τη νό-
µιµη συνέπεια για όσους αυθαιρετούν.

Είναι ηλίου φαεινότερο, ότι η πολιτική αυτή δεν σχεδιάστηκε
για να λύσει αυτό καθ’ εαυτό το κοινωνικό πρόβληµα, αλλά µόνο
και µόνο για να εξευρεθεί πηγή εσόδων. Από µόνο του όµως,
αυτό είναι απαράδεκτο. Και είναι απαράδεκτο κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κυρίως ως προς την πολιτική του ΠΑΣΟΚ.

Εµείς σήµερα κρατάµε –γιατί δεν µπορούµε να κάνουµε αλ-
λιώς- προσωρινά απ’ ότι είπε η Υπουργός, από το ν. 3575 τις δια-
τάξεις που είναι προς έλεγχο της συνεχιζόµενης αυθαιρεσίας
και αναστέλλουµε τους επίµαχους όρους της τακτοποίησης.
Αυτό γιατί, οι ρυθµίσεις αυτές πιθανότατα θα κρίνονταν αντισυ-
νταγµατικές, αλλά και γιατί ο νόµος περιελάµβανε µία ηθικά ανε-
πίτρεπτη προτροπή αυθαιρεσίας, δίνοντας ακόµα το δικαίωµα
στους πολίτες που ήταν υπό έκδοση οι άδειές τους, να προ-
γραµµατίσουν το κλείσιµο των ηµιυπαιθρίων χώρων ή τη µετα-
τροπή και αλλαγή χρήσης των ηµιυπαίθριων χώρων και των

χώρων στάθµευσης. Επιπρόσθετα, αυτή η περίφηµη τακτοποί-
ηση φορτώνει τα κτήρια µε επιπλέον τετραγωνικά µέτρα, καταρ-
γώντας ουσιαστικά και τους ηµιυπαίθριους χώρους ως χώρους
αερισµού, επαφής, συνάθροισης, αρχιτεκτονικών επιλογών και
αισθητικής αλλά και τους χώρους στάθµευσης ως χώρους ανα-
γκαίους για την εύρυθµη λειτουργία της πόλης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία
ότι θα ήµασταν υπόλογοι στην ελληνική κοινωνία, εάν διατηρού-
σαµε εν ισχύ διατάξεις πρόχειρες και αποσπασµατικές, προκει-
µένου αποκλειστικά και µόνο να εισπράξουµε χρήµατα, αφού
στην ουσία ούτε τους ηµιυπαίθριους θα νοµιµοποιούσαµε ούτε
και θα εξαφανίζαµε τα προβλήµατα που δηµιουργούνται στους
ιδιοκτήτες από την ύπαρξή τους.

Είναι όµως, σαφές ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν επι-
λύει οριστικά και αµετάκλητα το ζήτηµα της αυθαίρετης αλλα-
γής χρήσης των χώρων αυτών. Το θέµα απαιτεί ευρύτερες
παρεµβάσεις σε συνεννόηση µε τις εµπλεκόµενες επιστηµονικές
και επαγγελµατικές οµάδες καθώς και το νοµικό κόσµο, µε στόχο
την αντιµετώπιση συνολικότερα του θέµατος των πολεοδοµικών
αυθαιρεσιών και βεβαίως, κατεύθυνση των ενδεχόµενων ει-
σπράξεων σε φιλοπεριβαλλοντικές δράσεις.

Στόχος µας είναι να περάσουµε το µήνυµα ότι µπορεί ο καθέ-
νας µας ατοµικά, είτε πολίτης είτε κατασκευαστής, στο µικρό-
κοσµό του να περηφανεύεται ότι αξιοποίησε το οικόπεδό του
χτίζοντας περισσότερα τετραγωνικά µε µικρότερο κόστος. Τε-
λικά, όµως ο µεγάλος χαµένος είναι συνολικά η κοινωνία και το
περιβάλλον.

Και εµείς σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλουµε και
την κοινωνία να την κατευθύνουµε σωστά, αλλά και να δηµιουρ-
γήσουµε σταδιακά ένα οικιστικό περιβάλλον φιλικό, καλαίσθητο,
ενεργειακά αποδοτικό, δηλαδή περισσότερο πράσινο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Νικόλαος Ζωίδης για επτά λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρώνουµε σήµερα την πράξη

νοµοθετικού περιεχοµένου µε την οποία αναστέλλεται η παρά-
γραφος 2 του άρθρου 40 και η παράγραφος 5 του άρθρου 41
του ν. 3775/2009. Ακούστηκαν στην Αίθουσα οιµωγές, από τη µία
µεριά γιατί το κράτος χάνει χρήµατα τα οποία θα µπορούσε να
εισπράξει εφαρµόζοντας αυτή τη διάταξη και από την άλλη µεριά
γιατί καθηλώνεται η οικοδοµική δραστηριότητα.

Εν πάση περιπτώσει, ήλθε η καταστροφή του κόσµου γιατί
αναστέλλουµε για έξι µήνες την εφαρµογή κάποιων άρθρων ενός
νόµου που οφείλω να θυµίσω στο Σώµα πώς εισήχθη. Τον ίδιο
χρόνο, λοιπόν, που ο περιβόητος νόµος του κ. Μαρκόπουλου,
του Υπουργείου Τουρισµού τακτοποίησε τις παραβάσεις στις ξε-
νοδοχειακές µονάδες –νόµος τον οποίο δεν δέχτηκε δηλώνοντάς
το ρητά στην Αίθουσα, να συνυπογράψει ο κ. Σουφλιάς- ο κ. Σου-
φλιάς έφερε το νόµο περί της τακτοποίησης των ηµιυπαιθρίων
χώρων, των υπογείων και των χώρων στάθµευσης.

Είµαι ιδιαίτερα χαρούµενος γιατί αυτή η προχειρότητα σε ένα
νόµο, που υπενθυµίζω επίσης ότι ήλθε ως τροπολογία σε ένα νο-
µοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών –αν δεν µε απατά η
µνήµη µου περί ενδοοµιλικών συνοµιλιών- όπου σε 37 άρθρα κά-
λυπτε είκοσι ένα θέµατα και ήταν προικισµένο µε άλλες έξι τρο-
πολογίες χωρίς προφανώς να γίνει καµµία συζήτηση ούτε σε
επίπεδο επιστηµονικών φορέων, ούτε καν σε επίπεδο της διαρ-
κούς επιτροπής της Βουλής που όφειλε να το επεξεργαστεί,
αυτός λοιπόν ο νόµος, κατά τη δήλωση τού, προ ολίγου, κατελ-
θόντος του Βήµατος και πρώην Υπουργού Εσωτερικών κ. Νάκου,
το µόνο που µπόρεσε να κάνει –και ο κ. Νάκος ανεφέρθη µόνο σε
ένα σηµείο αυτού του νόµου- ήταν να καταστρέψει ή να θέσει εν
αµφιβόλω µία αναγκαιότητα για την οποία όλοι µας έχουµε σαφή
άποψη.

Ξέρουµε πλέον ότι οι πόλεις µας έχουν φθάσει στο αδιαχώ-
ρητο όσον αφορά την κυκλοφορία των οχηµάτων. Ξέρουµε ότι
είναι επιβεβληµένη η κατασκευή των χώρων στάθµευσης στις πό-
λεις. Αυτό, ο νόµος αυτός ουσιαστικά το απαγορεύει. Αυτός λοι-
πόν ο περιβόητος νόµος, για τον οποίο τόσα δάκρυα χύθηκαν
σήµερα σε αυτή τη Βουλή, η πανάκεια κατά τους οµιλητές της
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Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ –γιατί έχω απέναντί µου και τον
έγκριτο συνάδελφο, και συνάδελφο ως µηχανικό, του ΛΑΟΣ-
αυτός ο νόµος θα καταστρέψει τη χώρα εάν ανασταλεί για έξι
µήνες. Και χαίροµαι ιδιαίτερα γιατί ακούστηκε επίσης ότι η Κυ-
βέρνηση δεν είπε τίποτα για το τι προτίθεται να κάνει, λες και πε-
ρίµεναν, η νοµοθεσία µιας κύρωσης πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου να συνοδεύεται από όλο το επιχειρησιακό σχέδιο
του νέου Υπουργείου Περιβάλλοντος.

Βέβαια ο κύριος Υφυπουργός προηγουµένως µας ανέλυσε µε
καταπληκτική ευγλωττία τις προϋποθέσεις που θέτει το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος για να αλλάξει επιτέλους µια κακή κατά-
σταση που όλοι βιώνουµε όσον αφορά το δοµηµένο και όχι µόνο
περιβάλλον στη χώρα µας. Λες και δεν ξέρουµε όλοι µας ποια
είναι η ρίζα του κακού.

Αναφέρθηκαν ακόµη και επικριτικά σχόλια προς το νόµο Τρί-
τση και τον αείµνηστο Αντώνη Τρίτση ο οποίος από το ν. 1337, ως
οραµατιστής πολεοδόµος και υπό την ιδιότητα του Υπουργού,
µας έδωσε ένα µπούσουλα επιτέλους να λειτουργήσει η πολεο-
δοµική νοµοθεσία της χώρας µας. Εάν εµείς –και το εµείς ανα-
φέρεται διαχρονικά σε όλες τις πολιτικές ηγεσίες του
Υπουργείου ΠΕΧΩ∆Ε, όπως λεγόταν παλαιότερα- δεν µπορέ-
σαµε να εξελίξουµε τις υποθήκες, τις παρακαταθήκες του αεί-
µνηστου Αντώνη Τρίτση, δεν φταίει προφανώς ο ίδιος, γιατί
καταλογίστηκαν ευθύνες και στον Αντώνη Τρίτση, διότι φρόντισε
τότε µέσα από το ν. 1337 να συµµαζέψει µια άσχηµη κατάσταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ώρα να πέσουνε µάσκες.
Όλοι ξέρουµε τι βασανίζει το δοµηµένο -και όχι µόνο- περιβάλλον
στη χώρα µας. Όλοι ξέρουµε την κακοδαιµονία, που έχει να κάνει
µε την µη τήρηση των νόµων, µε την πληµµελή -ας µη χρησιµο-
ποιήσω βαρύτερη έκφραση- λειτουργία των εντεταλµένων ορ-
γάνων, για να προασπίσουν αυτό το περιβάλλον. Όλοι ξέρουµε
πού έχουµε βάλει το χέρι µας.

Έρχεται µία Κυβέρνηση που λέει: «Έχουµε ένα νόµο ο οποίος
µάλλον δηµιουργεί παρά λύνει προβλήµατα, περιµένετε έξι µήνες
για να δούµε τι ακριβώς µπορούµε να κάνουµε, ύστερα από εν-
δελεχή µελέτη, από συζήτηση µε όλους τους αρµόδιους επιστη-
µονικούς φορείς, που έχουν άποψη και την έχουν δηλώσει.»

Εν πάση περιπτώσει, εκείνο που θα ανέµενε κανείς είναι να
περιµένει ένα µήνα. Σε ένα µήνα θα έρθει το νοµοσχέδιο, προτού
ακουστούν οι οιµωγές που ανέφερα προηγουµένως σ’ αυτήν την
Αίθουσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ηµιυπαίθριοι χώροι είναι συ-
στατικό στοιχείο του ευ κατοικείν από τη µινωϊκή εποχή ακόµα.
Θα έπρεπε να βελτιώσουν το επίπεδο, τις συνθήκες και τις εγκα-
ταστάσεις διαβίωσης των Ελλήνων πολιτών. Κάναµε κακή χρήση.
Ναι. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι θα πρέπει να γίνουν όλα νερό και αλάτι,
σφουγγάρι; Να τα κλείσουµε όλα, να µην επιτρέπουµε να γίνο-
νται γκαράζ επί παραδείγµατι; Να συµπεριφερόµαστε, κατά τον
ίδιο τρόπο, στον µικρό ηµιυπαίθριο χώρο που έκλεισε ο οικογε-
νειάρχης για να βάλει την οικογένειά του και στο µεγαλοξενο-
δόχο που έχει τέσσερις χιλιάδες τετραγωνικά αυθαίρετα; Αυτή
είναι η ελληνική δικαιοσύνη; Έτσι; Ίδια µέτρα και ίδια σταθµά;
Όλοι στο ίδιο επίπεδο;

Να σας φέρω και ένα άλλο µικρότερο παράδειγµα, για να κα-
ταλάβετε. Στον ίδιο νόµο πληρώνει το ίδιο πρόστιµο –γιατί περί
προστίµου πρόκειται- αυτός ο οικογενειάρχης που κλείνει τα δε-
καπέντε τετραγωνικά, για να στεγάσει την οικογένειά του, και ο
άλλος που µετατρέπει το υπόγειό του σε κατάστηµα, και άρα
αποκτά τεράστια υπεραξία. Ο Υπουργός ανέφερε για το ενδε-
χόµενο προβληµάτων και σε νόµιµους ιδιοκτήτες καταστηµάτων.

Τα ίδια χρήµατα πληρώνει και αυτό το θεωρούµε κοινωνική δι-
καιοσύνη. Είπαµε: µην τα αγγίζετε. Γιατί; Γιατί ενδέχεται η χώρα
να εισπράξει 3, 4, ή 5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ε, όχι κύριοι συνά-
δελφοι. ∆εν είναι τα πάντα θέµα χρηµάτων σ’ αυτή τη χώρα.

Και εν πάση περιπτώσει, εάν αυτή η χώρα έχει προβλήµατα σή-
µερα, αιχµή του δόρατος στο µεγάλο δηµοσιονοµικό πρόβληµα
που έχει, οι αίτιοι γι’ αυτά τα προβλήµατα έχουν ονοµατεπώνυµο.
Στους αιτίους καταλόγισε τις ευθύνες ο ελληνικός λαός. Αυτοί οι
ίδιοι αίτιοι µας έφεραν το καλοκαίρι ένα νόµο, που δηµιούργησε
όλα όσα είπαµε προηγουµένως και το µόνο που είχε να κάνει
ήταν να κερδοσκοπήσουν µερικοί και ίσως –κι αυτό µε ερωτηµα-
τικό- να εισρεύσουν κάποια χρήµατα από τον πόνο κάποιων αν-
θρώπων ή από το υπερκέρδος κάποιων άλλων στα κρατικά

ταµεία. Τέτοια κοινωνική δικαιοσύνη εµείς δεν τη δεχόµαστε.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο έχει τώρα η κ. Μαρία Θεοχάρη, για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το φαινόµενο των ηµιυπαίθριων

χώρων στην Ελλάδα άρχισε µε τις καλύτερες προθέσεις, από
πλευράς νοµοθεσίας και έφθασε στις µέρες µας να αποτελεί ση-
µαντικό πρόβληµα για την πολεοδοµία, το περιβάλλον και την
ποιότητα της ζωής µας.

Η κατασκευή των ηµιυπαίθριων χώρων προβλεπόταν από το
Γενικό Οικοδοµικό Κανονισµό, που ισχύει από το 1985, ως µέσο
για την αντικατάσταση των πολυκατοικιών, που είχαν την αντιαι-
σθητική όψη του κουτιού, µε αισθητικά και λειτουργικά καλύτερα
κτήρια. Άρχισε µε στόχο τη βελτίωση της ποιότητας ζωής όλων
όσων διαµένουν σε διαµερίσµατα «κλουβιά».

Το σκεπτικό του Κανονισµού ήταν ότι µέσω των ηµιυπαίθριων
χώρων οι ένοικοι θα µπορούσαν να απολαµβάνουν το φυσικό
χώρο και το ευνοϊκό κλίµα της χώρας µας, να έρχονται σε όσο το
δυνατό µεγαλύτερη επαφή µε το εξωτερικό περιβάλλον και να
µην αισθάνονται φυλακισµένοι σε τσιµεντόκουτα.

∆υστυχώς, ο Κανονισµός αυτός καταστρατηγήθηκε και αντί να
οδηγήσει στη βελτίωση των όρων διαβίωσης των κατοίκων των
µεγαλουπόλεων, είχε τα αντίθετα αποτελέσµατα: την αυθαιρε-
σία εις βάρος του περιβάλλοντος. Γιατί γύρω µας οι αµέτρητοι
ηµιυπαίθριοι χώροι έχουν µετατραπεί σε κλειστούς, κάτι που
είναι όχι µόνο αντιαισθητικό αλλά και παράνοµο.

Κατέληξε έτσι να χάνεται το νόηµα ύπαρξης του ηµιυπαίθριου
χώρου, αφού δεν επιτελεί τον αρχικό σκοπό του, αλλά µετατρέ-
πεται σε δωµάτιο του εκάστοτε διαµερίσµατος, σε χώρο κύριας
χρήσης, που καµµία διαφορά δεν έχει για τον ένοικο από τους
υπόλοιπους χώρους του σπιτιού του.

∆εν χωράει αµφιβολία το ότι αυτή η παράνοµη µετατροπή απο-
τελεί αυθαίρετη κατασκευή. Από τη στιγµή που ο, παράνοµα,
κλειστός χώρος, που πριν ήταν ηµιυπαίθριος,προστίθεται στο
διαµέρισµα, αµέσως αυξάνεται η επιφάνεια του διαµερίσµατος
και στην ουσία αλλάζει ο συντελεστής δόµησης.

Βάσει της πάγιας νοµολογίας του Συµβουλίου της Επικρατείας
η αύξηση του συντελεστή δόµησης συνεπάγεται χειροτέρευση
των όρων διαβίωσης των πολιτών και συνεπώς έρχεται σε αντί-
θεση µε το άρθρο 24 του Συντάγµατος που κατοχυρώνει την
προστασία του φυσικού περιβάλλοντος. Αυτοί οι ηµιυπαίθριοι
χώροι, που έχουν µετατραπεί σε κλειστούς, ουσιαστικά αποτε-
λούν νέα αυθαίρετα, η κατεδάφιση των οποίων είναι υποχρεω-
τική. Εποµένως, η διατήρηση του αυθαιρέτου είτε πρόκειται για
εξαίρεση από την κατεδάφιση είτε για τακτοποίηση, όπως προ-
τιµά να την ονοµάζει η προηγούµενη κυβέρνηση, είναι αντίθετη
µε το Σύνταγµα και τις σχετικές πολεοδοµικές διατάξεις.

Αποτελεί κοινή παραδοχή ότι η πρόχειρη ρύθµιση της προη-
γούµενης κυβέρνησης για τους ηµιυπαίθριους ήταν αντισυνταγ-
µατική και αντιπεριβαλλοντική. Η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας την ονόµασε τακτοποίηση, αντί για νοµιµοποίηση.
Αυτό, όµως, που σηµαίνει στην ουσία είναι εξαίρεσή τους από
την κατεδάφιση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καθήκον της πολιτείας είναι να
προστατεύει την περιουσία των πολιτών, να προασπίζει τα αγαθά
που αποκτήθηκαν µε νόµιµο και όχι παράνοµο και αυθαίρετο
τρόπο. Καθήκον της πολιτείας είναι να εξασφαλίζει την εµπιστο-
σύνη των πολιτών στο νόµο και την έννοµη τάξη προκειµένου να
εγγυάται την αποτελεσµατική λειτουργία του κράτους. Καθήκον
της πολιτείας είναι ακόµη να προασπίζει τη συνταγµατικά κατο-
χυρωµένη αρχή της ισότητας, που απειλείται όταν εκείνοι που
σέβονται και τηρούν τους νόµους και τους κανόνες, τους όρους
δόµησης στην προκειµένη περίπτωση, τίθενται σε µειονεκτική
θέση έναντι των παραβατών.

Ήταν, λοιπόν, απολύτως αναµενόµενο το γεγονός ότι η αντι-
συνταγµατικότητα της ρύθµισης θα παρουσίαζε πρόβληµα και
ότι το θέµα θα µπλόκαρε στο Συµβούλιο της Επικρατείας, καθώς,
όπως αναφέρεται στη σχετική απόφασή του για τις αυθαίρετες
οικοδοµές, η νοµιµοποίησή τους αντιβαίνει στις συνταγµατικές
αρχές του κράτους δικαίου και του σεβασµού και προστασίας
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της αξίας του ανθρώπου.
Λαµβάνοντας, λοιπόν, όλα αυτά υπ’ όψιν το Συµβούλιο της Επι-

κρατείας µε την απόφασή του ορίζει σαφώς ότι η νοµιµοποίηση
αυθαιρέτων κατασκευών, στις οποίες βεβαίως ανήκουν και οι
κλειστοί ηµιυπαίθριοι χώροι, είναι αντισυνταγµατική και οι χώροι
αυτοί πρέπει να κατεδαφιστούν άµεσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε υποχρέωση να πατά-
ξουµε την αυθαίρετη δόµηση, όχι να την επιβραβεύσουµε. Να φρο-
ντίζουµε για τη βελτίωση των συνθηκών διαβίωσης των πολιτών,
κάτι που δεν επιτυγχάνεται µε την αυθαίρετη προσθήκη επιπλέον
δωµατίων στην ακίνητη περιουσία τους. Για να γίνει αυτό, χρειά-
ζεται πολιτική βούληση, κάτι που σαφώς έλειπε από την προη-
γούµενη κυβέρνηση, που αντί να καταπολεµήσει το πρόβληµα στη
ρίζα του, το κουκούλωνε µε πρόχειρα εισπρακτικά µέτρα.

Με τη ρύθµιση για τη νοµιµοποίηση των αυθαιρέτων µετέτρεπε
την ανικανότητά της σε κερδοφόρα επιχείρηση, αδιαφορώντας
τόσο για την ποιότητα ζωής των Ελλήνων, όσο και για την προ-
στασία του περιβάλλοντος. Στην ουσία µε τη ρύθµιση αυτή εν-
θάρρυνε τους πολίτες να παρανοµούν, καθώς η παραβατικότητα,
αντί να τιµωρηθεί, επιβραβευόταν και µάλιστα µε ψευδή τακτο-
ποίηση, διατηρώντας την αυθαιρεσία.

Εµείς δεν διστάζουµε να δυσαρεστήσουµε εκείνους που
έσπευσαν να εκµεταλλευτούν τη ρύθµιση αυτή της προηγούµε-
νης κυβέρνησης και να αναστείλουµε την εφαρµογή της. Επρό-
κειτο για αποσπασµατική και όχι βιώσιµη λύση, που επέτεινε το
πρόβληµα, αντί να το επιλύει. Επιλέξαµε να αναστείλουµε τη ρύθ-
µιση για ένα εξάµηνο και να προχωρήσουµε, σε λιγότερο από
ένα µήνα, σε µια συνολική ρύθµιση για τους ηµιυπαίθριους, προ-
κειµένου να ληφθούν υπ’ όψιν όλες οι παράµετροι που έχουν
θέσει οι διάφοροι κοινωνικοί και επαγγελµατικοί φορείς και να
δοθεί ολοκληρωµένη και αποτελεσµατική λύση.

Βασικό σηµείο της πολιτικής που θα ακολουθήσουµε σ’ αυτό
το θέµα, θα πρέπει να είναι η εξάλειψη του φαινοµένου από εδώ
και στο εξής, χωρίς πρόχειρες λύσεις, αλλά µε µία υπεύθυνη συ-
νολική αντιµετώπιση του προβλήµατος. Ελπίζουµε ότι σ’ αυτή
µας την προσπάθεια θα σας βρούµε συµµάχους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής
Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων «Ίδρυση νέων Ιερών Μητροπόλεων και άλλες
διατάξεις».

Ο κ. Μητσοτάκης έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

οποιαδήποτε συζήτηση γίνεται σ’ αυτή την Αίθουσα γύρω από
το θέµα των ηµιυπαίθριων χώρων πρέπει να µας κάνει όλους να
αισθανόµαστε εξαιρετικά άβολα. Οι προηγούµενοι οµιλητές πα-
ρουσίασαν µε γλαφυρό τρόπο πώς µία καλή πρόθεση του νοµο-
θέτη, δηλαδή η προσθήκη στον ΓΟΚ ενός αρχιτεκτονικού
στοιχείου όπως οι ηµιυπαίθριοι χώροι που ταιριάζουν στον τρόπο
µε τον οποίο ζούµε στη χώρα µας και εκµεταλλεύονται την οµορ-
φιά του µεσογειακού κλίµατος, δυστυχώς, εκφυλίστηκε και κα-
τάντησε ένα εργαλείο παρανοµίας και προσθήκης στο
συντελεστή οποιασδήποτε οικοδοµής.

∆υστυχώς, η συζήτηση η οποία έγινε σήµερα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, παραγνωρίζει µία απλή πραγµατικότητα, ότι όταν ανα-
φερόµαστε στους ηµιυπαίθριους χώρους, έχουµε στην ουσία ως
πολιτεία, τρεις επιλογές. Ή δεν θα κάνουµε τίποτα και θα συνε-
χίσουµε να παρατηρούµε αυτό το καθεστώς ανοµίας που ανα-
πτύχθηκε τα τελευταία είκοσι χρόνια, έτσι ώστε σήµερα οι
ηµιυπαίθριοι να είναι ο κανόνας και όχι η εξαίρεση ή θα τους
γκρεµίσουµε όλους εφαρµόζοντας το νόµο όπως αυτός έχει δια-
µορφωθεί ή θα προχωρήσουµε σε κάποια ρύθµιση ή τακτοποί-
ηση που να αντιµετωπίζει την ουσία του προβλήµατος.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επιχείρησε µία τέτοια
ρύθµιση, την οποία εσείς σήµερα έρχεστε µε την κύρωση της
πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου µερικώς να αναστείλετε. Κατ’
αρχάς, θα ήθελα να δώσω µία απάντηση στον χαρακτηρισµό περί
προχειρότητας που χρησιµοποιήσατε, κυρία Υπουργέ, για την
προηγούµενη ρύθµιση της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ενδεχοµένως, αυτή η ρύθµιση να είχε ορισµένα προβλήµατα.

Παρά ταύτα, αυτό το οποίο κάνατε εσείς τους τελευταίους δύο
µήνες, δεν στερείται προχειρότητας. Η κυρία Υπουργός, στην
πρώτη δηµόσια δήλωση την οποία έκανε στις 22 Οκτωβρίου για
το θέµα των ηµιυπαιθρίων, ανέφερε επί λέξει ότι για έξι µήνες θα
υπάρξει πλήρης αναστολή του νόµου Σουφλιά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Μητσοτάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα δήλωση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ήρθατε εκ των υστέρων µε την πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου να αναστείλετε µερικώς το νόµο του κ. Σουφλιά, να τον
τροποποιήσετε στην πορεία και να τον φέρετε προς κύρωση στο
ελληνικό Κοινοβούλιο. Κατά συνέπεια, κι εσείς τους τελευταίους
τρεις µήνες δεν φανήκατε να έχετε µια ξεκάθαρη εικόνα για το
τι θέλετε να κάνετε µε το ζήτηµα των ηµιυπαίθριων. Ακόµα και
σήµερα δεν έχουµε πλήρη εικόνα για το ποια είναι η πραγµατική
πρόθεση της Κυβέρνησης. Αυτό µε προβληµατίζει και µε θλίβει
και θα εξηγήσω γιατί.

Εδώ έχουµε δύο ζητήµατα να αντιµετωπίσουµε. Το πρώτο είναι
πώς πρέπει να αλλάξουµε τον ΓΟΚ. Προηγούµενοι οµιλητές
είπαν ότι ο ΓΟΚ αποτελεί ένα συνονθύλευµα αποσπασµατικών
παρεµβάσεων µε αποτέλεσµα να δηµιουργεί σύγχυση και τελικά
να ευνοεί µία µεγάλη εστία διαφθοράς στις πολεοδοµίες. Γνωρί-
ζετε, κύριε Υπουργέ, ότι όπου υπάρχει πολεοδοµία εκτρέφεται
και σχετική διαφθορά. Το ίδιο ακριβώς συµβαίνει και στους φο-
ροεισπρακτικούς µηχανισµούς. Κατά συνέπεια, η πλήρης ανα-
διάρθρωση του ΓΟΚ και η προσαρµογή του στις απαιτήσεις των
καιρών σε µια πιο φιλική προς το περιβάλλον αρχιτεκτονική, αλλά
και η απλοποίηση των διατάξεών του πρέπει να αποτελεί προτε-
ραιότητα και για τη δική σας Κυβέρνηση. Θα αναµένουµε µε µε-
γάλο ενδιαφέρον τις σχετικές πρωτοβουλίες που θα αναλάβετε.

Αυτό µας φέρνει στο δεύτερο ζήτηµα που θα πρέπει να αντι-
µετωπίσετε, δηλαδή, στις πρωτοβουλίες σας για τη ρύθµιση του
θέµατος την ηµιυπαιθρίων. Φαντάζοµαι ότι δεν επιθυµείτε ούτε
τη συνέχιση του υφιστάµενου καθεστώτος ούτε και προτείνετε
να πάµε να γκρεµίσουµε πάνω από ένα εκατοµµύριο ηµιυπαίθρι-
ους χώρους που έχουν µετατραπεί σε χώρους κυρίας κατοικίας.

Ενδεχοµένως αυτό θα έπρεπε να το έχουµε κάνει εδώ και
πολλά χρόνια, όταν όµως η εξαίρεση έχει γίνει κανόνας, προφα-
νώς και µία τέτοια λύση είναι παντελώς ανέφικτη.

∆εν µας είπατε τίποτα, κύριε Υφυπουργέ –και αναφέροµαι και
στην κυρία Υπουργό- για το ποιες είναι οι σκέψεις σας γύρω από
τον τρόπο αντιµετώπισης αυτού του προβλήµατος. Και εδώ
οφείλω να επισηµάνω και ένα ζήτηµα το οποίο άπτεται της κοι-
νοβουλευτικής τάξης.

Η κυρία Υπουργός, σε συνέντευξη την οποία έδωσε πριν από
δύο εβδοµάδες περίπου σε ραδιοφωνικό σταθµό, µίλησε για την
αναζήτηση ενός ισοζυγίου δηµοσίων χώρων και ηµιυπαιθρίων και
εννόησε ότι ενδεχοµένως να σκέπτεται τη δηµιουργία κάποιου
είδους «πράσινου» ταµείου στο οποίο θα κατευθυνθούν οι πόροι
από την ενδεχόµενη ρύθµιση, νοµιµοποίηση ή τακτοποίηση –
όπως θέλετε πείτε το- των ηµιυπαίθριων, µε σκοπό αυτό το πρά-
σινο ταµείο να αναζητήσει και να πετύχει τελικά τη δηµιουργία
περισσότερων χώρων πρασίνου στις πόλεις.

Καταθέτω το απόσπασµα από τη συνέντευξη για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Μητσοτάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό το οποίο ανέφερε η κυρία Υπουργός, δεν µας το είπε σή-
µερα στη Βουλή. Πραγµατικά γεννάται ένα ερώτηµα αν η κυρία
Υπουργός επιλέγει να ξετυλίγει τις πολιτικές πρωτοβουλίες µέσα από
τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και όχι µέσα από το Κοινοβούλιο.

Εγώ θα περίµενα σήµερα από εσάς, κύριε Υφυπουργέ, ή από
την κυρία Υπουργό, να µας δώσετε τουλάχιστον κάποια ψήγµατα
προβληµατισµού για τον τρόπο µε τον οποίο προτίθεστε να αντι-
µετωπίσετε αυτό το θέµα, έτσι ώστε να µπορέσετε να ανοίξετε
µία –πιστεύω- υγιή και δηµοκρατική συζήτηση γύρω από το µε-
γάλο αυτό πρόβληµα.

Αν πραγµατικά πέσει στο τραπέζι µία λύση, κύριε Υφυπουργέ,
η οποία είναι καλύτερη από τη λύση την οποία εµείς είχαµε δρο-
µολογήσει, εδώ θα είµαστε και να τη συζητήσουµε και ενδεχο-
µένως να συναινέσουµε. Πράγµατι, το σκεπτικό αυτό της
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δηµιουργίας ενός «πράσινου» ταµείου έχει ενδιαφέρον ως
σκέψη, µόνο που δεν το ακούσαµε επίσηµα ούτε από τα δικά σας
τα χείλη ούτε από τα χείλη της κυρίας Υπουργού.

Θα σας συνιστούσα λοιπόν σχετικά σύντοµα να δώσετε στη
δηµοσιότητα, µέσα από το Βήµα αυτό, µέσα από το Βήµα του
Εθνικού Κοινοβουλίου, τις πρώτες σας σκέψεις για το πώς θέ-
λετε να αντιµετωπίσετε αυτό το θέµα. Να µη σπεύσετε να ανα-
κοινώσετε τελικά αποτελέσµατα χωρίς µία ουσιαστική δηµόσια
διαβούλευση και να φροντίσετε να εµπλέξετε και όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής σ’ αυτόν το διάλογο που ελπίζω να ξεκινήσετε.

Αν πραγµατικά µπορούµε να βρούµε µία καλύτερη λύση, εδώ
θα είµαστε να τη συζητήσουµε και αν πειστούµε ότι αυτή η λύση
πραγµατικά θα είναι προς όφελος του περιβάλλοντος, αλλά και
θα δίνει µία µόνιµη λύση σε ένα χρόνιο πρόβληµα, γιατί όχι και να
τη στηρίξουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Μητσοτάκη.
Το λόγο έχει, για να δευτερολογήσει ο κ. Γιουµατζίδης.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ: Ήθελα να κάνω µόνο δύο παρα-

τηρήσεις, κυρίως πολιτικού χαρακτήρα, µιας και µε έκπληξή µου
παρατήρησα τα εξής.

Πρώτον, εκτός από την ουσία του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου
που αφορά πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, ακούστηκαν ζη-
τήµατα που αφορούν το ασφαλιστικό, ζητήµατα που σχετίζονται
µε τους φόρους, την οικονοµική πολιτική, τα τέλη κυκλοφορίας,
το πάγωµα µισθών, τις κινητοποιήσεις αγροτών και οτιδήποτε
άλλο µπορείτε να φανταστείτε. ∆εν µπορούσα να διανοηθώ ως
νέος Βουλευτής ότι στο ελληνικό Κοινοβούλιο δεν θα συζητού-
σαµε επί της ουσίας.

∆εύτερη παρατήρηση. Η παρέµβαση, την οποία έρχεται να κα-
ταθέσει σήµερα η Κυβέρνηση, έχει να κάνει µε µία διαφορετική
φιλοσοφία όπου γενικά δεν πρέπει στο όνοµα της οικονοµικής
πολιτικής, επί δικαίων και αδίκων, να εισπράττουµε φόρους. Πρέ-
πει να γίνει αντιληπτό ότι η δική µας πολιτική έχει να κάνει µε µία
φιλοσοφία όπου θα γίνει συνείδηση στον ελληνικό λαό ότι υπάρ-
χει ισονοµία και ισοπολιτεία.

Και ένα τελευταίο στοιχείο σε σχέση µε το νόµο, τον οποίο κα-
ταθέσαµε, δηλαδή µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.
Είναι πάρα πολύ απλό και δεν καταλαβαίνω γιατί τόσες ώρες συ-
ζητάµε επί παντός επιστητού, γιατί νιώθω ότι εδώ αρκετοί εκ των
συναδέλφων ό,τι θυµούνται χαίρονται.

Έτσι, λοιπόν, θα ήθελα να διευκρινίσω το εξής: Έχουµε µια
συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Με την αξιοπι-
στία που διαθέτει η σηµερινή Κυβέρνηση και που της έδωσε στο
πρόσφατο παρελθόν ο ελληνικός λαός, έρχεται το συγκεκριµένο
Υπουργείο και λέει: «για την παράγραφο 2 του άρθρου 40 και την
παράγραφο 5 του άρθρου 41 ζητάω αναστολή εφαρµογής τους,
για να την επεξεργαστώ και εντός εξαµήνου -µε την ειδική δέ-
σµευση ότι αυτό το εξάµηνο ξεκινάει από τον Οκτώβρη και λήγει
σε δύο µήνες από σήµερα- θα έχω πλήρη πρόταση». Τότε θα συ-
ζητήσουµε όλα αυτά τα ζητήµατα. Γιατί τα συζητάµε από τώρα;
Αυτό δεν κατάλαβα.

Και κλείνω λέγοντας το εξής: Είναι φανερό ότι όσον αφορά
την παράγραφο 1 του άρθρου 40 και τις παραγράφους 1, 2, 3
και 4 του άρθρου 41, δεν έχουµε ζητήσει την αναστολή τους και
κυρίως δεν έχουµε ζητήσει την αναστολή µε δεδοµένο ότι τρο-
ποποιούσαν την παράγραφο 2 του άρθρου 11 και την παρά-
γραφο 1 του άρθρου 7 του ν. 1577 και είναι στην κατεύθυνση
καλύτερης περιβαλλοντολογικής αντιµετώπισης των υφισταµέ-
νων καταστάσεων.

Γι’ αυτό ζητώ από πλευράς του Κοινοβουλίου να ψηφιστεί η
συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Μαρκάκης έχει

το λόγο για δυο λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Είπε προηγουµένως ο συνάδελφος της

Πλειοψηφίας ότι αισθάνεται απογοήτευση, στενοχώρια, γιατί
στην Αίθουσα αυτή κουβεντιάζονται θέµατα εκτός από το συ-
γκεκριµένο που αφορά τους ηµιυπαίθριους χώρους.

Αγαπητέ συνάδελφε, την ίδια απογοήτευση αισθάνοµαι κι εγώ
όταν κουβεντιάζουµε επί του συγκεκριµένου θέµατος και δεν βρί-

σκουµε ανταπόκριση. Και δεν έχει σηµασία αν απογοητεύεστε
εσείς κι εγώ. Αυτή τη στιγµή µας παρακολουθούν σ’ όλη την Ελ-
λάδα πολλοί συνάδελφοι µηχανικοί και ιδιοκτήτες που ταλαιπω-
ρούνται στα πολεοδοµικά γραφεία και ενώ έχετε παραδεχθεί ότι
υπάρχει ένα πρόβληµα υπαρκτό στο νόµο Σουφλιά, σχετικά µε
τους χώρους στάθµευσης αυτοκινήτων, εσείς εξακολουθείτε να
το αγνοείτε και να µην δίνετε λύση. Πρέπει, εν πάση περιπτώσει,
να αποφασίσετε σαν ΠΑΣΟΚ, σαν Πλειοψηφία, σαν Κυβέρνηση
και να µας πείτε: Είναι καλός ο νόµος Σουφλιά ή δεν είναι καλός;
Ολίγον έγκυος δεν υπάρχει!

Εδώ πήραν, λοιπόν, το ν. 3775, διαλέξανε µερικές παραγρά-
φους και τις καταργούν. Και αφήσανε τις άλλες παραγράφους
που ταλαιπωρούν τον κόσµο και δεν µπορούν να φτιάξουν χώ-
ρους στάθµευσης, ούτε ακόµη αµιγώς κτήρια µε χώρους στάθ-
µευσης, για να ταλαιπωρήσουν ακόµη έναν - δυο µήνες µέχρι να
φέρουν τη ρύθµιση, ενώ µπορούσαν σήµερα να δώσουν τη
λύση. Κι αυτή είναι η απογοήτευση του κόσµου.

Και δεν πρέπει να λέτε ότι «εµείς το κάνουµε αυτό γιατί δεν
υπάρχουν διατάξεις που να νοµιµοποιούν ή να τακτοποιούν». Σας
παρουσίασε ο κ. Ροντούλης µια διάταξη που τακτοποιεί µικρές
παραβάσεις. ∆εν έχει σηµασία αν αυτές πηγαίνουν στους ΣΧΟΠ
ή αν βγαίνουν µε απόφαση νοµάρχη ή αν το πρόστιµο είναι µε-
γάλο ή µικρό. Είναι µια διαδικασία τακτοποίησης µικρών παρα-
βάσεων. Κι αν κάνετε έρευνα σ’ όλη την Ελλάδα για το πόσες
αποφάσεις στους ΣΧΟΠ είναι απορριπτικές για τις µικρές αυτές
παραβάσεις, θα δείτε ότι δεν θα υπάρχει ούτε µία.

Άρα δεν µας πειράζει ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται η τακτο-
ποίηση, αν γίνεται µέσα από όργανα συλλογικά ή ατοµικά. Το
θέµα είναι ότι υπάρχει διαδικασία τακτοποίησης. Γι’ αυτό, κύριε
Υπουργέ, πιστεύω ότι το κάνετε για να τιµωρήσετε τους πολίτες
και να πείτε: «δείτε τι σας έκανε ο νόµος Σουφλιά και καθίστε
ακόµη τρεις µήνες να ταλαιπωρηθείτε». Από σήµερα όµως και
ύστερα το ίδιο θα λένε και για σας. ∆ιότι έχετε τη δυνατότητα να
ρυθµίσετε το θέµα και το αρνείστε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Μαρκάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής «Κύρωση και
τροποποίηση της από 29-10-2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου «Αναστολή εφαρµογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυ-
παίθριων και λοιπών κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ
218 Α’)» .

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής: «Κύρωση και τροποποίηση της από 29-10-2009
Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Αναστολή εφαρµογής δια-
τάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών κλειστών χώρων
που άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ 218 Α’)» έγινε δεκτό επί της αρχής
κατά πλειοψηφία.

Προχωρούµε στην ψήφιση των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς, το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς, το άρθρο

δεύτερο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής «Κύρωση και τροποποίηση
της από 29-10-2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ανα-
στολή εφαρµογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοι-
πών κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ 218 Α’)» έγινε
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δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής «Κύρωση και τροποποίηση
της από 29-10-2009 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ανα-
στολή εφαρµογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοι-
πών κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ 218 Α’)» έγινε
δεκτό σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, επί των άρθρων και του
συνόλου κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Κύρωση και τροποποίηση της από 29-10-2009 Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Αναστολή εφαρµογής διατάξεων τα-
κτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών κλειστών χώρων που
άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ 218 Α’)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και αποκτά ισχύ νόµου η από 29.10.2009 Πράξη Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Αναστολή εφαρµογής διατάξεων τα-
κτοποίησης ηµιυπαίθριων και λοιπών κλειστών χώρων που
άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ 218 Α’), η οποία έχει ως ακολούθως:

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ

Αναστολή εφαρµογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυπαίθριων και
λοιπών κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη:

1. Τις διατάξεις της παραγράφου 1 του άρθρου 44 του Συ-
ντάγµατος.

2. Την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικώς επείγουσας και απρό-
βλεπτης ανάγκης να επαναξιολογηθεί, αφού ληφθούν υπόψη
πρωτίστως περιβαλλοντικά κριτήρια, η «τακτοποίηση» των ηµιυ-
παίθριων και λοιπών κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση.

3. Τη σχετική πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου.
4. Το γεγονός ότι από τις διατάξεις της παρούσας δεν προκα-

λείται δαπάνη σε βάρος του κρατικού προϋπολογισµού για το
τρέχον και τα επόµενα οικονοµικά έτη,

αποφασίζουµε:

Άρθρο µόνο

1. Αναστέλλεται για χρονικό διάστηµα έξι (6) µηνών η ισχύς
των διατάξεων της παραγράφου 2 του άρθρου 40 τµήµατα Α),
Β), Γ) και ∆) και της παραγράφου 5 του άρθρου 41 του ν.
3775/2009 «Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών,
Κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Τα-
χείας Αδειοδότησης και άλλες διατάξεις» (ΦΕΚ 122 Α’). Η ανα-
στολή αφορά και τη διαδικασία των εκκρεµών αιτήσεων
τακτοποίησης σε όποιο στάδιο και αν βρίσκονται.

2. Κατά τη διάρκεια της αναστολής της ανωτέρω παραγράφου
δεν επιβάλλονται πρόστιµα και οποιεσδήποτε άλλες κυρώσεις
για την ανέγερση και διατήρηση αυθαιρέτων.

Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από τη δηµοσίευσή της στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Η πράξη αυτή να δηµοσιευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως.

Αθήνα, 29 Οκτωβρίου 2009

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΚΑΡΟΛΟΣ ΓΡ. ΠΑΠΟΥΛΙΑΣ

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ

ΤΑ ΜΕΛΗ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ
ΛΟΥΚΙΑ - ΤΑΡΣΙΤΣΑ ΚΑΤΣΕΛΗ
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Άρθρο δεύτερο

Το άρθρο µόνο της από 29.10.2009 Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου «Αναστολή εφαρµογής διατάξεων τακτοποίησης ηµιυ-
παίθριων και λοιπών κλειστών χώρων που άλλαξαν χρήση» (ΦΕΚ
218 Α’), τροποποιείται ως εξής:

1. Στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 διαγράφονται οι ακό-
λουθες λέξεις: «τµήµατα Α), Β), Γ) και ∆)».

2. Στο τέλος της διάταξης της παραγράφου 2 προστίθεται η
φράση «σε όσους χώρους έχουν ήδη υπαχθεί στις διαδικασίες
που προβλέπουν οι διατάξεις των οποίων η ισχύς αναστέλλεται
κατά την παράγραφο 1».

Η ισχύς αυτού του νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.48’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 5 Φεβρουαρίου 2010 και
ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµ. 15/21-1-2010 επερώτησης Βουλευτών του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας προς τους Υπουργούς Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά
µε τα προβλήµατα των αυτοαπασχολούµενων και των µικρών
ΕΒΕ, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί
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